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ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ      Γ'

Τρίτη 9 Μαρτίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 9 Μαρτίου 1999, ηµέρα Τρίτη και ώρα 18.13'
συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου η
Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Β'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΣΓΟΥΡΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. ∆ηµήτριο Πιπεργιά,
Βουλευτή Ευβοίας, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Πέλλας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Γιαννιτσών Πέλλας ζητεί να του
παραχωρηθεί κατά κυριότητα το οικόπεδο του παλαιού
Νοσοκοµείου Γιαννιτσών.
2) Ο Βουλευτής Αχαϊας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΓΙΩΡΓΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την εξόφληση των
οφειλοµένων ποσών από τα ασφαλιστικά ταµεία ΟΓΑ, ΤΑΠΟΣΕ,
∆ΗΜΟΣΙΟΥ προς τους φαρµακοποιούς του Νοµού Αχαϊας.
3) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η κατασκευή
της παραλιακής οδού Λίµνης - Πολιτικών Εύβοιας.
4) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η διάνοιξη του
δρόµου Καρύστου - Μαρµάρι Εύβοιας.
5) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο περιέχεται διαµαρτυρία
ελαιοπαραγωγού για τις παρακρατήσεις ελαιολάδου.
6) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο παράνοµο του
θεσµού των παρακρατήσεων ελαιολάδου για λογαριασµό της
Ελαιουργικής και της ΕΑΣ Μεσσηνίας.
7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΡΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η κατασκευή του
αεροδροµίου Ανατολικής Κρήτης "Ξένιος Ζεύς".
8) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο ∆ήµος, ο Αγροτικός Συνεταιρισµός και Σύλλογος
Ζαγοράς και οι Σύλλογοι Μακρυράχης και Πουρίου ζητούν να

αποζηµιωθούν οι µηλοκαλλιεργητές της περιοχής τους των οποίων
οι καλλιέργειες καταστράφηκαν από κακοκαιρίες.
9) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος, ο Αγροτικός
Συνεταιρισµός και Σύλλογος Ζαγοράς και οι Σύλλογοι Μακρυράχης
και Πουρίου ζητούν να αποζηµιωθούν οι µηλοκαλλιεργητές της
περιοχής τους που οι καλλιέργειές τους καταστράφηκαν από
κακοκαιρίες.
10) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος, ο Αγροτικός Συνεταιρισµός και
Σύλλογος Ζαγοράς και οι Σύλλογοι Μακρυράχης και Πουρίου
ζητούν να αποζηµιωθούν οι µηλοκαλλιεργητές της περιοχής τους
που οι καλλιέργειές τους καταστράφηκαν από κακοκαιρίες.
11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΡΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Φορείς και Κάτοικοι περιοχής ∆ήµου Γουβών
Ηρακλείου ζητούν την ίδρυση και λειτουργία Γυµνασίου στην
περιοχή τους.
12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ
ΦΡΑΓΚΙΑ∆ΟΥΛΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία Φορείς και
Κάτοικοι περιοχής ∆ήµου Γουβών Ηρακλείου ζητούν την ίδρυση και
λειτουργία Γυµνασίου στην περιοχή τους.
13) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων ΕΛΤΑ Νοµού
Μαγνησίας ζητεί την άµεση µεταστέγαση του Κεντρικού
Ταχυδροµείου Βόλου Μαγνησίας.
14) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων ΕΛΤΑ Νοµού
Μαγνησίας ζητεί την άµεση µεταστέγαση του Κεντρικού
Ταχυδροµείου Βόλου Μαγνησίας.
15) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων ΕΛΤΑ
Νοµού Μαγνησίας ζητεί την άµεση µεταστέγαση του Κεντρικού
Ταχυδροµείου Βόλου Μαγνησίας.
16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΡΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βιάννου Ηρακλείου ζητεί την ίδρυση
πυροσβεστικού κλιµακίου στην περιοχή του.
17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΦΡΑΓΚΙΑ-
∆ΟΥΛΑΚΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος  Βιάννου
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Ηρακλείου ζητεί την ίδρυση πυροσβεστικού κλιµακίου στην περιοχή
του.
18) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αθλητικός Οργανισµός ∆ήµου
Βόλου ζητεί την έγκριση προγραµµάτων αθλοπαιδείας και
ψυχαγωγίας στην ύπαιθρο των δηµοτικών σχολείων της περιοχής
του.
19) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αθλητικός Οργανισµός ∆ήµου Βόλου ζητεί
την έγκριση προγραµµάτων αθλοπαιδείας και ψυχαγωγίας στην
ύπαιθρο των δηµοτικών σχολείων της περιοχής του.
20) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Πολύτεκνων Νοµού
Μαγνησίας υποβάλλει προτάσεις για τα ζητήµτα των πολύτεκνων
εκπαιδευτικών.
21) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Πολύτεκνων Νοµού Μαγνησίας
υποβάλλει προτάσεις για τα ζητήµτα των πολύτεκνων
εκπαιδευτικών.
22) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φερών Μαγνησίας ζητεί η χάραξη
του αγωγού καυσίµων να παρακάµπτει τελείως την πόλη του
Βελεστίνου Μαγνησίας.
23) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδος - Τµήµα
Μαγνησίας ζητεί το Περιφερειακό Νοσοκοµείο Βόλου να µη
µετατραπεί σε Νοµαρχιακό Νοσοκοµείο Νοµού Λάρισας.
24) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων Κέντρων Υγείας
Μαγνησίας ζητεί να µην καταργηθούν οι ενεργείς εφηµερίες των
παιδιάτρων των Κέντρων Υγείας.
25) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αρφαρών Μεσσηνίας ζητεί να µην
καταργηθεί το Ταχυδροµικό Γραφείο Αρφαρών.
26) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Καρύστου Εύβοιας διαµαρτύρεται για τον τρόπο χορήγησης των
µηχανηµάτων σε αυτόν.
27) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Προσωπικού Πρακτορείων Εφηµερίδων Αθηνών ζητεί την
ικανοποίηση των εργασιακών αιτηµάτων των µελών του.
28) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Πανευβοϊκός Σύλλογος Συνταξιούχων ∆ΕΗ ζητεί να επανέλθει ο
απολυθείς ιατρός στο Ασφαλιστικό ∆ΕΗ Αλιβερίου.
29) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ολύµπου Λάρισας ζητεί να
ληφθούν µέτρα για τη θέωρηση των αδειών των σιλοφόρων
οχηµάτων.
30) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μελιβοίας Λάρισας ζητεί να µην
καταργηθεί το γραφείο του ΕΟΤ Λάρισας.
31) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εταιρεία Νισυριακών Μελετών
ζητεί χρηµατοδότηση για την οικονοµική κάλυψη του
δηµοσιογραφικού έργου της εταιρείας που αφορά στο ιστορικό
λαογραφικό και πολιτιστικό πεδίο της Νισύρου.
32) Οι Βουλευτές κύριοι ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ και ΜΟΥΣΤΑΦΑ

ΜΟΥΣΤΑΦΑ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Προσωπικού Πρακτορείων Εφηµερίδων Αθηνών ζητεί τη
νοµοθετική κατοχύρωση των δικαιωµάτων των εργαζοµένων στη
διακίνηση του τύπου.
33) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία τα Σωµατεία Εργαζοµένων Οµίλου ΕΒΟ ΑΕ
ζητούν να παρθούν µέτρα για την αναδιάρθρωση και εξυγίανση των
εταιρειών του Οµίλου.
34) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι της ΒΑΛΚΑΝ ΕΞΠΟΡΤ ΑΕ
ζητούν την εύρεση επενδυτή για την επιχείρηση για τη διατήρηση
των θέσεων εργασίας τους.
35) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εµπορικό και Βιοµηχανικό Επιµελητήριο
Κοζάνης ζητεί την ευνοϊκή ρύθµιση των οφειλοµένων εισφορών των
επιχειρήσεων του Νοµού Κοζάνης προς το ΕΤΕΜ.
36) Η Βουλευτής Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ - ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ελένη Βήχα, υποψήφια για την
πλήρωση θέσεων του ∆ιοικητικού Πρωτοδικείου Αθηνών ενίσταται
στην προκήρυξη µε τον αρ. 90575/94 για την πλήρωση των θέσεων
επιµελητών.
37) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι ∆άσκαλοι που συµµετέχουν στο
Κέντρο Εξοµοίωσης Καλαµάτας υποβάλλουν προτάσεις για τη
λειτουργία του Κέντρου.
38) Ο Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Πειραιά κ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Οικοδοµικός Συνεταιρισµός "Νέα Αιολίς" επισηµαίνει τη δυνατότητα
άρσης της απαλλοτρίωσης των οικοπέδων του στο ∆ιόνυσο
Αττικής.
39) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του 3ου
∆ηµοτικού Σχολείου Λάρισας ζητεί την επίλυση του στεγαστικού
προβλήµατος του Σχολείου.
40) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι του Κυνηγετικού
Συλλόγου και του Σκοπευτικού Οµίλου Αµαλιάδας ζητούν την
παραχώρηση δασικής περιοχής για την κατασκευή σκοπευτηρίου.
41) Η Οµοσπονδία Γυναικών Ελλάδας επέδωσε στον κύριο
Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων ψήφισµα µε το οποίο ζητεί τη
διαµόρφωση νέου νοµοθετικού πλαισίου στον τοµέα της εργασίας,
της κοινωνικής ασφάλισης, της υγείας και πρόνοιας, της παιδείας
για την έµπρακτη αναγνώριση της κοινωνικής αξίας της µητρότητας
ώστε να υπάρξει κατοχύρωση µιας ισότιµης θέσης των γυναικών σε
όλα τα επίπεδα της ζωής.
B. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 2886/6-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
33660/30-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας
η ακόλουθη απάντηση:
"Σχετικά µε την ερώτηση 2886/6.10.98, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον Βουλευτή κ. Β. Κορκολόπουλο τα εξής:
Για τους Ολυµπιακούς Αγώνες του 2004 στην Αθήνα είναι
απαραίτητο να υλοποιηθούν σηµαντικά τεχνικά έργα στα οποία
περιλαµβάνονται:
1. Τα Μεγάλα Ολυµπιακά 'Εργα
2. Νέες εγκαταστάσεις - βελτιώσεις - εκσυγχρονισµοί -
αναβαθµίσεις- συντηρήσεις υπαρχόντων αθλητικών κέντρων και
εγκαταστάσεων
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3. 'Εργα συγκοινωνιακής υποδοµής, κοινής ωφέλειας κ.α.
Η Εταιρεία Αθήνα 2004, έχει την αρµοδιότητα της εποπτείας και του
συντονισµού έναντι της ∆ΟΕ της υλοποίησης όλων των έργων,
όµως εξ αυτών τα έργα που αφορούν τις κατηγορίες 2 και 3 θα
υλοποιηθούν από φορείς δηµόσιους ή ιδιωτικούς, ενώ η ίδια η
Εταιρεία έχει αναλάβει την υλοποίηση των έργων της κατηγορίας 1.
Οι όροι εκπόνησης των προγραµµάτων και των µελετών, καθώς και
οι όροι εκτέλεσης των αναγκαίων τεχνικών έργων που εµπίπτουν
στην αρµοδιότητα της Εταιρείας, όπως και η διενέργεια των
συναφών προµηθειών, καθορίζονται από Κανονισµούς που
καταρτίζονται από την Εταιρεία.
Οι Κανονισµοί αυτοί λαµβάνουν υπόψη τους το Κοινοτικό δίκαιο,
σύµφωνα µε το οποίο η αγορά για την εκτέλεση µελετών, έργων και
προµηθειών είναι ανοικτή προς κάθε ενδιαφερόµενο, γεγονός που
καθιστά αδύνατο τον "αποκλεισµό" ξένων οίκων από τις διαδικασίες
των διαγωνισµών για την εκτέλεση των έργων, όπως άλλωστε
συµβαίνει και σε όλα τα δηµόσια έργα.
Οι παραπάνω Κανονισµοί θα εγκριθούν από το Υπουργικό
Συµβούλιο και θα κοινοποιηθούν στην κατά τον Κανονισµό της
Βουλής αρµόδια Επιτροπή ή Υποεπιτροπή της Βουλής και θα
δηµοσιευθούν στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.
Επί πλέον, για ό,τι αφορά στη χρηµατοδότηση των έργων, αυτή θα
πραγµατοποιηθεί τόσο από ίδια κεφάλαια της Εταιρείας όσο και
από ιδιωτικά κεφάλαια, µέσω συµβάσεων που θα συναφθούν είτε
ως συµβάσεις παραχώρησης (για όσα έργα ενδέχεται να
προσφέρονται προς δηµοπράτηση µε διάφορες µορφές
παραχώρησης) είτε ως συµβάσεις έργων της Εταιρείας (για όσα
έργα δεν έχουν τη δυνατότητα να δηµοπρατηθούν µε παραχώρηση,
αλλά θα δηµοπρατηθούν από την Εταιρεία µε άλλα συστήµατα
δηµοπράτησης.
Σχετικά µε τα κίνητρα που πρέπει να δοθούν στις Ελληνικές
Επιχειρήσεις σας γνωρίζουµε ότι στα πλαίσια του νέου
Αναπτυξιακού Νόµου 2601/98 (ΦΕΚ.81/Α/15.4.98) περί ενισχύσεων
των Ιδιωτικών Επενδύσεων για την οικονοµική και περιφερειακή
ανάπτυξη της χώρας παρέχονται σηµαντικά κίνητρα µε την µορφή
κεφαλαιακών ενισχύσεων (επιχορηγήσεις ή και επιδοτήσεις τόκων ή
και χρηµατοδοτικής µίσθωσης) καθώς και φορολογικές απαλλαγές
τόσο σε Μεταποιητικές Επιχειρήσεις όσο και σε Εµπορικές αλλά και
σε Τεχνικές Εταιρείες µε στόχο τη βελτίωση της ανταγωνιστικότητάς
τους και σε ∆ιεθνές επίπεδο.
Ως εκ τούτου έχει ήδη δηµιουργηθεί µε την Πολιτική κινήτρων ή
κατάλληλη υποδοµή ώστε να επωφεληθούν οι Ελληνικές
Επιχειρήσεις σε τρόπο ώστε να είναι σε θέση να αναλάβουν και
έργα της Ολυµπιάδας.

Ο Υφυπουργός
ΧΡ. ΠΑΧΤΑΣ"

2. Στην µε αριθµό 2931/9-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
99/27-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 2931/09.10.1998 ερώτηση των
Βουλευτών κυρίων Παναγιώτη Κρητικού και Λευτέρη Βερυβάκη,
σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Η Παλαιά Μονή Πρέβελη, καθώς και η Νέα (ή Πίσω) Μονή
Πρέβελη (Τίµιου Σταυρού), στην επαρχία Αγ. Βασιλείου, Ν.
Ρεθύµνης έχουν χαρακτηρισθεί ως ιστορικά διατηρητέα µνηµεία (ΥΑ
21220 /10.8.67, ΦΕΚ Β' 527/24.8.67 και ΥΑ
Φ38/49011/1841/10.10.79, ΦΕΚ Β' 209/29.9.80). Η περιοχή Μονής
Πρεβέλης και Κουρταλιώτικο Φαράγγι έχουν χαρακτηριστεί ως
αρχαιολογικός χώρος, ιστορικός τόπος και τόπος ιδιαίτερου
φυσικού κάλλους αντίστοιχα (ΥΑ Φ31/36852/2942/12.10.1973, ΦΕΚ
Β' 1242/16.10.73), ενώ µε την ΥΑ
ΥΠΠΟ/ΑΡΧ/Α1/Φ25/65154/2866/21.1.94 (ΦΕΚ Β' 77/7.2.94)
ορίστηκαν ζώνες προστασίας Α' (αδόµητη) και Β' (περιορισµένης
δόµησης) αρχαιολογικού χώρου περιοχής Πρέβελης.

Μέχρι σήµερα δεν έχει υποβληθεί κάποιο αίτηµα αξιοποίησης.
Σήµερα εκτελούνται στο µνηµείο αναστηλωτικές εργασίες µικρής
έκτασης.
2. Για τον Ναό του Επικουρείου Απόλλωνα µέχρι σήµερα δεν έχει
υποβληθεί ανάλογο αίτηµα.
3. Για το θέµα της Γαυδοπούλας υπάρχει παλαιότερη απάντησή
µου στην 6369/749/9/4.98 ερώτηση του Βουλευτή κ. Μ.
Κεφαλογιάννη, η οποία επισυνάπτεται.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ

3. Στην µε αριθµό 573/24-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
4926Β/16-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 573 που κατατέθηκε στις 24-
7-98 από το Βουλευτή κ. Γεώργιο Καρατζαφέρη σας επισυνάπτουµε
ενηµερωτικό τεύχος για τη στέγαση των κεντρικών υπηρεσιών και
των εποπτευόµενων από το ΥΠΕΧΩ∆Ε οργανισµών σε ενιαίο
ιδιόκτητο κτίριο.
Ειδικότερα η αγορά του κτιρίου έγινε στα πλαίσια των νοµίµων
διαδικασιών µε ευθύνη της ΚΕ∆, µε ανοικτό διαγωνισµό, απόλυτη
διαφάνεια, συγκριτικές αναλύσεις και αξιολόγηση προσφορών και
µετά από πορίσµατα του Σώµατος Ορκωτών Εκτιµητών (ΣΟΕ), µε
τρόπο ώστε να κατοχυρώνονται τα συµφέροντα του Ελληνικού
∆ηµοσίου.
'Οσον αφορά στα θέµατα υγιεινής σας ενηµερώνουµε ότι κατά τη
διαδικασία εξέτασης της προσφοράς από Επιτροπή της ΚΕ∆ στην
οποία συµµετείχαν και εκπρόσωποι του ΥΠΕΧΩ∆Ε, επισηµάνθηκε
η ανάγκη εκπόνησης ειδικής µελέτης υγιεινής του κτιρίου,
παράµετρος που θεωρήθηκε προϋπόθεση για την αγορά µε
δεδοµένες τις προδιαγραφές που είχαν τεθεί από την προκήρυξη
για την ανακατασκευή του ως πρότυπο οικολογικό κτίριο.
Μετά την υπογραφή του συµβολαίου και πριν την κατάθεση
φακέλου για έκδοση οικοδοµικής άδειας ολοκληρώθηκε από το
ΕΜΠ µελέτη υγιεινής και παραδόθηκε στην ΚΕ∆ ώστε να ληφθούν
εγκαίρως όλα τα αναγκαία µέτρα για την εξασφάλιση ποιότητας
εσωτερικού αέρα, αποµάκρυνση των πιθανών οσµών νικοτίνης σε
ορισµένους παλιούς αποθηκευτικούς χώρους και άλλων ζητηµάτων
που επισηµάνθηκαν και από πόρισµα της ∆ιεύθυνσης Ελέγχου
Ατµοσφαιρικής Ρύπανσης και Θορύβου (ΕΑΡΘ) η οποία
διενήργησε επιτόπια αυτοψία σχετικά µε το θέµα.
Τέλος σας πληροφορούµε ότι η ευθύνη για την εφαρµογή της
µελέτης και την παρακολούθηση του έργου συνολικά ανήκει στην
ΚΕ∆, που είναι ο αρµόδιος φορέας για τις µεταβιβάσεις και τις
επιβλέψεις κτιριακών έργων του ∆ηµοσίου.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της
∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
4. Στην µε αριθµό 2176/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
8018/3/5/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2176/11-9-1998 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, σας γνωρίζουµε ότι το µείζονος
σηµασίας θέµα της ασφάλισης του αστυνοµικού προσωπικού στο
Μετοχικό Ταµείο Στρατού προσεγγίζεται από το Υπουργείο µας µε
υπευθυνότητα και για το σκοπό αυτό, στα πλαίσια του στρατηγικού
στόχου της ενιαίας ασφάλισής του, εξετάζονται λύσεις.
Επισηµαίνεται ότι, σε καµία περίπτωση, δεν είναι αποδεκτή από το
Υπουργείο µας η πιθανότητα να θιγούν δικαιώµατα και προσδοκίες
του ασφαλισµένου σε αυτό αστυνοµικού προσωπικού και
οποιαδήποτε µελλοντική ρύθµιση του θέµατος θα διασφαλίζει
απόλυτα τα συµφέροντά του.
Προς το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας διαβιβάζουµε Φ/Α της
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ερώτησης προκειµένου να σας πληροφορήσει σχετικά, καθόσον το
Μετοχικό Ταµείο Στρατού τελεί υπό τον έλεγχο και εποπτεία του.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

5. Στην µε αριθµό 2781/2-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1052/6/25/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξεως η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2781/2-10-98 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Για την αντιµετώπιση του φαινοµένου των ληστειών σε βάρος των
τραπεζών, το οποίο κυρίως εντοπίζεται στις περιοχές του
λεκανοπεδίου Αττικής και της Θεσσαλονίκης, όπου λόγω των
γνωστών συνθηκών (κοινωνικών, πολεοδοµικών,
υπερσυγκέντρωσης πληθυσµού κλπ.) διευκολύνεται η εµφάνιση και
ανάπτυξή του και την παγίωση του αισθήµατος ασφαλείας των
πολιτών, οι αστυνοµικές Υπηρεσίες λαµβάνουν κάθε αναγκαίο
µέτρο τόσο στον προληπτικό όσο και στον κατασταλτικό τοµέα.
Πέραν αυτών όµως, το Υπουργείο µας, λόγω της αυξητικής τάσης
της εγκληµατικότητας αυτής της µορφής κατά το τελευταίο
διάστηµα, συνεργάζεται τόσο µε την 'Ενωση Ελληνικών Τραπεζών
όσο και µε τους εργαζοµένους στις τράπεζες, ώστε να εφαρµόζεται
η 3Ο15/3Ο/3-δ από 4-4-1997 Υπουργική Απόφαση και να
λαµβάνονται όλα τα προβλεπόµενα από αυτήν µέτρα ασφαλείας
των τραπεζικών και λοιπών χρηµατοπιστωτικών καταστηµάτων.
Παράλληλα, έχουν δοθεί συγκεκριµένες εντολές και οδηγίες προς
όλες τις Υπηρεσίες µας και λαµβάνονται πρόσθετα µέτρα, τα οποία,
µετά και τον πρόσφατο εκσυγχρονισµό του Κέντρου της 'Αµεσης
∆ράσης πιστεύουµε ότι θα αποδώσουν θετικά αποτελέσµατα.
Τέλος, σε ό,τι αφορά τις ληστείες σε βάρος ιδιωτών, µετά την έντονη
δραστηριοποίηση των Υπηρεσιών µας σε όλη τη χώρα και τα
ληφθέντα µέτρα, τα αποτελέσµατα είναι θετικά. Ενδεικτικά σας
γνωρίζουµε ότι, όπως προκύπτει από τα τηρούµενα στατιστικά
στοιχεία, κατά τους µήνες Μάιο - Σεπτέµβριο 1998, σε σχέση µε το
αντίστοιχο χρονικό διάστηµα του 1997, παρατηρείται µείωση των
εγκληµάτων αυτών σε ποσοστό 3-15%.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

6. Στην µε αριθµό 2880/6-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
8038/2/2/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξεως η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2880/6-10-98 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής ο κ. Λ. Παπαγεωργόπουλος, σας γνωρίζουµε ότι, για το
θέµα του εξοπλισµού των γραφείων της Αστυνοµικής ∆ιεύθυνσης
Ευβοίας, ενηµερώθηκε η Εθνική Αντιπροσωπεία την 9-1-1998, κατά
τη συζήτηση της 583/7-1-1998 επίκαιρης ερώτησης του Βουλευτού
κ. Ε. Αποστόλου.
Σε ό,τι αφορά την αγορά του κτιρίου που στεγάζεται η ανωτέρω
Υπηρεσία, σας πληροφορούµε ότι εξετάζεται η ένταξή της στα
πλαίσια των πιστώσεων που θα εγκριθούν µε το Πρόγραµµα
∆ηµοσίων Επενδύσεων του έτους 1999. Η ένταξη της αγοράς αυτής
στο Πρόγραµµα του τρέχοντος έτους δεν κατέστη δυνατή, επειδή οι
εγγραφείσες πιστώσεις ήταν πολύ χαµηλές.
Τέλος, για τα αναφερόµενα περί πανηγυρισµών κλπ.,
πληροφορούµε τον κύριο Βουλευτή ότι αυτά δεν ανταποκρίνονται
στην πραγµατικότητα, ούτε µας αφορούν τέτοιες πρακτικές,
καθόσον η πολιτική µας είναι υπεύθυνη και αθόρυβη γεγονός που
γνωρίζει πολύ καλά ο ελληνικός λαός.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

7. Στην µε αριθµό 2770/1-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5285Β/26/10/98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:

"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2770 που κατατέθηκε την 1-
10-98 από τους Βουλευτές κυρίους Μπάµπη Αγγουράκη και Μήτσο
Κωστόπουλο και σε συνέχεια της υπ' αρ. 3789Β/9-4-98 απάντησής
µας για το ίδιο θέµα (φωτοαντίγραφο της οποίας επισυνάπτουµε)
σας ενηµερώνουµε ότι από τη ∆/νση Πολεοδοµικού Σχεδιασµού του
ΥΠΕΧΩ∆Ε µετά την υπ' αριθµ. 2244/10-9-98 Απόφαση του
∆ηµοτικού Συµβουλίου του ∆ήµου Αθηναίων ερευνάται η αναστολή
έκδοσης οικοδοµικών αδειών καθώς και εκτέλεσης εργασιών εντός
του χώρου που περικλείεται από τις οδούς ∆ερεχάνη - Χάνσεν -
Τσίλλερ και Θεοτοκοπούλου.
'Οπως σας έχουµε ήδη ενηµερώσει δεδοµένου ότι η συγκεκριµένη
έκταση είναι σε Οικοδοµικό Τετράγωνο (Ο.Τ.) που είναι
οικοδοµήσιµο, σύµφωνα µε το ισχύον ρυµοτοµικό σχέδιο, θα
πρέπει να κινηθεί η διαδικασία τροποποίησης του ρυµοτοµικού
σχεδίου µε καθορισµό του χώρου ως χώρο πρασίνου και χώρου
πολιτιστικών δραστηριοτήτων (άρθρο 3 του Ν.∆/γµατος 1923) µετά
από εισήγηση του οικείου ∆ήµου µε απόφαση ∆ηµοτικού
Συµβουλίου, η οποία θα εξετασθεί από την προαναφερθείσα
υπηρεσία µας.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
8. Στην µε αριθµό 2757/1-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5280Β έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2757 που κατατέθηκε την 1-
10-98 από το Βουλευτή κ. Ευάγγελο Μπασιάκο σας γνωρίζουµε ότι
αρµόδιο να σας ενηµερώσει σχετικά µε το θέµα είναι το
συνερωτώµενο Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

9. Στην µε αριθµό 2887/6-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5297/Β/14-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2887 που κατατέθηκε στις 6-
10-98 από το Βουλευτή κ. Βασίλειο Κορκολόπουλο σας γνωρίζουµε
τα εξής όπως µας ενηµέρωσε ο "Οργανισµός Πολιτιστικής
Πρωτεύουσας της Ευρώπης - Θεσσαλονίκη 1997".
- Το 'Εργο εκτελείται σε δύο φάσεις για δύο λόγους:
α) Οι πιστώσεις που είχε στη διάθεσή του ο Οργανισµός
"Θεσσαλονίκη '97" ήσαν περιορισµένες και µε αυτές έπρεπε να
καλυφθεί το σύνολο των προγραµµατισθέντων 'Εργων.
β) Η πρώτη φάση κατασκευής ήταν δυνατόν να περαιωθεί έγκαιρα
µέσα στο ύφος της αρχικής πίστωσης και να φιλοξενήσει
εκδηλώσεις σχετικές µε τους σκοπούς του Οργανισµού
"Θεσσαλονίκη '97".
'Εχει προταθεί και προωθείται η συµπληρωµατική χρηµατοδότηση
του 'Εργου από το ΠΕΠ Κεντρικής Μακεδονίας (µέτρο 5 - πρώτο
υποπρόγραµµα - Πολιτισµός). Μετά την έγκριση διάθεσης της
πίστωσης το 'Εργο µπορεί να περαιωθεί σε διάστηµα τεσσάρων
µηνών.
Τέλος σχετικά µε το κτίριο ∆ιοίκησης ∆ασαρχείου και του
∆ασοπυροσβεστικού Σταθµού κατά τη σχετική συµφωνία µε το
Υπουργείο Γεωργίας, ο Οργανισµός έχει αναλάβει την υποχρέωση
να χρηµατοδοτήσει την εκπόνηση πλήρους Μελέτης του κτιρίου
∆ιοίκησης του ∆ασαρχείου και ∆ασοπυροσβεστικού Σταθµού, όχι
όµως και την υλοποίηση των σχετικών 'Εργων, για την οποία θα
σας ενηµερώσει το συνερωτώµενο Υπουργείο Γεωργίας.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"
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10. Στην µε αριθµό 2106/9-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5063Β/26/10/98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2106 που κατατέθηκε στις 9-
9-98 από το Βουλευτή κ. Παναγιώτη Σκανδαλάκη σας
πληροφορούµε τα εξής:
Το ΥΠΕΧΩ∆Ε και λόγω του αντικειµένου αρµοδιότητάς του είναι σε
άµεση και διαρκή συνεργασία µε τον Τεχνικό Σύµβουλο του
Κράτους που είναι το ΤΕΕ.
Είναι γνωστό ότι σε όλες τις επιτροπές που συστήνονται από το
ΥΠΕΧΩ∆Ε συµµετέχουν εκπρόσωποι του ΤΕΕ ή των
Περιφερειακών του Τµηµάτων, καθώς και των συλλογικών οργάνων
των µηχανικών κατά περίπτωση.
Η αναφερόµενη στην ερώτηση Κοινή Υπουργική Απόφαση
συντάχθηκε και προωθήθηκε από το συνερωτώµενο Υπουργείο
Γεωργίας και προφανώς εκ παραδροµής δεν συµπεριελήφθη
εκπρόσωπος του ΤΕΕ ενώ περιλαµβάνεται εκπρόσωπος του
ΓΕΩΤΕΕ.
'Ηδη ο Γενικός Γραµµατέας του ΥΠΕΧΩ∆Ε έχει έλθει σε επαφή
αρµοδίως µε το Υπουργείο Γεωργίας προκειµένου να προωθηθεί η
απαιτούµενη συµπληρωµατική απόφαση για τη συµµετοχή και
εκπροσώπου του ΤΕΕ στις Επιτροπές Κοινωνικού Ελέγχου.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

11. Στην µε αριθµό 2776/2-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5288Β/15-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2776 που κατατέθηκε στις 2-
10-98 από το Βουλευτή κ. Απόστολο Ανδρεουλάκο και αναφέρεται
στο θέµα των προσλήψεων στην Ενοποίηση Αρχαιολογικών
Χώρων Α.Ε. επισυνάπτουµε για ενηµέρωσή σας φωτοαντίγραφο
του αρ.πρωτ. 1/337/14-10-98 εγγράφου της Εταιρείας και του
αναλυτικού κειµένου που το συνοδεύει.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
12. Στην µε αριθµό 2200/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5084Β/22-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2200 που κατατέθηκε στις
14-9-98 από το Βουλευτή κ. Γεώργιο Καρατζαφέρη σας γνωρίζουµε
ότι έχει δοθεί εντολή στις ∆/νσεις Πολεοδοµικού Σχεδιασµού και
Νοµοθετικού 'Εργου του ΥΠΕΧΩ∆Ε να εξετάσουν από κοινού το
όλο πρόβληµα που έχει δηµιουργηθεί από τις αντικρουόµενες
ερµηνείες διατάξεων που αφορούν την πόλη της Ναυπάκτου και να
εισηγηθούν σχετικά για την οριστική αντιµετώπιση του θέµατος.
Τέλος σηµειώνουµε ότι η προστασία των παραδοσιακών οικισµών
και κτιρίων γίνεται στα πλαίσια του άρθρου 4 του ΓΟΚ/85. Για την
εφαρµογή και την τήρηση των διατάξεων του παραπάνω Νόµου
αρµόδιες και υπεύθυνες είναι οι οικείες πολεοδοµικές υπηρεσίες οι
οποίες υπάγονται κατά περίπτωση στη Νοµαρχιακή ή την Τοπική
Αυτοδιοίκηση.

Ο Υφυπουργός
Θ. ΚΟΛΙΟΠΑΝΟΣ"

13. Στις µε αριθµό 1) 56/15-7-98, 2) 541/24-7-98 ερωτήσεις δόθηκε
µε το υπ' αριθµ. 14/36/30-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση των ερωτήσεων 56/15-7-98 του Βουλευτή κ. Βαγγέλη

Μεϊµαράκη και 541/24-7-98 του Βουλευτή κ. Λεωνίδα
Παπανικολάου, παρακαλούµε να πληροφορήσετε τους κυρίους
Βουλευτές σύµφωνα µε τα στοιχεία του Ταµείου Εθνικής Οδοποιίας
τα εξής:
Στις νέες συνθήκες που διαµορφώνονται µε τη δηµιουργία των
∆ιευρωπαϊκών ∆ικτύων µεταφορών και την αναβάθµιση του οδικού
δικτύου, το Ταµείο Εθνικής Οδοποιίας θα κληθεί να παίξει, µε τη νέα
νοµική µορφή του, ένα νέο αναβαθµισµένο ρόλο και γι' αυτό είναι
απαραίτητος ο γρήγορος εκσυγχρονισµός του ώστε να επιτευχθεί η
παροχή υψηλού βαθµού υπηρεσιών προς τους χρήστες του οδικού
δικτύου µε την εξασφάλιση της διαλειτουργικότητας του οδικού
δικτύου και τον κατάλληλο εξοπλισµό πληροφόρησης.
Για να ανταποκριθεί το ΤΕΟ στο νέο ρόλο του είναι απαραίτητο να
γίνει ένας Οργανισµός πιο ευέλικτος και αποτελεσµατικός.
Προς την κατεύθυνση αυτή και µε βασικούς άξονες τη διασφάλιση
των πόρων του Ταµείου, το συµφέρον του ∆ηµοσίου και την πλήρη
διασφάλιση των εργαζοµένων, ετοιµάστηκε ένα προσχέδιο Νόµου,
το οποίο παραδόθηκε στους εργαζοµένους, για να υποβάλλουν τις
δικές τους προτάσεις και παρατηρήσεις.
Στο προσχέδιο Νόµου δεν αναφέρεται ιδιωτικοποίηση, αλλά για µία
Ανώνυµο Εταιρεία του ∆ηµοσίου, στρατηγικού χαρακτήρα µέσω της
οποίας θα ασκείται η πολιτική των ∆ιοδίων σε Εθνικό και
Ευρωπαϊκό επίπεδο, όπως είναι και οι αντίστοιχες Εταιρείες της
ASECAP, (Ευρωπαϊκή 'Ενωση Εταιρειών ∆ιαχείρισης
Αυτοκινητόδροµων) της οποίας το ΤΕΟ είναι µέλος.
Καταθέτουµε πίνακα µε την σηµερινή κατάσταση των µελών της
ASECAP.
Η µονιµοποίηση των συµβασιούχων που υπηρετούν σήµερα µε τη
διαδικασία των ασφαλιστικών µέτρων η µετατροπή των συµβάσεων
από ορισµένου χρόνου σε αορίστου χρόνου απαγορεύεται ρητά
από την ισχύουσα νοµοθεσία (παρ. 2 άρθρο 21 του ν. 2190/94). Η
παραµονή των υπαλλήλων αυτών στην Υπηρεσία θα εξαρτηθεί από
το αποτέλεσµα των δικαστικών αποφάσεων οι οποίες αφού
τελεσιδηκήσουν θα εφαρµοστούν απόλυτα, αν και το ΤΕΟ δεν έχει
ανάγκη όλων αυτών που υπηρετούν σήµερα µε τη διαδικασία των
ασφαλιστικών µέτρων.
Η χορήγηση στους εργαζόµενους επικίνδυνου και ανθυγιεινού
επιδοτήµατος δεν προβλέπεται από καµία διάταξη του ν. 2470/97.
Η Υπηρεσία κατέθεσε αίτηση στο δικαστήριο για να κηρυχθεί η
απεργία παράνοµη και καταχρηστική και την ηµέρα της συζήτησης
ήλθαν σε συνεννόηση οι εργαζόµενοι και έλυσαν την απεργία.

Ο Υφυπουργός
ΧΡ. ΒΕΡΕΛΗΣ"

14. Στην µε αριθµό 248/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
18/30-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 248/15-7-98 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Ευάγγελος Μπασιάκος, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κ. Βουλευτή σύµφωνα µε τα στοιχεία της
ΕΥ∆ΑΠ τα εξής:
'Ηδη από το 1995 ο ∆ήµος Σχηµαταρίου έχει ζητήσει να
υδροδοτηθεί από την ΕΥ∆ΑΠ. Η ΕΥ∆ΑΠ, µε το σκεπτικό να γίνει
ένα ολοκληρωµένο και σωστά τεκµηριωµένο έργο που θα καλύπτει
τις ανάγκες των κατοίκων της περιοχής κατά τρόπο ικανοποιητικό
και τεχνικοοικονοµικά δόκιµο, συνέταξε µε δική της πρωτοβουλία τη
σχετική αναγνωριστική µελέτη. Το κόστος κατασκευής του έργου
εκτιµήθηκε στο ποσό του 1 δισ. δρχ. περίπου.
Στη  συνέχεια,  σε  σειρά  επαφών  µε  τους  ενδιαφερόµενους
φορείς  (Συµβούλιο  Περιοχής  9ης  Εδαφικής  Περιφέρειας,
Νοµαρχιακή  Αυτοδιοίκηση),  η  ΕΥ∆ΑΠ  προσπάθησε  χωρίς
αποτέλεσµα  να  επιτύχει  την  προώθηση  του  έργου.  Η  έλλειψη
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ενδιαφέροντος, πιθανότατα οφείλεται στο γεγονός ότι οι ∆ήµοι και οι
Κοινότητες (εκτός του Σχηµαταρίου) δεν αντιµετωπίζουν ιδιαίτερο
πρόβληµα. Επίσης, όπως πληροφορηθήκαµε, τα ισχύοντα
τιµολόγια ύδρευσης είναι ιδιαίτερα χαµηλά και η τυχόν σύνδεση µε
την ΕΥ∆ΑΠ θα ανέβαζε σηµαντικά το κόστος, ενώ θα στερούσε
πόρους από τους ΟΤΑ.
Λαµβάνοντας υπόψη τα ανωτέρω, η ΕΥ∆ΑΠ προχώρησε στην
υδροδότηση του ∆ήµου Σχηµαταρίου µε προσωρινό έργο το οποίο
έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Είναι προφανές ότι η σηµερινή κατάσταση ούτε τους κατοίκους
εξυπηρετεί µακροπρόθεσµα, αλλά ούτε και την ΕΥ∆ΑΠ, η οποία
δέχεται συνεχή αιτήµατα υδροδότησης από διάφορες Κοινότητες ή
µεµονωµένες βιοµηχανίες και βιοτεχνίες των γύρω περιοχών. Η
άποψη της ΕΥ∆ΑΠ για την υδροδότηση της εν λόγω περιοχής είναι
να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα µε σωστή µελέτη και
προγραµµατισµό και όχι αποσπασµατικά.
Σχετικά µε την προώθηση κατασκευής ταχυδιυλιστηρίου, µέσω της
ΕΥ∆ΑΠ, σας πληροφορούµε ότι η εγκατάσταση ταχυδιυλιστηρίου
προϋποθέτει και την τροφοδοσία του µε ικανοποιητικής ποιότητας
νερό, το οποίο µόνο η ΕΥ∆ΑΠ διαθέτει (Υδραγωγεία Μόρνου και
Υλίκης).
Συνεπώς, απαιτείται η κατασκευή του προαναφερόµενου έργου,
δαπάνης 1 δισ. δρχ.
Τέλος, σχετικά µε την προστασία του περιβάλλοντος στην ευρύτερη
περιοχή σας έχουµε ενηµερώσει και µε τα υπ' αριθµ. 3588Β και
3842Β έγγραφά µας αντίγραφα των οποίων επισυνάπτουµε.

Ο Υφυπουργός
ΧΡ. ΒΕΡΕΛΗΣ"

15. Στην µε αριθµό 46/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
9/30-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 46/15-7-98 που κατέθεσε στη Βουλή ο
Βουλευτής κ. Μανώλης Κεφαλογιάννης, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κ. Βουλευτή τα εξής:
Προκειµένου να προωθηθεί το εκτελούµενο, τα τελευταία χρόνια,
σηµαντικό έργο του ΥΠΕΧΩ∆Ε, της ΓΓ∆Ε και των εποπτευόµενων
ΝΠ∆∆, θεσπίστηκαν σχετικές διατάξεις, (ν. 2229/94 παρ. 4 αρ. 5 και
ν. 2300/95 αρ. 24) σύµφωνα µε τις οποίες όλοι οι υπάλληλοι των ως
άνω φορέων που συµµετέχουν στην παραγωγική διαδικασία,
δικαιούται ειδική πρόσθετη αµοιβή.
Η θέσπιση των διατάξεων αυτών έγινε µε γνώµονα την αύξηση της
παραγωγικότητας και την προώθηση του έργου των Υπηρεσιών του
ΥΠΕΧΩ∆Ε, της ΓΓ∆Ε και των εποπτευόµενων ΝΠ∆∆ και
προφανώς δεν συσχετίζεται µε πρόσωπα ή µε την πολιτική
τοποθέτησή τους. Ενώ αντίθετα καταβάλλεται σε υπαλλήλους
άλλων φορέων που είναι αποσπασµένοι στο Υπουργείο µας και
συµβάλλουν στην προώθηση του επιτελούµενου έργου.
Βέβαια το γεγονός ότι δεν κατετέθη εγγράφως και εµπροθέσµως
στην Γραµµατεία του ∆ικαστηρίου ο σχετικός µε την υπόθεση
φάκελος, αποδεικνύει πράγµατι έλλειψη υπερβάλλοντος ζήλου εκ
µέρους των αρµοδίων υπαλλήλων δηλ. δεν ενηµέρωσαν έγκαιρα το
∆ιοικητικό Εφετείο ότι ο σχετικός φάκελος µε όλη την αλληλογραφία
είχε διαβιβαστεί από τον Οκτώβριο του 1997 στην Περιφέρεια
Κρήτης, στην οποία από 1-9-97 ανήκει οργανικά ο υπάλληλος (ν.
2503/97). Γεγονός που και ο προσφεύγων γνωρίζει. Σε καµία
περίπτωση όµως η έλλειψη αυτή δεν έγινε σκοπίµως ή µε πρόθεση
να αναβληθεί η εκδίκαση της υπόθεσης και να υποστεί οικονοµική
βλάβη ο συγκεκριµένος υπάλληλος, ούτε φυσικά µε εντολή του
Υπουργού, αφού οι αρµοδιότητες αυτές έχουν µεταβιβαστεί σε
κατώτερα όργανα.
Τέλος πληροφορούµε τον κ. Βουλευτή ότι σε κανένα υπάλληλο του
ΥΠΕΧΩ∆Ε, της ΓΓ∆Ε και των εποπτευόµενων Νοµικών Προσώπων
που έχει επιλέξει να αποσπαστεί µε την βούληση του σε άλλο
φορέα, Κόµµα, Βουλευτή ή Υπουργό δεν καταβάλλεται η ως άνω
ειδική πρόσθετη αµοιβή η οποία κατ' ουδένα τρόπο λογίζεται και

ενέχει µορφή πάγιου επιδόµατος αλλά πρόσθετης και υπερωριακής
παροχής εργασίας, εφόσον η εργασιακή του σχέση και προσφορά
δεν αφορά το συγκεκριµένο εργασιακό χώρο, δεν εξυπηρετεί τους
σκοπούς και δεν πληρεί τις προβλεπόµενες από τις διατάξεις του
Νόµου προϋποθέσεις.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

16. Στην µε αριθµό 288/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
16-30-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 288/16-7-98 που κατέθεσε στη Βουλή,
ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κορκολόπουλος, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή σύµφωνα µε τα στοιχεία της
ΕΓΝΑΤΙΑ, ΑΕ, ΜΕΤΡΟ Α.Ε. ΚΑΙ ΠΑΘΕ τα εξής:
1. ΕΓΝΑΤΙΑ ΑΕ
Για την πρόοδο του έργου της ΕΓΝΑΤΙΑΣ Ο∆ΟΥ καταθέτουµε στον
κ. Βουλευτή επτά (6) πίνακες.
'Εργα και ∆ηµοπρασίες σε Εξέλιξη.
Πίνακας 1. Τµήµατα του άξονα που κατασκευάστηκαν πριν το 1994
και θεωρούνται ολοκληρωµένα για την πρώτη φάση του έργου.
Πίνακας 2. Πρόοδος των 35 εγκατεστηµένων εργολαβιών.
Στην στήλη "χρόνος περαίωσης" εµφανίζεται ο συµβατικός χρόνος
περαίωσης των 35 υπό κατασκευή τµηµάτων.
Στις στήλες "οικονοµικό συµβατικό αντικείµενο, αρχικό και
σηµερινό" εµφανίζεται η υπέρβαση δαπάνης στα 35 υπό κατασκευή
τµήµατα.
Πίνακας 3. ∆ηµοπρασίες σε εξέλιξη.
Στο έργο "Σήραγγες Μεσοβουνίου και Κρυσταλλοπηγής", που
δηµοπρατήθηκε µε το σύστηµα µελέτη - κατασκευή, η εγκατάσταση
του εργολάβου αναµένεται έως τον Ιανουάριο του 1999.
Στα υπόλοιπα έργα του Πίνακα 3, που δηµοπρατήθηκαν µε το
σύστηµα "Συµπλήρωση τιµολογίου" η εγκατάσταση του εργολάβου
αναµένεται περίπου σε τρεις µήνες από την κατάθεση των σχετικών
προσφορών.
'Εργα προς ∆ηµοπράτηση
Πίνακας 4. 'Εργα που θα δηµοπρατηθούν µέχρι τέλος του 1998.
Πίνακας 5. ∆ηµοπρατήσεις του έτους 1999 για την ολοκλήρωση του
προγράµµατος.
Ο απαιτούµενος χρόνος ολοκλήρωσης της διαδικασίας
δηµοπράτησης των έργων που παρουσιάζονται στους πίνακες 4 και
5 είναι πέντε (5) έως δέκα (10) µήνες.
Ο αναµενόµενος χρόνος ολοκλήρωσης της κατασκευής τους είναι
τριάντα (30) έως έξι (36) µήνες, µετά την εγκατάσταση του
εργολάβου.
Πίνακας 6. Τµήµατα υπό µελέτη που δεν περιλαµβάνονται σε
Κοινοτικά Προγράµµατα χρηµατοδότησης περιόδου 1994-1999.
Σηµειώνουµε ότι οι προβλεπόµενοι χρόνοι ολοκλήρωσης των
έργων, που αναφέρονται, προϋποθέτουν βέβαια, την οµαλή
πρόοδο των εργασιών, χωρίς πιθανές καθυστερήσεις από
γεωλογικά η περιβαλλοντικά προβλήµατα όπως αυτά που
προέκυψαν κατά το παρελθόν.
2. ΜΕΤΡΟ Α.Ε.
Σήµερα  το  ΜΕΤΡΟ  έχει  µία  πορεία  και  εξέλιξη  που
αποτυπώνεται  µε  συγκεκριµένους  αριθµούς.  Μέχρι  σήµερα  έχει
κατασκευαστεί  το  77%  του  συνολικού  'Εργου.  'Εχει
ολοκληρωθεί  η  κατασκευή  18  σταθµών  και  σε  17  από  αυτούς
εγκαθίσταται  ο  ηλεκτροµηχανολογικός  εξοπλισµός.  'Εχουν
ολοκληρωθεί  12,5  από  τα  15,7  συνολικά  χλµ  και  έχει
εγκατασταθεί  περίπου  το  68%  των  σιδηροτροχιών.  'Εχουν
κατασκευασθεί  119  από  τα  168  βαγόνια  και  έχουν  παραληφθεί
µέχρι  σήµερα  3  συρµοί  τρένων.  'Εως  το  τέλος  του  1998  θα
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έχουν παραληφθεί 10 συρµοί τρένων.
Το έργο του Μετρό της Αθήνας παρουσιάζει τις πιο κάτω
καθυστερήσεις:
- Καθυστερήσεις διάνοιξης του τµήµατος Σύνταγµα - Κεραµεικός
(Σύνταγµα - Ασωµάτων - Μοναστηράκι), της Γραµµής 3.
Λόγω της κοντινής διέλευσης της Γραµµής 3 στην οδό
Μητροπόλεως από τον Ιερό Ναό Μητροπόλεως, έγινε αλλαγή της
διαδροµής και µετάθεσή της στην οδό Ερµού. Και αυτή όµως η
διαδροµή κατέστη προβληµατική έτσι ώστε για επιτακτικούς λόγους
ασφαλείας αποφασίστηκε η διάνοιξη του τµήµατος αυτού της
Γραµµής 3, µε συµβατική µέθοδο αντί του ΤΒΜ.
- Η αντίδραση της Αρχαιολογικής Υπηρεσίας οδήγησε στην
κατάργηση της αρχικής χάραξης δια του σταθµού "Κεραµεικός".
Μετά την εξέλιξη αυτή, αποφασίσθηκε το βασικό έργο να
περιορισθεί στη Γραµµή 3 µέχρι το φρέαρ Ασωµάτων και να
καταργηθεί ο σταθµός Κεραµεικού. Παράλληλα αποφασίσθηκε η
επέκταση προς Αιγάλεω να προταθεί για χρηµατοδότηση στο Γ'
ΚΠΣ µε διαδροµή παρακάµπτουσα τελείως τον Αρχαιολογικό χώρο.
Επιπλέον ως αντικατάσταση του καταργηµένου τµήµατος
(Ασωµάτων - Κεραµεικός - Ιάκχου) εντάχθηκε στο Β' ΚΠΣ το πρώτο
τµήµα της επέκτασης της Γραµµής 2, προς Περιστέρι.
Πέραν αυτού η αντίδραση της Ιεράς Μητρόπολης Αθηνών οδηγεί σε
αλλαγή της θέσης του φρέατος αερισµού "Μητροπόλεως" και
δυσχεραίνει έστω και την προσωρινή χρησιµοποίηση του
υφισταµένου ορύγµατος (µε διεύρυνσή του) ώστε να υπάρχει
δυνατότητα διάνοιξης της σήραγγας "Σύνταγµα - Μοναστηράκι" µε
συµβατική µέθοδο.
Με τις παρεµβάσεις αυτές η ολοκλήρωση του τµήµατος αυτού όπως
τελικά διαµορφώθηκε (Σύνταγµα - Μοναστηράκι - Ασωµάτων) και
σε συνδυασµό µε την ολοκλήρωση του ενδιαµέσου σταθµού
"Μοναστηράκι" προβλέπεται για το 2001.
- Καθυστέρηση διάνοιξης του σταθµού "Μοναστηράκι".
Η διάνοιξη του υπογείου αυτού σταθµού µε την αρχική µελέτη
παρουσίασε σοβαρά προβλήµατα ασφάλειας για τις παρακείµενες
οικοδοµές, τον Βυζαντινό Ναό της Παντάνασσας και την σήραγγα
των ΗΣΑΠ. Για τον λόγο αυτό µελετήθηκε νέα µέθοδος διάνοιξης
του σταθµού µε µεγαλύτερο επίπεδο ασφάλειας για τα γειτονικά
κτίσµατα. 'Ηδη προχωρούν οι µελέτες για τη λύση της κεντρικής
αποβάθρας καθώς και αρχαιολογικές εργασίες. Η ολοκλήρωση του
σταθµού αυτού προβλέπεται να Τεθεί σε λειτουργία το δυνατόν
συντοµότερο, σε συνάρτηση µε την κατασκΕυή της συγκλίνουσας
σήραγγας Σύνταγµα - Μοναστηράκι - Ασωµάτων.
Καθυστερήσεις στην διάνοιξη των σηράγγων της Γραµµής 2,
ΣΕΠόλια - ∆άφνη (Σεπόλια - Αγ. Αντώνιος).
Με βάση τα διαθέσιµα σήµερα στοιχεία προόδου του ΤΒΜ1 που
διανοίγει την Γραµµή 2 καθώς και της προόδου των εργασιών
µετατροπής του ΤΒΜ2 (που χρησιµοποιήθηκε για την διάνοιξη της
Γραµµής 3, από Κατεχάκη ως Σύνταγµα) σε ανοικτή ασπίδα για την
ασφαλέστερη διάνοιξη της Γραµµής 2 από ∆άφνη προς Ανάλατο
εκτιµάται ότι η διάνοιξη της Γραµµής 2 στο σύνολό της, µέχρι τον
σταθµό ∆άφνη θα ολοκληρωθεί στις αρχές του 1999. Ως εκ τούτου
η δυνατότητα λειτουργίας της Γραµµής 2 µέχρι ∆άφνη προβλέπΕΤαι
εντός του 2000.
Για το τµήµα Σεπόλια - Αγ. Αντώνιος προωθείται άµεσα η
διαδικασία διαγωνισµού ανάθΕσης της µελέτης και κατασκευής των
έργων Πολιτικού Μηχανικού, µε πρόβλεψη ολοκλήρωσης του
τµήµατος µετά το 2001.
Μερική λειτουργία συστήµατος Μετρό, Πεντάγωνο - Σύνταγµα και
Σύνταγµα - Σεπόλια.
Με αυτά τα δεδοµένα, ο Κύριος του 'Εργου θεωρεί αναγκαίο και
σκόπιµο για την αναβάθµιση της ποιότητας των πολιτών να
προωθηθεί η µερική λειτουργία του συστήµατος στα διανοιγµένα
τµήµατα γραµµών, Σεπόλια - Σύνταγµα και Πεντάγωνο - Σύνταγµα,
τα οποία µπορούν να τεθούν σε λειτουργία µέσα στο 1999.
- Είναι γνωστό ότι ο αρχικός προϋπολογισµός του 'Εργου είχε µια
αντιστοιχία µε µια τεχνική ταυτότητα µε συγκεκριµένα
χαρακτηριστικά του έργου, που έπρεπε είτε να συµπληρωθούν, είτε

να βελτιωθούν, είτε να προσδιοριστούν επακριβώς για να µην
υπάρχουν εστίες αµφισβητήσεων και υπερβάσεων.
- Για τούτο το 1994 κρίθηκε αναγκαίο να υπάρχει µια
Συµπληρωµατική Σύµβαση µε ποσό 54,6 δισ. δραχµές, δηλαδή σε
ποσοστό 14,6% του συνολικού έργου, για να καλυφθούν τεχνικές
ελλείψεις της αρχικής Σύµβασης όπως π.χ. έργα για την πρόσβαση
ατόµων µε ειδικές ανάγκες, για την ενίσχυση του συστήµατος
εξαερισµού, για τη βελτίωση της στεγανοποίησης των σταθµών, για
τη διπλή σηµατοδότηση, για βελτιώσεις στην κυρία γραµµή και
στους τερµατικούς σταθµούς και για τις βελτιώσεις των
αρχιτεκτονικών τελειωµάτων σταθµών, καθώς και άλλων
συγκεκριµένων εργασιών.
Οι νέες αυτές εργασίες αντιπροσωπεύουν το 80% των 54,6 δισ.
δρχ.
Επίσης στη συµπληρωµατική Σύµβαση είχε καθοριστεί προς
όφελος του Ελληνικού ∆ηµοσίου η µείωση των απρόβλεπτων
Γεωτεχνικών Εργασιών από το 6% της αρχικής Σύµβασης σε 3%.
Είναι γνωστό ότι από το 1994 µέχρι σήµερα υπάρχει δαπάνη
περίπου 1% µέσα από Συγκριτικούς Πίνακες για λειτουργικές
βελτιώσεις των Συστηµάτων π.χ. στο κλειστό σύστηµα τηλεόρασης
των σταθµών, στις κυλιόµενες σκάλες και τους ανελκυστήρες, στο
φωτισµό κλπ.
Επίσης έχουν δαπανηθεί για πρόσθετα µέτρα ασφαλείας, που
αφορούν εργασίες για την ασφάλεια των κτιρίων και των
ανθρώπων, αλλά και την οµαλή ζωή της πόλης, ποσό που
ανέρχεται σε ποσοστό 5% της αρχικής σύµβασης. Αυτές οι εργασίες
αφορούν κυρίως τη διάνοιξη πιλοτικών σηράγγων, βελτιώσεις του
εδάφους και υποστήριξη κτιρίων.
Τέλος είναι γνωστό ότι, µετά την περικοπή του τµήµατος Σύνταγµα -
Μοναστηράκι - Κεραµεικός, έχει µειωθεί τεχνικό αντικείµενο που
αντιστοιχεί στο 3% του προϋπολογισµού του έργου.
3. Ο∆ΙΚΟΣ ΑΞΟΝΑΣ ΠΑΘΕ
Το έργο κατασκευής του Αυτοκινητόδροµου Πάτρα - Αθήνα -
Θεσσαλονίκη - Εύζωνοι, (ΠΑΘΕ) περιλαµβάνει τις εργασίες
διαπλάτυνσης και ανακατασκευής της υπάρχουσας Εθνικής οδού
µε βελτιώσεις της υπάρχουσας χάραξης καθώς και ευρείες
παρακάµψεις µεγάλων αστικών κέντρων (Παράκαµψη Πάτρας,
Παράκαµψη Λάρισας κλπ). Για όλες τις εργολαβίες που
συστάθηκαν ή θα συσταθούν προβλέπεται συγχρηµατοδότηση από
την Ευρωπϊκή 'Ενωση.
Τα έργα κατασκευής του αυτοκινητόδροµου ΠΑΘΕ συµβάλλουν
στην περιφερειακή ανάπτυξη δεδοµένου ότι εκτελούνται σε πολλές
περιφέρειες της χώρας και συγκεκριµένα:
α) Στην περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδας εκτελείται το έργο της
Παράκαµψης Πάτρας προϋπολογισµού 45 δισ. δρχ.
β) Στην περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας εκτελούνται τα έργα
κατασκευής των τµηµάτων Υλίκη- 'Αγιος Κωνσταντίνος µε
προϋπολογισµό 60 δισ. δρχ. και Ράχες - Πελασγία µε
προϋπολογισµό 22 δισ. δρχ.
γ) Στην περιφέρεια Θεσσαλίας εκτελούνται τα έργα κατασκευής του
οδικού 'Αξονα Πελασγία - Παράκαµψη Λάρισας (Γυρτώνη) µε
προϋπολογισµό 118 δις δρχ.
δ) Στην περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας εκτελούνται τα έργα
κατασκευής του Οδικού 'Αξονα Σκοτίνα - Κατερίνη µε
προϋπολογισµό 29 δισ. δρχ. ενώ έχει ανατεθεί και το τµήµα
Ραψάνη - Πλαταµώνας προϋπολογισµού 13 δισ. δρχ.
Στους πίνακες που σας καταθέτουµε παρουσιάζονται τα έργα του
ΠΑΘΕ που κατασκευάζονται µε το 2ο ΚΠΣ.
Επισηµαίνεται  πάντως  ότι  η  πολυπλοκότητα  του  τεχνικού
αντικειµένου  που  εκτελείται  στον  οδικό  άξονα  ΠΑΘΕ  που
περιλαµβάνει  πλήθος  εξειδικευµένων  έργων  (σήραγγες,  µεγάλες
κοιλαδογέφυρες  κλπ)  που  σε  συνδυασµό  µε  την  εµφάνιση  απ
ροβλέπτων  συνθηκών  (αρχαιολογικές  ανασκαφές  κλπ)  επιβάλλει
την    συστηµατική    παρακολούθηση    των    χρονοδιαγραµµάτων
και    των    προϋπολογισµών    εκτέλεσης    των    έργων.    'Οσον
αφορά    τις    υπερβάσεις  αυτές  βρίσκονται  εντός  των  ορίων
που  προβλέπει  ο  Νόµος  1414/84  και  η  νοµοθεσία  της
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Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Στην Ειδική Υπηρεσία ∆ηµοσίων 'Εργων ΠΑΘΕ έχουν προσληφθεί
µε διεθνή διαγωνισµό Σύµβουλοι ∆ιαχείρισης (Project Managers) οι
οποίοι ελέγχουν καθηµερινά τόσο την ποιότητα των έργων όσο και
τις εκτελούµενες ποσότητες καθώς και τις υπερβάσεις µε βάση τις
απαιτήσεις της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Το έργα του Οδικού 'Αξονα
ΠΑΘΕ εκτελούνται µε δεσµευτικά χρονοδιαγράµµατα ολοκλήρωσης
και εκτιµάται ότι οι εν ενεργεία εργολαβίες µε έργα συνολικού
µήκους 250 χλµ, θα ολοκληρωθούν εντός του 2000.
Τέλος τονίζουµε ότι τα τροποποιηµένα χρονοδιαγράµµατα καθώς
και οι αναθεωρηµένοι προϋπολογισµοί έχουν γίνει αποδεκτά από
τις αρµόδιες Υπηρεσίες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης που
παρακολουθούν την πορεία του 2ου ΚΠΣ.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

17. Στην µε αριθµό 523/23-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
7020/2/172/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 523/23-7-1998 ερώτησης, που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Ε. Μπασιάκος και Σ. Τσιτουρίδης και
διαβιβάσθηκε σε µας µε το Τ.Κ.Ε./Φ2/18800 από 17-9-1998
έγγραφο του Υπουργείου Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, σε ό,τι µας αφορά, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η ανάληψη και της καταστολής των δασικών πυρκαγιών από το
Πυροσβεστικό Σώµα έγινε µε τον ν. 2612/98, το κείµενο του οποίου
ήταν αποτέλεσµα εργασιών και µελέτης επιτροπής που
συγκροτήθηκε µε απόφαση του Υπουργού Γεωργίας δέκα περίπου
µήνες πριν από την κατάθεση του νοµοσχεδίου στη Βουλή. Με τις
διατάξεις του ανωτέρω νόµου σε καµία περίπτωση δεν αναιρούνται
οι προβληµατισµοί και οι επισηµάνσεις του πορίσµατος της
∆ιακοµµατικής Επιτροπής και δεν αλλάζουν οι στόχοι και η
συνολική οργάνωση του συστήµατος δασοπροστασίας στα βασικά
του σηµεία, όπως αυτή περιγράφεται και απλώς η υλοποίηση των
προτεινοµένων µέτρων καταστολής ανατίθεται στον κύριο φορέα
πυρόσβεσης της χώρας, που είναι το Πυροσβεστικό Σώµα. Επίσης,
και για κάθε µελλοντική ρύθµιση σχετικά µε το θέµα της
πυροπροστασίας θα λαµβάνονται υπόψη και οι επισηµάνσεις του
ανωτέρω πορίσµατος.
Σε ό,τι αφορά το προληπτικό έργο, σας πληροφορούµε ότι αυτό και
µετά την εφαρµογή του αναφερόµενου νόµου ανήκει στην
αρµοδιότητα της ∆ασικής Υπηρεσίας, η οποία µε την εµπειρία και
επιστηµονική κατάρτιση του προσωπικού της, αλλά και τη γνώση
των αιτίων των πυρκαγιών, µπορεί να προχωρήσει στη λήψη όλων
των ενδεικνυόµενων µέτρων για την αποτροπή εκδήλωσης των
δασικών πυρκαγιών και υποβοήθηση του έργου της καταστολής.
Μετά την αναφερόµενη ανάληψη και της δασοπυρόσβεσης από το
Πυροσβεστικό Σώµα και προκειµένου να ανταποκριθεί αυτό στις
νέες αρµοδιότητές του ενισχύθηκε µε µόνιµο προπωπικό,
εποχικούς υπαλλήλους και υπαλλήλους αποσπασµένους από τη
∆ασική Υπηρεσία. Επίσης, ενισχύθηκε και µε τα απαραίτητα µέσα
και εφόδια, καθώς και µε µηχάνολογικό εξοπλισµό.
Το Πυροσβεστικό Σώµα µε το υψηλό επίπεδο ετοιµότητάς του, τη
δοµή, την οργάνωση, τον τρόπο λειτουργίας του, την άρτια τεχνική -
επιστηµονική κατάρτιση και εκπαίδευση, αλλά και την εµπειρία του
προσωπικού του σε κατάσβεση δασικών πυρκαγιών, λόγω της
ενεργού συµµετοχής του σ' αυτές µε το σύνολο της δύναµής του και
όταν την ευθύνη είχε η ∆ασική Υπηρεσία, σε συνεργασία και µε τις
λοιπές Υπηρεσίες και φορείς, ανταποκρίθηκε ικανοποιητικά στην
αποστολή του, περιορίζοντας στις περισσότερες περιπτώσεις την
πυρκαγιά και επιτυγχάνοντας την αποτροπή της επέκτασής της σε
κατοικηµένες περιοχές, παρά το γεγονός ότι εκδηλώθηκαν
ταυτόχρονα πολλές και δύσκολες πυρκαγιές σε όλη τη χώρα, µε
αντίξοες καιρικές συνθήκες, που χαρακτηρίστηκαν οι χειρότερες των

τελευταίων ετών.
Επισηµαίνεται ότι, όπως προκύπτει από τηρούµενα στην Υπηρεσία
µας στοιχεία, ο αριθµός των αγροτοδασικών πυρκαγιών κατά την
τρέχουσα περίοδο ξεπέρασε κάθε προηγούµενο και µέχρι 30-9-
1998 είχαν καταγραφεί 8.451 τέτοιες πυρκαγιές.
Το Υπουργείο µας, µετά τη λήξη της τρέχουσας αντιπυρικής
περιόδου, θα προβεί σε αποτίµηση, ανάλυση και αξιολόγηση των
στοιχείων και των νέων δεδοµένων, για τη λήψη πρόσθετων µέτρων
µε στόχο τη βελτίωση και αποτελεσµατικότερη απόδοση του
µηχανισµού πυροπροστασίας. 'Ηδη, σε εφαρµογή των διατάξεων
του ν. 2612/1998, προωθείται η έκδοση Κοινής Υπουργικής
απόφασης, στην οποία θα ορίζεται ακριβέστερα ο τρόπος
συνεργασίας και εµπλοκής της κάθε Υπηρεσίας και φορέα για την
αντιµετώπιση των δασικών πυρκαγιών, µε στόχο την καλύτερη
αξιοποίηση του έµψυχου και άψυχου δυναµικού της χώρας.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

18. Στην µε αριθµό 2812/5-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5290Β/23-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2812 που κατατέθηκε στις 5-
10-98 από το Βουλευτή κ. Παναγιώτη Μελά και για πληρέστερη
ενηµέρωσή σας για το θέµα επισυνάπτουµε φωτοαντίγραφο του αρ.
927/22-10-98 εγγράφου της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Αθηνών -
Πειραιά - Νοµαρχιακό ∆ιαµέρισµα Πειραιά, σε απάντηση της
ενηµέρωσης που ζητήθηκε.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

19. Στην µε αριθµό 2762/1-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5283Β/26-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2762 που κατατέθηκε την 1-
10-98 από το Βουλευτή κ. Ευάγγελο Μπασιάκο και για πληρέστερη
ενηµέρωσή σας επί του θέµατος επισυνάπτουµε το υπ' αριθµ.
104718 'Εγγραφο του Ειδικού Σώµατος Ελεγκτών για την
Προστασία του Περιβάλλοντος καθώς και το έγγραφο του αρµόδιου
∆ασαρχείου Πεντέλης που το συνοδεύει.
Επίσης για ενηµέρωσή σας επί των θέσεων και δεσµεύσεων του
ΥΠΕΧΩ∆Ε για τη δόµηση σε καµένες δασικές εκτάσεις
επισυνάπτουµε το ∆ελτίο Τύπου της 6-8-98 που εκδόθηκε ακριβώς
για να διευκρινίσει για µια ακόµη φορά τις θέσεις αυτές.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

20. Στην µε αριθµό 2756/1-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
6001/7/374 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξεως η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2756/1-10-1998 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ε. Μπασιάκος, σας γνωρίζουµε ότι η έλλειψη
αστυνοµικού προσωπικού αποτελεί πρόβληµα σε πολλές
Υπηρεσίες της Ελληνικής Αστυνοµίας και όχι µόνο για την
Αστυνοµική ∆ιεύθυνση Βοιωτίας, γεγονός που οφείλεται στο ότι η
πραγµατική δύναµη του Σώµατος υπολείπεται της οργανικής.
Από  το  Υπουργείο  µας  καταβάλλονται  προσπάθειες  για
ορθολογική  κατανοµή  του  υφιστάµενου  προσωπικού,  σύµφωνα
µε  τις  ανάγκες  αστυνόµευσης  κάθε  περιοχής  και  στα  πλαίσια
αυτά  έχει  κατανεµηθεί  ανάλογο  προσωπικό  και  στην  ανωτέρω
Αστυνοµική  ∆ιεύθυνση,  της  οποίας  η  υπάρχουσα  δύναµη
υπολείπεται  της  οργανικής  της.  Για  την  κάλυψη  των  κενών
θέσεων,  κατά  το  τρέχον  έτος,  η  Υπηρεσία  αυτή  ενισχύθηκε  µε
4  Ανθυπαστυνόµους  -  Αρχιφύλακες  και  10  Αστυφύλακες  κατά
τις  τακτικές  µεταθέσεις,  όπως  επίσης  και  µε  2  νεοπροα-
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χθέντες Αρχιφύλακες και 16 νέους Αστυφύλακες.
Τέλος, καταβάλλεται προσπάθεια προκειµένου η αναφερόµενη
Υπηρεσία να . περαιτέρω σύντοµα µε νέους Αστυφύλακες.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

21. Στην µε αριθµό 2507/23-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
4000/3/35 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 2507/23-9-1998 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Α. Χειµάρας, σας γνωρίζουµε ότι, για το αντικείµενο
αυτής, ενηµερώθηκε η Εθνική Αντιπροσωπεία την Τετάρτη, 7-10-
1998, κατά τη συζήτηση της 7/5-10-1998 Επίκαιρης Ερώτησης, που
κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Γ. Σούρλας.
Στα πλαίσια όσων αναφέραµε κατά την ανωτέρω απαντησή µας
χορηγήθηκε και η άδεια παραµονής στη χώρα µας του 56χρονου
Αιγύπτιου υπηκόου ABDEL BASSIT RASHAD, ο οποίος διαµένει
στη χώρα µας επί 10ετία.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

22. Στην µε αριθµό 2224/15-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
4000/3/34 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 2224/15-9-1998 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Σούρλας, σας γνωρίζουµε ότι για το αντικείµενο
αυτής ενηµερώθηκε η Εθνική Αντιπροσωπεία την 7-10-1998, κατά
τη συζήτηση της 7/5-1Ο-1998 Επίκαιρης Ερώτησης, που κατέθεσε
ο ίδιος κύριος Βουλευτής.
Επί πλέον σας πληροφορούµε, ότι οι άδειες παραµονής και
εργασίας σε αλλοδαπές καλλιτέχνιδες χορηγούνται από το
Υπουργείο µας αφού εξετασθούν όλα τα δικαιολογητικά και οι
προϋποθέσεις, σύµφωνα µε τις υπ. αριθµ. 48Ο3/13/89 από 29-7-98
και 48Ο3/13/17δ από 29-12-92 κοινές Υπουργικές Αποφάσεις. Σε
περιπτώσεις δε που συλλαµβάνονται αλλοδαπές γιατί
χρησιµοποιούν τις ως άνω άδειες για διαφορετικούς σκοπούς από
αυτούς για τους οποίους χορηγήθηκαν, εφαρµόζονται µε
αυστηρότητα τα νόµιµα και αµέσως απελαύνονται από τη χώρα.
Σε ό,τι αφορά τα καταγγελλόµενα περί διαφθοράς της Ελληνικής
Αστυνοµίας, σας πληροφορούµε ότι το Υπουργείο µας είναι
ιδιαίτερα ευαίσθητο στο θέµα της άψογης συµπεριφοράς των
αστυνοµικών και της πιστής εκτέλεσης του καθήκοντός τους και
ελέγχει µε αυστηρότητα κάθε παράνοµη ή αντικανονική
συµπεριφορά τους. Η ευαισθησία µας αυτή, για την πάταξη κάθε
πράξης που δεν συµβιβάζεται µε το λειτούργηµα του αστυνοµικού,
έχει επανειληµµένα δηλωθεί και έµπρακτα αποδειχθεί µε στόχο την
προστασία του κύρους της Αστυνοµίας και την ενίσχυση του
φρονήµατος του προσωπικού.
Στα πλαίσια αυτά και προκειµένου να παταχθούν τα έστω και
περιορισµένα κρούσµατα διαφθοράς έχουµε αποφασίσει τη
σύσταση ειδικής Υπηρεσίας Εσωτερικών Υποθέσεων, η οποία θα
εποπτεύεται από εισαγγελέα και σύντοµα θα φέρουµε στη Βουλή
σχετικό νοµοσχέδιο.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

23. Στις µε αριθµό 2516/23-9-98, 2681/29-9-98, 2900/6-10-98
ερωτήσεις δόθηκε µε το υπ' αριθµ. 7020/2/171/29-10-98 έγγραφο
από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση των 2516/23-9-1998, 2681/29-9-1998 και 2900/6-10-
1998 ερωτήσεων, που κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Π. Μελάς και
Μ. Μπεντενιώτης, σας γνωρίζουµε ότι πρόθεση του Υπουργείου
είναι η λειτουργία των Πυροσβεστικών Κλιµακίων, που ιδρύθηκαν
σε διάφορες περιοχές της χώρας κατά τη θερινή αντιπυρική

περίοδο, να συνεχιστεί µε το απολύτως αναγκαίο προσωπικό καθ'
όλη τη διάρκεια του έτους, ώστε να υπάρχει πλήρης κάλυψη από
πλευράς πυροπροστασίας και αδιάκοπη παροχή βοηθείας και
υπηρεσιών στο κοινωνικό σύνολο.
Απαραίτητη όµως προϋπόθεση για τη λειτουργία των Υπηρεσιών
αυτών, µετά τη λήξη της θερινής αντιπυρικής περιόδου, είναι η
εξασφάλιση κατάλληλων κτιριακών εγκαταστάσεων για τις ανάγκες
στάθµευσης και συντήρησης του µηχανολογικού εξοπλισµού και της
άνετης διαβίωσης και υγιεινής των υπαλλήλων.
Στα πλαίσια αυτά θα λειτουργήσει καθ' όλη τη διάρκεια του έτους
και το Πυροσβεστικό Κλιµάκιο Κυθήρων και για το σκοπό αυτό
καταβάλλονται προσπάθειες, σε συνεργασία µε το ∆ήµο Κυθήρων
και τους λοιπούς τοπικούς φορείς, για τη στέγαση του
αµαξοστασίου και την εξασφάλιση θέρµανσης των χώρων διαµονής
του προσωπικού.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

24. Στην µε αριθµό 2514/23-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
7020/2/170/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2514/23-9-1998 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Α. Παπαληγούρας, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Πυροσβεστικό Σώµα µε το υψηλό επίεδο ετοιµότητάς του, τη
δοµή, την οργάνωση, τον τρόπο λειτουργίας του, την άρτια τεχνική -
επιστηµονική κατάρτιση και εκπαίδευση, αλλά και την εµπειρία του
προσωπικού του σε κατάσβεση δασικών πυρκαγιών, λόγω της
εγεργού συµµετοχής του σ' αυτές µε το σύνολο της δύναµής του και
όταν την ευθύνη είχε η ∆ασική Υπηρεσία, σε συνεργασία και µε τις
λοιπές Υπηρεσίες και φορείς, ανταποκρίθηκε ικανοποιητικά στην
αποστολή του, περιορίζοντας στις περισσότερες περιπτώσεις την
πυρκαγιά και επιτυγχάνοντας την αποτροπή της επέκτασής της σε
κατοικηµένες περιοχές, παρά το γεγονός ότι εκδηλώθηκαν
ταυτόχρονα πολλές και δύσκολες πυρκαγιές σε όλη τη χώρα, µε
αντίξοες καιρικές συνθήκες, που χαρακτηρίστηκαν οι χειρότερες των
τελευταίων ετών.
Επισηµαίνεται ότι, όπως προκύπτει από τηρούµεγα στην Υπηρεσία
µας στοιχεία, ο αριθµός των αγροτοδασικών πυρκαγιών κατά την
τρέχουσα περίοδο ξεπέρασε κάθε προηγούµεγο και µέχρι 30-9-
1998 είχαν καταγραφεί 8.451 τέτοιες πυρκαγιές.
Το Υπουργείο µας, µετά τη λήξη της τρέχουσας αντιπυρικής
περιόδου, θα προβεί σε αποτίµηση, ανάλυση και αξιολόγηση των
στοιχείων και των νέων δεδοµένων, για τη λήψη πρόσθετων µέτρων
µε στόχο τη βελτίωση και αποτελεσµατικότερη απόδοση του
µηχανισµού πυροπροστασίας. 'Ηδη, σε εφαρµογή των διατάξεων
του ν. 2612/1998, προωθείται η έκδοση Κοινής Υπουργικής
Απόφασης, στην οποία θα ορίζεται ακριβέστερα ο τρόπος
συνεργασίας και εµπλοκής της κάθε Υπηρεσίας και φορέα για την
αντιµετώπιση των δασικών πυρκαγιών, µε στόχο την καλύτερη
αξιοποίηση του έµψυχου και άψυχου δυναµικού της χώρας.
Σε ό,τι αφορά την ανάληψη της δασοπυρόσβεσης από το
Πυροσβεστικό Σώµα, σας πληροφορούµε ότι αυτή δεν έγινε µε
υπουργική απόφαση, αλλά µε τον ν. 2612/98, το κείµενο του οποίου
ήταν αποτέλεσµα εργασιών και µελέτης επιτροπής που
συγκροτήθηκε µε απόφαση του Υπουργού Γεωργίας δέκα περίπου
µήνες πριν από την κατάθεση του νοµοσχεδίου στη Βουλή.
Για τα λοιπά θέµατα αρµόδια να σας πληροφορήσουν είναι τα
συνερωτώµενα Υπουργεία.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

25. Στην µε αριθµό 2763/1-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
7020/2/173/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
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"Σε απάντηση της 2763/1-10-1998 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Φ. Κουβέλης, σας πληροφορούµε ότι Υπουργείο,
επειδή εχει πλήρη γνώση των προβληµάτων που απασχολούν τις
Υπηρεσίες και το προσωπικό του Πυροσβεστικού Σώµατος και
αναγνωρίζει τις υπεράνθρωπες προσπάθειες που κατέβαλε αυτό
για την αντιµετώπιση των φετινών πυρκαγιών και την αφοσίωσή του
στο καθήκον, την οποία πλήρωσε ακριβά, ακόµη και µε ανθρώπινες
ζωές, συνεχίζει τις προσπάθειες για την επίλυσή τους.
Για το θέµα της επιφυλακής και υπερωριακής απασχόλησης του
προσωπικού, σας πληροφορούµε ότι αυτή προβλέπεται από την
ισχύουσα για το Πυροσβεστικό Σώµα νοµοθεσία (κανονισµός
Εσωτερικής Υπηρεσίας Πυροσβεστικού Σώµατος), σε περιπτώσεις
εκτάκτων αναγκών, η αντιµετώπιση των οποίων κρίνεται απόλυτα
επιβεβληµέγη και δεν επιδέχεται αναβολής όπως ήταν οι
πρόσφατες πυρκαγιές που εκδηλώθηκαν σε όλη τη χώρα και
ξεπέρασαν σε αριθµό κάθε προηγούµενο.
Από την ισχύουσα νοµοθεσία δεν προβλέπεται η χορήγηση ειδικής
αποζηµίωσης για νυχτερινή εργασία, υπερωριακή απασχόληση και
εργασία σε αργίες στο αστυνοµικό και πυροσβεστικό προσωπικό.
Επίσης δεν προβλέπεται η χορήγηση επιδόµατος επικίνδυνης και
ανθυγιεινής εργασίας.
Επισηµαίνεται ότι µε την ολοκλήρωση του ενιαίου µισθολογίου, που
έγινε την 1-7-1998 και τις διορθωτικές παρεµβάσεις που
προηγήθηκαν, βελτιώθηκε σηµαντικά η οικονοµική θέση του
πυροσβεστικού προσωπικού. Το Υπουργείο µας όµως συνεχίζει τις
προσπάθειες για περαιτέρω βελτίωση, στα πλαίσια των
δηµοσιονοµικών δυνατοτήτων της χώρας.
Το θέµα της πιστής εφαρµογής του πενθηµέρου και της χορήγησης
των ηµερησίων αναπαύσεων στο προσωπικό παρακολουθείται και
ελέγχεται αδιάκοπα. Η µη πλήρης εφαρµογή του για το
πυροσβεστικό προσωπικό κατά τη φετινή αντιπυρική περίοδο
οφείλεται, αφενός στην ελλειµµατική δύναµη του Σώµατος και
αφετέρου στην έκρηξη πολλών και δύσκολων πυρκαγιών σε όλη τη
χώρα, µε αποτέλεσµα σε πολλές περιπτώσεις να απασχοληθεί στο
σύνολό του το προσωπικό σε εργασία πέραν του πενθηµέρου.
Πάντως δόθηκαν εντολές και οι Υπηρεσίες του Πυροσβεστικού
Σώµατος καταβάλλουν προσπάθεια για τη χορήγηση όλων των
ηµερήσιων αναπαύσεων στο προσωπικό τους.
Τέλος, σε ό,τι αφορά την κάλυψη των κενών οργανικών θέσεων του
Πυροσβεστικού Σώµατος, σας πληροφορούµε ότι σε σύντοµο
χρονικό διάστηµα θα εισαχθούν στη Σχολή για φοίτηση 1300 νέοι
∆όκιµοι Πυροσβέστες. Πέραν αυτών, στο νόµο, µε τον οποίο
ανατέθηκε η δασοπυρόσβεση στο Πυροσβεστικό Σώµα,
προβλέπεται η κατάταξη 2500 νέων πυροσβεστικών υπαλλήλων
στα αµέσως επόµενα έτη.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

26. Στην µε αριθµό 2906/6-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
7020/3/58 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 2906/6-10-1998 ερώτησης, που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Θ. Γεωργιάδης, ∆. Τσετινές, Α. Σαατσόγλου, Ι.
Κουράκης και Ι. Θωµόπουλος, σας γνωρίζουµε ότι µετά την
ανάληψη και της δασοπυρόσβεσης µε τον ν. 2612/1998 από το
Πυροσβεστικό Σώµα και προκειµένου να ανταποκριθεί αυτό στις
νέες αρµοδιότητές του ενισχύθηκε µε µόνιµο προσωπικό, εποχικούς
υπαλλήλους και υπαλλήλους αποσπασµένους από τη δασική
Υπηρεσία. Επίσης, ενισχύθηκε και µε τα απαραίτητα µέσα και
εφόδια καθώς και µε µηχανολογικό εξοπλισµό.
Σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου 2 του άρθρου 3 του
αναφερόµενου νόµου προβλέπονται οι µετατάξεις σε θέσεις
πυροσβεστικού προσωπικού του Πυροσβεστικού Σώµατος του
µονίµου προσωπικού δασοπυρόσβεσης της ∆ασικής Υπηρεσίας, το
οποίο έχει ήδη αποσπασθεί στο εν λόγω Σώµα και ενεργούνται µε
κοινή Υπουργική απόφαση ύστερα από γνώµη του οικείου

Υπηρεσιακού Συµβουλίου.
Από τη µετάταξη αυτή είναι δυνατό να εξαιρεθούν µε όµοια
απόφαση µόνο οδηγοί της ∆ασικής Υπηρεσίας και εφόσον αυτοί
κρίνονται απαραίτητοι για την ικανοποίηση στοιχειωδών αναγκών
της αναφερόµενης Υπηρεσίας σε προσωπικό του κλάδου αυτού.
Πάντως, για την µετάταξη στο Πυροσβεστικό Σώµα ή την εξαίρεσή
τους από αυτή των δασικών υπαλλήλων που έχουν αποσπασθεί
στις Πυροσβεστικές Υπηρεσίες της Πελοποννήσου δεν έχει
γνωµοδοτήσει σχετικά µέχρι σήµερα το αρµόδιο Υπηρεσιακό
Συµβούλιο και ως εκ τούτου δεν έχει προχωρήσει η προβλεπόµενη
διαδικασία.
Επισηµαίνεται ότι η διαδικασία για έκδοση Αποφάσεων µετατάξεων
δασικών υπαλλήλων άλλων Περιφερειών της χώρας ήδη έχει
δροµολογηθεί σύµφωνα µε την αναφερόµενη νοµοθεσία και θα
εξαιρεθούν από τη µετάταξη οδηγοί της ∆ασικής Υπηρεσίας για
τους οποίους τα αρµόδια Συµβούλια γνωµοδότησαν την εξαίρεση
τους, όµως δεν θα εξαιρεθούν άλλοι δασικοί υπάλληλοι για τους
οποίους αν και δεν συνέτρεχε νόµιµος λόγος εξαίρεσης εν τούτοις
και γι' αυτούς γνωµοδότησαν τα εν λόγω Συµβούλια υπέρ της
εξαίρεσης τους.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

27. Στην µε αριθµό 2436/21-998 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
30912/30-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας
η ακόλουθη απάντηση:
"Σχετικά µε την ερώτηση 2436/21-9-98 που υπεβλήθη στο
Υπουργείο µας από το Βουλευτή κ. Στ. Μάνο θέτουµε υπόψη σας
τα εξής:
Για την παρακολούθηση των έργων που συνδέονται µε την εκτροπή
του Αχελώου αρµόδιο είναι το Υπουργείο Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων ως προς τα έργα Πολιτικού
Μηχανικού, και η ∆ΕΗ-Υπ. Ανάπτυξης όσον αφορά τις
ηλεκτροµηχανολογικές εγκαταστάσεις των συνδεόµενων µε την
εκτροπή του Αχελώου υδροηλεκτρικών Σταθµών της Συκιάς και του
Πευκόφυτου.
Με την Α.Π.37139/5-11-1996 Κοινή Υπουργική Απόφαση των
Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας και Ανάπτυξης, έχουν εκχωρηθεί
από το ΥΠΕΘΟ στη ∆ΑΥΕΙ/∆ΕΗ οι υποχρεώσεις και τα δικαιώµατα
της Σύµβασης "Προµήθεια, εγκατάσταση και θέση σε λειτουργία του
µηχανολογικού και ηλεκτροµηχανολογικού εξοπλισµού των
υδροηλεκτρικών Σταθµών της Συκιάς και του Πευκόφυτου των
έργων εκτροπής του Αχελώου" που συνδέονται µε το φορέα
κατασκευής του έργου.
Επισυνάπτουµε τα ΓΓ∆/3248/15-9-1998 και ΓΓ∆/3713/3Ο-1Ο-1998
έγγραφα της ∆ΕΗ που απαντούν στα θέµατα που θίγει ο ερωτών
Βουλευτής.

Ο Υφυπουργός
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ"

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της
∆ιεύθυνσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
28. Στην µε αριθµό 1836/28-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1028/2/21/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
Σε απάντηση της 1836/28-8-1998 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. ∆. Πιπεργιάς, σας γνωρίζουµε ότι, για τα
καταγγελθέντα από τον κοινοτάρχη Λιχάδας, το Αστυνοµικό Τµήµα
Αιδηψού επελήφθη αµέσως προανακρίσεως, στα πλαίσια της
οποίας ο κοινοτάρχης εξετάσθηκε ενόρκως και κατονόµασε δύο
άτοµα από τα πέντε που µετέβησαν στην οικία του την 25-7-1998
και του ζήτησαν να εξοφλήσει την απαίτηση εργολάβου από
εκτελεσθέντα έργα στην κοινότητά του. Η δικογραφία υπεβλήθη ήδη
στον εισαγγελέα Πρωτοδικών Χαλκίδας.
Σε ό,τι αφορά τα αναφερόµενα περί κάλυψης κακοποιών
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από "υψηλά ιστάµενα πρόσωπα", σας πληροφορούµε ότι είναι
εντελώς αβάσιµα. Οι Υπηρεσίες της Αστυνοµικής ∆ιεύθυνσης
Εύβοιας, παρά το γεγονός ότι οι καταστηµατάρχες της περιοχής
αρνούνται να καταθέσουν εγγράφως και να συνεργασθούν µε την
Αστυνοµία για αδικήµατα αυτού του είδους και οι σχετικές
καταγγελίες είναι συνήθως ανώνυµες, έχουν δραστηριοποιηθεί και
καταβάλλουν κάθε δυνατή προσπάθεια για την ανακάλυψη και
εξάρθρωση τέτοιων κυκλωµάτων.
Οσάκις οι Υπηρεσίες µας διαπιστώνουν ή τους καταγγέλλονται
τέτοιες πράξεις εφαρµόζουν µε αυστηρότητα τα νόµιµα κατά παντός
υπαιτίου, χωρίς παρεκκλίσεις. Ενδεικτικά σας πληροφορούµε ότι
την 18-8-1998, όταν από καταστηµατάρχη της Αιδηψού
καταγγέλθηκε ότι άγνωστα άτοµα απαίτησαν για λογαριασµό άλλου
προσώπου, µε το οποίο είχε οικονοµική διαφορά, χρηµατικό ποσό,
από το Αστυνοµικό Τµήµα Αιδηψού συνελήφθησαν αµέσως δύο
άτοµα, τα οποία οδηγήθηκαν µε τη διαδικασία του αυτοφώρου στον
εισαγγελέα και εναντίον ενός τρίτου σχηµατίσθηκε δικογραφία.
Προς την Αστυνοµική ∆ιεύθυνση Ευβοίας, δόθηκαν εντολές και
οδηγίες για εντατικοποίηση των προσπαθειών µε στόχο την
πρόληψη και καταστολή της εγκληµατικότητας αυτής της µορφής.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

29. Στην µε αριθµό 2074/7-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
3002/5/32 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 2074/7-9-1998 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, σας γνωρίζουµε ότι κατά την
αντιµετώπιση του αναφερόµενου σε αυτή επεισοδίου τηρήθηκαν
όλα τα προβλεπόµενα µέτρα τάξης και ασφάλειας προκειµένου να
αποφευχθεί κίνδυνος κατά των προσώπων που είχαν εµπλακεί σε
αυτό, πράγµα που δυστυχώς δεν έγινε κατά την αντιµετώπιση του
ατυχέστατου γνωστού περιστατικού της οδού Νιόβης.
Επισηµαίνεται ότι οι αστυνοµικές ενέργειες για την αντιµετώπιση
παρόµοιων περιστατικών δεν είναι δυνατόν να καθορισθούν µε
απόλυτο τρόπο εκ των προτέρων, καθόσον κάθε περίπτωση
εµφανίζει ιδιαιτερότητα και απαιτεί ανάλογους λεπτούς, κάθε φορά,
χειρισµούς εκ µέρους της Αστυνοµίας.
Πάντως, από το Υπουργείο µας, εξετάζεται το θέµα της
αστυνοµικής τακτικής και πρακτικής και γενικά ο τρόπος δράσης
των Υπηρεσιών της Αστυνοµίας µε στόχο την αποτελεσµατικότερη
αντιµετώπιση αναλόγων κρίσεων.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

30. Στην µε αριθµό 2553/24-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2514/9/2 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 2553/24-9-1998 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ν. Αναστασόπουλος, σας γνωρίζουµε ότι, τα
καταγγελλόµενα µε αυτή κατά αστυνοµικών, αποτελούν αντικείµενο
διοικητικής έρευνας, η οποία βρίσκεται σε εξέλιξη και σε περίπτωση
που διαπιστωθούν ευθύνες θα ληφθούν τα προβλεπόµενα από τις

ισχύουσες διατάξεις µέτρα.
Ο Υπουργός

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ").
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο των επικαίρων
ερωτήσεων της Τετάρτης 10 Μαρτίου 1999.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρα 129 παρ.2&3
και 130 παρ.2&3 Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 751/65/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ροδούλας Ζήση προς τον
κύριο Πρωθυπουργό, σχετικά µε τα µέτρα που πρόκειται να λάβει η
Κυβέρνηση για την προώθηση στην πράξη της ισότητας των δύο
φύλων κλπ.
2. Η µε αριθµό 731/4.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρου Παπαδόπουλου προς την Υπουργό
Πολιτισµού, σχετικά µε την καθυστέρηση υλοποίησης της σύµβασης
µεταξύ του Ελληνικού ∆ηµοσίου και του ∆ήµου ∆ράµας στα πλαίσια
του "Εθνικού Πολιτιστικού ∆ικτύου Πόλεων".
3. Η µε αριθµό 747/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Απόστολου Τασούλα προς
τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την αντιµετώπιση του
προβλήµατος επαναπρόσληψης των θεραπευτών στη µονάδα
απεξάρτησης "18 ΑΝΩ" στο Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Αττικής.
4. Η µε αριθµό 742/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Μουσταφά
Μουσταφά προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε τη
φορολόγηση των µειονοτικών βακουφίων στην Κοµοτηνή.
5. Η µε αριθµό 740/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη-
Καραγιάννη προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων αντιµετώπισης των προβληµάτων των χρηστών
ναρκωτικών κλπ.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου ('Αρθρο 130
παρ.2&3 Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 736/5.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Αδαµόπουλου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων αντιµετώπισης των
καταστροφών που προκλήθηκαν από τις βροχοπτώσεις στο Νοµό
Λάρισας.
2. Η µε αριθµό 729/3.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέριου Παπανικολάου προς τον Υπουργό
Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε την υλοποίηση διαφηµιστικών
προγραµµάτων ως προς τις ευεργετικές ιδιότητες του ελαιόλαδου,
για την προβολή του στις αγορές του εξωτερικού κλπ.
3. Η µε αριθµό 750/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Βασιλείου Κοντογιαννόπουλου προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων που προκλήθηκαν από τις
κατολισθήσεις και τις πληµµύρες στο Νοµό Ηλείας.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Α. Αναφορές-ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 4505/30.11.98 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. ∆ηµητρίου Πιπεργιά προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για τη βελτίωση των κτιριακών εγκαταστάσεων των
σχολικών κτιρίων στο Νοµό Εύβοιας.
H ερώτηση του κ. Πιπεργιά είναι η ακόλουθη:
"Σε πρόσφατες επισκέψεις µου σε σχολεία του Νοµού της Εύβοιας
διαπίστωσα "ιδίοις όµµασι" την τραγική κατάσταση στην οποία
έχουν περιέλθει τα σχολικά κτίρια.
Βρύσες και καλοριφέρ που στάζουν, πόρτες και παράθυρα
σπασµένα, ελλιπής φωτισµός, σκεπές κατεστραµµένες, είναι η
εντύπωση που αποκοµίζει ο επισκέπτης στα περισσότερα απ' αυτά.
Οι κτιριακές εγκαταστάσεις στην κατάσταση αυτή δεν επιτρέπεται να
φιλοξενούν µαθητές και καθηγητές, εφόσον δεν πληρούν ούτε τις
στοιχειώδεις προϋποθέσεις για το σκοπό που κατασκευάστηκαν.
Ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
Σε τι ενέργειες προτίθενται να προβούν για τη βελτίωση της
τραγικής κατάστασης των σχολικών κτιρίων στο Νοµό της Εύβοιας;
Ποιοι ευθύνονται για την ελλιπή συντήρηση των σχολείων;
Προτίθενται να καταλογίσουν ευθύνες σε όσους τους αναλογούν;"
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ.
Ανθόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά, να πρωτολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό ότι η ευθύνη των επισκευών και
συντήρησης των σχολικών κτιρίων ανήκει στις νοµαρχιακές
αυτοδιοικήσεις. Το Υπουργείο Παιδείας σε συνεργασία µε τον ΟΣΚ
κατ' έτος, επί τη βάσει των προβαλλοµένων και ιεραρχηµένων
αναγκών κατά νοµούς, µε προτάσεις των νοµαρχιακών
αυτοδιοικήσεων, κάνει την κατανοµή των ποσών κατά νοµό, έτσι
ώστε να αντιµετωπισθούν οι ανάγκες επισκευών και συντήρησης
της σχολικής στέγης.
Στην Εύβοια, σύµφωνα µε όσα µας πληροφορεί ο νοµάρχης,
πράγµατι έγινε µία ιεράρχηση αυτών των επισκευαστικών αναγκών
-δεν θέλω να αναφέρω τις λεπτοµέρειες της νοµαρχιακής
απόφασης- και µε βάση τη χρηµατοδότηση από το Υπουργείο
Παιδείας έπρεπε ή πρέπει να αντιµετωπισθούν.
Σχετικά τώρα µε τα άλλα τα δύο σκέλη του ερωτήµατος του
αγαπητού συναδέλφου θα ήθελα να πω το εξής: Η ευθύνη για την
ελλιπή συντήρηση των σχολείων ανάγεται στους φορείς που έχουν
αυτή την ειδική ευθύνη και όχι τη γενική ευθύνη χρηµατοδότησης.
Εάν, δηλαδή, η ελλιπής συντήρηση οφείλεται σε ελλιπή
χρηµατοδότηση, τότε η Κυβέρνηση και το Υπουργείο Παιδείας θα
αναλάβουν τις ευθύνες τους. Αν όµως η χρηµατοδότηση είναι
επαρκής επί τη βάσει των εκάστοτε προβαλλοµένων αναγκών, τότε
θα πρέπει να δούµε γιατί δεν γίνεται η επισήµανση και η καταγραφή
τους σε πρώτη φάση και µετά γιατί δεν γίνεται η εκτέλεση των
αναγκαίων εργασιών. Σε κάθε σχολείο υπάρχει η σχολική επιτροπή.
Είναι µία µικτή επιτροπή, που αποτελείται και από τους παράγοντες
διοίκησης της εκπαίδευσης και από την τοπική αυτοδιοίκηση. Κάθε
φορά θα πρέπει να γίνεται η έγκαιρη διάγνωση των αναγκών, η
υποβολή τους στη νοµαρχιακή επιτροπή παιδείας και στη συνέχεια
η εισαγωγή τους στο νοµαρχιακό συµβούλιο για την τελική
αξιολόγηση και κρίση.
Υπάρχουν ζηµιές, οι οποίες οφείλονται σε συνήθη χρήση και σε
συνήθη φθορά των παγίων εγκαταστάσεων και του εξοπλισµού
ενός σχολείου, υπάρχουν όµως και φθορές, οι οποίες προκαλούνται
από συγκεκριµένες ενέργειες όσων κάνουν χρήση αυτών των
χώρων. 'Αρα µπορεί να γίνει κι ένας, θα έλεγα, επιµερισµός
ευθυνών, µια και δεν θέλω να χρησιµοποιήσω την ποινική φράση

για την επιβολή κυρώσεων. Είναι γεγονός, όµως, ότι θα πρέπει
οπωσδήποτε οι αστικές αυτές ευθύνες να καταλογίζονται. Γι' αυτό
ακριβώς θα πρέπει όλοι, δηλαδή η σχολική κοινότητα, υπεύθυνα να
φροντίζει για την προστασία τόσο της δηµόσιας όσο και της
δηµοτικής περιουσίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Πιπεργιάς έχει το
λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
επιµένω ιδιαίτερα στα δύο σκέλη της ερωτήσεώς µου σχετικά µε το
ποιος έχει την ευθύνη και εάν πρόκειται το Υπουργείο να
καταλογίσει ευθύνες.
Και αυτό γιατί, κύριε Υπουργέ, σε πάρα πολλά σχολεία που
επισκέφθηκα κατά τη διάρκεια των καταλήψεων, οι µαθητές µου
πρότασσαν αιτήµατα για την κατάσταση των κτιρίων. ∆ιαπίστωσα
σε επισκέψεις που έκανα ότι υπήρχαν αίθουσες στις οποίες τα
παιδιά έπρεπε να κάνουν µάθηµα, που ήταν ακατάλληλες πλήρως,
αφού είχαν σπάσει υδραυλικές εγκαταστάσεις και υπήρχαν
κυριολεκτικά τρία δάχτυλα νερό στο πάτωµα. Για να κάνουν
µάθηµα, θα έπρεπε να έχουν και βάρκες τα παιδιά.
Αναζήτησα προσωπικά υπευθύνους και η ευθύνη διαχεόταν. ∆εν
βρισκόταν υπεύθυνος. Ρώτησα το διευθυντή του σχολείου και µου
είπε ότι "εγώ δεν έχω ευθύνες". Ρώτησα το δήµαρχο και µου
απάντησε ότι κανένας δεν τον ενηµέρωσε. Τελικά, όµως,
διαπιστώνουµε ότι υπάρχουν προβλήµατα και αυτά τα προβλήµατα
δεν αντιµετωπίζονται. Η ευθύνη διαχέεται, δεν υπάρχει υπεύθυνος
και τελικά αυτά τα πληρώνει η συντεταγµένη πολιτεία και το
Υπουργείο.
Εσείς, κύριε Υπουργέ, το διαπιστώσατε έχοντας τους καταληψίες
µαθητές κάτω από το Υπουργείο, που φώναζαν γι' αυτά τα
ζητήµατα όντας υπεύθυνος ή χωρίς ευθύνη. Εσείς τελικά τα
ακούγατε.
Νοµίζω ότι πρέπει να υπάρχει στα πλαίσια της συντεταγµένης
πολιτείας η υπευθυνότητα σε συγκεκριµένα πρόσωπα. Για µένα ο
διευθυντής του σχολείου πρέπει να έχει και την ευθύνη συντήρησης
των εγκαταστάσεων. ∆εν γίνεται διαφορετικά. Ποιος θα είναι ο
υπεύθυνος από τους ανθρώπους της σχολικής µονάδας, που θα
πει ότι εδώ έχουµε πρόβληµα; Ποιος θα υποδείξει στο δήµαρχο ή
στο Υπουργείο τι θα γίνει;
Τελικά, η έλλειψη ευθύνης οδηγεί σε χαοτικές καταστάσεις και
νοµίζω ότι πρέπει να το αντιµετωπίσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, δεν θα διαφωνήσω µε το
σκεπτικό σας και µε το συµπέρασµά σας. Πράγµατι, είµαστε όλοι
συνυπεύθυνοι. Από εκεί και πέρα όµως το βασικό στοιχείο που
λείπει στο χώρο του σχολείου, σχετικά µε τη διατήρησή του, τη
συντήρησή του και την επισκευή του, είναι η διαπαιδαγώγηση. Και
νοµίζω ότι προς αυτήν την κατεύθυνση δεν κινούνται οι υπεύθυνοι.
Το θέµα δεν είναι να διαχέεται η ευθύνη και να µην συλλαµβάνεται ο
υπεύθυνος. Το αυτονόητο θέµα είναι να νιώθουν όλοι το καθήκον
που έχουν να προστατεύσουν το δικό τους χώρο. Γιατί αυτό που
προσφέρει η δηµόσια δωρεάν εκπαίδευση σ' αυτόν τον τόπο είναι η
χρήση ενός χώρου που κατασκευάζεται, οικοδοµείται και
συντηρείται µε το αίµα και το µόχθο του ελληνικού λαού.
Αν  αυτό  δεν  το  συλλαµβάνουµε,  µετά  δεν  χρειάζεται  να
ψάχνουµε  να  συλλάβουµε  τον  υπεύθυνο.  Βέβαια,  το  Υπουργείο
Παιδείας  εκ  περισσού,  για  να  υπογραµµίσει  τα  αυτονόητα,
έστειλε  και  ειδική  εγκύκλιο,  µε  την  οποία  ζητούσε  και  από
τους  προϊσταµένους  των  διευθύνσεων  και  από  τους  διευθυντές
των  σχολικών  µονάδων  εκπαιδευτικούς  και  από  τους  γονείς,  οι
οποίοι  κινούνται  και  ελέγχουν  το  σχολικό  χώρο,  να  προβούν
σε  όλες  τις  ενδεδειγµένες  ενέργειες  εξώδικες  και  δικαστικές,
έτσι  ώστε  να  έχουµε  και  µια  ντε  φάκτο  διαπαιδαγώγηση
σχετικά  µε  τη  συντήρηση,  διατήρηση  και  επισκευή  του
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σχολικού χώρου.
'Αρα χρειάζεται και η νοµιµοφροσύνη µε τη σωστή της έννοια, αλλά
και η φιλοτιµία όλων να διατηρήσουν το σχολικό χώρο όχι απλά
ανεκτό, όπως εσείς το ζητάτε, αλλά και κάποια στιγµή ελκυστικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Θα συζητηθεί και η
πρώτη αναφορά δεύτερου κύκλου που είναι επίσης προς τον
Υπουργό Παιδείας.
Πρώτη λοιπόν αναφορά δευτέρου κύκλου είναι η µε αριθµό
1428/12.1.99 του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Πέτρου Κατσιλιέρη προς τον Υπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις προθέσεις της
Κυβέρνησης για την ίδρυση Τεχνικού-Επαγγελµατικού
Εκπαιδευτηρίου και Εσπερινού Γυµνασίου στο ∆ήµο Μεσσήνης.
Η αναφορά έχει ως εξής:
"Ο νέος διευρυµένος ∆ήµος της Μεσσήνης είναι ο δεύτερος σε
µέγεθος -µετά την Καλαµάτα- δήµος του Νοµού Μεσσηνίας.
Με οµόφωνη απόφασή του το ∆ηµοτικό Συµβούλιο της Μεσσήνης
ζητά την ίδρυση Τεχνικού Επαγγελµατικού Εκπαιδευτηρίου και
Εσπερινού Γυµνασίου. Πρόκειται για δύο σχολεία τα οποία έχει
ανάγκη η περιοχή, αφού όπως επισηµαίνεται και στην απόφαση του
∆ηµοτικού Συµβουλίου πολλά παιδιά αναγκάζονται σήµερα να
πηγαίνουν στην Καλαµάτα για να φοιτήσουν στο Τεχνικό
Επαγγελµατικό Εκπαιδευτήριο ή στο Εσπερινό Γυµνάσιο-Λύκειο.
Ο ∆ήµαρχος και το ∆ηµοτικό Συµβούλιο Μεσσήνης ελπίζουν
νοµαρχία και πολιτεία να δουν "µε καλό µάτι" το αίτηµά τους και να
το ικανοποιήσουν".
O κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει µία
δεδοµένη διαδικασία, η οποία προβλέπεται από το ν. 1566/85, που
λέει ότι προκειµένου να ιδρυθεί, να καταργηθεί, να συγχωνευτεί ή
να µετονοµαστεί µια σχολική µονάδα, θα πρέπει να υπάρχει µία
πρόταση από την πλευρά της αρµόδιας διεύθυνσης εκπαίδευσης, η
οποία πρόταση να περάσει από τη δηµοτική αρχή και στη συνέχεια
σε επίπεδο νοµαρχιακής αυτοδιοίκησης να αξιολογηθεί και µετά, µε
γνώµη της νοµαρχιακής αυτοδιοίκησης, το Υπουργείο Παιδείας να
λάβει την οριστική του απόφαση.
Εάν συντρέχουν οι προϋποθέσεις και τα κριτήρια που θέτει ο νόµος,
προϋπόθεση εκπαιδευτική, προϋπόθεση υλικοτεχνικής υποδοµής,
προϋπόθεση του αναγκαίου µαθητικού πληθυσµού, τότε το
Υπουργείο Παιδείας, εφόσον υπάρχει η γνώµη, η θετική γνώµη της
νοµαρχιακής αυτοδιοίκησης, δεν µπορεί να την παραβλέψει. Αλλά
και αν η νοµαρχιακή αυτοδιοίκηση δεν υποβάλλει εντός της νοµίµου
προθεσµίας τη δική της γνώµη, εφόσον υπάρχει η πρόταση από
την αρµόδια διεύθυνση εκπαίδευσης, τότε είναι υποχρεωµένη να
θεωρήσει ότι εγένετο η σχετική γνωµοδότηση της νοµαρχιακής
αυτοδιοίκησης και να ικανοποιήσει την πρόταση της αρµόδιας
διεύθυνσης, διότι πρέπει να την ικανοποιήσει, διότι συντρέχουν οι
προϋποθέσεις και τα κριτήρια του νόµου. 'Αρα, λοιπόν, εφόσον ο
δήµος αυτός υπέβαλε τη σχετική αίτηση και την προώθησε στο
νοµαρχιακό συµβούλιο, το νοµαρχιακό συµβούλιο την ενέκρινε και
την έστειλε στο Υπουργείο Παιδείας µέσω της αρµόδιας
διεύθυνσης, το Υπουργείο Παιδείας ευχαρίστως θα την εγκρίνει,
εφόσον δει ότι είναι σύµφωνη µε τις προϋποθέσεις και τα κριτήρια
του νόµου, όσον αφορά και το εσπερινό Γυµνάσιο, αλλά και το
Τεχνικό Επαγγελµατικό Εκπαιδευτήριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Κατσιλιέρη, έχετε το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι προφανές, απ' όσα
ακούσαµε από τον κύριο Υφυπουργό, ότι δεν έχει τα στοιχεία που
έχω µέχρι και σήµερα και τα οποία καταθέτω στη Βουλή.
Πρώτον, το ∆ηµοτικό Συµβούλιο Μεσσήνης µε οµόφωνη απόφασή
του στις 7 ∆εκεµβρίου ζητούσε την "ίδρυση του Τεχνικού
Επαγγελµατικού Εκπαιδευτηρίου (ΤΕΕ) στην πόλη της Μεσσήνης,
το οποίο θα στεγάζεται και θα λειτουργήσει στο κτίριο που
στεγάζεται σήµερα το Α' Γυµνάσιο Μεσσήνης, αφού αυτό θα
µεταφερθεί στο νέο κτίριο, που ήδη περατούται", απόφαση που
πήρε τον αριθµό 279/98.

∆εύτερον, η Νοµαρχιακή Επιτροπή Παιδείας οµόφωνα ενέκρινε το
αίτηµα για την ίδρυση του τεχνικού επαγγελµατικού εκπαιδευτηρίου
Μεσσήνης.
Τρίτον, το νοµαρχιακό συµβούλιο της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης
Μεσσηνίας στη συνεδρίασή του της 1ης Μαρτίου 1999, µε την
απόφαση που φέρει αριθµό 21/99, οµόφωνα αποφάσισε "την
ίδρυση ΤΕΕ στη Μεσσήνη Μεσσηνίας στο κτίριο του Α' Γυµνασίου
Μεσσήνης, όπου υπάρχουν οι απαιτούµενες αίθουσες διδασκαλίας
και η απαραίτητη υλικοτεχνική υποδοµή, µε τους παρακάτω τοµείς:
1. Οικονοµίας-∆ιοίκησης.
2. Μεταποίησης και εµπορίας γεωργικών προϊόντων.
3. Πληροφορικής και:
4. Τουριστικών επαγγελµάτων".
Τέλος, σε σηµερινή επικοινωνία µε το διευθυντή της
δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης, είχα τη διαβεβαίωση της θετικής
πρότασής του προς το Υπουργείο Παιδείας.
'Οπως γίνεται φανερό από όλα τα παραπάνω, υπάρχουν όλες οι
απαιτούµενες προϋποθέσεις, υπάρχουν οι οµόφωνες αποφάσεις
∆ηµοτικού Συµβουλίου Μεσσήνης, Νοµαρχιακής Επιτροπής
Παιδείας, Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης και προφανώς, κύριε
Υφυπουργέ, θα πρέπει να αναλάβετε τη δέσµευση µέσα στην
Αίθουσα αυτή, ότι εφόσον συντρέχουν όλες αυτές οι προϋποθέσεις,
θα προχωρήσει το Υπουργείο Παιδείας στην ίδρυση του Τεχνικού
Επαγγελµατικού Εκπαιδευτηρίου Μεσσήνης. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ναι, κι εµείς σας
ευχαριστούµε, κύριε Κατσιλιέρη.
Ορίστε, κύριε Ανθόπουλε, δύο λεπτά να δευτερολογήσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, είναι γεγονός ότι εγώ πέραν της
αναφοράς και µάλιστα σε δηµοσιογραφικό έντυπο, δεν είχα ακόµη
τίποτε στα χέρια µου. Βεβαίως, σύµφωνα µε µία εγκύκλιο που
απηύθυνα στις 2.12.98, προκειµένου να προγραµµατιστούν οι
ιδρύσεις, συγχωνεύσεις και αλλαγές σχολικών µονάδων ανά τη
χώρα, ζήτησα απ' όλες τις διευθύνσεις της πρωτοβάθµιας, της
δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης της χώρας µέχρι τις 22 Φεβρουαρίου
1999, να υποβάλουν όλα τα στοιχεία.
Αυτά τα στοιχεία έχουν συγκεντρωθεί στην αρµόδια υπηρεσία. ∆εν
έχει γίνει ακόµη η επεξεργασία τους. Είναι για τις σχολικές µονάδες
που θα λειτουργήσουν για το επόµενο σχολικό έτος. Εποµένως
είναι πρόωρο αυτήν τη στιγµή να απαντήσω, αν και κατά πόσο θα
υπογράψω και θα συµφωνήσω σε όλες. Υπάρχει όµως, η δεδοµένη
προδέσµευση. Εφόσον οι προτάσεις αυτές πέρασαν από την
προβλεπόµενη νόµιµη διαδικασία και συντρέχουν οι προϋποθέσεις
του νόµου, είµαι δεσµευµένος να προχωρήσω και στην έγκρισή
τους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Επανερχόµαστε στις
αναφορές και ερωτήσεις πρώτου κύκλου. ∆εύτερη είναι η µε αριθµό
3787/13.11.98 ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Ελευθερίου Παπανικολάου προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, σχετικά µε τις προθέσεις
της Κυβέρνησης για ένταξη του Λιµένα Καλαµάτας στα Εθνικής
Σηµασίας Λιµάνια.
Η ερώτηση του κ. Παπανικολάου σε περίληψη έχει ως εξής:
"H Mεσσηνία βρίσκεται στο νοτιότερο ηπειρωτικό άκρο της
Ευρώπης και η Καλαµάτα διαθέτει φυσικό λιµάνι ασφαλέστατο και
µε µεγάλη κίνηση.
Το λιµάνι της Kαλαµάτας µπορεί και πρέπει να εκσυγχρονισθεί, να
αξιοποιηθεί και να χρησιµοποιηθεί για τη σύνδεση της Κεντρικής
Ευρώπης µε τις Μεσογειακές χώρες.
Βασική προϋπόθεση αποτελεί η ένταξη του λιµένος Καλαµάτας στα
Λιµάνια εθνικής σηµασίας από την Κυβέρνηση, ώστε να υπάρξει
χρηµατοδότηση για τα αναγκαία έργα υποδοµής.
'Ετσι, θα αποτελέσει λιµάνι µε σηµαντικό πλεονέκτηµα στον τοµέα
των µεταφορών για τη χώρα µας, αλλά και µοχλό ανάπτυξης για τον
ξεχασµένο Νοµό της Μεσσηνίας.
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Επειδή ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων σε απάντηση παρόµοιας ευρώτησής µου το Μάιο του 1998
απάντησε ότι από το Υπουργείο του προτείνεται το λιµάνι
Καλαµάτας σαν λιµάνι εθνικής σηµασίας, όµως η τελική κατάταξη
θα έπρεπε να γίνει µε κοινή απόφαση των συναρµοδίων
Υπουργών, ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
Πρώτον: Εφόσον είναι στις προθέσεις της Κυβερνήσεως ο
εκσυγχρονισµός και η αξιοποίηση του λιµένος Καλαµάτας, γιατί τα
συναρµόδια Υπουργεία καθυστερούν την ένταξή του στα εθνικής
σηµασίας λιµάνια;
∆εύτερον: Ποιες είναι οι τελικές προτάσεις των συναρµόδιων
Υπουργείων, προτείνουν ή όχι την ένταξη του λιµένος Καλαµάτας
στα λιµάνια εθνικής σηµασίας;"
Ο κ. Γεώργιος Φλωρίδης, Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, έχει το λόγο για τρία λεπτά για να
πρωτολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης) : Κύριοι συνάδελφοι, σε εφαρµογή
των διατάξεων του ν. 2593 για τη συγκρότηση της περιφέρειας,
δηµιουργήθηκε επιτροπή η οποία απετελείτο από εκπροσώπους
των συναρµοδίων Υπουργείων, που ήταν το Υπουργείο
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, το Υπουργείο
Εθνικής 'Αµυνας, το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών, το Υπουργείο Ανάπτυξης, το Yπουργείο
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων και το Υπουργείο
Εµπορικής Ναυτιλίας, προκειµένου να υπάρξει η κατάταξη των
λιµένων σε λιµάνια τοπικής, νοµαρχιακής και εθνικής σηµασίας.
Στις διαδικασίες αυτές συµµετείχαν και εκπρόσωποι της ΕΝΑΕ και
της ΚΕ∆ΚΕ.
Υπήρξε µια βασική πρόταση της επιτροπής αυτής, όπως υπήρξε
και µια ξεχωριστή της ΕΝΑΕ και της ΚΕ∆ΚΕ.
Και στις δύο προτάσεις, το λιµάνι της Καλαµάτας κρίθηκε ότι δεν
ανήκει σε αυτά των λιµανιών εθνικής σηµασίας. Κατατάχθηκε στα
λιµάνια νοµαρχιακής σηµασίας.
Με βάση λοιπόν αυτά έγινε το σχέδιο προεδρικού διατάγµατος, το
οποίο όµως ακόµη και αυτήν τη στιγµή που µιλάµε δεν έχει
προωθηθεί για υπογραφές.
Αυτό που µπορώ να πω εγώ τώρα, επειδή τίθεται το ζήτηµα έτσι,
είναι ότι κρατώ µια µικρή επιφύλαξη, προκειµένου, πριν την τελική
συνεννόηση κυρίως µε το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας, να
ξαναδούµε αν τυχόν έχει γίνει κάποιο λάθος ή δεν έχουν ληφθεί
υπόψη κάποια κριτήρια τα οποία έπρεπε να έχουν ληφθεί υπόψη.
Πιστεύω, βέβαια, ότι όλα αυτά έχουν γίνει σωστά. 'Οµως, µε
αφορµή την ερώτηση του κυρίου συναδέλφου, επαναλαµβάνω, ότι
κρατώ µια µικρή επιφύλαξη, προκειµένου να ξαναδούµε το θέµα.
Και αν τηρούνται οι προϋποθέσεις που τίθενται από την επιτροπή,
τότε βέβαια θα υπάρξουν και οι αντίστοιχες ενέργειες.
Η αλήθεια όµως είναι ότι όλα τα Υπουργεία αλλά και οι επιτροπές
των φορέων της αυτοδιοίκησης συνέκλιναν στην άποψη ότι το
λιµάνι της Καλαµάτας είναι λιµάνι νοµαρχιακής σηµασίας.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Παπανικολάου
έχει το λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Είναι οδυνηρή διαπίστωση ότι ο
νοµός Μεσσηνίας, ένας από τους µεγαλύτερους της πατρίδας µας,
φθίνει συνεχώς πληθυσµιακά, οικονοµικά και αναπτυξιακά, η δε
ανεργία βρίσκεται στα υψηλότερα επίπεδα σε σχέση µε άλλους
νοµούς της πατρίδας µας και ιδιαίτερα πλήττει τους νέους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Να µη βάλουµε και τη
Θράκη στο µέσον. Γιατί αν βάλουµε και τη Θράκη...
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Μετά από σας.
Εποµένως µπορεί το Υπουργείο, στο οποίο απευθύνω αυτήν την
ερώτηση, να ανατάξει αυτές τις παραµέτρους του νοµού µας, εάν
απαντήσει θετικά, αναφορικά µε την καθιέρωση του λιµανιού της
Καλαµάτας και την ένταξή του στα λιµάνια εθνικής σηµασίας.
Επανειληµµένως έχουν κατατεθεί προτάσεις και υποµνήµατα από

τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, την Τοπική Αυτοδιοίκηση, το Λιµενικό
Ταµείο Καλαµάτας, το Εργατικό Κέντρο Καλαµάτας, το Εµπορικό
και Βιοµηχανικό Επιµελητήριο Καλαµάτας και από άλλους φορείς,
όπως επίσης και από φορείς οµόρων νοµών που αντιµετωπίζουν
θετικά το θέµα αυτό.
'Ηδη το ΥΠΕΧΩ∆Ε έχει απαντήσει θετικά και έχει καθορίσει ως
εθνικής σηµασίας το λιµάνι της Καλαµάτας στην επιτροπή του ν.
1503/97. Λόγοι που συνηγορούν είναι η γεωγραφική του θέση,
δεδοµένου ότι είναι το νοτιότερο ηπειρωτικό άκρο της Ευρώπης.
Είναι λιµάνι φυσικό, ασφαλέστατο και έχει κίνηση. 'Εχει το προνόµιο
της τριπλής προσβάσεως µε την ενδοχώρα και την Ευρωπαϊκή
'Ενωση, είναι πύλη της Ευρωπαϊκής Ενώσεως οδικώς,
σιδηροδροµικώς και αεροπορικώς. Η υποδοµή του, οι δυνατότητές
του, η ιστορία και ο αναπτυξιακός του ρόλος στην Ευρώπη και στην
ευρύτερη περιοχή είναι δεδοµένα.
Σίγουρα κατατάσσοντάς το στα εθνικής σηµασίας λιµάνια θα
δροµολογηθούν όλες εκείνες οι αναγκαίες και απαραίτητες
διαδικασίες, που θα δώσουν τη δυνατότητα του εκσυγχρονισµού
του, διά της ολοκληρώσεως των έργων, που θα το καταξιώσουν.
Λόγω δε της γεωγραφικής του θέσεως και της υποδοµής του, είναι
λιµάνι στρατηγικής σηµασίας για την ασφάλεια και την άµυνα της
χώρας.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Υπουργέ, θέλετε
να δευτερολογήσετε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): 'Οχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η τέταρτη µε αριθµό
3010/15.10.98 ερώτηση της Βουλευτού του Συνασπισµού της
Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ προς τον Υπουργό
∆ικαιοσύνης, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τη
δηµιουργία Ιατροδικαστικής-Τοξικολογικής Υπηρεσίας στη Λάρισα,
διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.
Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 4698/7.12.98 ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου
Σούρλα προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την
καθυστέρηση έκδοσης της Κοινής Υπουργικής Απόφασης για τη
διάθεση εσόδων από υποθέσεις ναρκωτικών.
Η ερώτηση του κυρίου Σούρλα είναι η ακόλουθη:
"Επανερχόµενοι στην 3103/20.10.98 ερώτησή µας "Γιατί δεν έχει
εκδοθεί ακόµη η Κοινή Υπουργική Απόφαση, όπως προβλέπει το
άρθρο 24 του ν. 2161/93 για τη διάθεση εσόδων από υποθέσεις
ναρκωτικών", παρακαλούµε να έχουµε συγκεκριµένη και σαφή
απάντηση και όχι άσχετη, όπως αυτή του Υπουργού Υγείας".
Ο Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας κ. Κοτσώνης έχει το λόγο για
τρία λεπτά, να πρωτολογήσει.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΟΤΣΩΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, η πρόθεση του νοµοθέτη ήταν σαφής και βέβαια
απόλυτα προς θετική κατεύθυνση. Πλην όµως πιστεύω ότι κάπου
πάσχει η διάταξη από νοµοτεχνικής απόψεως, διότι ναι µεν
ορίζονται τα συναρµόδια Υπουργεία για την έκδοση της κοινής
υπουργικής απόφασης, αλλά δεν καθορίζεται σαφώς ποιος πρέπει
να πάρει την πρωτοβουλία. Βέβαια, το ενδιαφέρον εκ των
πραγµάτων ανήκει στο Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας, επειδή
αυτό είναι υπεύθυνο για την αντιµετώπιση της µάστιγας των
ναρκωτικών.
Τα χρήµατα όµως βρίσκονται, ως γνωστόν, στο Υπουργείο
Οικονοµικών.
Και αν το Υπουργείο Οικονοµικών δεν αποφασίσει να βάλει το
σχετικό κωδικό που ορίζει ο νοµοθέτης στον προϋπολογισµό, δεν
είναι δυνατόν το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας να πάρει χρήµατα.
'Ετσι  λοιπόν  έγιναν  από  πλευράς  ΟΚΑΝΑ  τα  απαραίτητα
έγγραφα,  τα  οποία  ορίζονται  από  το  νόµο  για  να  εκδηλώσουν
το  ενδιαφέρον  του,  έτσι  ώστε  να  του  γνωστοποιηθούν  τα
έσοδα  του  προηγουµένου  έτους,  προκειµένου  να  προβεί  στη
διαδικασία  εγγραφής  στον  προϋπολογισµό  εξόδων  των  συ-
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ναρµοδίων Υπουργείων και να γίνει εφαρµογή του νόµου.
Βέβαια δεν υπήρξε ανταπόκριση και έτσι το Υπουργείο Υγείας και
Πρόνοιας ξεκίνησε τη διαδικασία έκδοσης της σχετικής απόφασης,
δεδοµένου ότι για µας, που όπως είπα είµαστε υπεύθυνοι για την
αντιµετώπιση της µάστιγας των ναρκωτικών, από άποψη
ενδιαφέροντος, καταλαβαίνετε, ότι η χρηµατοδότηση των πολιτικών
µας είναι σε προτεραιότητα.
'Ετσι και αυτό το θέµα πλέον αποτελεί απόλυτη προτεραιότητα για
το Υπουργείο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Σούρλας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Πέντε χρόνια δεν κατέστη δυνατόν να
ετοιµαστεί ένα σχέδιο υπουργικής απόφασης των συναρµοδίων
Υπουργών για τη διάθεση των εσόδων που εισπράττονται από
χρηµατικές ποινές, πρόστιµα που επιβάλλονται στους εµπόρους
ναρκωτικών.
∆ώσατε µια απάντηση, κύριε Υφυπουργέ, η οποία ήταν
απαράδεκτη, άλλα ρωτούσα και άλλα απαντήσατε. Πρέπει να
ελέγξετε τις υπηρεσίες σας. Υπογράφει ο Υπουργός την απάντηση.
Και σήµερα δεν είσθε σαφής. Υπάρχει πρόβληµα λειτουργίας της
Κυβέρνησης σε ένα ζήτηµα, το οποίο πρέπει να αποτελεί θέµα
πρώτης προτεραιότητας.
Το Υπουργείο Υγείας έπρεπε να πάρει την πρωτοβουλία εδώ και
πέντε ολόκληρα χρόνια, να προωθήσει την υπουργική απόφαση
όπως και άλλες αποφάσεις που εκκρεµούν. Είναι ένα ζήτηµα πολύ
µεγάλο το ζήτηµα των ναρκωτικών. ∆εν το κάνετε. Μου απαντάτε
εγγράφως για κωδικούς αριθµούς εσόδων και κατανοµή των
χρηµάτων που εισπράττετε.
Το Υπουργείο Οικονοµικών απαντάει ότι αρµόδια να απαντήσουν
είναι τα συνερωτώµενα Υπουργεία, στα οποία όµως
συµπεριλαµβάνει και το Υπουργείο Οικονοµικών.
Το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης µου απαντάει ότι δεν έγινε καµία
ενέργεια από πλευράς Υπουργείου Υγείας και Οικονοµικών. Σε σας
αποδίδει την ευθύνη το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης και λέει ότι δεν έχει
λόγο να επείγεται, γιατί δεν υλοποιεί ακόµα προγράµµατα
απεξάρτησης.
Αντιλαµβάνεσθε τώρα τι συνθέτουν τα κείµενα αυτά των
απαντήσεων του Υπουργείου σας, του Υπουργείου Οικονοµικών και
του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, για ένα ζήτηµα που έχει να κάνει µε
τα ναρκωτικά και µε έσοδα όποια και να είναι αυτά και για τα οποία
πρέπει κάποια στιγµή, κύριε Υφυπουργέ, να ενηµερωθεί η Βουλή
των Ελλήνων ποια είναι αυτά τα έσοδα, πού τα διαθέτετε τα έσοδα
αυτά, πώς τα αξιοποιείτε;
Επειδή δεν κατέστη δυνατόν να πληροφορηθώ παρά τις
επανειληµµένες κοινοβουλευτικές παρεµβάσεις, ποια ποσά
εισπράχθηκαν, γι' αυτό και σήµερα θα καταθέσω και πάλι µια
αίτηση. ∆ιαπιστώνεται σύγχυση, έλλειψη συνεργασίας, καµία
επικοινωνία δεν έχετε µεταξύ σας.
Τελειώνοντας, δεν µπορώ να εκφράσω την ικανοποίησή µου για τα
όσα είπατε σήµερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΟΤΣΩΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Σούρλα, εγώ παραδέχοµαι ότι έχετε δίκιο µε την ερώτηση
που κάνετε και την αγωνία που εκφράζετε. Ωστόσο φοβούµαι ότι µε
τον τρόπο που χειριστήκατε το θέµα, δεν βοηθάτε τουλάχιστον στο
µέτρο που εσάς σας αφορά στη λύση του θέµατος.
Νοµίζω, επειδή έχετε εµπειρία κυβερνητική, ξέρετε ποιος τελικά
είναι υπεύθυνος γι' αυτήν την ιστορία και προς τα εκεί και µόνον
προς τα εκεί θα έπρεπε κανονικά να απευθύνετε την ερώτηση και
όχι σε όλους τους συναρµόδιους µαζί.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Πέστε µας σε ποιον;
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΟΤΣΩΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
'Εχετε κάνει Υπουργός και ξέρετε. 'Οταν απευθύνεσθε στους τρεις
Υπουργούς, είναι φυσικό να έρχεται σε δύσκολη θέση ο ένας
Υπουργός από τους τρεις που απαντάει εξ ονόµατος και των τριών.
Εγώ όµως θα σας πω το εξής. 'Οπως είπα και στην πρώτη µου

τοποθέτηση, από τη στιγµή που ενηµερώθηκα γι' αυτό το µεγάλο
θέµα, έδωσα εντολή να ξεκινήσουµε εµείς την πρωτοβουλία. Από
κει και πέρα αν κάποιο άλλο συναρµόδιο Υπουργείο καθυστερήσει,
δεν το ξέρω. Πιστεύω όµως ότι δεν θα καθυστερήσει.
Θέλω όµως να κάνω και ένα σχόλιο. Μακάρι το µεγάλο πρόβληµα
της αντιµετώπισης των ναρκωτικών να ήταν θέµα µόνο πιστώσεων,
θέµα µόνο οικονοµικό. ∆υστυχώς, όπως γνωρίζουµε όλοι -και ιδίως
όσοι είµαστε γιατροί γνωρίζουµε περισσότερο από τους άλλους- το
πρόβληµα των ναρκωτικών είναι περίπλοκο. Και η λύση του δεν
εξαρτάται µόνον από τα πόσα χρήµατα θα διατεθούν, αλλά από
πολλούς άλλους παράγοντες.
Τέλος πάντων και οι πολιτικές έχουν ανάγκη χρηµατοδότησης και
προς αυτήν την κατεύθυνση θα φροντίσουµε να αξιοποιήσουµε ό,τι
χρήµατα είναι δυνατόν να διατεθούν, για να µπορέσουµε να
αντιµετωπίσουµε αυτό το µεγάλο πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Επανερχόµαστε στις
αναφορές και ερωτήσεις πρώτου κύκλου. Τρίτη είναι η µε αριθµό
1003/4.12.98 αναφορά του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Γκατζή προς τον Υπουργό Εθνικής
Οικονοµίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την επίλυση των
προβληµάτων λειτουργίας της εταιρείας "Ο.∆ΑΡΙΓΚ & ΣΙΑ ΑΒΝΕ".
Η αναφορά σε περίληψη έχει ως εξής:
"Ψήφισµα της σύσκεψης που πραγµατοποιήθηκε στη Χαλκίδα στις
14.11.98 µε πρωτοβουλία του Επιµελητηρίου Ευβοίας, για τα
προβλήµατα λειτουργίας της εταιρείας "Ο.∆ΑΡΙΓΚ & ΣΙΑ ΑΒΝΕ".
Συγκεκριµένα οι παριστάµενοι στη σύσκεψη τοπικοί φορείς
διαπιστώνουν ότι ενώ η εταιρεία κατείχε δεσπόζουσα θέση στην
εγχώρια αγορά, ενώ διαθέτει σηµαντική ακίνητη περιουσία, ενώ
διαθέτει επίσης σηµαντική κινητή περιουσία κλπ., αντιµετωπίζει
προβλήµατα, όσον αφορά τη συµπεριφορά των κρατικών και µη
κρατικών τραπεζών απέναντί της.
Γι' αυτό οι παριστάµενοι στη σύσκεψη φορείς θεωρούν ότι είναι
απαραίτητο να ικανοποιηθεί το αίτηµα της "∆ΑΡΙΓΚ" και των
εργαζοµένων σε αυτή, για υπαγωγή της στο άρθρο 44 του ν.
1892/90, καθώς επίσης και για την αναβίωση της µε αριθµό
69836/Β1461/93 απόφασης του Υπουργού Εθνικής Οικονοµίας ή
την έκδοση νέας µε ανάλογο περιεχόµενο".
Ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. ∆ρυς έχει το λόγο, για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε συνάδελφε,
τα θέµατα της επιχείρησης "∆ΑΡΙΓΚ", που θίγονται στο ψήφισµα
του Επιµελητηρίου της Εύβοιας, έχουν αποτελέσει αντικείµενο τόσο
ενός εκτεταµένου υποµνήµατος που µας έστειλε το Επιµελητήριο,
όσο και µίας έρευνας που έκανε το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας
για τα προβλήµατα της συγκεκριµένης εταιρείας. Γνωρίζετε πολύ
καλά ότι πρόκειται για µία εταιρεία που ανήκει πλήρως στον ιδιωτικό
τοµέα της οικονοµίας.
Βεβαίως, το Υπουργείο ΕΘνικής Οικονοµίας έχει ζητήσει την
αποτελεσµατική συνεργασία των δανειστριών τραπεζών µε την
εταιρεία "∆ΑΡΙΓΚ", έτσι ώστε να υπάρξει λύση των προβληµάτων
της εταιρείας.
Συγκεκριµένα, το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας απευθύνθηκε
προς την Εθνική Τράπεζα, την Τράπεζα Πίστεως, την Εµπορική
Τράπεζα και την Τράπεζα Μακεδονίας-Θράκης. 'Ολες δυστυχώς
µας απήντησαν σχεδόν κατά τον ίδιο τρόπο.
∆εν θα επαναλάβω τα κείµενα των απαντήσεων, γιατί τα έχουµε
γνωρίσει στον κύριο συνάδελφο. Το συµπέρασµα είναι ότι οι
τράπεζες έχουν λάβει όλα τα µέτρα που τους επιτρέπονται και
µάλιστα ορισµένες εξ αυτών έχουν κάνει και σηµαντικές
παραχωρήσεις προς την εταιρεία, προκειµένου να καταρτιστεί ένα
πρόγραµµα από την εταιρεία για την υπέρβαση των λειτουργικών
της προβληµάτων.
Η εντύπωση που απεκόµισα από τη µελέτη της αλληλογραφίας των
τραπεζών και του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας είναι ότι,
δυστυχώς, δεν έχουν καταρτιστεί αυτά τα προγράµµατα. Αυτό είτε
οφείλεται σε υπαιτιότητα της "∆ΑΡΙΝΓΚ", είτε σε υπαιτιότητα των
τραπεζών είτε σε κοινή υπαιτιότητά τους.
Τέλος, θέλω να τονίσω ότι παρά τις προσπάθειες του
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Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας µετά τη θέσπιση του ν. 1890/90, οι
συγκεκριµένες πιστώτριες τράπεζες βρίσκονται εκτός δηµόσιου
τοµέα και εποµένως το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας δεν έχει τη
δυνατότητα επιβολής µιας λύσεως η οποία θα ήταν αναγκαία για
την επίλυση των προβληµάτων της εταιρείας "∆ΑΡΙΝΓΚ".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γκατζής έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε λίγα λόγια η Κυβέρνηση
"νίπτει τας χείρας της" µε την τελευταία τοποθέτηση του κυρίου
Υφυπουργού.
Κύριε Υφυπουργέ, δεν είναι ένα αίτηµα που δεν µπορεί να
ικανοποιηθεί. Περιγράψατε την οικονοµική κατάσταση της εταιρείας,
ξέρετε το τζίρο της, ξέρετε πόσους εργαζόµενους απασχολεί. Η
Χαλκίδα σήµερα βρίσκεται σε κακή οικονοµική κατάσταση.
Καταλαβαίνετε ποιες επιπτώσεις θα έχει το κλείσιµο µιας ακόµα
επιχείρησης.
Το πρόβληµα µπορεί να αντιµετωπιστεί, αν γίνει δεκτό το αίτηµα
που το αποδέχονται οι ξένοι οίκοι, αλλά δεν το κάνουν δεκτό οι
ξένες τράπεζες. Η εταιρεία ζητά στα πλαίσια του ν. 1892/90 άρθρο
44 να χρηµατοδοτηθεί µε ισάξιο αντάλλαγµα από επιταγές πελατών
της που έχουν πλήρη φερεγγυότητα. Αυτές τις επιταγές µπορεί να
τις χρησιµοποιήσει ως εγγύηση. Γιατί οι τράπεζες να είναι τόσο
ανελαστικές σε ένα αίτηµα που µπορεί να βοηθήσει την εταιρεία; Η
εταιρεία θα µπορεί να επιβιώσει και να ανταπεξέλθει στις
υποχρεώσεις της.
Και η Κυβέρνηση σήµερα έχει λόγο µέσω των τραπεζών. Να µη
λέτε τώρα ότι τις κάνατε ανώνυµες εταιρείες και ξεµπερδέψατε.
Είναι δική σας η πολιτική ευθύνη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε, ο
συνάδελφος κ. Γκατζής µου δηµιούργησε τώρα περισσότερα
ερωτήµατα από όσα είχα για τη σκοπιµότητα αυτής της ερώτησης.
Κατανοώ την προσπάθεια που κάνετε για την προώθηση και την
επίλυση των προβληµάτων των εταιρειών του δηµόσιου τοµέα. ∆εν

είναι όµως δυνατόν να απαιτεί κανείς από την Κυβέρνηση να
επιλύσει τα προβλήµατα µιας εταιρείας καθαρά του ιδιωτικού τοµέα,
εταιρείας µάλιστα της οποίας τα συνολικά χρέη ανέρχονται σε 7,7
δισεκατοµµύρια δραχµές. Το 1998 οι ζηµιές της εταιρείας ανήλθαν
σε επτακόσια εκατοµµύρια (700.000.000) δραχµές.
Ο κ. Γκατζής προτείνει να δώσουµε πολιτική λύση στο πρόβληµα.
Τι σηµαίνει πολιτική λύση;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Πολιτική παρέµβαση είπα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Πολιτική λύση θα
ήταν να "διατάξουµε" µία εκ των συγκεκριµένων τραπεζών να
χρηµατοδοτήσει την εταιρεία. Νοµίζω ότι αυτό δεν είναι δυνατόν να
πραγµατοποιηθεί υπό τις σηµερινές συνθήκες λειτουργίας της
οικονοµίας. Ούτε είναι δυνατόν το δηµόσιο να αναλαµβάνει τα χρέη
ιδιωτικών εταιρειών.
Αν, κύριε Γκατζή, έχετε την εκτίµηση ότι το δηµόσιο πρέπει να
αναλάβει και τα χρέη των ιδιωτικών εταιρειών, τότε οφείλω να σας
πω ότι έχετε κάνει λάθος για το ρόλο του κράτους και την κοινωνική
πολιτική που πρέπει να έχει. Λυπάµαι για την άποψή σας αυτή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, διεστραβλώνετε αυτά που
είπαµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Γκατζή, ξέρετε
ότι δεν µπορείτε να δευτερολογήσετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, αλλά πρέπει να
µπορούµε να απαντάµε σε τέτοιες ύβρεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι, τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω θεωρεία των
δηµοσίων υπαλλήλων, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", τριάντα ένα
άτοµα και ένας συνοδός τους από το ΚΑΠΗ Νέας Φιλαδέλφειας.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των αναφορών και
ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων, που είναι γραµµένα στην
ηµερήσια διάταξη.
Υπουργείου Ανάπτυξης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "∆ιάφορες ρυθµίσεις θεµάτων αρµοδιότητας
Υπουργείου Ανάπτυξης".
Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Οικονοµικών.
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Αναπροσαρµογή συντάξεων συνταξιούχων µελών
∆ΕΠ των ΑΕΙ, ΕΠ των ΤΕΙ, γιατρών ΕΣΥ και διπλωµατικών
υπαλλήλων, ρύθµιση συνταξιοδοτικών θεµάτων και άλλες
διατάξεις".
Θα συνεχισθεί η συζήτηση του νοµοσχεδίου στη συνεδρίαση της
Τετάρτης.
Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας
της Νοτίου Αφρικής για την εµπορική ναυτιλία και συναφή
ναυτιλιακά θέµατα".
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας: "Κύρωση της
Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Νοτίου Αφρικής για την
εµπορική ναυτιλία και συναφή ναυτιλιακά θέµατα", έγινε δεκτό
οµοφώνως, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου και έχει ως εξής:
"Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας
της Νοτίου Αφρικής για την εµπορική ναυτιλία και συναφή
ναυτιλιακά θέµατα

'Αρθρο πρώτο
Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Νοτίου
Αφρικής για την εµπορική ναυτιλία και συναφή ναυτιλιακά θέµατα,
που υπογράφηκε στο Κέηπ Τάουν στις 26 Φεβρουαρίου 1998, της
οποίας το κείµενο σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα
έχει ως εξής:

ΣΥΜΦΩΝΙΑ
ΜΕΤΑΞΥ ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΕΩΣ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ

∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ ΚΑΙ ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΕΩΣ
ΤΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ ΤΗΣ ΝΟΤΙΟΥ ΑΦΡΙΚΗΣ

ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΜΠΟΡΙΚΗ ΝΑΥΤΙΛΙΑ
ΚΑΙ ΣΥΝΑΦΗ ΝΑΥΤΙΛΙΑΚΑ ΘΕΜΑΤΑ

Εισαγωγή
Η Κυβέρνηση της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και η Κυβέρνηση της
∆ηµοκρατίας της Νοτίου Αφρικής (που στη συνέχεια θα
αναφέρονται ως "Μέρη" και ξεχωριστά η καθεµία ως "Μέρος"),
ΑΝΑΓΝΩΡΙΖΟΝΤΑΣ τις αρχές της κυριαρχίας, της ισότητας και της
εδαφικής ακεραιότητας όλων των κρατών,
ΕΧΟΝΤΑΣ υπόψη τις βασικές αρχές που τίθενται από το διεθνές
δίκαιο και ειδικότερα από τις διεθνείς ναυτιλιακές συµβάσεις στις
οποίες τα δύο Μέρη είναι µέλη,

ΕΠΙΘΥΜΩΝΤΑΣ την ενδυνάµωση των φιλικών σχέσεων µεταξύ των
δύο χωρών µε την ανάπτυξη της συνεργασίας τους στον τοµέα της
εµπορικής ναυτιλίας,
ΕΠΙΘΥΜΩΝΤΑΣ, περαιτέρω, να συνεισφέρουν και να προωθήσουν
την ανάπτυξη της διεθνούς ναυτιλίας που θα βασίζεται στις αρχές
της ελευθερίας της εµπορικής ναυσιπλοΐας,
ΜΕ ΤΗΝ ΠΑΡΟΥΣΑ συµφωνούν ως ακολούθως:

'Αρθρο 1
Ορισµοί

Στην παρούσα Συµφωνία, εκτός εάν το κείµενο ορίζει διαφορετικά:
"Ακτοπλοΐα" σηµαίνει κάθε µεταφορά εµπορευµάτων και επιβατών
µεταξύ των λιµένων του ενός από τα Μέρη , περιλαµβάνοντας κάθε
µεταφορά εµπορευµάτων, τα οποία , αν και συνοδεύονται από
φορτωτική συνεχείας και ανεξάρτητα από την προέλευση ή τον
προορισµό τους, µεταφορτώνονται άµεσα ή έµµεσα στα λιµάνια
ενός από τα Μέρη µε σκοπό να µεταφερθούν σε άλλο λιµάνι του
ίδιου µέρους. Οι ίδιες διατάξεις θα εφαρµόζονται και προκειµένου
για µεταφορές επιβατών, έστω και αν είναι εφοδιασµένοι µε
εισιτήρια συνεχείας.
"Αρµόδια αρχή" σηµαίνει:
(α) για την Ελληνική ∆ηµοκρατία το Υπουργείο Εµπορικής
Ναυτιλίας,
(β) για τη ∆ηµοκρατία της Νοτίου Αφρικής:
(i) τον Υπουργό Μεταφορών,
(ii) σε ό,τι αφορά τους λιµένες ή τις υπηρεσίες των λιµένων τον
Υπουργό ∆ηµοσίων Επιχειρήσεων, και
(iii) τον Επικεφαλής της, συσταθείσας βάσει νόµου, αρµόδιας
υπηρεσίας για την Ασφάλεια της Ναυσιπλοΐας.
"∆ιεθνής θαλάσσια µεταφορά" σηµαίνει κάθε µεταφορά µε πλοίο
εκτός της περίπτωσης που το πλοίο δραστηριοποιείται
αποκλειστικά µεταξύ περιοχών που βρίσκονται στην επικράτεια
ενός Μέρους.
"Μέλος του πληρώµατος" σηµαίνει τον πλοίαρχο και κάθε άλλο
πρόσωπο, απασχολούµενο επί πλοίου, του οποίου τα καθήκοντα
συνδέονται µε τη λειτουργία του και του οποίου το όνοµα
περιλαµβάνεται στην κατάσταση πληρώµατος.
"Πλοίο" και "πλοίο Μέρους" σηµαίνει οποιοδήποτε πλοίο είναι
νηολογηµένο στην επικράτεια ενός Μέρους και φέρει τη σηµαία του
σύµφωνα µε το εθνικό του δίκαιο, εξαιρουµένων των:
(α) πολεµικών πλοίων και των βοηθητικών πλοίων του Πολεµικού
Ναυτικού,
(β) πλοίων, που εκτελούν αποκλειστικά διοικητική ή κρατική
υπηρεσία,
(γ) πλοίων επιστηµονικής έρευνας,
(δ) αλιευτικών πλοίων και
(ε) πλοίων εξερεύνησης και εξόρυξης µεταλλευµάτων στην ανοικτή
θάλασσα.

'Αρθρο 2
Ισότητα και αµοιβαίο όφελος

(1) Tα Μέρη επαναβεβαιώνουν τη δέσµευσή τους για την ανάπτυξη
της συνεργασίας στον τοµέα της εµπορικής ναυτιλίας και την
ενθάρρυνση της συµµετοχής των πλοίων τους στις διεθνείς
θαλάσσιες µεταφορές µεταξύ των λιµένων τους, βασισµένη στην
ισότητα και το αµοιβαίο όφελος και στις αρχές του ελεύθερου και
θεµιτού ανταγωνισµού και της ελευθερίας της εµπορικής
ναυσιπλοΐας.
(2) Τα Μέρη συµφωνούν να απέχουν από κάθε πράξη,
συµπεριλαµβανοµένης οποιασδήποτε πράξης διάκρισης, η οποία
θα µπορούσε να ζηµιώσει την οµαλή ανάπτυξη της διµερούς
συνεργασίας τους αναφορικά µε την εµπορική ναυτιλία.
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'Αρθρο 3
∆ιαβουλεύσεις και ανταλλαγή πληροφοριών

Υπό την επιφύλαξη της εσωτερικής νοµοθεσίας που εφαρµόζεται
αντίστοιχα στα Κράτη τους, τα Μέρη θα συνεχίσουν µέσα από
διαβουλεύσεις και αµοιβαία ανταλλαγή πληροφοριών, τις
προσπάθειές τους για τη διατήρηση και ανάπτυξη µιας
αποτελεσµατικής συνεργασίας µεταξύ των αρµόδιων αρχών τους.

'Αρθρο 4
Bοήθεια και συνεργασία

Τα Μέρη συµφωνούν να παρέχουν το ένα στο άλλο, µέσα στα
πλαίσια των δυνατοτήτων τους, τεχνική βοήθεια για την ανάπτυξη
των θαλάσσιων µεταφορών. Για το σκοπό αυτόν τα Μέρη θα
προωθούν και θα ενθαρρύνουν την ανάπτυξη των επαφών και της
συνεργασίας µεταξύ των επιχειρήσεων και των οργανισµών που
ασχολούνται ή έχουν σχέση µε τη ναυτιλία.

'Αρθρο 5
Εξάλειψη των εµποδίων

(1) Τα Μέρη συµφωνούν να ακολουθούν στις διεθνείς θαλάσσιες
µεταφορές τις αρχές του ελεύθερου και θεµιτού ανταγωνισµού και
ειδικότερα:
(α) να συνεργάζονται για την εξάλειψη των εµποδίων τα οποία θα
µπορούσαν να παρακωλύσουν την ανάπτυξη του θαλάσσιου
εµπορίου µεταξύ των λιµανιών των χωρών τους,
(β) να υποστηρίζουν µέτρα, που αποσκοπούν στην εξασφάλιση της
συµµετοχής των πλοίων τους στις θαλάσσιες µεταφορές
εµπορευµάτων και επιβατών µεταξύ των λιµένων των Μερών και
λιµένων τρίτων χωρών επί µίας ελεύθερης και εµπορικά
ανταγωνιστικής βάσης και να απέχουν από πράξεις που θα
µπορούσαν να εµποδίσουν αυτήν τη συµµετοχή.
(2) Οι διατάξεις της παραγράφου (1) δεν θα επηρεάζουν το
δικαίωµα των πλοίων τρίτων χωρών να συµµετέχουν στο θαλάσσιο
εµπόριο µεταξύ των λιµανιών των Μερών.
(3) Οι διατάξεις του παρόντος 'Αρθρου δεν θα εµποδίζουν τα Μέρη
να λαµβάνουν τα κατάλληλα µέτρα για την εξασφάλιση της
ελεύθερης συµµετοχής των πλοίων τους στο διεθνές εµπόριο στα
πλαίσια του εµπορικού ανταγωνισµού.

'Αρθρο 6
Μεταχείριση στους λιµένες

(1) Τα πλοία καθενός από τα Μέρη, όταν προσεγγίζουν σε λιµάνι
του άλλου Μέρους µε σκοπό την εκφόρτωση µέρους του φορτίου
τους, µπορούν, συµµορφούµενα µε τους νόµους και τους
κανονισµούς της χώρας αυτής, να διατηρούν επ' αυτών εκείνο το
µέρος του φορτίου τους που προορίζεται για άλλο λιµάνι, είτε της
ίδιας είτε άλλης χώρας ή να το µεταφορτώνουν σε άλλο πλοίο,
χωρίς να καταβάλλουν οποιαδήποτε άλλα επιπλέον τέλη, εκτός από
εκείνα που επιβάλλονται, σε παρόµοια περίπτωση, από το άλλο
Μέρος στα δικά του πλοία.
(2) Τα πλοία καθενός από τα Μέρη θα µπορούν να προσεγγίζουν
σε ένα ή και περισσότερα λιµάνια του άλλου Μέρους µε σκοπό τη
φόρτωση ολόκληρου ή µέρους του φορτίου τους που προορίζεται
για ξένα λιµάνια, χωρίς να καταβάλλουν άλλα τέλη εκτός από εκείνα
που επιβάλλονται σε παρόµοιες περιπτώσεις από το άλλο Μέρος
στα δικά του πλοία.
(3) Κάθε Μέρος θα παρέχει στα πλοία του άλλου Μέρους την ίδια
µεταχείριση την οποία παρέχει στα δικά του πλοία που
απασχολούνται στις διεθνείς θαλάσσιες µεταφορές, αναφορικά µε:
(α) την ακώλυτη πρόσβαση στα λιµάνια, τη διάθεση των
προβλητών και την πλήρη χρήση των λιµενικών ευκολιών,
(β) τη φόρτωση και εκφόρτωση φορτίων, τη µεταφόρτωση, την
επιβίβαση και αποβίβαση των επιβατών και την άσκηση άλλων
συνήθων εµπορικών πράξεων,

(γ) την πληρωµή οποιωνδήποτε τελών και φόρων,
(δ) τη χρήση των σχετικών µε την ναυσιπλοΐα υπηρεσιών, και
(ε) τον εφοδιασµό µε καύσιµα, νερό, τρόφιµα και άλλες προµήθειες,
εφόδια και ανταλλακτικά.
(4) Oι διατάξεις της παραγράφου (3) δεν θα:
(α) εφαρµόζονται σε λιµάνια που δεν είναι ανοικτά για ξένα πλοία,
(β) επηρεάζουν την εθνική νοµοθεσία των Μερών που αφορά στην
είσοδο και παραµονή των αλλοδαπών,
(γ) εφαρµόζονται στην περίπτωση δραστηριοτήτων, που
επιφυλάσσονται από το κάθε Μέρος για τα πλοία που φέρουν τη
σηµαία του ή για τις δικές του επιχειρήσεις και οργανισµούς και
περιλαµβάνουν ειδικότερα την ακτοπλοΐα, την πλοήγηση, τη
ρυµούλκηση, τη ναυαγιαίρεση, την επιθαλάσσια αρωγή, τη
θαλάσσια αλιεία και την εξερεύνηση και εξόρυξη µεταλλευµάτων
στην ανοικτή θάλασσα,
(δ) υποχρεώνουν το ένα Μέρος να παραχωρήσει στα πλοία του
άλλου Μέρους εξαίρεση από απαιτήσεις για υποχρεωτική
πλοήγηση, που παρέχεται στα δικά του πλοία,
(ε) εφαρµόζονται στη µετανάστευση και στη µεταφορά µεταναστών.

'Aρθρο 7
Mεταχείριση του µάλλον ευνοουµένου κράτους

(1) Τα Μέρη, υπό την επιφύλαξη των διατάξεων της Συµφωνίας
αυτής, θα παρέχουν το ένα στο άλλο µεταχείριση παρόµοια προς
αυτήν του µάλλον ευνοουµένου κράτους σε όλα τα άλλα θέµατα
που σχετίζονται µε την εµπορική ναυτιλία.
(2) Οι διατάξεις της παραγράφου (1) δεν θα εφαρµόζονται
προκειµένου για πλεονεκτήµατα που απορρέουν από τη συµµετοχή
κάθε Μέρους σε Συµφωνία Οικονοµικής Ολοκλήρωσης ή
Τελωνειακής 'Ενωσης οποιασδήποτε µορφής.

'Aρθρο 8
Eπίσπευση διατυπώσεων

Kάθε Μέρος, υπό την επιφύλαξη της εσωτερικής του νοµοθεσίας και
των υποχρεώσεων που απορρέουν από το διεθνές δίκαιο, θα
βοηθά στην ταχεία διεκπεραίωση όλων των διατυπώσεων στα
λιµάνια του για τα πλοία του άλλου Μέρους, προκειµένου να µειωθεί
η διάρκεια παραµονής αυτών των πλοίων στα λιµάνια του.

'Αρθρο 9
Ναυτιλιακά έγγραφα και εθνικότητα των πλοίων

(1) Tα έγγραφα που αποδεικνύουν την εθνικότητα των πλοίων,
καθώς και όλα τα άλλα ναυτιλιακά έγγραφα του πλοίου, που έχουν
εκδοθεί ή αναγνωρισθεί από ένα από τα δύο Μέρη, θα γίνονται
αποδεκτά ή θα αναγνωρίζονται από την αρµόδια αρχή του άλλου
Μέρους. Η αρµόδια αρχή του κάθε Μέρους θα αναγνωρίζει τα
πιστοποιητικά που σχετίζονται µε την ασφάλεια του πλοίου, υπό τον
όρο ότι αυτά έχουν εκδοθεί σύµφωνα µε τις ισχύουσες διεθνείς
συµβάσεις.
(2) Τα πλοία των Μερών που είναι εφοδιασµένα µε Πιστοποιητικά
Καταµέτρησης Χωρητικότητας, τα οποία έχουν εκδοθεί από την
αρµόδια αρχή ενός Μέρους, σύµφωνα µε την ισχύουσα ∆ιεθνή
Σύµβαση για την καταµέτρηση της χωρητικότητας, δεν θα
υπόκεινται σε ανακαταµέτρηση στα λιµάνια του άλλου Μέρους και
στις περιπτώσεις όπου ο υπολογισµός των λιµενικών τελών
βασίζεται στη χωρητικότητα του πλοίου, θα ισχύει η χωρητικότητα
που αναγράφεται στο πιστοποιητικό αυτό. Τα Πιστοποιητικά
Καταµέτρησης των πλοίων κάτω των 24 µέτρων, που έχουν εκδοθεί
σύµφωνα µε την εσωτερική νοµοθεσία των αντίστοιχων Κρατών, θα
αναγνωρίζονται αµοιβαία.
(3)  Για  τα  φιλικά  προς  το  περιβάλλον  δεξαµενόπλοια  µε
δεξαµενές  διαχωρισµένου  έρµατος  ή  διπλή  γάστρα,  τα  λιµενικά
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τέλη και τα τέλη πλοήγησης θα µειώνονται, σύµφωνα µε την
εσωτερική νοµοθεσία που ισχύει στα αντίστοιχα Κράτη.
(4) Eκτός από την περίπτωση αναγκαστικής πώλησης λόγω
δικαστικής απόφασης, τα πλοία του κάθε Μέρους δεν θα
εγγράφονται στο Νηολόγιο του άλλου Μέρους, χωρίς την
προσκόµιση πιστοποιητικού, που έχει εκδοθεί από την αρµόδια
αρχή του Μέρους από το οποίο τα πλοία προέρχονται, µε το οποίο
θα βεβαιώνεται ότι τα πλοία έχουν διαγραφεί από το Νηολόγιό του.

'Αρθρο 10
Αναγνώριση των αποδεικτικών ταυτότητας

των µελών πληρώµατος
(1) Η αρµόδια αρχή κάθε Μέρους θα αναγνωρίζει τα αποδεικτικά
ταυτότητας που έχουν εκδοθεί από την αρµόδια αρχή του άλλου
Μέρους, σε µέλη του πληρώµατος που είναι υπήκοοι του Μέρους
και θα παρέχουν στους κατόχους αυτών των αποδεικτικών
ταυτότητας τα δικαιώµατα που αναφέρονται στο άρθρο 11, υπό
τους όρους που αναφέρονται λεπτοµερώς σε αυτό.
Τα εν λόγω αποδεικτικά ταυτότητας που αναφέρονται στην
παράγραφο (1) είναι:
(α) Στην περίπτωση της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, Ελληνικό Ναυτικό
Φυλλάδιο ή Ελληνικό ∆ιαβατήριο σε ισχύ, και
(β) Στην περίπτωση της ∆ηµοκρατίας της Νοτίου Αφρικής:
(i) Ναυτικό Φυλλάδιο, σε ισχύ,
(ii) Νοτιοαφρικανικό διαβατήριο, σε ισχύ.
(2) Οι διατάξεις του 'Αρθρου 11 θα εφαρµόζονται επίσης επί
οποιουδήποτε προσώπου το οποίο δεν είναι υπήκοος κανενός από
τα Μέρη αλλά κατέχει αποδεικτικό ταυτότητας σύµφωνα µε τις
διατάξεις της Σύµβασης για τη ∆ιευκόλυνση της ∆ιεθνούς
Ναυτιλιακής Κίνησης (1965) και του Παραρτήµατος αυτής ή το
οποίο έχει εκδοθεί σύµφωνα µε τη Σύµβαση Νο 108 της ∆ιεθνούς
Οργανώσεως Εργασίας (1958), που αφορά τα αποδεικτικά
ταυτότητας των ναυτικών.
(3) Oι διατάξεις του 'Αρθρου 11 θα εφαρµόζονται επί οποιουδήποτε
προσώπου το οποίο δεν είναι υπήκοος του ενός ή του άλλου
Μέρους αλλά κατέχει αποδεικτικό ταυτότητας διαφορετικό από αυτά
που αναφέρθηκαν στην παράγραφο (2).

'Αρθρο 11
∆ικαιώµατα των µελών πληρώµατος κατόχων

αποδεικτικών ταυτότητας
(1) Mέλη πληρώµατος πλοίων ενός από τα Μέρη, τα οποία έχουν
στην κατοχή τους αποδεικτικά ταυτότητας ναυτικού που ορίζονται
στο 'Αρθρο 10, επιτρέπεται να παραµένουν µε προσωρινή άδεια
εξόδου στην ξηρά χωρίς προξενική θεώρηση (visa), κατά τη
διάρκεια της παραµονής των πλοίων στα λιµάνια του άλλου
Μέρους, µε την προϋπόθεση ότι οι πλοίαρχοι υποβάλλουν στην
αρµόδια αρχή κατάσταση πληρώµατος, σύµφωνα µε τη σχετική
εσωτερική νοµοθεσία που ισχύει στη χώρα αυτήν.
(2) Κατά την αποβίβαση και επιστροφή στα πλοία, τα
προαναφερθέντα στην παράγραφο (1) πρόσωπα υπόκεινται σε
µέτρα ελέγχου εισόδου - εξόδου, καθώς και µέτρα τελωνειακού
ελέγχου σύµφωνα µε τα ισχύοντα στο εν λόγω λιµάνι.
(3) Οι κάτοχοι αποδεικτικών ταυτότητας ναυτικού, που αναφέρονται
στο άρθρο 10, θα επιτρέπεται να εισέρχονται ή να εξέρχονται από
την επικράτεια του άλλου Μέρους ως επιβάτες οποιουδήποτε
µεταφορικού µέσου µε σκοπό να συναντήσουν το πλοίο τους ή να
µετακινηθούν σε άλλο πλοίο, ή να διέρχονται transit στην
περίπτωση που πηγαίνουν να συναντήσουν το πλοίο τους σε µία
άλλη χώρα ή να επαναπατρίζονται ή σε περίπτωση έκτακτης
ανάγκης ή για οποιονδήποτε άλλο σκοπό, που θα γίνεται
αποδεκτός από τις αρχές του άλλου Μέρους.
(4) Σε κάθε περίπτωση που αναφέρεται στην παράγραφο (1), οι
ναυτικοί πρέπει να έχουν τις αντίστοιχες προξενικές θεωρήσεις
(visa) του άλλου Μέρους, που θα χορηγούνται από τις αρµόδιες

αρχές το συντοµότερο δυνατόν.
(5) Η είσοδος, η παραµονή και η αναχώρηση από την επικράτεια
των Μερών, των µελών του πληρώµατος πλοίου του άλλου Μέρους
θα υπόκεινται στη σχετική εσωτερική νοµοθεσία του πρώτου
Μέρους, εκτός αν ορίζεται διαφορετικά από τη Συµφωνία.
(6) Καθένα από τα Μέρη επιφυλάσσει για τον εαυτό του το δικαίωµα
να απαγορεύσει κατά την κρίση του την είσοδο και την παραµονή
στην επικράτειά του οποιουδήποτε µέλους πληρώµατος.
(7) Οι διατάξεις των άρθρων 12 και 13 έχουν επίσης εφαρµογή και
σε πρόσωπα επί πλοίων των Μερών, τα οποία δεν είναι µέλη
πληρώµατος ούτε περιλαµβάνονται στην κατάσταση πληρώµατος,
πλην όµως απασχολούνται µε την εκτέλεση καθηκόντων
σχετιζοµένων µε την υπηρεσία ή τη λειτουργία του πλοίου κατά τη
διάρκεια του πλου και περιλαµβάνονται σε ειδική κατάσταση.
(8) Yπό την επιφύλαξη της εφαρµοζόµενης εσωτερικής νοµοθεσίας,
ο πλοίαρχος πλοίου ενός από τα Μέρη, που βρίσκεται σε λιµάνι του
άλλου Μέρους ή µέλος του πληρώµατος διορισµένο από αυτόν θα
έχει το δικαίωµα να επισκεφθεί τον επίσηµο εκπρόσωπο της χώρας
του ή τον εκπρόσωπο της εταιρείας του.
(9) Καθένα από τα Μέρη θα παρέχει στα λιµάνια του ελεύθερη
πρόσβαση στον επίσηµο εκπρόσωπο του άλλου Μέρους ή σε
µέλος του γραφείου του, εξουσιοδοτηµένο από αυτόν, προκειµένου
να εκπληρώσει τις υποχρεώσεις του για παροχή βοήθειας στα
πλοία, τα εµπορεύµατα, τους επιβάτες και το πλήρωµα.
(10) Κάθε αλλαγή στη σύνθεση του πληρώµατος πλοίου του ενός
Μέρους, σε λιµάνι του άλλου Μέρους, καθώς και η ηµεροµηνία και η
αιτία της αλλαγής, θα πρέπει να καταχωρούνται στην κατάσταση
πληρώµατος του πλοίου αυτού.

'Αρθρο 12
Νόµιµες διαδικασίες κατά των µελών πληρώµατος

(1) Σε περίπτωση κατά την οποία µέλος πληρώµατος πλοίου ενός
των Μερών διαπράξει αδίκηµα στο πλοίο, για όσο χρόνο αυτό
βρίσκεται στα εσωτερικά ύδατα του άλλου Μέρους, οι αρχές του
Μέρους αυτού δεν θα διώκουν αυτό το µέλος, χωρίς τη
συγκατάθεση της αρµόδιας διπλωµατικής ή προξενικής αρχής του
πρώτου Μέρους, εκτός εάν:
(α) οι συνέπειες του αδικήµατος επεκτείνονται στην επικράτεια του
άλλου Μέρους, ή
(β) το αδίκηµα είναι τέτοιου είδους ώστε να διαταράσσει την ειρήνη
ή τη δηµόσια τάξη και την ασφάλεια του άλλου Μέρους, ή
(γ) η δίωξη είναι απαραίτητη για την καταπολέµηση της παράνοµης
διακίνησης ναρκωτικών, ή
(δ) ο πλοίαρχος του πλοίου έχει ζητήσει τη δίωξη του δράστη, ή
(ε) το αδίκηµα έχει διαπραχθεί σε βάρος προσώπου που δεν είναι
µέλος πληρώµατος του πλοίου αυτού.
(2) Σε περίπτωση κατά την οποία διαπράττεται αδίκηµα επί πλοίου
που φέρει τη σηµαία ενός από τα Μέρη, το οποίο διέρχεται από τη
χωρική θάλασσα του ετέρου Μέρους, θα έχουν εφαρµογή οι
διατάξεις του άρθρου 27 της Σύµβασης για το ∆ίκαιο της Θάλασσας
του Ο.Η.Ε. (1982).
(3) (α) Στις περιπτώσεις των παραγράφων (1) και (2), κανένα µέτρο
δεν θα λαµβάνεται από την αρχή του παράκτιου κράτους, πριν γίνει
ανάλογη γνωστοποίηση προς τις διπλωµατικές ή προξενικές αρχές
του κράτους τη σηµαία του οποίου φέρει το πλοίο.
(β) Σε περίπτωση έκτακτης ανάγκης, γνωστοποίηση µπορεί να γίνει
κατά το χρόνο λήψης των ανωτέρω µέτρων.
(γ) Οι διατάξεις της παραγράφου (1) δεν θα επηρεάζουν το
δικαίωµα των αρχών των Μερών να διεξάγουν οποιαδήποτε
επιθεώρηση ή έρευνα, σύµφωνα µε την εσωτερική τους νοµοθεσία.
(4)  Kατά  την  άσκηση  της  ποινικής,  αστικής  και  πειθαρχικής
δικαιοδοσίας  του,  κάθε  Μέρος  θα  λαµβάνει  τα  απαραίτητα
µέτρα  για  την  αποφυγή  της  κρατήσεως  του  πλοίου  του  ετέρου
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Μέρους. Εάν αυτή η κράτηση είναι απολύτως απαραίτητη, τα Μέρη
θα περιορίσουν αυτήν στο ελάχιστο ή θα επιτρέψουν τον απόπλου
του πλοίου µε την υποβολή εγγυήσεων.

'Αρθρο 13
Αστικές διαδικασίες αναφορικά

µε συµβάσεις εργασίας
Oι δικαστικές ή οι διοικητικές αρχές των Μερών δεν θα
επιλαµβάνονται οποιωνδήποτε αστικών διαφορών, που σχετίζονται
µε τη σύµβαση εργασίας µέλους πληρώµατος του πλοίου του άλλου
Μέρους, παρά µόνον εάν κάτι τέτοιο τους ζητηθεί από την αρµόδια
διπλωµατική ή προξενική αρχή της χώρας τη σηµαία της οποίας
φέρει το πλοίο.

'Αρθρο 14
Μεταχείριση του πλοίου, του πληρώµατος,

των επιβατών και του φορτίου στην περίπτωση
συµβάντος

(1) Εάν πλοίο οποιουδήποτε Μέρους βρίσκεται σε κίνδυνο στα
ύδατα του άλλου Μέρους, το τελευταίο Μέρος θα του παρέχει τέτοια
βοήθεια και προστασία όπως θα παρείχε στα δικά του πλοία.
(2) Στο πλοίο, το πλήρωµα, τους επιβάτες και το φορτίο θα
παρέχεται σε οποιονδήποτε χρόνο, βοήθεια και αρωγή σε ίδια
έκταση µε αυτήν που παρέχεται στην περίπτωση εθνικού πλοίου,
στο πλήρωµά του, τους επιβάτες και το φορτίο του.
(3) Οποιαδήποτε αγαθά έχουν εκφορτωθεί ή διασωθεί υπό ενός
Μέρους από πλοίο του άλλου Μέρους, δεν θα υπόκεινται σε
οποιουδήποτε είδους τελωνειακούς δασµούς, µε την προϋπόθεση
ότι δεν θα παραδοθούν για χρήση ή κατανάλωση µέσα στην
επικράτεια του άλλου Μέρους.
(4) Το πλοίο που βρίσκεται σε κίνδυνο, καθώς επίσης και όλα τα
µέρη ή υπολείµµατα ή έξαρτήµατα και όλες οι συσκευές
εξοπλισµού, εφόδια και εµπορεύµατα τα οποία διασώθηκαν ή
εκείνα τα οποία ρίχτηκαν στη θάλασσα από τέτοια πλοία ή το
προϊόν της πώλησής τους, εάν πουλήθηκαν, καθώς επίσης και όλα
τα έγγραφα που βρέθηκαν ή ανήκαν στο πλοίο που εξώκειλε ή
ναυάγησε, θα παραδίδονται στον πλοιοκτήτη ή τους
αντιπροσώπους του, οποτεδήποτε ζητηθούν από αυτούς.
(5) Τίποτε στο άρθρο αυτό δεν θα εµποδίζει την έγερση
οποιασδήποτε αξίωσης για διάσωση ή βοήθεια που παρασχέθηκε
στο πλοίο, το πλήρωµά του, τους επιβάτες και το φορτίο του,
σύµφωνα µε τις σχετικές ∆ιεθνείς Συµβάσεις που βρίσκονται σε
ισχύ.

'Αρθρο 15
Eπηρεασµός των δικαιωµάτων

και των υποχρεώσεων των Μερών
Oι διατάξεις της παρούσας Συµφωνίας δεν θα επηρεάζουν τα
δικαιώµατα και τις υποχρεώσεις των Μερών, οι οποίες απορρέουν
από τις σε ισχύ ∆ιεθνείς Συµβάσεις και Συµφωνίες που σχετίζονται
µε ναυτιλιακά θέµατα και τις διατάξεις της διµερούς Συµφωνίας
Εµπορίου, Ανάπτυξης και Συνεργασίας που ενδέχεται να συναφθεί
µεταξύ της ∆ηµοκρατίας της Νοτίου Αφρικής αφ' ενός και της
Ευρωπαϊκής Κοινότητας και των Κρατών - Μελών της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης αφ' ετέρου.

'Αρθρο 16
Εφαρµογή της παρούσας Συµφωνίας

(1) Για να εξασφαλίσουν την αποτελεσµατική εφαρµογή της
Συµφωνίας αυτής και προς επίλυση προβληµάτων, που
ανακύπτουν στις διµερείς σχέσεις στον τοµέα των θαλάσσιων
µεταφορών, τα Μέρη θα συστήσουν µία Μικτή Επιτροπή (που στη
συνέχεια θα αναφέρεται ως "Επιτροπή"), η οποία θα συγκαλείται σε
χρόνο και τόπο που θα συµφωνείται µεταξύ των Μερών.
Εκτός της εποπτείας υλοποίησης και εφαρµογής της παρούσας
Συµφωνίας, η Επιτροπή θα έχει το δικαίωµα να διατυπώνει
συστάσεις στις αρµόδιες αρχές των Μερών.
(2) Εκπρόσωποι που απαρτίζουν την Επιτροπή, καθώς επίσης και
θέµατα που πρόκειται να συζητηθούν, θα συµφωνούνται µεταξύ
των αρµόδιων αρχών των Μερών.

'Αρθρο 17
∆ιευθέτηση αµφισβητήσεων

Oποιεσδήποτε διαφωνίες ανακύπτουν από την ερµηνεία ή
εφαρµογή της Συµφωνίας αυτής θα διευθετούνται µέσω της
διπλωµατικής οδού. Εάν δεν επιτευχθεί συµφωνία, οι διαφωνίες θα
διευθετούνται µε απευθείας διαπραγµατεύσεις µεταξύ των
αρµόδιων αρχών των Μερών.

'Aρθρο 18
Περίοδος ισχύος και τροποποίηση της Συµφωνίας

(1) H Συµφωνία αυτή συνάπτεται για απεριόριστο χρονικό διάστηµα
και θα τεθεί σε ισχύ την ηµεροµηνία κατά την οποία η αρµόδια αρχή
κάθε Μέρους θα έχει γνωστοποιήσει η µία στην άλλη την
ολοκλήρωση των αντίστοιχων συνταγµατικών τους διαδικασιών που
απαιτούνται για τη θέση σε ισχύ της Συµφωνίας αυτής.
(2) Η Συµφωνία αυτή µπορεί να τροποποιηθεί σε οποιονδήποτε
χρόνο µε αµοιβαία συναίνεση των Μερών δια της ανταλλαγής
επιστολών µεταξύ των Μερών, µέσω της διπλωµατικής οδού.
Τέτοια τροποποίηση θα τίθεται σε ισχύ την ηµεροµηνία κατά την
οποία και τα δύο Μέρη θα έχουν γνωστοποιήσει το ένα στο άλλο
την ολοκλήρωση των αντίστοιχων συνταγµατικών τους διαδικασιών,
που απαιτούνται για την εφαρµογή αυτής. Ως ηµεροµηνία θέσης σε
ισχύ θα λαµβάνεται η ηµεροµηνία της πρώτης γνωστοποίησης.
(3) Η Συµφωνία αυτή µπορεί να τερµατισθεί, από το άλλο Μέρος µε
έγγραφη γνωστοποίηση που θα επιδίδεται, µέσω της διπλωµατικής
οδού, δώδεκα µήνες νωρίτερα και θα δηλώνεται η πρόθεσή του για
καταγγελία της παρούσας Συµφωνίας, της εν λόγω καταγγελίας
τιθεµένης σε ισχύ δώδεκα µήνες µετά την ηµεροµηνία παραλαβής
της γνωστοποίησης.
Σε πίστωση των ανωτέρω, οι παρακάτω δεόντως εξουσιοδοτηµένοι
αντίστοιχα από τις Κυβερνήσεις τους, υπέγραψαν και σφράγισαν τη
Συµφωνία αυτήν, σε δύο πρωτότυπα αντίγραφα στην ελληνική και
αγγλική γλώσσα, των οποίων τα κείµενα είναι εξίσου αυθεντικά,
υπό τον όρο ότι σε περίπτωση διάστασης µεταξύ των δύο κειµένων
θα κατισχύει το αγγλικό κείµενο.
'Εγινε στο Κέηπ Τάουν την 26η Φεβρουαρίου 1998.
ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ
∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
     (υπογραφή)

ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
ΤΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
ΤΗΣ ΝΟΤΙΟΥ ΑΦΡΙΚΗΣ
      (υπογραφή)
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'Αρθρο δεύτερο
Τα Πρωτόκολλα - Πρακτικά που καταρτίζονται από τη Μικτή
Επιτροπή του άρθρου 16 της Συµφωνίας που κυρώνεται
εγκρίνονται µε Κοινή Πράξη των αρµόδιων κατά περίπτωση
Υπουργών.
'Αρθρο τρίτο
Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυρώνεται,
από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 18 παρ. 1
αυτής."
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Παρακαλώ το Σώµα να
εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ'ευθύνη του επικύρωση των
Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω
νοµοσχεδίου.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς παρεσχέθη η
ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Υπουργείου Εξωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση του Χάρτη του Οργανισµού Οικονοµικής
Συνεργασίας του Ευξείνου Πόντου".
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Το νοµοσχέδιο
κρατήθηκε και θα συζητηθεί κατά τον Κανονισµό.
Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Kύρωση της τέταρτης τροποποίησης των άρθρων
της Συµφωνίας του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου".
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Το νοµοσχέδιο
κρατήθηκε και θα συζητηθεί κατά τον Κανονισµό.
Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Kύρωση της Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου
Υγείας και Πρόνοιας της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και της Ρουµανικής Επιτροπής Υιοθεσιών της Ρουµανικής
Κυβέρνησης για συνεργασία στον τοµέα της υιοθεσίας".
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Το νοµοσχέδιο
κρατήθηκε και θα συζητηθεί κατά τον Κανονισµό.
Κύριοι συνάδελφοι, στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων έχει αποφασισθεί
σήµερα να µπούµε στη συζήτηση του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Ανάπτυξης: "∆ιάφορες ρυθµίσεις θεµάτων
αρµοδιότητας Υπουργείου Ανάπτυξης". 'Εχει αποφασισθεί να
συζητηθεί σε τρεις συνεδριάσεις, µία επί της αρχής και δύο επί των
άρθρων. Σήµερα θα συζητήσουµε επί της αρχής του νοµοσχεδίου
και θα διακόψουµε.
Αύριο θα προχωρήσουµε µε τη συνέχιση της συζήτησης επί των
άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Οικονοµικών: "Αναπροσαρµογή συντάξεων συνταξιούχων µελών
∆ΕΠ των ΑΕΙ, ΕΠ των ΤΕΙ, γιατρών ΕΣΥ και διπλωµατικών
υπαλλήλων, ρύθµιση συνταξιοδοτικών θεµάτων και άλλες
διατάξεις", που σε αυτό έχουµε να συζητήσουµε µόνο τα άρθρα και
θα κλείσουµε µε την αυριανή συνεδρίαση.
Τέλος, την Πέµπτη θα συνεχίσουµε το νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Ανάπτυξης.
Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το Σώµα
συνεφώνησε.

'Αρα, λοιπόν, εισερχόµαστε στη συζήτηση επί της αρχής, των
άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου: "∆ιάφορες ρυθµίσεις
θεµάτων αρµοδιότητας Υπουργείου Ανάπτυξης".
Καλείται επί του Βήµατος ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ.
Γεώργιος Σαλαγκούδης, να πάρει το λόγο για είκοσι λεπτά.
Η εισηγήτρια του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κ. Ροδούλα Ζήση θα έρθει αµέσως
µετά. Είχε ένα ατύχηµα µε το αυτοκίνητό της. Πιστεύω αµέσως µετά
τον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας να είναι εδώ.
Επίσης, µας κοινοποιείται από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Ορέστη Κολοζώφ ότι γι'
αυτό το νοµοσχέδιο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ορίζεται ο κ.
Σταύρος Παναγιώτου.
Επίσης, από το Συνασπισµό της Αριστεράς και της Προόδου µε
επιστολή του Προέδρου του κ. Νίκου Κωνσταντόπουλου ορίζεται ως
ειδικός αγορητής ο Βουλευτής κ. Ευάγγελος Αποστόλου.
Ο Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Σταύρος ∆ήµας µε επιστολή του ορίζει ως
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο στο νοµοσχέδιο αυτό το Βουλευτή
Μαγνησίας κ. Αθανάσιο Νάκο.
Ορίστε, κύριε Σαλαγκούδη, έχετε το λόγο για είκοσι λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δεν αισθάνοµαι καθόλου ευτυχής που εισηγούµαι ένα
νοµοσχέδιο σαν αυτό του Υπουργείου Ανάπτυξης, γιατί είναι
γεγονός ότι καµία επιτυχηµένη αναπτυξιακή διαδικασία δεν
θεσπίζει.
Ακόµη, είναι ένα κακό θα έλεγε κανείς νοµοθετικό προϊόν της
βιοµηχανίας χαµηλών ποιοτικά προϊόντων, όπως έχει µετατρέψει τη
Βουλή η Κυβέρνηση των "εκσυγχρονιστών". Μια συρραφή
τροπολογιών βαφτίστηκε νοµοσχέδιο χωρίς εισηγητική έκθεση,
σκοπό, συγκεκριµένο αντικείµενο και συνοχή, σε σηµείο µάλιστα
που ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του κυβερνώντος κόµµατος
στη ∆ιαρκή Επιτροπή ζήτησε την απόσυρση του νοµοσχεδίου, γιατί
όπως είπε δεν συζητείται νοµοσχέδιο χωρίς εισηγητική έκθεση.
'Ετσι, είµαστε υποχρεωµένοι άρθρο άρθρο µε τελείως διαφορετικό
αντικείµενο να κάνουµε τις κρίσεις και τις παρατηρήσεις µας και να
προσπαθήσουµε όσο είναι δυνατόν, όπως εµείς κάνουµε την
αντιπολίτευση, να προτείνουµε σωστότερες ενέργειες στην
Κυβέρνηση.
Στο άρθρο 1 γίνεται µια παρέµβαση για να ενεργοποιηθεί µια
αναπτυξιακή -υποτίθεται- διαδικασία, που έχει γίνει το 1995 µε
κάκιστο τρόπο, γι'αυτό και δεν µπόρεσε µέχρι σήµερα να
λειτουργήσει. Σήµερα έχουµε 1999 και χρειάζεται να φέρουµε την
τροπολογία αυτή, το άρθρο 1 δηλαδή αυτού του νοµοσχεδίου, για
να µπορέσουµε να ενεργοποιήσουµε το νόµο που εδώ στη Βουλή
ψηφίσαµε το 1995.
Πρόκειται για τις εταιρείες αµοιβαίων εγγυήσεων, που µε τέτοιο
τρόπο που έγιναν -και ο νόµος σαφώς όριζε ότι µε υπουργικές
αποφάσεις θα γινόταν και το Ταµείο Αντεγγύησης- η Κυβέρνηση δεν
έκανε τίποτε µέχρι τώρα. 'Ισως για να δικαιολογήσει την
καθυστέρηση, ίσως γιατί αντιλαµβανόταν η Υπουργός ότι δεν ήταν
σωστή και δεν επρόκειτο να περπατήσει η ρύθµιση αυτή, θέλησε να
κάνει συµµέτοχη στη δηµιουργία και τη Βουλή κάνοντας το Ταµείο
Αντεγγύησης. Και έτσι όπως γίνεται και το Ταµείο Αντεγγύησης,
κινδυνεύει να µετατραπεί σε µια φαύλη επιχείρηση ουσιαστικά πάλι,
που πιθανόν να συσσωρεύσει αυτήν την κατάσταση που έγινε στον
ΕΟΜΜΕΧ. Ας ελπίσουµε ότι δεν θα είναι έτσι.
Στη θέση αυτή πραγµατικά έπρεπε να βρεθεί ένα εργαλείο για να
βοηθήσει τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, οι οποίες µη έχοντας αυτά
που απαιτούν οι τράπεζες, να έχουν εγγύηση για τη δανειοδότησή
τους. Επελέγη ένας τέτοιος τρόπος, που ελάχιστες επιχειρήσεις
µονάχα θα επιτρέψει να δανειοδοτηθούν και όπως γίνεται το Ταµείο
Αντεγγύησης, πολύ φοβάµαι ότι δεν θα λειτουργήσει µε υγιή τρόπο
και ίσως δηµιουργήσει προβλήµατα στον κρατικό προϋπολογισµό.
Αλλά θα τα πούµε και κατ'ιδίαν στο άρθρο.
Στο  άρθρο  2  ερχόµαστε  για  πολλοστή  φορά  να  ψηφίσουµε
κάποιες  ρυθµίσεις,  ώστε  να  διευκολυνθούν  οι  εκκαθαρίσεις  των
επιχειρήσεων.  Και  είναι  γεγονός  ότι  δεν  έχουµε  αντίρρηση
σ'αυτές  τις  ρυθµίσεις.  Βελτιωτικές  είναι  και  πράγµατι  ενεργο-
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ποιούν καλύτερα τις διαδικασίες της εκκαθάρισης. 'Οµως, γιατί,
κύριε Υπουργέ; Μπορούσαµε να είµαστε πιο αποτελεσµατικοί.
Πριν από δύο χρόνια κατέθεσα µία τροπολογία -είµαι
υποχρεωµένος να την καταθέσω και τώρα- που την είχα µελετήσει,
είχα πασχίσει και είχα κουραστεί γι' αυτό, γιατί θέλουµε κάθε µέρα
να σας αποδεικνύουµε ότι και θέσεις έχουµε και µας πονάει αυτός ο
τόπος. Θέλουµε να σας βοηθήσουµε σαν κυβέρνηση να πετύχετε
τουλάχιστον σε εκείνα τα σηµεία που συµφωνούµε απόλυτα.
Τώρα τελευταία, µετά από δεκαπενταετία καθυστέρησης, έχετε
έρθει κοντά στους δικούς µας στόχους, στο δικό µας τρόπο
λειτουργίας, στη δική µας ιδεολογία και εµείς σε εκείνες ακριβώς τις
περιπτώσεις θέλουµε να σας βοηθήσουµε να είσαστε πιο
αποτελεσµατικοί. Εσείς όµως µοιάζετε σαν ελέφαντες που
πλησιάζουν ένα εύθραυστο αντικείµενο. Φοβάσθε να το αγγίξετε και
όταν πάτε να το αγγίξετε, το καταστρέφετε. Θα δούµε παρακάτω τι
κάνετε για το ΙΓΜΕ αλλά γι' αυτήν την τροπολογία αν τολµούσατε,
πριν από ενάµισι ή δύο χρόνια που σας την είχα καταθέσει να την
υλοποιήσετε, τώρα δεν θα είχαµε ούτε θέµα ΟΑΕ -θα είχε τελειώσει-
ή θα βρισκόταν στα τέλη της εκκαθάρισης εν λειτουργία. Φυσικά και
όλες αυτές οι διαδικασίες των εκκαθαρίσεων θα είχαν επιταχυνθεί.
Καταθέτω την τροπολογία για άλλη µια φορά και ευελπιστώ ότι
τώρα θα την προσέξετε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής ο κ. Γεώργιος Σαλαγκούδης
καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα τροπολογία, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
'Ερχοµαι τώρα στο άρθρο 3. Στο άρθρο αυτό γίνεται µια πολύ
σηµαντική παρέµβαση, αλλά η παρέµβασή σας αυτή όχι µόνο δεν
στηρίζει και δεν προωθεί την ανάπτυξη, αλλά θα τη χαρακτήριζα και
εγκληµατική για τον τοµέα στον οποίο απευθύνεται. Με το άρθρο 3
αναφέρεσθε στο ΙΓΜΕ και δεν θα παραλείψω να πω ότι, πράγµατι,
κάνετε ορισµένες βελτιωτικές αναφορές για το ινστιτούτο, αλλά από
εκεί και πέρα καταργείτε τα παραρτήµατα. Με άλλα λόγια καταργείτε
τη ζωή του ΙΓΜΕ, γιατί θα πρέπει τουλάχιστον να ξέρατε -αν
σκύβατε λίγο πάνω στο πώς λειτουργούσε και τι πόρους είχε το
ΙΓΜΕ τα τελευταία χρόνια- ότι οι µόνοι πόροι που είχε το ΙΓΜΕ τα
τελευταία χρόνια ήταν από τα προγράµµατα της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης. Εάν επεξεργαζόσασταν λίγο τα προγράµµατα της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, θα βλέπατε ότι όλα τα προγράµµατα
προέρχονται από ιδέες και προτάσεις των παραρτηµάτων, διότι
ακριβώς όλα τα προγράµµατα του ΙΓΜΕ αναφέρονται στην επαρχία.
Εσείς αυτά τα παραρτήµατα του ΙΓΜΕ τα καταργείτε. ∆ηλαδή κόβετε
την αναπνοή του ινστιτούτου και διατηρείτε στο υδροκεφαλικό
κέντρο µόνο το ΙΓΜΕ. Γιατί; Παρασυρµένοι, φαντάζοµαι, από
µανδαρίνους του κέντρου, οι οποίοι στην προσπάθειά τους να
παίρνουν πολύ περισσότερα εκτός έδρας, στην προσπάθειά τους
να µην έχουν τον ανταγωνισµό της επαρχίας, στην προσπάθειά
τους να αυξήσουν την εξουσία τους και τα κέρδη τους παράλληλα,
σας πρότειναν την κατάργηση των παραρτηµάτων.
Εσείς µέσα στα πλαίσια της προσπάθειας για συρρίκνωση του
δηµοσίου τα κάνετε αυτά. Βρήκατε ένα ινστιτούτο το οποίο
πραγµατικά έχει προσφέρει πάρα πολλά, αλλά επιπλέον έχει
τεράστιο αντικείµενο και καινούριο αντικείµενο που προστίθεται µε
τις σύγχρονες συνθήκες, όπως είναι η µελέτη των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων µε την αλλοίωση του περιβάλλοντος που έχουµε τα
τελευταία χρόνια, τις υδρογεωλογικές µελέτες, την προστασία των
φυσικών πόρων, όπως του ύδατος κυρίως, που είναι είδος εν
ανεπαρκεία στη σηµερινή εποχή. 'Εχει τεράστια αντικείµενα και σε
περιοχές όπου ακόµα η µεταλλευτική έρευνα δεν έχει εξαντληθεί,
όπως κακώς ελέχθη στη ∆ιαρκή Επιτροπή από τον Υπουργό. Είναι
γεγονός ότι στη Μακεδονία τα αποθέµατα χρυσού δεν έχουν ούτε
καν ανιχνευθεί και γίνονται τεράστιες προσπάθειες τον τελευταίο
καιρό προς αυτήν την κατεύθυνση.
Παράλληλα, δεν ξέρω αν παρασυρθήκατε από τη σηµερινή
συγκυρία, όπου οι ορυκτές πρώτες ύλες φαίνεται να έχουν µια
πτώση γενικά στην παγκόσµια αγορά. 'Ισως επειδή µπήκαν και οι

καινούριες από το µπλοκ εκείνο που µέχρι τώρα ήταν κλειστό, αλλά
αυτή είναι µία συγκυρία. Αύριο, όταν τα αποθέµατα αυτά θα
εξαντληθούν και οι τιµές των πρώτων υλών αυξηθούν, ίσως
ξαναγυρίσουµε πάλι για να ψάχνουµε το υπέδαφός µας.
Εν πάση περιπτώσει, την παρέµβασή σας για το ΙΓΜΕ εγώ
προσωπικά τη θεωρώ εγκληµατική και επειδή έχω τις γνώµες πάρα
πολλών Βουλευτών θα ήθελα σε ονοµαστική ψηφοφορία, αίτηση
της οποίας θα καταθέσουµε όταν θα συζητηθεί το ίδιο άρθρο, να
τοποθετηθούν όλοι οι συνάδελφοι από την επαρχία.
Είναι πραγµατικά ένα πολύ σηµαντικό εργαλείο, ένας σηµαντικός
σύµβουλος της επαρχίας. Τον καταργούµε, λοιπόν,
απογυµνώνοντας την επαρχία απ' αυτές τις ευχέρειες, τις ισχνές
που µέχρι τώρα είχε, µεγεθύνοντας ακόµα πιο πολύ το υδροκέφαλο
κέντρο.
Θα ήθελα να τοποθετηθούν και οι Βουλευτές της Θεσσαλονίκης και
ο κύριος Υπουργός για την κατάργηση του παραρτήµατος του ΙΓΜΕ
στη Θεσσαλονίκη. Επίσης θα ήθελα να τοποθετηθούν και οι
Βουλευτές της Ξάνθης για το αντίστοιχο παράρτηµα του ΙΓΜΕ µε το
τέλειο εργαστήριο, το υπερσύγχρονο, που δηµιουργήθηκε εκεί
πρόσφατα. Ακόµα θα ήθελα να τοποθετηθούν και οι Βουλευτές της
δυτικής Μακεδονίας για την κατάργηση του ΙΓΜΕ στην Κοζάνη, οι
Βουλευτές της Κρήτης, όπως επίσης και οι Βουλευτές της
Πρέβεζας, που ένα νέο κόσµηµα, ένα κτίριο υπερσύγχρονο που
πρόσφατα έγινε, µε υπέροχο εξοπλισµό, που δεν µπορούµε όµως
να το αξιοποιήσουµε, γιατί δεν υπάρχει και πανεπιστηµιακή έδρα
που θα µπορούσε να αξιοποιήσει αυτόν τον υπερσύγχρονο
εξοπλισµό που έχει. Με λίγα λόγια, θα ήθελα ο κάθε Βουλευτής να
τοποθετηθεί, γιατί θεωρώ ότι είναι µείζον θέµα και είναι µία
εγκληµατική ενέργεια η κατάργηση των παραρτηµάτων του ΙΓΜΕ.
Στα άρθρα 4 και 5 γίνεται, ας το πούµε, η κατάρτηση των
παραρτηµάτων του ΕΟΜΜΕΧ στην επαρχία. 'Οµως, έτσι, όπως
κατέληξε ο ΕΟΜΜΕΧ µετά το 1984, µε την παρέµβαση και την
ανάληψη της προεδρίας τότε του Οργανισµού από την Υπουργό
σήµερα κ. Βάσω Παπανδρέου, πραγµατικά έχασε το αντικείµενό
του. 'Οταν ανέλαβε πρόεδρος η κ. Παπανδρέου στον ΕΟΜΜΕΧ
είπε ότι έπρεπε να είναι ξεχωριστό Υπουργείο. Πράγµατι, έτσι ήταν
τότε και είχε προσφέρει πάρα πολλά στις µικροµεσαίες
µεταποιητικές µονάδες και στη χειροτεχνία ακόµη, είχε προσφέρει
πολλά. Αλλά µετά το 1984, έπειτα από το µεγαλεπήβολο σχέδιο, να
γίνει Υπουργείο, άρχισαν να κατασκευάζονται αµαρτωλές
επιχειρήσεις, όπως η ΠΡΟΜΕΤ, η ΙΤΚΟ κλπ. Αυτές οι αµαρτωλές
επιχειρήσεις δηµιούργησαν ένα τέτοιο καθεστώς µέσα στον
ΕΟΜΜΕΧ, ώστε όταν ανέλαβε η σηµερινή Υφυπουργός Ανάπτυξης
µε τη σειρά της την προεδρία του Οργανισµού, έφθασε να πει ότι
έχει γίνει ένα κέντρο διαφθοράς. Πράγµατι, έτσι κατήντησε ο
Οργανισµός και όταν καταντήσει έτσι ένας Οργανισµός, τότε δεν
παράγεται έργο, αλλά αυτό το έργο αποµειούται, µε άµεσο
αποτέλεσµα η κυρία Υφυπουργός πλέον να το απεκδύσει από όλες
τις αρµοδιότητές του, φτιάχνοντας άλλους φορείς που ανέλαβαν τις
αρµοδιότητες και ο ΕΟΜΜΕΧ παρέµεινε ουσιαστικά χωρίς
αντικείµενο. Τελικά τις τελευταίες εγκρίσεις των επενδυτικών
προγραµµάτων τις πήραν οι ενδιάµεσοι φορείς και για τον
Οργανισµό δεν παρέµεινε αντικείµενο. Απογυµνώθηκαν,
αποµειώθηκαν και απαξιώθηκαν και τα επαρχιακά γραφεία του
Οργανισµού.
Σήµερα δεν θα είχαµε καµία αντίρρηση, κύριοι συνάδελφοι, να
γίνουν διευθύνσεις ΕΟΜΜΕΧ για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις στις
περιφέρειες. Εκεί που έχουµε όµως αντίρρηση είναι να διατηρείται
υδροκέφαλος αυτός ο Οργανισµός µε τριακόσια εξήντα άτοµα στην
Αθήνα χωρίς αντικείµενο. Θα δεχόµασταν να γίνει εδώ ένας µικρός
ευέλικτος ΕΟΜΜΕΧ, που να ασχολείται µε πράγµατα που θα
αναλύσουµε, όταν θα φθάσουµε στο άρθρο, για να µη χάσω χρόνο
και µε την ευκαιρία να ασχοληθώ και µε όλα τα άρθρα που έπονται
σ' αυτό το νοµοσχέδιο, που είναι µια συρραφή τροπολογιών.
'Ερχοµαι, τώρα, στο άρθρο 6. Είναι πράγµατι ένα άρθρο,
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που ενδεχοµένως κρύβει πολλά. Εγκυµονεί κινδύνους και ιδιαίτερα
για την Αττική. Αναφέρεται στα λατοµεία και είναι µία υπόθεση που
µας ταλανίζει πάρα πολλά χρόνια.
∆είχνει την ανεπάρκεια της διοίκησης, δείχνει ακριβώς και την
ανεπάρκεια της επιθυµίας να δοθεί λύση στο συγκεκριµένο
πρόβληµα, ίσως γιατί εδώ υπεισέρχονται µεγάλα συµφέροντα, των
λατόµων, των µεγάλων κατασκευαστικών εταιρειών και όλων αυτών
που έχουν γύρω απ' αυτές τις δραστηριότητες συµφέροντα.
Ψηφίσαµε το ν. 1428, το 1993 ψηφίσαµε το ν. 2115. Προβλέψαµε
ρυθµίσεις και ορίσαµε ότι τα λατοµεία θα πρέπει να γίνονταν ειδικά
σε περιοχές, όπου δεν θα οχλούσαν το περιβάλλον, όπου δεν θα
δηµιουργούσαν προβλήµατα ούτε οπτικά ούτε περιβαλλοντικά
οποιασδήποτε φύσεως.
∆υστυχώς η αδράνεια -κι εδώ φαίνεται- της πολιτείας δεν κατάφερε
µέσα στις προθεσµίες που δινόντουσαν, παρά το ότι υπήρχε η
δυνατότητα της αποτελεσµατικότητας, αν υπήρχε πολιτική βούληση,
µέσα σε πέντε χρόνια, όπως όριζε ο νόµος, να οριστούν σε όλους
τους νοµούς λατοµικές περιοχές. Αλλά και όπου ορίστηκαν
λατοµικές περιοχές, δεν ενεργοποιήθηκαν. Και δεν
ενεργοποιήθηκαν, γιατί ακριβώς ο νόµος είχε πάλι αφήσει ένα
παραθυράκι των παρατάσεων λειτουργίας των παλιών λατοµείων
για δύο χρόνια και τρία στη συνέχεια, ουσιαστικά για πέντε χρόνια.
Με διάφορους τρόπους κατάφεραν να πάρουν οι λατόµοι τις
παρατάσεις. Επί πέντε χρόνια λειτουργούσαν και έτσι ούτε ο
νοµάρχης ενοχλούταν να πιέσει τις τοπικές αυτοδιοικήσεις, για να
ενεργοποιηθούν όσες λατοµικές περιοχές είχαν βρεθεί, ούτε και οι
λατόµοι είχαν κανένα ζόρι, αφού λειτουργούσαν.
Τώρα που φτάσαµε στο σηµείο ούτε τα παλιά λατοµεία
περιβαλλοντικά να έχουν καλλωπιστεί -όπως προέβλεπε ο νόµος-
που οι προθεσµίες έχουν τελειώσει και που αδρανή υλικά
χρειαζόµαστε, ερχόµαστε και δίνουµε νέα παράταση πενταετή για
την εξεύρεση λατοµικών περιοχών.
Και θα έλεγε κανείς "αφού δεν βρέθηκαν µέχρι τώρα, γιατί να µη
δώσουµε άλλη µια παράταση για να εξευρεθούν;". Αυτό όµως
ανοίγει την Κερκόπορτα, την οποία θα χρησιµοποιήσουν όλα τα
παλιά λατοµεία και σιγά-σιγά θα πάρουν άδειες, για να
επαναλειτουργήσουν για άλλα πέντε χρόνια.
Ιδιαίτερα για την Αττική, αναφέροµαι και στη Θεσσαλονίκη βέβαια,
που προβλέπονται τα έργα για τους Ολυµπιακούς Αγώνες του
2004, αν απ' αυτήν την Κερκόπορτα περάσουν, ώστε να
λειτουργήσουν λατοµεία στην περιοχή, όπου δεν υπάρχουν
ορισµένες λατοµικές περιοχές και δεν πρόκειται να εξευρεθούν, τότε
φοβάµαι ότι θα αλλάξει η όψη του αττικού τοπίου. Ολόκληρους
λόφους θα τους δούµε να εξαφανίζονται, µε όλες τις επιπτώσεις της
ρυπάνσεως που πρόκειται να προκαλέσουν, εκτός της οπτικής
ρύπανσης.
∆εν πρόκειται φυσικά να δεχθούµε αυτό το άρθρο και,
ενδεχοµένως, αν µας πείσουν εκείνοι οι συνάδελφοι της
Συµπολίτευσης για την τόσο µεγάλη ανάγκη, να κάνουµε τις
τροποποιήσεις, που αν τις δεχθεί ο Υπουργός, θα αποφύγουµε
ενδεχόµενα και πάλι µια αναµέτρηση εδώ µε ονοµαστική
ψηφοφορία.
Νοµίζω ότι χρειάζεται και απαιτείται να δείχνουµε µεγαλύτερη
ευαισθησία στο περιβάλλον, γιατί µετά από λίγο χρονικό διάστηµα
θα αντιµετωπίσουµε την κατακραυγή του κόσµου και θα ερχόµαστε
πάλι εδώ εσπευσµένα, να ξαναψηφίζουµε τα ίδια πράγµατα και να
ασχολούµεθα συνεχώς µε τα ίδια.
Για το άλλο άρθρο, που αναφέρεται στα µάρµατα και στα ορυκτά,
φυσικά δεν θα έχουµε αντίρρηση.
Στο άρθρο 8, που συνδέεται µε το άρθρο 6, θα κάνουµε τις
τροπολογίες.
Για το άρθρο 9, δεν θα είχαµε κάποια αντίρρηση. Είναι κάτι που
πραγµατικά ο σηµερινός εκσυγχρονισµός επιτρέπει να εφαρµόζεται
και εποµένως δεν θα είχαµε αντίρρηση να ψηφιστεί όπως ακριβώς
είναι.
Στο άρθρο 10, όµως, για τις οφειλές προς τη ∆ΕΗ, θα ήθελα να πω
ότι εκεί για τους µεγάλους οφειλέτες γίνονται καλύτερες πράξεις. Για
τους µικρούς οφειλέτες η ρύθµιση είναι δυσµενέστερη. Εγώ
αρνούµαι να δεχθώ αυτήν τη µεταχείριση.

Οι µικρές κοινότητες, που είναι πιο νοικοκύρηδες, χρωστάνε
λιγότερα στη ∆ΕΗ. Οι παλιές κοινότητες τα χρωστάνε. Τώρα τα
πήραν οι καινούριοι καποδιστριακοί δήµοι, οι οποίοι έχουν αναλάβει
πολλά βάρη από τους προηγούµενους προέδρους, οι οποίοι µέχρι
και την τελευταία στιγµή υπέγραφαν εντάλµατα, για να καλύψουν
παλιές δικές τους υποχρεώσεις και σήµερα υποχρεώνονται µόνο σε
λίγες δόσεις να πληρώσουν το χρέος µέχρι τριάντα εκατοµµύρια
(30.000.000).
Εγώ θα ήθελα, όπως πρότεινα και στη ∆ιαρκή Επιτροπή, οι δόσεις
και των µικρών οφειλετών µέχρι τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000),
να γίνουν όπως είναι των υπολοίπων από τριάντα εκατοµµύρια
(30.000.000) µέχρι διακόσια εκατοµµύρια (200.000.000), αφού πιο
κάτω λέει ότι σε καµιά περίπτωση η δόση δεν πρόκειται να είναι
κάτω από τριακόσιες χιλιάδες (300.000).
Για τους µικρούς δήµους, που χρωστάνε και λίγα, νοµίζω ότι µία
δόση των τριακοσίων χιλιάδων (300.000) θα ήταν µια ικανοποιητική
δόση και για να ωφελήσει τη ∆ΕΗ, να την καλύψει, αλλά
ταυτόχρονα και για να αποδώσει δικαιοσύνη και να διευκολύνει
αυτούς τους µικρούς δήµους, γιατί πρέπει να νοµοθετούµε µε
δικαιοσύνη.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
'Ερχοµαι στο άρθρο 11, που αφορά το ΚΑΠΕ. ∆εν έχουµε καµία
αντίρρηση να αναλάβει το ΚΑΠΕ το συντονισµό όλων των
ενεργειακών κέντρων της χώρας, όµως οι απόλυτες
εξουσιοδοτήσεις προς τον Υπουργό, που δεν ξέρουµε τι όργανο
τελικά πρόκειται να φτιάξει, δεν µας βρίσκουν σύµφωνους.
Θα µπορούσε αυτός ο συντονιστικός ρόλος να καταγραφεί στο
άρθρο αυτό του νοµοσχεδίου και τότε να το αποδεχόµασταν
ευχαρίστως και να το ψηφίζαµε και εµείς.
Τελικά υπάρχουν και άλλες τρεις τροπολογίες που ενσωµατώθηκαν
σαν άρθρα. ∆εν νοµίζω ότι αξίζει τον κόπο γι' αυτές να καταχραστώ
το χρόνο, να προκαλέσω τη µήνιν του Προεδρείου και να
ταλαιπωρήσω εσάς.
'Οπως τελικά φάνηκε από την εισήγησή µου, εµείς δεν συµφωνούµε
µε τέτοιου είδους νοµοσχέδια, αλλά διαφωνούµε και µε το
περιεχόµενο των άρθρων, όπως ακριβώς το ανέλυσα. Εποµένως
καταψηφίζουµε και επί της αρχής το νοµοσχέδιο.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε
Σαλαγκούδη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί της διαδικασίας θέλω να
πω κάτι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε Νάκο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι ευτύχηµα που ο νέος
Υπουργός Ανάπτυξης είναι εδώ, που σηµαίνει ότι παρακολουθεί το
νοµοσχέδιο και έχει ήδη ενηµερωθεί. Θα παρακαλούσα, λοιπόν, γι'
αυτόν τον πάκο των τροπολογιών που έχουµε στα χέρια µας, εάν
µπορεί σήµερα, µέχρι να τελειώσει η συζήτηση, να µας πει τις
προθέσεις του. Θα συζητηθούν ή δεν θα συζητηθούν και ποιες,
ούτως ώστε να είµαστε προετοιµασµένοι και να µην υπάρχει πάλι
το ίδιο φαινόµενο, να µην γνωρίζουµε ούτε τι λένε οι τροπολογίες
ούτε το ποιες γίνονται αποδεκτές. Πρόκειται για έναν τεράστιο πάκο
τροπολογιών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τις εµπροθέσµες
τροπολογίες των Βουλευτών, αυτές εννοείτε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Και τις εµπρόθεσµες και τις εκπρόθεσµες.
∆ικαίωµα του Υπουργού είναι να συζητήσει όποιες θέλει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Πρέπει να ξέρετε ότι
είναι πάγια η διαδικασία η οποία ακολουθείται εδώ. Οι τροπολογίες
οι οποίες γίνονται δεκτές, θα πρέπει να έχουν και την έγκριση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, αν έχουν οικονοµικό
περιεχόµενο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Εάν ο κύριος Υπουργός δεν προτί-
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θεται να συζητήσει τροπολογίες, ας µας το πει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς. Κύριε Νάκο,
αυτό που είπατε, ο κύριος Υπουργός θα το δει.
Κύριοι συνάδελφοι, τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα
θεωρεία των δηµοσίων υπαλλήλων, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", τριανταοκτώ άτοµα και ένας συνοδός από το ΚΑΠΗ
Νέας Φιλαδέλφειας.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
Η κ. Ροδούλα Ζήση έχει το λόγο για είκοσι λεπτά, ως εισηγήτρια της
Πλειοψηφίας.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το
παρόν νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης επιχειρεί µέσα από
ένα σύνολο διατάξεων και τροποποιήσεων να βελτιώσει
υπάρχοντες νόµους και να ρυθµίσει θέµατα που αφορούν στις
εταιρείες αµοιβαίων εγγυήσεων, στο ΙΓΜΕ, στον ΕΟΜΜΕΧ, στα
Λατοµεία και στη ∆ΕΗ.
Επειδή νόµιζα ότι πρωθύστερα θα είχα τη δυνατότητα να αντιλέξω
στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, αλλά προηγήθηκε ο εισηγητής της,
είναι γνωστό λοιπόν -και φάνηκε και εδώ- ότι προβάλλει επιχείρηµα
απουσίας αρχής του νοµοσχεδίου και αποσπασµατικότητας των
τροποποιούµενων διατάξεων.
Εγώ θα απαντήσω σε αυτό µε αιτιολογικό την αναγκαιότητα που
προέκυψε γι'αυτές τις διατάξεις ύστερα από αδυναµίες και
παραλείψεις στους ισχύοντες νόµους, στην εφαρµογή τους και στη
λειτουργία τους, συµπεριλαµβανοµένων πάντα και των αποφάσεων
του Συµβουλίου της Επικρατείας, που αυτές οι αποφάσεις έχουν
κρίνει συγκεκριµένες ισχύουσες διατάξεις ως αντισυνταγµατικές.
Οι βελτιώσεις που πραγµατοποιούνται µε το παρόν νοµοσχέδιο
επιχειρούν να ακουµπήσουν -και προσπαθούν να το κάνουν αυτό-
στις βασικες αρχές, τις κατευθύνσεις και τις στρατηγικές του
Υπουργείου Ανάπτυξης για τον εκσυγχρονισµό των ελληνικών
επιχειρήσεων, την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητάς τους, την
αύξηση της παραγωγικότητας, τη βελτίωση των παραγοµένων
προϊόντων και των παρεχοµένων υπηρεσιών, τη δηµιουργία
λειτουργικών και σύγχρονων υποδοµών τόσο του δηµοσίου όσο και
του ιδιωτικού τοµέα και τη δυνατότητα προσαρµογής του
ανθρώπινου δυναµικού σε ένα σωστό και δίκαιο συνδυασµό του
επιτελικού σχεδιασµού της πολιτείας και της επιτυχούς λειτουργίας
των µηχανισµών της αγοράς.
'Ετσι οι προτεινόµενες διατάξεις στη διάρθρωση του συζητούµενου
νοµοσχεδίου, µε όλες τις τροπολογίες, προσθήκες και βελτιώσεις,
θα µπορούσαν να θεωρηθούν στη συζήτηση επί της αρχής ως
παρεµβάσεις του Υπουργείου Ανάπτυξης µε πολυσχιδή χαρακτήρα
και έκταση σε διάφορους τοµείς, µε κοινά όµως χαρακτηριστικά,
που συντελούν στην ενίσχυση του πλαισίου αρχών και στόχων που
προανέφερα.
Οι µικροµεσαίες µεταποιητικές επιχειρήσεις αποτελούν ένα πολύ
σηµαντικό τµήµα του κόσµου της παραγωγής και των επενδύσεων
και ενισχύουν σε µόνιµη βάση το εισόδηµα και την απασχόληση. Ο
ΕΟΜΜΕΧ ήταν, είναι και πρέπει να είναι ο βασικός σύµβουλος και
υποστηρικτής των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, προκειµένου να
επιτευχθεί η εξυγίανσή τους, η ανάπτυξή τους και η αναδιάρθρωσή
τους, για να συµβάλουν ουσιαστικά στην οικονοµική ανάπτυξη της
χώρας και κυρίως στην περιφερειακή ανάπτυξη, έτσι ώστε η
οικονοµία της περιφέρειας αλλά και όλη η οικονοµία της χώρας να
έχουν πρόσβαση, ενσωµάτωση κι ένταξη, θα έλεγα, στη διεθνή
αγορά.
Η οικονοµική ανάπτυξη, όµως, στηρίζεται και στις δυναµικές
εξελίξεις της έρευνας, που ξεκινούν από τους ερευνητές και τα
ειδικά επιστηµονικά ιδρύµατα και τεχνολογικά ινστιτούτα και
περνούν στην εφαρµογή τους από τις επιχειρήσεις, τα έργα
υποδοµής και την αγορά και αλλάζουν έτσι καθηµερινά τη ζωή µας.
Σε αυτό το σηµείο οι αναφορές του νοµοσχεδίου επικεντρώνονται
στο ΙΓΜΕ, όπου ο επιστηµονικός, τεχνικός και ερευνητικός του

ρόλος υπήρξε και πρέπει να παραµείνει κυρίαρχος στη γεωτεχνική
και µεταλλευτική έρευνα και µελέτη της χώρας µας, µέσα από
ορθολογική αξιοποίηση των πρωτογενών του στοιχείων, της
τεχνογνωσίας, της εµπειρίας του και των ικανοτήτων που
παρουσιάζονται σήµερα από το πολύ έµπειρο προσωπικό του.
Στα άρθρα που αφορούν τα θέµατα του ΕΟΜΜΕΧ, αλλά και στις
ρυθµίσεις για το ΙΓΜΕ -που θεωρώ ότι είναι κυρίαρχα σ' αυτό το
νοµοσχέδιο- το νοµοσχέδιο προσπαθεί και µε τις τροπολογίες που
κατέθεσαν οι Υπουργοί να εξασφαλίσει και να αξιοποιήσει το
υπάρχον προσωπικό, αλλά και να διατηρήσει και σε κάποιες
περιπτώσεις να δηµιουργήσει περιφερειακή πολιτική για την
ανάπτυξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, αλλά και για την
ανάπτυξη της έρευνας, σύµφωνα µε τις ανάγκες και τη σωστή
ιεράρχηση στόχων και προτεραιοτήτων.
Σε αυτό το σηµείο, κύριε Υπουργέ, πρέπει να δώσουµε ιδιαίτερη
βαρύτητα. Και για να µην ξεφύγουµε σήµερα από την επί της αρχής
συζήτηση, θα πρότεινα στη συζήτηση επί των άρθρων και των
τροπολογιών να ενισχύσουµε περισσότερο την περιφερειακή µας
πολιτική και την αντίληψή µας για την αποκέντρωση και την
περιφέρεια, θεσµοθετώντας τη δυνατότητα και στο ΙΓΜΕ και στον
ΕΟΜΜΕΧ να διαδραµατίσουν µε ευελιξία αλλά και µε δυναµική το
ρόλο τους σε όλην τη χώρα.
Κυρίες και κύριοι συναδελφοι, η ανάπτυξη της περιφέρειας και όλης
της χώρας προϋποθέτουν τη χαρτογράφηση και οριοθέτηση των
αναγκών, της έρευνας και της εκµετάλλευσης των φυσικών πόρων
και κυρίως το σεβασµό στο φυσικό περιβάλλον, που θα
εναρµονίζεται µε ένα ευνοϊκό επιχειρηµατικό περιβάλλον.
Παρατηρούµε εδώ ότι σε ορισµένες περιοχές υπάρχει ένα έλλειµµα
γης και απουσία χωροθετηµένων λατοµικών περιοχών, όπως είναι
στην Αττική αλλά και σε άλλες περιοχές, µε υπάρχουσες και
λειτουργούσες άδειες, εξόρυξης και εκµετάλλευσης αδρανών υλικών
και άλλων υλικών σε διάφορα σηµεία του λεκανοπεδίου. Αυτό το
έλλειµµα γης και η έλλειψη χωροθέτησης υποχρεώνουν σε ρύθµιση
για παράταση πέντε ετών και αυτή η ρύθµιση προτείνεται στο
παρόν νοµοσχέδιο, ώστε να δοθεί ο χρόνος για τη χωροθέτηση
αυτών των γνωστών λατοµικών ζωνών σε όλους µας, σύµφωνα
βέβαια µε τους νόµους και τις επιβαλλόµενες διαδικασίες, για να
συγκεντρωθούν όλα τα λατοµεία σε αυτές τις λατοµικές περιοχές και
να αµβλυνθούν ή καλύτερα να κυρωθούν τα προβλήµατα
περιβάλλοντος και ποιότητας ζωής, που φαίνεται ότι υπάρχουν
σήµερα.
Κύριε συνάδελφε -λείπει ο κ.Σαλαγκούδης- της Νέας ∆ηµοκρατίας,
θα ήθελα να πω ότι δεν πρέπει να φοβόµαστε γιατί φανήκατε να
τεκµηριώνετε την αντίθεσή σας απλά σε ένα φόβο σας σε ό,τι
αφορά τις αλλαγές και τις συγκρούσεις. Αλλαγές πρέπει να γίνουν.
Και όταν αυτές οι αλλαγές είναι για το καλύτερο, είναι για τη
βελτίωση των ήδη υπαρχουσών δοµών, αλλά και θεσµικών
πλαισίων, τότε δεν πρέπει να φοβόµαστε αυτήν τη σύγκρουση µε
ό,τι είναι κατεστηµένο, µε ό,τι είναι δογµατικό, µε ό,τι τελικά οδηγεί
σε παρωχηµένες αντιλήψεις και δεν µπορεί να προχωρήσει όλους
εµάς και τους ενδιαφερόµενους και τη χώρα σ'αυτό που λέµε
πρόοδο, εκσυγχρονισµό και εξέλιξη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να αναφερθώ γιατί
προσπάθησα επί της αρχής να βάλω αυτά τα ζητήµατα συνοπτικά
στο περιεχόµενο του παρόντος νοµοσχεδίου µε τη σειρά που
παρουσιάζονται τα άρθρα του και µε επιγραµµατική αναφορά στις
ρυθµίσεις του. Βεβαίως, θα µας δοθεί η δυνατότητα -γι'αυτό δεν
θέλω να το κάνω σήµερα εδώ- να κάνουµε όλες µας τις προτάσεις
και τις προσθήκες και τις τροπολογίες και να αναλύσουµε διεξοδικά
τα θέµατα που ρυθµίζονται στη συζήτηση στα άρθρα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Για τα λατοµεία του Βόλου δεν είπατε
τίποτα που µας έχουν καταστρέψει το περιβάλλον.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Κύριε  Γκατζή,  το  νοµοσχέδιο  αυτό  δεν
αλλάζει  το  νόµο  για  τα  λατοµεία.  Προβλέπει  µια  ρύθµιση  η
οποία  ρύθµιση  βεβαίως  αφορά  την  παράταση  των  αδειών  στο
λεκανοπέδιο  κυρίως  και  για  τα  αδρανή  υλικά.  Βεβαίως  όµως,
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µια που προκαλείτε, µπορώ να πω ότι έχουµε τη διαβεβαίωση του
Υπουργείου Ανάπτυξης ότι θα έρθει ένας καινούριος νόµος για τα
λατοµεία και νοµίζω ότι εκεί θα ρυθµιστούν πάρα πολλά ζητήµατα,
που σήµερα ταλανίζουν το περιβάλλον και βεβαίως και την κακή
χρήση και διαχείριση των φυσικών πόρων.
Επιτρέψτε µου να πω και για την περιοχή τη δική µας, το Νοµό
Μαγνησίας, αλλά και για πάρα πολλές περιοχές της χώρας που
είναι πλούσιες σε ορυκτό πλούτο, δεν δόθηκε η δυνατότητα της
ορθολογικής αξιοποίησης και εκµετάλλευσης αυτού του πλούτου µε
τον απαιτούµενο σεβασµό στο περιβάλλον.
'Οπως είπα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν
τροποποιήσεις µ'αυτό το νοµοσχέδιο στους νόµους 2367/95,
1892/90, 2115/93, 1428/84 και 2244/95. Για τα θέµατα αυτά έκανα
κάποιες αναφορές αλλά υπάρχουν και άλλες ρυθµίσεις που
αφορούν στις εταιρείες αµοιβαίων εγγυήσεων. Γνωρίζετε όλοι ότι
είναι ένας θεσµός που ρυθµίστηκε µε τον ν.2367. 'Εχουν αυτές οι
εταιρείες κύριο σκοπό την παροχή εγγυήσεων στα µέλη τους για τη
χρηµατοδότησή τους από πιστωτικά ιδρύµατα που λειτουργούν µε
βάση την αρχή της συνυπευθυνότητας στον αµοιβαίο κίνδυνο. Και
βεβαίως αποτελούν χρηµατοδοτικά ιδρύµατα που υπάγονται στην
Τράπεζα της Ελλάδος, λειτουργούν ύστερα από σχετική άδειά της
και βεβαίως η ενίσχυσή τους διευρύνεται µε τη δυνατότητα
συµµετοχής και άλλων φορέων, όπως επιµελητηρίων,
χρηµατοπιστωτικών ιδρυµάτων, ασφαλιστικών εταιρειών και
φορέων του δηµοσίου τοµέα.
Οι εταιρείες αυτές παρέχουν εγγυήσεις στα µέλη για τη
χρηµατοδότησή τους από πιστωτικά ιδρύµατα και βέβαια
λειτουργούν µε τις γνωστές αρχές του αµοιβαίου κινδύνου. Είναι
ένας θεσµός επιτυχηµένος στις χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και
η λειτουργία του βεβαίως εξαρτάται από την υποδοµή, από
κάποιους µηχανισµούς, από τα αντεγγυητικά κεφάλαια, από το
ρόλο που παίζουν διάφοροι φορείς, αλλά και βέβαια από το ίδιο το
κράτος. Υπάρχουν πολλές µορφές αυτών των µηχανισµών. Οι
ρυθµίσεις που προβλέπονται στο παρόν νοµοσχέδιο αποβλέπουν
στο να µπορέσουµε να θεσµοθετήσουµε αυτήν τη λειτουργία µε τον
καλύτερο δυνατό τρόπο.
Σε ό,τι αφορά τώρα το επίµαχο ζήτηµα που είναι η αναδιάρθρωση
και ο εκσυγχρονισµός του Ι.Γ.Μ.Ε., του γνωστού Νοµικού
Προσώπου Ιδιωτικού ∆ικαίου που εποπτεύεται από το Υπουργείο
Ανάπτυξης και του οποίου η λειτουργία είναι γνωστή σε όλους µας
από το 1976, θα ήθελα να πω ότι υπάρχει η δυνατότητα µέσα από
τις ρυθµίσεις που γίνονται, αυτό που ειπώθηκε εδώ δηλαδή η
κατάργηση -όπως ακούστηκε και όπως στην ουσία ίσως είναι- των
περιφερειακών τµηµάτων µε την τροπολογία που κατατέθηκε να
ρυθµίσει το θέµα, αρκεί αυτή η τροπολογία να θεσµοθετεί έτσι τα
περιφερειακά τµήµατα, αυτά τα γραφεία πλέον, όπως λέγονται που
να ανταποκρίνονται στις ανάγκες της κάθε περιοχής.
Οι ανάγκες της κάθε περιοχής είναι και το προσωπικό που υπάρχει
σ' αυτά τα γραφεία ή τµήµατα σήµερα και το οποίο προσωπικό έχει
µια πλούσια εµπειρία και θα πρέπει να διατηρηθεί.
Βεβαίως εδώ υπάρχει ένα ζήτηµα το οποίο θα πρέπει να δούµε, µε
αυτήν τη χαρτογράφηση που πρέπει να γίνει πλέον στη χώρα µας
για να δούµε τις ανάγκες και να οριοθετήσουµε προτεραιότητες και
στόχους. Από αυτήν τη χαρτογράφηση, που δεν την κάναµε ποτέ
σαν χώρα, θα προκύψει, όχι µόνο η διατήρηση των γραφείων ή
τµηµάτων του Ι.Γ.Μ.Ε. που µέχρι σήµερα λειτουργούσαν, αλλά θα
υπάρξει ανάγκη να δηµιουργηθούν και γραφεία σε άλλες
περιφέρειες της χώρας µας.
Αναφέροµαι στη δική µου περιφέρεια τη Θεσσαλία, που πρέπει να
πω και να ευχαριστήσω τη συµβολή του ΙΓΜΕ όλα τα χρόνια για
όλα τα ζητήµατα που αφορούσαν και τον ορυκτό πλούτο και την
υδρογεωλογική έρευνα και ήταν πάρα πολύ σηµαντικό το έργο που
έκανε. Νοµίζω ότι εκεί χρειάζεται στη Θεσσαλία, να ιδρυθεί ένα
γραφείο ΙΓΜΕ ή τµήµα, δεν ξέρω πως θα το πούµε µετά την
ολοκλήρωση του νοµοσχεδίου, διότι οι ανάγκες είναι πάρα πολλές.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΛΑΜΠΑΝΟΣ: Και στο Βόλο.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Νοµίζω ότι ο Βόλος έχει τις δυνατότητες, κύριε
συνάδελφε, όπως φιλοξένησε και τον ΕΟΤ και τον Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ. µε
µεγάλη δραστηριότητα τόσα χρόνια να έχει και το Ι.Γ.Μ.Ε., γιατί έχει
και το Πήλιο και τα νησιά και ένα πλούσιο υπέδαφος που έχει
ανάγκη από το συµβουλευτικό ρόλο που µπορεί να παίξει το ΙΓΜΕ
και από τις έρευνες και µελέτες του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Εχει καλούς Βουλευτές
και Βουλευτίνες.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Πιστεύω ότι τα ζητήµατα που αφορούν στο
προσωπικό λύνονται και µε τις τροπολογίες που έχουν κατατεθεί,
λύνονται ακόµη περισσότερο και νοµίζω ότι δεν πρέπει να υπάρχει
κανένας φόβος για τη διατήρηση, εξασφάλιση, αυτού του πολύ
έµπειρου προσωπικού του ΙΜΓΕ και βεβαίως και του Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ..
Τα προβλήµατα που φαίνονται µέσα από τα άρθρα τόσο για το
ΙΓΜΕ όσο και για τον Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ., είναι προβλήµατα που µε την
αναδιάρθρωση που γίνεται, µπορούν πραγµατικά να ξεπεραστούν.
Kαι να τονίσω ξανά αυτό που παρακάλεσα τον κύριο Υπουργό και
στην αρχή, να αποδείξουµε πλέον ότι αυτήν την αντίληψη που
έχουµε για την περιφέρεια και την αποκέντρωση, µπορούµε να τη
θεσµοθετήσουµε σιγά-σιγά και να τη διευρύνουµε, έτσι ώστε να
µπορέσουµε να κάνουµε πράξη τα λόγια µας.
Βεβαίως πολλοί σκοποί επιτελούνται µε τις ρυθµίσεις που γίνονται
και για το Ι.Γ.Μ.Ε. και για τον Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ., για την
ανταποδοτικότητα, την αναβάθµιση των υπηρεσιών του, διότι είναι
ένα ερευνητικό ινστιτούτο, παρακολουθεί τη δυναµική εξέλιξη όλων
των γεγονότων που συµβαίνουν στο φυσικό και στον άλλο χώρο και
πρέπει να συµµετέχει σε συνεργασία και µε τους άλλους φορείς σε
αυτήν την έρευνα και στην αξιοποίηση µε µελέτες γεωλογικές
υδρογεωλογικές, γεωφυσικές και γεωτεχνικές σαν µεγάλο κοµµάτι
της διαχείρισης των πόρων µας. Οι ανάγκες που υπάρχουν θα
καλυφθούν και νοµίζω ότι η αποκέντρωση θα πρέπει να γίνει.
Στο άρθρο 4 όπως αναφέραµε, προβλέπεται η αποκέντρωση των
υπηρεσιών του Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ., ένας οργανισµός που πραγµατικά σε
όλους µας έχει σταθεί δίπλα µας και στο πιο µικρό χωριό και στη
πιο µεγάλη πόλη. Είναι ένας σύµβουλος και υποστηρικτής των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων σε όλη την επικράτεια. Πραγµατικά µε
νέες στρατηγικές που φαίνονται από τις ρυθµίσεις που προβλέπει
το νοµοσχέδιο µπαίνει πλέον στον 21ο αιώνα. Στη πορεία της
λειτουργίας του και των πολλών δραστηριοτήτων του
αναπτύχθηκαν και προέκυψαν προβλήµατα, πέρα από τα
λειτουργικά και οικονοµικά, τα οποία τα είδαµε. Αναφέρθηκε και ο κ.
Σαλαγκούδης σε κάποια από αυτά. ∆εν ξέρω αν ο όρος "διαφθορά"
είναι αυτός που ταιριάζει σε µια προσπάθεια που έγινε ή ίσως σε
κάποιες παραλείψεις και αδυναµίες, εγώ δεν θα το επιχειρούσα
αυτόν τον αφορισµό. Πιστεύω ότι υπήρχαν πολλές αιτίες και πολλά
προβλήµατα. Ο µεγάλος όγκος των εργασιών που προστέθηκε µε
τις χρηµατοπιστωτικές δραστηριότητες στις επενδύσεις και στη
διαχείριση κοινοτικών προγραµµάτων, που τα ανέλαβε όλα στον
ώµο του ο Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ., νοµίζω ότι δικαιολογεί σε ένα βαθµό αυτές
τις αδυναµίες.
Οι κεντρικές υπηρεσίες του και το πολυάριθµο, προσωπικό του,
νοµίζω ότι θα πρέπει να διανεµηθούν και να κατανεµηθούν µε τον
καλύτερο τρόπο, εκεί όπου πραγµατικά έχουν ανάγκη οι
µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Κύριοι συνάδελφοι, επειδή το µείζον θέµα είναι -όπως φάνηκε και
από το συνάδελφο ο οποίος έβαλε και κάποιες αιτιάσεις και µίλησε
και για ονοµαστικές ψηφοφορίες- τα λατοµεία, φαίνεται ότι δεν
κατανοήθηκε καλώς αυτό που συµβαίνει µε αυτήν την παράταση.
Βεβαίως, υπάρχουν ευθύνες για το ότι ο Νοµός Αττικής δεν έχει
οριοθετήσει λατοµικές περιοχές. Η άναρχη δόµηση, η έλλειψη
ιεράρχησης, όλα αυτά που προαναφέραµε και όλα αυτά που
επισηµαίνουµε κάθε φορά, έδειξαν πραγµατικά ότι υπάρχει ένα
περιβάλλον το οποίο δεν έχουµε φροντίσει όπως χρειαζόταν να το
φροντίσουµε και όπως είχαµε χρέος να το κάνουµε και δηµιούργησε
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πάρα πολλά προβλήµατα. 'Οµως, σε ισχύουσες άδειες -δεν
πρόκειται για παράνοµες άδειες- που έχουν πάρει µέσα απ'όλη τη
δεοντολογία και όλες τις διαδικασίες την ισχύ τους και λειτουργούν
σήµερα, δεν γίνεται καµία χάρη. Απλώς δίνεται µια παράταση για να
διευκολύνει την ίδια την πολιτεία και όλους όσους εµπλέκονται
σ'αυτό το κύκλωµα παραγωγής των δοµικών υλικών και των
ορυκτών υλικών, για να µπορέσουµε επιτέλους να βρούµε σ'αυτό
τον τόπο, αλλά και σε άλλες περιοχές της Ελλάδας, ένα µέρος
κατάλληλο να θεσµοθετηθεί ως λατοµική περιοχή, να
συγκεντρωθούν εκεί οι δραστηριότητες των λατοµείων, για να
µπορέσουµε πραγµατικά να προστατεύσουµε και να
αναβαθµίσουµε το περιβάλλον και την ποιότητα της ζωής µας.
Είναι ζητήµατα που µας απασχολούν και νοµίζω ότι πρέπει να το
κάνουµε. ∆εν ξέρω αν είναι ελπιδοφόρα αυτή η ρύθµιση, µε την
έννοια ότι σύντοµα θα βρεθεί ένας τέτοιος χώρος, αλλά οι
παρανοµίες που έγιναν τις προηγούµενες δεκαετίες και ο τρόπος
που δίνονταν οι άδειες γενικά, νοµίζω ότι δεν συνιστούν τη σωστή
εικόνα που θα έπρεπε να έχει σήµερα το λεκανοπέδιο της Αττικής.
'Αρα, αυτή η ρύθµιση πάει να νοικοκυρέψει την κατάσταση και στην
Αττική και προσωπικά θεωρώ ότι είναι µια ρύθµιση, η οποία θα
βοηθήσει και δεν θα καταστρέψει το περιβάλλον και το φυσικό µας
χώρο.
Πρέπει όµως να δώσουµε και συνταγµατικά τη δυνατότητα σε
ανθρώπους που λειτουργούν και σύµφωνα µ'αυτά που προβλέπει ο
νόµος, τις δέουσες και κατάλληλες προθεσµίες.
Σε ό,τι αφορά τις ρυθµίσεις που γίνονται µε το άρθρο 10, δηλαδή,
που ρυθµίζονται οι οφειλές που υπάρχουν προς τη ∆ΕΗ από
δήµους και κοινότητες, νοµίζω ότι είναι µια σηµαντική ρύθµιση.
Γνωρίζουµε την επίπονη διαδικασία εξόφλησης αυτών των οφειλών
και πιστεύω ότι αυτό θα γίνει αναλογικά για µικρές και µεγάλες
αυτοδιοικητικές µονάδες. Σήµερα το ποσό αυτό ανέρχεται συνολικά
σε 3,5 δις και η ρύθµιση αυτή προβλέπει άτοκες δόσεις.
∆ηµιουργείται έτσι ένα κίνητρο για να εξοφληθούν αυτά τα χρέη.
Επίσης, σε ό,τι αφορά τις ρυθµίσεις για τη ∆ΕΗ -συµφωνούµε όλοι
σ'αυτό, νοµίζω- δίνεται η δυνατότητα εκτέλεσης εργασιών όπως και
στα υπό τάση δίκτυα, στα µέσης και χαµηλής τάσης, ώστε να
έχουµε τη δυνατότητα εργασιών σε µετεγκαταστάσεις ηλεκτρικής
ενέργειας, σύµφωνα µε το ν.1975.
Σε ό,τι αφορά το ΚΑΠΕ, που συντονίζει τις δραστηριότητες για τις
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, κρίνεται πολύ θετικό και σκόπιµο,
ώστε το ΚΑΠΕ να µπορεί να εποπτεύει τα περιφερειακά και τα
τοπικά ενεργειακά κέντρα, των οποίων το εύρος της εποπτείας
καθορίζεται από προεδρικά διατάγµατα λειτουργίας του ΚΑΠΕ.
Κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι µε αυτές τις διατάξεις, γίνονται
κάποιες διορθώσεις, γίνονται κάποιες προσθήκες και βελτιώσεις,
που σε τελευταία ανάλυση θα βελτιώσουν το σύστηµα λειτουργίας.
Βεβαίως δεν είναι το παν, είναι όµως τα βήµατα που πρέπει να
στηρίξουµε όλοι µας µε καλή προαίρεση και καλή διάθεση. Γι'αυτό
σας καλώ να στηρίξετε επί της αρχής το νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Ανάπτυξης, προσδοκώντας καλύτερη λειτουργία στην
ευνοµούµενη δηµοκρατία µας και βεβαίως, στην πορεία που έχουµε
χαράξει στο βηµατισµό µας, το σωστό και ορθολογικό που πρέπει
να κάνουµε στον 21ο αιώνα.
Σας ευχαριστώ.
( Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ )
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
από τον Πρόεδρο του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ.
∆ηµήτρη Τσοβόλα, ορίζεται ως ειδικός αγορητής γι'αυτό το
νοµοσχέδιο, ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Ρόκος.
Ο κ. Σταύρος Παναγιώτου έχει το λόγο ως Kοινοβουλευτικός
Eκπρόσωπος του Κ.Κ.Ε., για είκοσι λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το πρώτο που θέλω να
παρατηρήσω στο σχέδιο νόµου που συζητάµε σήµερα, είναι ότι
αποτελεί συρραφή άσχετων µεταξύ τους άρθρων. Ορισµένα
µάλιστα από αυτά, όπως για το ΙΓΜΕ, τον Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ., κλπ., θα
µπορούσαν να αποτελέσουν από µόνα τους ξεχωριστά σχέδια

νόµων.
∆εν θα ακολουθήσω τη σειρά των άρθρων του σχεδίου νόµου. Θα
αρχίσω από το ΙΓΜΕ.
Παρά την εκσυγχρονιστική φρασεολογία που χρησιµοποιείται, στην
ουσία οδηγείται σε συρρίκνωση, µε απώτερο σκοπό τη διάλυση και
στη συνέχεια την εξαφάνισή του ως δηµόσιου φορέα έρευνας του
υπέδαφους της χώρας µας. 'Ετσι αυξάνονται οι δυνατότητες
ασυδοσίας και ληστρικής εκµετάλλευσης του ορυκτού πλούτου της
χώρας από το µεγάλο κεφάλαιο. Πιο συγκεκριµένα η διαπίστωση
της εισηγητικής έκθεσης στην παράγραφο 2, ότι διαρθρώθηκε σε
περιφερειακά παραρτήµατα των οποίων ο µόνιµος χαρακτήρας δεν
δικαιολογείται, αφού είναι γνωστό ότι προήλθαν από αρχικά
εργοτάξια, µε αποτέλεσµα την επιβάρυνση του κρατικού
προϋπολογισµού και την υποαπασχόληση µέρους του
προσωπικού, δεν είναι σωστή, γιατί:
Πρώτον, το ερευνητικό αντικείµενο του ΙΓΜΕ, εξ αντικειµένου ήταν
στις διάφορες περιοχές της χώρας, όπως στη Θράκη, τη
Μακεδονία, την 'Ηπειρο, γενικά σε όλη τη χώρα και σε καµιά
περίπτωση δεν ήταν στην Αθήνα.
∆εύτερον, η επιβάρυνση του κρατικού προϋπολογισµού ήταν
σαφώς µικρότερη µε τη λειτουργία των παραρτηµάτων, διότι η
εκτέλεση των ερευνητικών εργασιών από εργαζόµενους των
παραρτηµάτων κοστίζει σαφώς λιγότερα απ'ό,τι αν τα ίδια έργα
εκτελούνται από εργαζόµενους των κεντρικών υπηρεσιών, οι οποίοι
θα αµείβονται και τα σαββατοκύριακα, χωρίς τις ηµέρες αυτές να
παράγουν έργο. Αντίθετα οι εργαζόµενοι των παραρτηµάτων κάθε
Παρασκευή, όπως είναι γνωστό, επιστρέφουν στη βάση τους, στο
παράρτηµα.
Παραπέρα, τα µισθώµατα των χώρων για γραφεία, εργαστήρια,
αποθήκες, κλπ. είναι πολύ µικρότερα από τα αντίστοιχα των
Αθηνών. 'Οσον αφορά την υποαπασχόληση µέρους του
προσωπικού, την ευθύνη φέρουν οι εκάστοτε κυβερνήσεις και οι
συντάκτες των κανονισµών κατάστασης του προσωπικού και
λειτουργίας των έργων του ΙΓΜΕ, οι οποίες στη βάση των
πελατειακών σχέσεων το φόρτωσαν µε προσωπικό που δεν
ανταποκρίνονταν στις ανάγκες του. Αξίζει να σηµειωθεί ότι σε
περιπτώσεις ανάγκης, όπως λόγου χάρη των χειριστών
γεωτρυπάνων, ανάλογα µε την περίπτωση, όταν τους είχαν ανάγκη,
υπολογίζοντας τη δύναµη των κεντρικών διευθύνσεων. Και όταν δεν
τους είχαν ανάγκη, τότε τους περνούσαν στη δύναµη των
παραρτηµάτων. Το ίδιο έγινε και µε το µηχανολογικό εξοπλισµό.
Επίσης περιορίστηκε το ερευνητικό αντικείµενο καθώς και οι
δαπάνες των δηµόσιων επενδύσεων.
Τρίτον, τα παραδείγµατα της παραγράφου 3, παρά το ότι
συγκρίνονται µε χώρες µε διαφορετικό επίπεδο ανάπτυξης,
διαφορετικές γεωµορφολογικές και γεωλογικές συνθήκες, καθώς και
µε διαφορετικό βαθµό εξερεύνησης του υπεδάφους τους, κάθε άλλο
παρά ενισχύουν την πρόταση του σχεδίου νόµου.
Επίσης, η επιχειρηµατολογία που χρησιµοποιείται για την
κατάργηση των παραρτηµάτων του ΙΓΜΕ κάθε άλλο παρά πειστική
είναι. Η µέχρι σήµερα δραστηριότητα του ΙΓΜΕ, που είχε κάποιο
κοινωνικό χαρακτήρα, άρα και σαν στόχο την ποιότητα ζωής των
ανθρώπων, θα τον χάσει αν στραφεί στη λεγόµενη
αυτοχρηµατοδότησή του και στη συνέχεια στο µεγαλύτερο κέρδος.
Ποτέ, καµία από τις κυβερνήσεις δεν αξιοποίησε αξιοκρατικά το
επιστηµονικό προσωπικό του Ι.Γ.Μ.Ε. Και ούτε πρόκειται να το
αξιοποιήσουν, αφού η ύπαρξή τους αποτελεί προπέτασµα καπνού
για την κοινή γνώµη και όχι µοχλό για την ανάπτυξη της εθνικής
οικονοµίας.
Μήπως δεν είναι αλήθεια ότι οι σηµερινοί κυβερνώντες έχουν την
ευθύνη για την ανοργάνωτη και απρογραµµάτιστη διόγκωση του
προσωπικού, χωρίς τη διεύρυνση και του ερευνητικού αντικειµένου
τού Ι.Γ.Μ.Ε., που αναµφισβήτητα υπάρχει στη χώρα µας;
Είναι  αντικειµενικά  δυνατό  να  διασφαλισθεί  κυρίως  η  ενίσχυση
του  επιστηµονικού  χαρακτήρα  του  Ι.Γ.Μ.Ε.  µε  τη  δραστική
µείωση  του  επιστηµονικού  και  τεχνικού  του  προσω-
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πικού, µε τη µείωση έως και την εξαφάνιση της υλικοτεχνικής του
υποδοµής και τη συρρίκνωση του ερευνητικού του αντικειµένου;
'Ολα αυτά τα θεωρούµε υποκριτικά έως και δηµαγωγικά.
Τέταρτον, και η παράγραφος 5 της εισηγητικής έκθεσης
χαρακτηρίζεται από ασάφεια, αντιφατικότητα και διαστρέβλωση της
πραγµατικότητας. Στοχεύει στην αποκέντρωση και στην πλήρη
παράλυση του Ι.Γ.Μ.Ε., µε πρόσχηµα τη δήθεν αξιοποίησή του για
το δηµόσιο συµφέρον. Στην πράξη όµως, αποσκοπεί στην
εξυπηρέτηση των συµφερόντων του ιδιωτικού κεφαλαίου.
'Οσον αφορά την αναβάθµιση των παρεχόµενων υπηρεσιών, αυτό
δεν ανταποκρίνεται στην αλήθεια. Γιατί δεν είναι δυνατό,
τεµαχίζοντας έναν οργανισµό, να τον αναβαθµίσεις. Εάν η
Κυβέρνηση ήθελε πραγµατικά να αναβαθµίσει το έργο του Ι.Γ.Μ.Ε.,
θα έπρεπε να αξιοποιήσει το επιστηµονικό, διοικητικό, και τεχνικό
του δυναµικό µε αξιοκρατικά και όχι άλλα, όπως ρουσφετολογικά
και λοιπά κριτήρια. Και θα έπρεπε να βελτιώσει την υλικοτεχνική του
υποδοµή.
Πέµπτον, µε την παράγραφο 7, αυξάνονται τα µέλη του διοικητικού
συµβούλιου από επτά, σε εννέα. Και αυτό, τη στιγµή κατά την οποία
συρρικνώνεται το Ι.Γ.Μ.Ε. σε όλες του τις παραµέτρους: σε
προσωπικό, υλικοτεχνική υποδοµή, ερευνητικό αντικείµενο. Ενώ, η
παρουσία ενός µέλους των εργαζόµενων, εκλεγµένου κατά τρόπο
που να εκφράζει τις απόψεις των κυβερνήσεων, δεν αλλάζει τίποτε.
'Ετσι, η παράγραφος 8, µε την ασάφεια που τη χαρακτηρίζει,
παρέχει τη δυνατότητα στους κυβερνώντες να νοµιµοποιούν τις
ρουσφετολογικές τους επιδιώξεις, βασισµένες στην αναξιοκρατία,
κινούµενοι µεταξύ Ι.Γ.Μ.Ε. και περιφέρειας.
'Εβδοµον, µε την παράγραφο 9, όπου αναφέρεται να παραχωρηθεί
από το Ι.Γ.Μ.Ε. κινητός εξοπλισµός και ακίνητα, δίνεται ουσιαστικά
η χαριστική βολή στο Ι.Γ.Μ.Ε., το οποίο τότε σίγουρα δεν θα είναι
πλέον σε θέση να ανταγωνισθεί στο πεδίο της ελεύθερης αγοράς
και άρα, να πετύχει τον µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια στόχο της
ανταποδοτικότητας και της αυτοχρηµατοδότησής του.
Για το άρθρο 4 που αφορά τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., θα ήθελα να πω ότι η
κατάσταση, στην οποία βρίσκεται σήµερα ο Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., οφείλεται
στις πολιτικές που υποχρεώθηκε να εφαρµόσει από την ίδρυσή του
µέχρι σήµερα. Τα προβλήµατα, που υπήρχαν, µεγάλωσαν κυρίως
προς το τέλος της δεκαετίας του 1980, γιατί:
Πρώτον, οι ελληνικές κυβερνήσεις τον χρησιµοποίησαν για την
προώθηση της πολιτικής της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, η οποία δήθεν
ενδιαφέρεται για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, αλλά στην ουσία,
αποσκοπεί στη µείωσή τους και στην ενίσχυση των µεγάλων
επιχειρήσεων.
∆εύτερον, η Κυβέρνηση, όλο και πιο ανοιχτά, περνούσε στις θέσεις
υποστήριξης των µεγάλων επιχειρήσεων. Και τα µέτρα που
έπαιρνε, εξυπηρετούσαν αυτούς τους σκοπούς.
Τρίτον, τα όποια κονδύλια προορίζονταν για τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις, άρχισαν να τα διαχειρίζονται ισχυρά ιδιωτικά
µελετητικά γραφεία, τα οποία ενδιαφέρονται για τη συρρίκνωση και
τον αφανισµό του.
Με ποιους τρόπους, µε ποιες µορφές και πρακτικές εφαρµόστηκε
αυτή η πολιτική:
Πρώτον, µια σειρά δραστηριότητες που του εκχωρήθηκαν από το
Υπουργείο Ανάπτυξης σταδιακά άρχισε ο περιορισµός τους, η
αφαίρεσή τους.
∆εύτερον, συνέπεια αυτής της αντιµετώπισης ήταν η υπολειτουργία,
η αποδιοργάνωση και η απαξίωσή του. Πρακτικά αυτό
συντελούνταν κυρίως µέσα από τις συχνές αλλαγές των
διοικήσεων, τα διοικητικά κενά που εµφανίζονταν κλπ.
Τρίτον, δεν υλοποιούνταν ακόµα και δεσµεύσεις που αναλάµβανε η
ίδια η πολιτεία. Χαρακτηριστικό από την άποψη αυτή παράδειγµα
αποτελεί το στρατηγικό και επιχειρησιακό σχέδιο 1994-1999. ∆εν
υλοποιήθηκε, παρά την συνυπογραφή του από το Υπουργείο
Ανάπτυξης και από το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας, την
Ευρωπαϊκή 'Ενωση και τον ΕΟΜΜΕΧ. Αντίθετα τα προγράµµατα
αυτά παραχωρούνταν σε άλλους φορείς, όπως παραδείγµατος

χάρη το ΚΕΠΑ στη Θεσσαλονίκη, που ελέγχεται από το Σύνδεσµο
Βιοµηχάνων Βόρειας Ελλάδας και έχει συγκεντρώσει τα πάντα
σχεδόν στα χέρια του.
Επίσης, αποφασιστικό ρόλο έπαιξαν οι ενδιάµεσοι φορείς. Σε όλη
τη χώρα, αν δεν κάνω λάθος, υπάρχουν επτά τέτοια σχήµατα, που
έχουν το γενικό τίτλο "ενδιάµεσοι φορείς", κατά περίπτωση όµως
εµφανίζονται µε διαφορετικές επωνυµίες, στην Αθήνα
παραδείγµατος χάρη ως δίκτυο ανάπτυξης των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων, ενώ αλλού εµφανίζονται µε άλλο όνοµα.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Οι φορείς αυτοί, τα σχήµατα αυτά, είναι ετερογενείς. Αλλού
συµµετέχουν τα επιµελητήρια, αλλού ο Σύνδεσµος Βιοµηχάνων,
αλλού οι τράπεζες και µόνο στην Αθήνα ο ΕΟΜΜΕΧ. Το τραγικό για
την περίπτωση της Αθήνας είναι ότι το 80% του προσωπικού του
ενδιάµεσου φορέα είναι δανεισµένο από τον ΕΟΜΜΕΧ. Επίσης,
λειτουργεί σε γραφεία του ΕΟΜΜΕΧ που έχει νοικιάσει. Πρόκειται
για έναν όροφο.
Τα προγράµµατα που διαχειρίστηκαν οι ενδιάµεσοι φορείς είχαν
ετοιµαστεί για το επιχειρησιακό πρόγραµµα του Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ. 1994-
1999. Η αποκέντρωση που δήθεν επιδιώκεται µε τους ενδιάµεσους
φορείς, είναι φαινοµενική γιατί στην πραγµατικότητα ελέγχονται
άµεσα από τα Υπουργεία Ανάπτυξης και Εθνικής Οικονοµίας.
Ο ασφυκτικός έλεγχος γίνεται µε τους κανονισµούς, τα προεδρικά
διατάγµατα και λοιπά µέτρα στη βάση των οποίων λειτουργούν. Το
σχέδιο νόµου, χωρίς να βαθαίνει στις αιτίες που δηµιούργησαν τα
προβλήµατα, έρχεται και τα επικαλείται. Αντίθετα συγκαλύπτει τις
ευθύνες εκείνων που τα δηµιούργησαν.
Είναι τυχαίο, ότι καταβάλετε προσπάθεια για τη συγκάλυψη αυτών
των πολιτικών όταν είναι γνωστό ότι αυτές ασκήθηκαν σε µεγάλο
βαθµό από την προηγούµενη Υπουργό Ανάπτυξης καθώς και την
Υφυπουργό, που εισηγούνται αυτό το σχέδιο νόµου, το οποίο
προσπαθεί τάχα να αντιµετωπίσει και να λύσει τα παραπάνω
προβλήµατα; Αν είναι δυνατόν να λυθούν τα προβλήµατα του
Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ. µε τη συνεχή συρρίκνωσή του.
Με το σχέδιο νόµου πραγµατοποιείται δραστικά η συρρίκνωσή του.
Αυτό γίνεται µε την κατάργηση της περιφερειακής του συγκρότησης,
καθώς και µε την αποφασιστική µείωσή του στο κέντρο.
Σύµφωνα µε τα όσα ελέχθησαν στη ∆ιαρκή Επιτροπή, το
προσωπικό του στο κέντρο µειώνεται από τριακόσια τριάντα άτοµα
σε διακόσια τριάντα άτοµα. Η ειρωνεία είναι ότι η περιφερειακή
δοµή του Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ. όσο και το µέγεθός του σε προσωπικό,
έγιναν κατά κύριο λόγο την εποχή που πρόεδρός του ήταν η
προηγούµενη Υπουργός Ανάπτυξης. Τότε που µε µεγαλόστοµες
διακηρύξεις υποστήριζε ότι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις αποτελούν
τη ραχοκοκαλιά της εθνικής οικονοµίας και την ανάγκη της
υποστήριξής τους.
Το 70% του σηµερινού προσωπικού προσελήφθη την εποχή που
πρόεδρος του Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ. ήταν η προηγούµενη Υπουργός
Ανάπτυξης.
Επίσης, η διόγκωση των περιφερειακών γραφείων, παραρτηµάτων,
κλαδικών ινστιτούτων κ.α. είναι προϊόν εκείνης της εποχής. 'Ολα
αυτά σήµερα ανατρέπονται και µάλιστα µ' ένα τρόπο που θα έχει
οδυνηρές συνέπειες στις µικρές επιχειρήσεις κυρίως όµως της
περιφέρειας. Οι εργαζόµενοι ύστερα από δεκαπενταετή και πλέον
υπηρεσία οι περισσότεροι υποχρεώνονται να σκορπίσουν σε
άγνωστες υπηρεσίες. Η βαθιά και εξειδικευµένη γνώση του
αντικειµένου και η τεράστια πείρα τους αχρηστεύονται, ενώ οι ίδιοι
εισέρχονται σε εργασιακή περιπέτεια.
Επιπλέον,  µεταφέρονται  στις  διοικητικές  περιφέρειες
αρµοδιότητες  για  τις  µικροµεσαίες  επιχειρήσεις,  χωρίς  αυτές  να
υποστηρίζονται  και  από  την  αναγκαία  οργανωτική  δοµή.  Στην
εισηγητική  έκθεση  εκφράζεται  η  ευχή  οι  περιφερειάρχες  αν
θέλουν  να  προχωρήσουν  στη  δηµιουργία  τµηµάτων  για  τις
µικροµεσαίες  επιχειρήσεις.  ∆ηλαδή,  το  µέλλον  των  µικρο-
µεσαίων  επιχειρήσεων,  κυρίως  στην  ύπαιθρο  όπου  τα  προβλή-
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µατα είναι πολύ µεγαλύτερα επαφίεται στον πατριωτισµό των
περιφερειαρχών.
Στο σχέδιο νόµου, όµως, πουθενά δεν προβλέπεται η ευχή να γίνει
πράξη. Μόνο γενικά και αόριστα αναφέρεται ότι οι αρµοδιότητες θα
διαχυθούν στις διευθύνσεις ανάπτυξης και σχεδιασµού των
περιφερειών.
'Οσον αφορά τις ειδικές εκκαθαρίσεις στο άρθρο 2 όλες οι
προτεινόµενες ρυθµίσεις, ανεξάρτητα από τις προθέσεις του
συντάκτη του σχεδίου νόµου, αντικειµενικά εξεταζόµενες, κινούνται
στην κατεύθυνση της ενίσχυσης και νοµοθετικής κατοχύρωσης της
ασυδοσίας των ειδικών εκκαθαριστών, οι οποίοι, όπως είναι
γνωστό, είναι εταιρείες ελεγχόµενες από ιδιώτες ή άλλες µητρικές
εταιρείες, τράπεζες κλπ. και ήδη εξ ορισµού στερούνται εχεγγείων
χρηστής και διάβλητης εκτέλεσης του έργου της εκκαθάρισης.
Εποµένως, µόνο ρυθµίσεις προς την κατεύθυνση του καλύτερου και
αποτελεσµατικότερου ελέγχου τους θα ήταν ορθό να προτείνονται
και όχι όπως αυτές που προτείνονται µε το παρόν σχέδιο νόµου.
Ειδικά στην παράγραφο 1, άρθρο 2 του σχεδίου νόµου ο
εισαγόµενος µε την παράγραφο αυτή περιορισµός της
δηµοσιότητας της πρόσκλησης εκδήλωσης ενδιαφέροντος, για την
αγορά της πωλούµενης επιχείρησης µε µόνο το σκεπτικό της
εξοικονόµησης δαπάνης είναι απαράδεκτος. ∆εν είναι ορθό και
προς το συµφέρον της εκποίησης να αποφασίζει τα της ευρύτητας
της δηµοσιότητας το 51% µόνο των πιστωτών της πωλούµενης
επιχείρησης, αφού είναι κοινά γνωστό ότι πάντοτε η τήρηση της
ευρύτερης δυνατής δηµοσιότητας οδηγεί µε µεγαλύτερη πιθανότητα
στην επίτευξη καλύτερων όρων τιµήµατος κλπ. της πώλησης.
Παράγραφος 2, άρθρο 2 του σχεδίου νόµου: H τροποποίηση της
παραγράφου 4 του άρθρου 46 Α του ν. 1892/1990 είναι ορθή.
Παράγραφος 3. Η τροποποίηση που γίνεται εδώ είναι απαράδεκτη,
γιατί στερεί από τους έχοντες έννοµο συµφέρον τη δυνατότητα να
ασκήσουν την ανακοπή σε πρώτο βαθµό, εν ονόµατι της
συντόµευσης της διαδικασίας. Αυτό όµως φαλκιδεύει βάναυσα την
έκταση της παρεχόµενης έννοµης προστασίας στους πιστωτές. ∆εν
είναι νοητό να τελεσιδικούν οι διενέξεις, όπως εισηγητικά
σηµειώνεται, µηχανιστικά, δηλαδή, λόγω στέρησης του πρώτου
βαθµού της δικαιοδοσίας εκ του νόµου. Με αυτήν τη λογική θα
µπορούσε να προταθεί και γενικότερα η αφαίρεση ύλης από τα
πρωτοβάθµια δικαστήρια µε θεσµοθέτηση της προσφυγής
απευθείας στα δευτεροβάθµια, προς εξοικονόµηση χρόνου, αλλά
αυτό αναµφισβήτητα θα ήταν σε βάρος της ποιότητας της
παρεχόµενης από την πολιτεία έννοµης προστασίας στους
ενδιαφερόµενους πολίτες.
Η θεραπεια του κακού δηλαδή της µακροχρόνιας διαδικασίας, θα
έπρεπε να αναζητείται ενδεχόµενα στην καλύτερη και αρτιότερη
οργάνωση των δικαστηρίων -αύξηση των δικαστών, των δικαστικών
υπαλλήλων και λοιπής υποδοµής τους- και όχι στην προχειρότητα
και τη λειψή παροχή έννοµης προστασίας στους ενδιαφερόµενους.
Παράγραφος 4: ∆εν είναι παραδεκτή η αφαίρεση µε την
τροποποίηση αυτή της αρµοδιότητας του εφετείου, γιατί; Γιατί δεν
απαιτείται ποτέ µεγάλο χρονικό διάστηµα για την έκδοση των
αποφάσεων αυτών -δεν υπάρχει αντιδικία- και έτσι δεν υπάρχει
ποτέ καθυστέρηση της διαδικασίας εκκαθάρισης απ'αυτήν την αιτία.
∆εύτερον, η απόφαση για τµηµατική πώληση δεν πρέπει να
ανατίθεται στον εκκαθαριστή ανεξέλεγκτα, χωρίς την προηγούµενη
έγκριση του δικαστηρίου, γιατί έτσι δεν υπάρχει κανένα εχέγγυο για
την ορθότητα και το αδιάβλητό της.
Παράγραφος 5 άρθρο 2. Η επέκταση του δικαιώµατος ιδιόχρησης
από το νέο φορέα και στις περιπτώσεις εκκαθάρισης επιχειρήσεων
του ιδιωτικού τοµέα, εισάγει απαράδεκτο προνόµιο υπέρ του νέου
φορέα χωρίς καµία αιτιολογία και σκοπιµότητα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο ειδικός αγορητής
του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Πρόοδου κ. Ευάγγελος
Αποστόλου, έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, θα ήταν καλή αρχή

για σας αν ως νέος Υπουργός Ανάπτυξης φέρνατε ένα νοµοσχέδιο,
που να ανταποκρινόταν στον τίτλο του νέου σας Υπουργείου. Αλλά
απ'ό,τι φαίνεται οι διατάξεις του συζητούµενου νοµοσχεδίου αν µη τι
άλλο, ανάπτυξη δεν φέρνουν, όταν επιχειρείται, θεσµοθετείται η
κατάργηση δύο Οργανισµών µε τεράστια προσφορά στη µέχρι
σήµερα οικονοµική πορεία της χώρας µας.
Αγαπητοί συνάδελφοι, επιπλέον το συζητούµενο νοµοσχέδιο δεν
έχει αρχή, γιατί έχει ως κύριο χαρακτηριστικό την
αποσπασµατικότητα και την προχειρότητα µε την οποία
αντιµετωπίζονται τα διάφορα θέµατα του Υπουργείου Ανάπτυξης.
Και γενικότερα αυτός είναι ένας τρόπος µε τον οποίο νοµοθετεί η
σηµερινή Κυβέρνηση, αφού υπάρχουν θέµατα που δεν έχουν καµία
συνάφεια µεταξύ τους και µάλιστα θέµατα που θα µπορούσαν να
αποτελέσουν χωριστά και µάλιστα πολύ σοβαρά νοµοσχέδια.
Υπάρχουν επιµέρους διατάξεις, όπως αυτές που αφορούν την
Εταιρεία Αµοιβαίων Εγγυήσεων, όπως αυτές που αφορούν τη
ρύθµιση, την τακτοποίηση µεγάλου µέρους των οφειλών των
µικροµεσαίων προς τον Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ., που όντως κινούνται προς τη
θετική κατεύθυνση.
Αλλά αγαπητοί συνάδελφοι, οι βασικές διατάξεις που αφορούν το
ΙΓΜΕ και τον ΕΟΜΜΕΧ για µας θεωρούνται απαράδεκτες και
καταστροφικές για την πορεία της χώρας µας.
Αρχίζω απ'αυτούς τους δύο Οργανισµούς, αρχίζω από την τεράστια
προσφορά του Ι.Γ.Μ.Ε. Νοµίζω πως η στήριξη της µεταλλευτικής
βιοµηχανίας, η ενεργειακή αυτοδυναµία της χώρας µας, η
υδροδότηση της χώρας µας είναι από τα σηµεία εκείνα που
ουσιαστικά το Ι.Γ.Μ.Ε. έχει προσφέρει τεράστιες υπηρεσίες. Και
έρχεται σήµερα η Κυβέρνηση µε την παρέµβασή της ουσιαστικά να
διαλύσει ένα τέτοιο οργανισµό.
Είναι χαρακτηριστικό ότι µε βάση πόρισµα του ΚΕΠΕ, το Ι.Γ.Μ.Ε.
καταγράφεται στους πρώτους φορείς του δηµοσίου και του
ιδιωτικού τοµέα όσον αφορά την απορροφητικότητα του δεύτερου
Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης.
Και αντί να εντάξετε στην ανάπτυξη της περιφέρειας για να δώσετε
µεγαλύτερο ρόλο στην περιφέρεια, τα παραρτήµατα του Ι.Γ.Μ.Ε.,
ουσιαστικά τα καταργείτε. Εκχωρείτε αρµοδιότητες και
δραστηριότητες στην περιφέρεια αλλά αυτό σηµαίνει ταυτόχρονη
αποδυνάµωση, ταυτόχρονη καταστροφική πορεία για το µέλλον του
Ι.Γ.Μ.Ε.. Μεταφέρετε το περισσότερο προσωπικό του σε επισφαλείς
θέσεις άλλων φορέων. ∆ιαλύετε την περιφερειακή διάρθρωση και
εξαφανίζετε την δυνατότητα για ερευνητική δραστηριότητα.
Το ερώτηµα είναι γιατί δείχνετε αυτήν τη συµπεριφορά απέναντι σ'
έναν οργανισµό που είναι γνωστό, ότι ανακάλυψε και έδωσε στην
∆ΕΗ τους λιγνίτες από τους οποίους κινείται το µεγαλύτερο µέρος
του ηλεκτροπαραγωγικού δυναµικού της χώρας µας; Είναι δε
χαρακτηριστική η περίπτωση της λειψυδρίας της Αθήνας το 1990. Η
συµβολή του Ι.Γ.Μ.Ε. στην επίλυση του προβλήµατος ήταν
τεράστια. Γνωρίζουµε ότι το Ι.Γ.Μ.Ε. έχει χαρτογραφήσει όλη τη
χώρα και όλα τα πετρώµατα. 'Εχει κάνει σηµαντικές µελέτες, για τα
καταστροφικά φαινόµενα και κυρίως µελέτες που αν τις υιοθετούσε
η Κυβέρνηση θα είχε τη δυνατότητα να αντιµετωπίσει σοβαρότατα
προβλήµατα περιβαλλοντικών επιπτώσεων, όπως είναι η
περίπτωση της TVX στη Χαλκιδική, όπως είναι η περίπτωση του
Ναντουδίου όπου ευρίσκονται οι επιχειρήσεις λευκολίθου. Αν η
Κυβέρνηση είχε ακολουθήσει αυτές τις µελέτες σήµερα θα
βρισκόµασταν σε διαφορετική κατάσταση από αυτήν στην οποία
βρισκόµαστε σήµερα.
Η κατάργηση των παραρτηµάτων και η συρρίκνωση της
εφαρµοσµένης εργοταξιακής έρευνας θα υπονοµεύσει στο σύνολό
του το Ι.Γ.Μ.Ε., αφού θα χάσει την επαφή του µε τα περιφερειακά
προγράµµατα χρηµατοδότησης και µε την επιστηµονική εµπειρία
της υπαίθρου, που αποτελούσαν τα συγκριτικά πλεονεκτήµατά του.
Υπάρχει    και    ένας    άλλος    σοβαρός    κίνδυνος.    Με    την
εκχώρηση    αρµοδιοτήτων    του    Ι.Γ.Μ.Ε.    στην    περιφέρεια
είναι  πολύ  πιθανόν να διολισθήσουν βασικές ερευνητικές  δραστη-
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ριότητες σε ιδιωτικά γραφεία, αµφιβόλων δραστηριοτήτων. Γεννάται
το ερώτηµα αν το Ι.Γ.Μ.Ε. ενοχλεί τα αναρίθµητα ιδιωτικά
µελετητικά γραφεία που είναι γνωστό ότι αρµέγουν κοινοτικούς και
κρατικούς πόρους. Μήπως στέκεται εµπόδιο στη διαπλεκόµενη
ασυδοσία που υπάρχει µεταξύ εργολάβων µεταλλευτικών
επιχειρήσεων και λοιπών;
Για µας, κύριε Υπουργέ, δυστυχώς µε τη συγκεκριµένη
θεσµοθέτηση υποβαθµίζετε ένα τεχνικό σύµβουλο τον οποίο θα
µπορούσατε να τον είχατε αξιοποιήσει και να τον αξιοποιείτε
συνεχώς και για τα µικρά και για τα µεγάλα έργα.
'Ερχοµαι τώρα στο δεύτερο οργανισµό στον Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ.. Τον
Οκτώβριο του 1997 το Υπουργείο Ανάπτυξης σε µελέτη του για το
µέλλον της ελληνικής βιοµηχανίας "∆ορυφορική Μελέτη 10,
στρατηγικές ενίσχυσης µικροµεσαίων επιχειρήσεων" στη σελίδα 358
αναφέρει τα εξής: "'Ετσι νοµίζουµε ότι έχουν ωριµάσει οι συνθήκες
για τη δηµιουργία ενός Υπουργείου, για τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις το οποίο θα έχει την ευθύνη διαχείρισης συνολικά
όλων των θεµάτων, που απασχολούν τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Στην πραγµατικότητα θα είναι ένα Υφυπουργείο στα πλαίσια του
Υπουργείου Ανάπτυξης. ∆ιοικητικά θα στηριχθεί στον Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ.
ο οποίος θα απορροφηθεί ως µηχανισµός από το Υπουργείο
Ανάπτυξης". Αυτά λέγατε τον Οκτώβριο του 1997. Σήµερα
ουσιαστικά θεσµοθετείτε την κατάργηση. Αυτά ξεχάστηκαν.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Είναι µία
µελέτη του Υπουργείου και δεν είναι πολιτική του Υπουργείου.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ : Αυτό σας είπα.
Απλώς, θέλω, να τονίσω, τι ήταν ο Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ., για τους
συνεργάτες σας, γι'αυτούς στους οποίους είχατε αναθέσει να σας
κάνουν τις προτάσεις και τι είναι σήµερα.
Θα συµφωνήσουµε, κύριοι συνάδελφοι, ότι ο Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ.
προσφέρει λίγα σήµερα, ενώ θα µπορούσε να προσφέρει πολύ
περισσότερα, γιατί πραγµατικά οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, έχουν
µεγαλύτερες ανάγκες. Αυτό δεν σηµαίνει ότι πρέπει να τον
καταργήσουµε, σηµαίνει ότι πρέπει να τον αναβαθµίσουµε και να
τον οργανώσουµε προς τη σωστότερη κατεύθυνση.
Με τις ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου διαλύεται η περιφερειακή
διάρθρωση και συρρικνώνεται δραστικά η κεντρική δοµή του
Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ., στερώντας τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, ιδιαίτερα
της περιφέρειας από τις υπηρεσίες ενός εξειδικευµένου οργανισµού,
µε δηµόσιο και κοινωνικό χαρακτήρα, ενώ αφήνει µετέωρο το θέµα
των θυγατρικών εταιρειών του δηµοσίου. ∆εν καλύπτει ουσιαστικά
µε καµία συγκεκριµένη δοµή, ειδικά ασχολουµένους µε τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις, το κενό που δηµιουργείται µε την
κατάργηση των υπηρεσιών του Οργανισµού. Αφήνεται στην καλή
διάθεση του κάθε γενικού γραµµατέα της περιφέρειας να
δηµιουργήσει ειδικές υπηρεσίες για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Ακόµα και αν δηµιουργηθούν αυτές οι υπηρεσίες, ο εναποµένων
Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ., δεν θα παίζει κανένα ρόλο, γιατί δεν θα έχει καµία
λειτουργική σχέση µαζί τους.
Και επειδή, αγαπητοί συνάδελφοι, µιλάµε για την ανάπτυξη της
περιφέρειας θέλω να σταθώ σε ένα θέµα που το θεωρώ ιδιαίτερα
ευαίσθητο. Κυρία Υπουργέ, καταργείτε ταπητουργικές σχολές της
περιφέρειας που όχι µόνο συµβάλλουν στη διατήρηση και διάδοση
της ταπητουργικής λαϊκής τέχνης, αλλά κυρίως αυτό που δεν έχετε
αντιληφθεί, είναι ότι συµβάλλουν στη συγκράτηση του πληθυσµού
στις ρίζες του και µάλιστα σε περιοχές που είναι εθνικά ευαίσθητες
και όπου ένα ελάχιστο εισόδηµα της τάξης των δύο έως τεσσάρων
χιλιάδων δραχµών ηµερησίως, είναι πολύ σηµαντικό για να µείνουν
αυτοί οι άνθρωποι στον τόπο τους.
Και επειδή υπάρχει η αντίληψη για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, ότι
είναι δύσκολο να ανταγωνισθούν, έτσι όπως έχουν διαµορφωθεί οι
συνθήκες σήµερα, εµείς έχουµε διαφορετική άποψη.
Εξακολουθούµε να πιστεύουµε ότι είναι η βάση πάνω στην οποία
µπορεί να στηριχθεί η οικονοµική ζωή της περιφέρειας. Αυτό που
δεν είχαν και δεν έχουν αυτές οι επιχειρήσεις, είναι η απαραίτητη
στήριξη σε πληροφορίες, σε υπηρεσίες, αλλά κυρίως αυτό που τους
ταλάνιζε και τους ταλανίζει, είναι το κόστος του χρήµατος.

Επιπλέον, µε τη συζητούµενη ρύθµιση για τον Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ., δεν
παρέχεται και καµία διασφάλιση για τους µεταφερόµενους
υπαλλήλους του Οργανισµού. Οι υπάλληλοι θα ενταχθούν σε άλλες
υπηρεσίες και οδηγούνται µε µία πρωτόγνωρη διαδικασία
µεταφοράς και εντάξεων. Η συγκεκριµένη ρύθµιση τους εµπλέκει σε
µία εργασιακή περιπέτεια και αυτό που φαίνεται είναι ότι το µέλλον
τους, θα είναι αν όχι ανασφαλές, τουλάχιστον υποβιβασµένο.
Μ'αυτές τις διατάξεις προωθείται µεγάλη µείωση στο προσωπικό,
ένα προσωπικό που µέχρι σήµερα έχει παίξει µεγάλο ρόλο και έχει
προσφέρει πολλά στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
'Eρχοµαι στο θέµα που πραγµατικά αφορά την απαλλαγή από τις
οφειλές των µικροµεσαίων στον Ε.Ο.Μ.ΜΕ.Χ.. Είναι προς τη θετική
κατεύθυνση. Το µόνο πρόβληµα που θα υπάρξει είναι όσον αφορά
το ανώτατο όριο των σαράντα οκτώ µηνών. Θα µπορούσατε εκεί να
έχετε ως ελάχιστο όριο τους σαράντα οκτώ µήνες µέχρι τους
ογδόντα τέσσερις ή ενενήντα έξι, ανάλογα µε το ύψος των οφειλών
που υπολείπονται, ούτως ώστε να υπάρχει µία δυνατότητα, να
µπορέσουν αυτοί οι άνθρωποι να ανταποκριθούν στις υπόλοιπες
οφειλές.
Αυτά βέβαια θα τα πούµε στην κατ' άρθρον συζήτηση.
Αγαπητοί συνάδελφοι, έρχοµαι στο θέµα της παράτασης
προθεσµίας καθορισµού των λατοµικών περιοχών.
Κυρία Υπουργέ, πιστεύετε ότι ειδικά το περιβάλλον της Αττικής
αντέχει άλλους βιασµούς; Γιατί να δοθεί ειδικά και άλλη παράταση
στην Αττική; 'Η κι αν αυτή η παράταση δοθεί, πρέπει να έχει τόσο
µεγάλο χρονικό ορίζοντα;
Εµείς να συµφωνήσουµε ότι οι νοµαρχιακές αυτοδιοικήσεις της
περιφέρειας µπορεί να µην είχαν τη δυνατότητα να καθορίσουν
έγκαιρα τις λατοµικές ζώνες, αλλά όταν είναι γνωστό το
περιβαλλοντικό πρόβληµα στην Αττική χρόνια και χρόνια, θα πρέπει
αυτή η κατάσταση να διαιωνίζεται; Και αν οι νοµαρχιακές
αυτοδιοικήσεις δεν αναλαµβάνουν τις ευθύνες τους, δεν θα έπρεπε
το κράτος τόσα χρόνια να επιληφθεί του συγκεκριµένου θέµατος;
Θα πρέπει, δηλαδή, να κρυβόµαστε πίσω από την αδυναµία των
νοµαρχιακών αυτοδιοικήσεων, να διαιωνίζουµε µία κατάσταση, που
τουλάχιστον, επαναλαµβάνω, για την Αττική δεν έχει άλλα όρια;
Εµείς δεν συµφωνούµε µε τις συγκεκριµένες ρυθµίσεις. Επιτέλους,
θα πρέπει από τη στιγµή που δεν αναγκάζονται οι νοµαρχιακές
αυτοδιοικήσεις να αναλάβουν τις ευθύνες τους, να τις αναλάβει το
κράτος. Γιατί έτσι όπως λειτουργεί το σύστηµα, θα διαιωνίσει αυτές
τις καταστροφικές και µη αναστρέψιµες επεµβάσεις στο
περιβάλλον. Επιτέλους, θα πρέπει συνέχεια, όσον αφορά τα θέµατα
του περιβάλλοντος, να κινούµαστε στα όρια των συνταγµατικών
διατάξεων, περνάει ή δεν περνάει το Συµβούλιο Επικρατείας, θα
συµφωνήσει ή θα απορρίψει; Αυτή η διαδικασία δεν θα πρέπει
κάποια στιγµή να τελειώσει; Η πολιτεία είναι υποχρεωµένη στα
θέµατα του περιβάλλοντος επαναλαµβάνω, στην Αττική, η οποία
δεν έχει κανένα περιθώριο για περαιτέρω βιασµούς, να λύσει το
συγκεκριµένο θέµα.
Για µας αγαπητοί συνάδελφοι, όπως είπα και στην αρχή, η
αποσπασµατικότητα και η προχειρότητα των διατάξεων του
συγκεκριµένου νοµοσχεδίου και ειδικά στα θέµατα που αφορούν
δύο οργανισµούς µε τεράστια προσφορά, µας οδηγεί στο να
καταψηφίσουµε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο ειδικός αγορητής
του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεώργιος Ρόκος, έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
για µια ακόµη φορά ο ανεµοστρόβιλος του εκσυγχρονισµού φύσηξε
δυνατά, κυρίως µε τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, που είναι η αρχή
και το τέλος -για όσους δεν το έχουν ακόµα καταλάβει- της δικής
µας οικονοµίας. Το 54% του ελληνικού πληθυσµού ασχολείται µε τη
µικρή και µεσαία επιχείρηση. Είναι γνωστά πια τα προβλήµατα που
αυτές οι επιχειρήσεις αντιµετωπίζουν κάθε χρόνο και περισσότερο.
'Οµως, εκεί που εστιάζονται τα προβλήµατά τους, κωφεύουµε,



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ    Γ' - 9 ΜΑΡΤΙΟΥ 1999 5153

κάνουµε έναν περίγυρο, αναζητούµε θέµατα που τους αφορούν λίγο
ή ίσως καθόλου, για να δείξουµε ότι ασχολούµαστε µαζί τους.
Το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα, όπως λειτουργεί γι'αυτές χρόνια
τώρα µε τη µορφή που έχει πάρει ιδιαίτερα τα τελευταία χρόνια µε
τα ζοφερά επιτόκια, που οδήγησαν και οδηγούν καθηµερινά σε
κλείσιµο επιχειρήσεις, δεν σώζονται ούτε µε εταιρείες αµοιβαίων
εγγυήσεων και αντεγγυήσεων, διότι αυτές οι λογικές είναι
προσαρµοσµένες σε δεδοµένα της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, όπου η
δοµή ανάπτυξης της µικροµεσαίας µεταποιητικής επιχείρησης είναι
εντελώς διαφορετική. Εκεί υπάρχει µια άλλη διοίκηση µε λιγότερα
κενά πιο αποτελεσµατική. Εκεί υπάρχει ένα χρηµατοπιστωτικό
σύστηµα που σέβεται το κεφάλαιό του, αλλά και το µέλλον των
επιχειρήσεων µε µια δοµή σύγχρονη και αποτελεσµατική, µε
µελέτες που οι ίδιες οι τράπεζες παρακολουθούν από την αρχή και
όσον αφορά την τεχνική πλευρά µιας νέας επιχείρησης και όσον
αφορά την εµπορική της προοπτική και το µέλλον της, έτσι ώστε να
χρειάζεται λιγότερο ή ίσως και καθόλου κεφάλαια εγγυήσεων και
αντεγγυήσεων.
Εµείς φανταστήκαµε πως επειδή πλησιάζουµε τύποις στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση επί της ουσίας µπορούµε να εφαρµόζουµε
διατάξεις και κανόνες που αφορούν λίγο ή καθόλου στην πράξη τις
δικές µας επιχειρήσεις. Και σαν µην έφτανε αυτό, από έναν
οργανισµό, τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., που τουλάχιστον στην περιφέρεια
είχε µια προσέγγιση θα έλεγα, γιατί δεν είχε µια
αποτελεσµατικότητα, των προβληµάτων, γιατί ήταν ένας φορέας
που έζησε από κοντά τα προβλήµατα της µικρής και µεσαίας
επιχείρησης, διδάχτηκε. Και εκεί που διδάχτηκε και χρειαζόταν
ανασυγκρότηση ή ίσως και στη δική σας φιλοσοφία µεταφορά,
προσαρµογή στην περιφέρεια για να δέσει µε τη λογική της
αποκέντρωσης χωρίς να υπάρχει µια δοµή βάσιµη η οποία θα
υποδεχθεί τα στελέχη της, την παίρνει και αυτήν ο ανεµοστρόβιλος.
Η συσσωρευµένη εµπειρία τόσων στελεχών θα χαθεί, θα σκορπίσει
µέσα από προβλεπόµενες µετατάξεις που δεν έχουν ένα
συγκεκριµένο σχέδιο, που δεν προσαρµόζονται ούτε καν στις
προτάσεις αυτών που ξέρουν. Και αυτοί που ξέρουν είναι οι ίδιοι
που έζησαν την εξέλιξη και τη µετεξέλιξη ή ίσως και την τελική
αποτυχία του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ.
Χρειάζεται όµως έτσι κι αλλιώς ένας φορέας ο οποίος θα έσκυβε
στα προβλήµατα, ο οποίος θα συγκροτούσε όλους τους
προβληµατισµούς που βγήκαν στα χρόνια που πέρασαν, θα τους
έκανε πράξη και στη συνέχεια, θα ερχόταν µια επόµενη φάση αν
θέλαµε κάπως να αλλάξουµε τη δοµή του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. να
αξιοποιήσει τα στελέχη του. Η περιφέρεια δεν έχει δυστυχώς και δεν
θα έχει, για αρκετά χρόνια στο άµεσο µέλλον, τη δυνατότητα
αξιοποίησης αυτού του στελεχιακού δυναµικού.
Αν πάει κανείς και επισκεφθεί σήµερα την περιφέρεια θα
διαπιστώσει πως δεν µπορεί να βρει καν γραφείο που θα απαντάει
στα προβλήµατά του. Θα καταλάβει πως τελικά δεν υπάρχει
κράτος, πως το µόνο που του µένει είναι να διακινδυνέψει το πιθανό
δικό του κοµπόδεµα να το ρίξει στην αγορά παραγωγής, όπου δεν
θα υπάρχουν τα βασικά εργαλεία στήριξης. ∆εν θα υπάρχει ένα
φερέγγυο χρηµατοπιστωτικό σύστηµα για να δώσει πιθανότητες
λειτουργίας τουλάχιστον στην πρώτη περίοδο µέχρι να µπορέσει να
σταθεροποιήσει την παραγωγή, για να µπορέσει στη συνέχεια να
κάνει την έρευνα, να κάνει την επέκταση, να ανταποκριθεί στις
σύγχρονες ανάγκες της ίδιας της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Και αυτό θα το καταλάβετε όταν ολοκληρώσετε αυτό το κυνήγι των
µαγισσών και την ένταξη στην ΟΝΕ και όταν τότε θα διαπιστωθεί η
δική µας αναποτελεσµατικότητα, η δική µας µη παραγωγικότητα, η
δική µας ανοργανωσιά. Μα, αλήθεια, σε συνδυασµό των δυο
προηγουµένων εταιρειών εγγυήσεων και αντεγγυήσεων και
χρηµατοπιστωτικού συστήµατος δεν καταλαβαίνουµε πού είναι
πραγµατικά το πρόβληµα;
Οι τράπεζες σήµερα, χρηµατοδοτούν αυτές τις επιχειρήσεις µε
επιτόκια κάθε µέρα µεγαλύτερα. Είναι ψευδές αυτό που λέγεται ότι
πέφτουν τα επιτόκια. Μιλάτε συγκρίνοντας αριθµούς και όχι ουσία.

Τα πραγµατικά επιτόκια σε σχέση µε την προηγούµενη πενταετία
έχουν µεγαλώσει. Γιατί αν συγκρίνει κανείς το επιτόκιο του 1992-
1993 όταν ο πληθωρισµός ήταν 18%-19% και ήταν 28%, θα έβλεπε
ότι το πραγµατικό επιτόκιο τότε, ήταν 8, 9 ή 10 µονάδες. Σήµερα, το
πραγµατικό επιτόκιο σε πολλές περιπτώσεις είναι 12, 14 µονάδες
πάνω από τον πληθωρισµό. Αυτή είναι η αλήθεια.
Και άλλη µια αλήθεια παραµένει πως οι τράπεζες αισχροκερδούν εκ
του ασφαλούς. Σε κάθε περίπτωση έχουν δεδικασµένα και ισχυρή
νοµική προστασία και σε κάθε αντιδικία κερδίζουν. Είναι πολλά
αυτά που έχει ζήσει ο κάθε µικροµεσαίος επιχειρηµατίας, έµπορος,
βιοτέχνης σε σχέση µε το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα. Την ίδια
στιγµή, το ίδιο το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα, δεν ξοδεύει, µόνο
κερδίζει. ∆εν έχει τις σχετικές τεχνικές υπηρεσίες, οι οποίες -είναι
και υποχρέωσή της εξάλλου να διασφαλίζει τα χρήµατά της- θα
µπορούσαν από την αρχή να παρακολουθήσουν την επιχείρηση και
στο τεχνικό κοµµάτι και στο σχεδιασµό της παραγωγής και στην
προοπτική διείσδυσης στην αγορά κάνοντας έλεγχο αγοράς κλπ.,
ούτως ώστε σαν συνέταιροι που είναι ουσιαστικά στις επιχειρήσεις,
να έχουν και αυτοί τις δικές τους ευθύνες για την
αποτελεσµατικότητα.
'Ενα άλλο θέµα είναι το Ι.Γ.Μ.Ε.. 'Ηλθα όπως είδατε µε πέντε λεπτά
καθυστέρηση. 'Ισα που πρόλαβα. 'Ερχοµαι από µια περιπέτεια που
τη ζήσαµε εδώ µέσα, από µια αίτηση που είχε γίνει για άρση
ασυλίας. ∆ικαζόταν σήµερα, µιας και δεν µου δώσατε την άρση
ασυλίας όπως την είχα ζητήσει, ο τότε Πρόεδρος της Κοινότητας και
έζησα από κοντά όλη την αγωνία του και µαζί του είχα και εγώ τη
δική του αγωνία. Και αυτή προέκυψε από αυτό το κενό που υπάρχει
στους νόµους µας για τα λατοµεία, αυτό το κενό που υπάρχει και
πρέπει να συµπληρωθεί και ο µόνος φορέας που θα µπορούσε να
το συµπληρώσει, είναι το Ι.Γ.Μ.Ε.. 'Εχει ξεκινήσει, έχει κάνει µια
σοβαρή δουλειά, την είχε φθάσει µέχρις ενός σηµείου και εκεί που
τώρα τον χρειαζόµαστε, το διαλύουµε. ∆ηλαδή, γιατί χρόνια τώρα
όργωνε τα βουνά και τα λαγκάδια στη χώρα µας; Για την
αξιοποίηση του βιοµηχανικού µας ορυκτού πλούτου, βιοµηχανικά
ορυκτά µεταλλεύµατα, τα οποία έπρεπε αφού τα ανακαλύψει, να τα
αξιολογήσει, να τα καταγράψει, να κάνει γεωλογικούς χάρτες και
τελικά να καθορίσει λατοµικές ζώνες. Γιατί µόνο αυτός ξέρει, γιατί
αυτή είναι µια επιστηµονική πλευρά και άποψη που θα κατατεθεί
µόνο από τους επιστήµονες και όχι από τους πολιτικούς που
διαχειρίζονται τα υπόλοιπα.
Αν παραδείγµατος χάριν εγώ, που παιδεύοµαι δυόµισι χρόνια τώρα
για να πάρω µια άδεια είχα ένα ολοκληρωµένο έργο από το
Ι.Γ.Μ.Ε., που θα µπορούσε να ολοκληρώσει και ήταν σε σωστό
δρόµο, θα µπορούσα να πάω σε µια συγκεκριµένη ζώνη και να µην
κουβαλάω την αµαρτία των εβδοµήντα υπογραφών. Πρέπει να
γνωµατεύσουν για ένα κουβά χώµα που θα χρειαστώ να κάνω
έρευνα και ίσως µετά παραγωγή αν προκύψει, όλες οι υπηρεσίες
του ελληνικού δηµοσίου. Να κουβαλήσεις τους υπάλληλους της
αρχαιολογίας, της Κτηµατικής Υπηρεσίας, της Γεωγραφικής
Υπηρεσίας, του ΕΟΤ, της ∆ΕΗ µήπως υπάρχουν καλώδια υψηλής
τάσης, του στρατού, µήπως υπάρχουν στρατιωτικά ενδιαφέροντα
κλπ.
∆εν θα έπρεπε άραγε αυτά να είναι αξιολογηµένα, χαρακτηρισµένα,
εντοπισµένα, για να ξέρει κανείς πού πρέπει να πάει και τι πρέπει
να αναζητήσει; Θέλουµε να γίνουµε επιχειρηµατίες και δεν µας
αφήνετε. ∆εν µας αφήνει το κράτος, µέσα από την αδυναµία του να
ασκήσει διοίκηση ολοκληρωµένη, να σχεδιάσει νόµους που
πραγµατικά ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα. Και γεννιούνται
µέσα από τα κενά που έχουν αφεθεί έτσι βιοµηχανίες αιτήσεων
βιοµηχανικών ορυκτών.
Κυρίες  και  κύριοι  συνάδελφοι,  αφήσαµε  να  είναι  όλη  η  Ελλάδα
δηλωµένη  σε  αεριτζήδες.  Στο  Νοµό  Θεσσαλονίκης  δεν  υπάρχει
ούτε  ένα  στρέµµα  που  δεν  είναι  δηλωµένο.  'Ετσι  ο  καθένας
που  θέλει  να  δραστηριοποιηθεί,  δεν  µπορεί  να  πάει  να  πάρει
µια  κουβαδιά  χώµα,  πουθενά.  Είναι  πενήντα  χιλιάδες  δραχµές
το  παράβολο  και  δέκα  χιλιάδες  στρέµµατα  για
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δικαίωµα έρευνας, την οποία πρέπει να την κάνει ο ιδιώτης, κατά
την άποψη του Υπουργείου και όχι ένας συγκροτηµένος φορέας. Ας
την κάνει ο ιδιώτης, για να δούµε αν µπορεί να την κάνει ο ιδιώτης.
Αυτές οι βιοµηχανίες αιτήσεων που έχουν δεσµεύσει όλη την
Ελλάδα, κρατούν τα χαρτιά τους σε επίπεδο έρευνας. Επειδή για να
πάρεις την άδεια της έρευνας, χρειάζεσαι όλες τις υπηρεσίες που
προανέφερα, καµία εικοσαριά σε επίπεδο νοµού και αν δεν πας να
τις πάρεις µε το αυτοκίνητο ο ίδιος δεν έρχονται ποτέ, αφήνεις
τεχνηέντως µια χωρίς να την κουβαλήσεις, χωρίς να πας να την
πάρεις, δηλαδή, και όσο δεν θα έχει έρθει µια υπηρεσία να
γνωµατεύσει, ισχύει η αρχική αίτηση των πενήντα χιλιάδων
δραχµών για δικαίωµα σε δέκα χιλιάδες στρέµµατα. Και υπάρχει και
δεδικασµένο, ότι αν δεν έχει ολοκληρωθεί ο φάκελος, δεν είναι
υπαιτιότητα του αιτούντος. Κατά συνέπεια, θα µένει σε εκκρεµότητα
για όσα χρόνια θέλουν.
'Ετσι αυτές οι βιοµηχανίες των αιτήσεων, κύριε Υπουργέ, σήµερα
έχουν βγει στο σφυρί σε ξένες πολυεθνικές επιχειρήσεις. Θέλεις να
πας να εκµεταλλευθείς τον τάδε χώρο για άστριο; 'Ελα από εδώ,
ρίξε πενήντα εκατοµµύρια, γιατί εγώ έδωσα πενήντα χιλιάδες. Τότε
θα άρω την αίτησή µου και θα έχεις δικαίωµα εσύ να κάνεις αίτηση,
για να ξαναρχίσεις από την αρχή.
'Ολα αυτά τα οποία θα µπορούσε να έχει συγκροτήσει το ΙΓΜΕ µε
ένα νέο πλαίσιο νόµου, µε µια στελέχωση από επιστηµονικό
προσωπικό που χρειάζεται, απορροφώνται, µεταφέρονται στις
περιφέρειες και γίνεται και αυτό ένα κοµµάτι του γραφειοκρατικού
µηχανισµού της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και η επιστηµονική του γνώση
µπαίνει στο ράφι.
Το ΙΓΜΕ, που πέρα από το κενό και το παράπονο που ήταν και
προσωπικό, απ' όσα ανέπτυξα µέχρι αυτήν τη στιγµή, σε µια χώρα
σαν τη δική µας, µε ιδιαιτερότητα, µε πρωτοβουλία στον τουρισµό,
θα έπρεπε πράγµατι να λειτουργήσει και στην κατεύθυνση της
προστασίας του περιβάλλοντος, της αξιολόγησης δυνατοτήτων, για
να µπορεί πράγµατι να είναι το µέλλον της χώρας µας
προσδιορισµένο, χαρτογραφηµένο, ελεγµένο, για να µη µπορεί να
σκάβει ο καθένας όπου θέλει, αν αλλάξουν και εκεί οι επιµέρους
διατάξεις, θα πρέπει να δέσει την ιστορία. ∆εν του αφήνουµε
περιθώρια.
Λέµε ότι ζούµε και ότι µπαίνουµε στον αιώνα της έλλειψης υδάτων
και ότι ο µεγάλος πόλεµος του αιώνα µας θα είναι τα νερά. Είναι
αφηρηµένο αυτό που προσδιορίζεται, ότι θα ασχοληθεί µε αυτήν
την έρευνα το ΙΓΜΕ, όταν παραµένουν κάποια γραφεία
επιστηµονικού προσωπικού χωρίς εργαλεία άσκησης πραγµατικής,
ουσιαστικής έρευνας.
Λέτε ότι θα πάρουν πρωτοβουλίες οι τοπικές αυτοδιοικήσεις. Στο
κλίµα της αποκέντρωσης που όλοι την επιδιώκουµε, χρειάζονται
κάποιες αρµοδιότητες. Θα είχε πράγµατι τη βούληση να το κάνει,
αλλά µέχρι να του δώσετε τη δυνατότητα να το κάνει, που σηµαίνει
µια ολοκληρωµένη αυτοδιοίκηση, µε πόρους και αρµοδιότητες, δεν
µπορεί να κάνει και πολλά πράγµατα.
Μέχρι τότε το Ι.Γ.Μ.Ε. πρέπει να µείνει όπως είναι. Συγκρίνετε το
Ι.Γ.Μ.Ε. µε τα ανάλογα ινστιτούτα στις άλλες ευρωπαϊκές χώρες.
Μα, είναι -θα το πω βαριά- αφελές. Αυτές οι χώρες έχουν έρευνα
που κρατάει εκατό και εκατόν πενήντα χρόνια. Αυτό που θα
ολοκληρώναµε εµείς πιθανόν, αν έµενε το Ι.Γ.Μ.Ε. έτσι και
ενισχυόταν, σε δέκα-δεκαπέντε χρόνια ακόµα, εσείς το ανακόπτετε
σήµερα λέγοντας ότι έχουν τελειώσει οι έρευνες, επειδή τις τελείωσε
η Γερµανία και η Αγγλία. Μα, δεν είναι αλήθεια.
Ο ορυκτός µας πλούτος -επειδή είναι αυτή η γεωφυσική κατάσταση
της χώρας µας- είναι πολύ µεγάλος. Τώρα, εάν µέσα σε αυτό το
µέγεθος των δυνατοτήτων έχετε πάρει επιλεκτικές αποφάσεις για
αξιοποίηση συγκεκριµένων ορυκτών και ως προς τα υπόλοιπα
"γαία πυρί µειχθήτω", κάνετε ένα ιστορικό έγκληµα. Αν νοµίζετε ότι
θα δηµιουργήσετε ένα πλαίσιο τέτοιο που θα διευκολύνει αυτούς
που θέλουν χρυσό -κάποιες ξένες καναδέζικες εταιρείες,
χρεοκοπηµένες, όπως ακούγεται- ή την αξιοποίηση του φυσικού
αερίου που προκύπτει σαν δέσµευση σε σχέση µε την αξιοποίηση

και του γαιάνθρακα κλπ. -γιατί εκεί υπάρχει µία άλλη σύγκρουση
συµφερόντων και πρέπει να βρούµε τον τρόπο να το βάλουµε στην
άκρη- ή αν πρέπει να βάλουµε στην άκρη το Ι.Γ.Μ.Ε., διότι το
Ι.Γ.Μ.Ε. στην περίπτωση της Χαλκιδικής αποφάνθηκε αρνητικά.
Απειλήθηκαν οι υπάλληλοι και εκβιάστηκαν να αλλάξουν τις µελέτες
και βγήκαν στη συνέχεια οι υπάλληλοι µαζί µε τους πολίτες στις
διαµαρτυρίες και αυτό σας ενόχλησε, γιατί αναπτύχθηκε µία
δυναµική που σας τροµάζει. Θέλετε υποβαθµισµένα όργανα κάτω
από διορισµένους περιφερειάρχες.
∆εν προσφέρετε έργο. Γίνεσθε έτσι επικίνδυνοι. Και θα γίνεσθε κάθε
µέρα επικίνδυνοι, όσο το παίζετε -χωρίς να είστε-τεχνοκράτες.
Θεωρείτε τον εαυτό σας ότι έχει ολοκληρώσει µια πολιτική
φιλοσοφία και ήλθε η στιγµή τεχνοκρατικά να την εκµεταλλευθείτε.
Θέλετε και εργαλεία. Και εργαλεία σ' αυτήν την κατεύθυνση δεν
βρίσκονται µέσα από πελατειακές σχέσεις. Αναζητούνται σε
συνεργασία µε αρµόδιους φορείς.
'Επρεπε να είχατε παντρέψει το Ι.Γ.Μ.Ε. µε το πανεπιστήµιο και το
πανεπιστήµιο µε το εργοστάσιο, κάτι που κάνει ο Ευρωπαίος, ο
οποίος σήµερα κάνει τις δικές του διοικητικές παρεµβάσεις σαν
αυτές που θέλετε να κάνετε εσείς. Αλλά, όπως είπα προηγούµενα,
έχουν τη δοµή, έχουν µία προεργασία. 'Εχει συνεργαστεί ήδη το
πανεπιστήµιο µε το Ι.Γ.Μ.Ε.. 'Εχει συνεργαστεί το Ι.Γ.Μ.Ε. µε τον
επιχειρηµατία.
Υπάρχουν προγράµµατα της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης που δόθηκαν
στο Ι.Γ.Μ.Ε. και πρέπει να ολοκληρωθούν. Πώς θα ολοκληρωθούν,
όταν ο υπάλληλος, ο µηχανικός, ο µεταλλειολόγος ζει κάτω από την
απειλή της µετάταξης και υπολειτουργεί ήδη αυτήν τη στιγµή;
Βεβαίως, αυτή ήταν µία προσέγγιση από καρδιάς, γιατί είναι
θέµατα, τα οποία µε απασχολούν και προσωπικά, επαγγελµατικά.
Στην κατ' άρθρον συζήτηση θα προσπαθήσω -µε την ελπίδα ότι ο
άνεµος του εκσυγχρονισµού θα σταµατήσει να φυσάει τόσο δυνατά,
που παίρνει και τα µυαλά- να βρούµε µία επαφή σκέψης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Υπουργέ,
θέλετε το λόγο, ή να προχωρήσουµε στον κατάλογο;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
Πρόεδρε, θέλω να πάρω το λόγο τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Υπουργός
Ανάπτυξης κ. Βενιζέλος, έχει το λόγο.
Του ευχόµαστε καλή επιτυχία στο καινούριο έργο του.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Εκφράζετε και εµάς, κύριε Πρόεδρε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Σας
ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολούθησα µε µεγάλη προσοχή
τις αγορεύσεις των εισηγητών της Πλειοψηφίας και της
Αντιπολίτευσης και πρέπει να οµολογήσω, ότι µε έκπληξη είδα να
αναπτύσσεται µία πρόθεση αντιδικίας σε διατάξεις που είτε έχουν
παρερµηνευτεί είτε έχουν παρεξηγηθεί, οι οποίες εξυπηρετούν πολύ
συγκεκριµένες, εντοπισµένες σηµειακές ανάγκες της λειτουργίας
των επιµέρους τοµέων του Υπουργείου Ανάπτυξης και οι οποίες
συνδέονται πράγµατι από ένα κοινό νήµα, υπακούουν σε µία αρχή,
σε ένα κοινό παρανοµαστή, που είναι η αντιµετώπιση επιτακτικών
αναπτυξιακών προβληµάτων, τόσο στον τοµέα της µεταποίησης,
όσο και στον τοµέα των υπηρεσιών.
Βέβαια θ' αρκούσε και µόνο η πρόθεση για την οριζόντια
αντιµετώπιση των θεµάτων του Υπουργείου Ανάπτυξης,
προκειµένου ένα νοµοσχέδιο του Υπουργείου αυτού να αποκτήσει
εµφανή αρχή. ∆ιότι τίποτα δεν είναι πιο υποστηριχτικό και πιο
προωθητικό για τη γενική αναπτυξιακή πολιτική, από την οριζόντια
θεώρηση των τοµέων επί των οποίων ασκεί διοίκηση ή εποπτεία το
Υπουργείο Ανάπτυξης, δηλαδή, επί της βιοµηχανίας και γενικότερα
της µεταποίησης, της ενέργειας, του εµπορίου, του τουρισµού και
της έρευνας και τεχνολογίας, που είναι ίσως ο πιο κρίσιµος
αναπτυξιακά τοµέας του Υπουργείου Ανάπτυξης.
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Η αλήθεια βέβαια είναι, ότι κάθε φορά το ενδιαφέρον εστιάζεται εκεί
όπου υπάρχει, είτε κάποιο πρόβληµα εργασιακό, που προκαλεί
αντίστοιχη συνδικαλιστική αντίδραση είτε ένα ιδιαίτερο
δηµοσιογραφικό ενδιαφέρον, µία -ας το πω έτσι- επικοινωνιακή
ευαισθησία.
Η πρώτη µου παρατήρηση αντιστοιχεί στα όσα ειπώθηκαν για τον
ΕΟΜΜΕΧ και το Ι.Γ.Μ.Ε.. Η δεύτερη παρατηρησή µου αντιστοιχεία
στα όσα ειπώθηκαν για τα λατοµεία και όλα τα συναφή
προβλήµατα.
Θέλω, λοιπον, και εγώ οριζόντια, εν τάχει, να εξηγήσω το πώς
αντιλαµβάνοµαι τις επιµέρους ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου και να
διασκεδάσω φόβους ή παρεξηγήσεις, λέγοντας εκ προοιµίου στον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι ο όγκος
των τροπολογιών που έχουν κατατεθεί εµπροθέσµως ή
εκπροθέσµως είναι µόνο φαινοµενικός. Ουσιαστικά οι τροπολογίες
που προτείνονται είναι ελάχιστες, απλώς επαναλαµβάνονται µε
διάφορες εκδοχές. 'Εχουµε µελετήσει όλες τις τροπολογίες, τις
έχουµε λάβει όλες υπόψη και σε όλες θα δοθούν απαντήσεις, κατά
τη διάρκεια της κατ' άρθρον συζήτηση . Σε όλες. Καµία δεν θα µείνει
αναπάντητη. Πάρα πολλές δε, πρέπει να σας πω, ότι
υπερκαλύπτονται από τις διατυπώσεις ή τις διευκρινίσεις που θα
δώσω εγώ. 'Αρα, λοιπόν, αυτό διευκρινίζεται εκ προοιµίου, για να
δείτε και το πνεύµα µε το οποίο η Κυβέρνηση αντιµετωπίζει ένα
τέτοιο νοµοσχέδιο που είναι διαχειριστικό, αλλά κρίσιµο.
Επίσης, µε µια σχετική θλίψη παρατήρησα, ότι για µια διάταξη που
υπηρετεί ένα ζωτικό θεσµό υποστήριξης των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων, που είναι το ταµείο αντεγγύησης, έτσι ώστε να
επιτραπεί η λειτουργία, στην πράξη, των εταιρειών αµοιβαίων
εγγυήσεων, δεν έγινε σχεδόν καµµία αναφορά Και όµως, µια από
τις µεγάλες καινοτοµίες του επιχειρησιακού προγράµµατος
βιοµηχανίας είναι η ίδρυση αυτών των νέων χρηµατοδοτικών
οργανισµών, που έχουν, ως βασικό αντικείµενό τους, τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Επειδή µάλιστα όλες αυτές οι πρωτοβουλίες έχουν και ένα
συνεταιριστικό χαρακτήρα και επιτρέπουν την ανάπτυξη
πρωτοβουλιών των ίδιων των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, θα
έπρεπε εδώ, να κάνουµε µία ιδιαίτερη επισήµανση και να
ξαποστείλουµε ένα µήνυµα στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, που
αποτελούν την ραχοκοκαλιά της ελληνικής οικονοµίας.
Αρχίζω, λοιπόν, από αυτήν την επισήµανση που είναι αυτονόητη,
αλλά τίποτε δεν είναι τόσο κρίσιµο, όσο το αυτονόητο, σε σχέση µε
το ταµείο αντεγγυήσεων που προβλέπεται στο άρθρο 1, που
διευθετείται µε το άρθρο 1 του συζητουµένου σχεδίου νόµου.
Είναι ήδη έτοιµες να λειτουργήσουν έξι περιφερειακές -θέλω να
ελπίζω ισχυρές και αποτελεσµατικές- εταιρείες αµοιβαίων
εγγυήσεων, έτσι ώστε µαζί µε όλους τους άλλους παλαιούς και
νέους χρηµατοδοτικούς µηχανισµούς, που υπάρχουν ειδικά γι'
αυτον το χώρο, να έχουµε µία σύγκλιση, µία συνέργεια, να
παραχθεί ένα αποτέλεσµα ακόµα πιο συγκεκριµένο και
χειροπιαστό.
Επίσης, οι προβλέψεις του άρθρου 2 δεν είναι τίποτε άλλο από µια
ελαφρά απλούστευση της διαδικασίας εκκαθάρισης, χωρίς να
παραβλάπτεται κανένα ουσιαστικό ή δικονοµικό δικαίωµα, απλώς
επιταχύνεται µια δίκη η οποία πρέπει, όπως έχει ειπωθεί κατά
κόρον τις µέρες αυτές, να είναι µια δίκαιη δίκη και καµία δίκαιη δίκη
δεν είναι δίκαιη, όταν παρατείνεται επ'άπειρον. Πρέπει όλα αυτά είτε
είναι διαφορές είτε είναι υποθέσεις της εκουσίας δικαιοδοσίας, να
επιλύονται στον ταχύτερο δυνατό χρόνο, µε τη µεγαλύτερη
δικονοµική ευκολία, χωρίς να παραβλάπτονται ουσιαστικά
δικαιώµατα. Χαίροµαι άλλωστε γιατί πλην µιας εξαιρέσεως, που δεν
αφορά τη ρύθµιση, αλλά το γενικό πρόβληµα των εκκαθαρίσεων,
δεν έγινε καµία άλλη παρατήρηση από τους εισηγητές.
'Ερχοµαι τώρα στην επέµβαση που κάνει το νοµοσχέδιο σε δύο
µεγάλους οργανισµούς που ανήκουν στην εποπτεία του
Υπουργείου Ανάπτυξης, στο Ι.Γ.Μ.Ε., και το Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Το
γεγονός ότι το νοµοσχέδιο ασχολείται ταυτόχρονα και µε τους δύο,
το εξήγησα προηγουµένως.

Αρχίζω µε τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. που είναι, αν θέλετε, ο παραδοσιακός
µηχανισµός υποστηρίξης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Και
αρχίζω από µια διευκρίνιση, η οποία είναι αναγκαία αν και αυτήν τη
θεωρώ πράγµατι, όπως είπα, αυτονόητη. ∆εν πρόκειται φυσικά η
Κυβέρνηση, η οποία θέλει να τονίζει τη σχέση της µε τον κόσµο των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων, να κάνει καµία ενέργεια, η οποία θα
µπορούσε να εκληφθεί ως µείωση ή υποβάθµιση του κυβερνητικού
ενδιαφέροντος, για τους µικροµεσαίους. Ελπίζω όλοι να
εκλαµβάνετε, πως η Κυβέρνηση έχει και ένστικτο αυτοσυντήρησης
και έναν ορθολογισµό στη διαµόρφωση των προτάσεών της,
νοµοθετικών και άλλων. 'Οπως, λοιπόν, οριστικοποιείται το σχήµα
που αφορά την τύχη και το µέλλον του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. και όπως θα
προτείνω στην κατ'άρθρον συζήτηση, το νοµοσχέδιο και στη
συνέχεια ο νόµος θα προβλέπει την υποχρεωτική σύσταση σε κάθε
περιφέρεια, που είναι ο βασικός αναπτυξιακός µοχλός πια
υπηρεσιακής µονάδας είτε επιπέδου διεύθυνσης είτε επιπέδου
τµήµατος, ανάλογα µε το προσωπικό που υπάρχει και τις ανάγκες
που υπάρχουν. Υπηρεσιακής µονάδας, η οποία θα έχει ως
αντικείµενο την υποστήριξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και θα
στελεχώνεται από το προσωπικό του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., που θα
µεταφερθεί στην περιφέρεια.
'Ετσι, όχι µόνο δεν χάνεται κάποια χρήσιµη µάζα στελεχών του
Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., αλλά επιπλέον αυτό το επιστηµονικό δυναµικό, αυτό
το υπαλληλικό δυναµικό, έρχεται σε επαφή µε τον περιφερειάρχη
και τις υπηρεσίες του, που κρατούν στα χέρια του τα σηµαντικά
εργαλεία ανάπτυξης και κυρίως τα περιφερειακά επιχειρησιακά
προγράµµατα, τα οποία ελπίζουµε υπό τη σκέπη του τρίτου
Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης θα αποκτήσουν ακόµα πιο έντονες
και σηµαντικές διαστάσεις.
'Αρα, λοιπόν, ο Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. παραµένει βεβαίως ως θεσµός,
αναπτύσσει τις επιτελικές του λειτουργίες, καλύπτει, αν θέλετε, για
λόγους οικονοµίας των κινήσεων και τις ανάγκες της Αττικής, αλλά η
κάθε περιφέρεια αξιοποιεί πλέον ένα δυναµικό, το οποίο υπάρχει
στον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. και το οποίο δεν παράγει το αποτέλεσµα, που
όλοι θα θέλαµε. Και ένας από τους λόγους για τους οποίους δεν
παράγεται το αποτέλεσµα αυτό, είναι η ελλιπής σύνδεση µε την
περιφέρεια, η οποία έχει όλα τα επιχειρήµατα τα οικονοµικά πια στα
χέρια της. Και επιπλέον έχει και το σχεδιασµό της περιφερειακής
ανάπτυξης, µέσα από τη λειτουργία του περιφερειακού συµβουλίου
που συγκεφαλαιώνει και τις προτάσεις των νοµαρχιακών
συµβουλίων, της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης, όλης της τοπικής
κοινωνίας.
Αυτό λύνει και τα υπηρεσιακά προβλήµατα του προσωπικού του
Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. µε τον καλύτερο τρόπο. 'Ολα δε τα άλλα ζητήµατα, οι
λεπτοµέρειες που αφορούν τον τρόπο της µετακίνησης, την έδρα,
την υπηρεσία στο νοµό ή στο όµορο νοµό, αυτά θα τα
αντιµετωπίσουµε µε τη µεγαλύτερη δυνατή κατανόηση. Σηµασία
έχει όµως, ο στόχος που θέτουµε ο οποίος πρέπει να είναι
ευκρινής, αναπτυξιακός και να συνδέεται µε το νέο ρόλο της
περιφέρειας.
Ως προς το Ι.Γ.Μ.Ε.; Το Ι.Γ.Μ.Ε. είναι ένας ερευνητικός οργανισµός
µε παράδοση, µε καταξίωση, µε εµπειρία. Βεβαίως, όπως περνούν
τα χρόνια διαµορφώνονται διάφορες αδράνειες ή οργανωτικές
αγκυλώσεις, οι οποίες έχουν την εξήγησή τους, για τις οποίες δεν
φταίνε, φυσικά, οι εργαζόµενοι στο Ι.Γ.Μ.Ε. και οι οποίες πρέπει να
αντιµετωπισθούν στο πλαίσιο µιας ορθολογικότερης προσέγγισης
της γεωλογικής και µεταλλευτικής έρευνας, σε µια αγορά η οποία
έχει γίνει ανταγωνιστική και στο πλαίσιο της οποίας οι αρµοδιότητες
έρευνας του κράτους δεν µπορεί να είναι µονοπωλιακές.
Η  µεγάλη  συµβολή  του  νοµοσχεδίου  η  οποία  έχει  προκαλέσει
βεβαίως  την  ελαφρά  αντίδραση  του  Τεχνικού  Επιµελητηρίου,
για  να  είµαστε  απολύτως  ειλικρινείς  στην  περιγραφή  που
κάνουµε,  είναι  ο  εφοδιασµός  του  Ι.Γ.Μ.Ε.  µε  τη  δυνατότητα  να
µετέχει  πλέον  σε  µια  αγορά  και  να  αναλαµβάνει  τη  διενέργεια
ερευνών.  ∆ιότι  λειτουργεί  ως  ένα  δηµόσιο,  ισχυρό,  καλά
στελεχωµένο  και  εξοπλισµένο  µελετητικό  γραφείο,  το  οποίο  έχει
και  ένα  συγκριτικό  πλεονέκτηµα.  Αυτή  είναι  η  καινοτοµία  του
νοµοσχεδίου,  ότι  µπαίει  πλέον  το  Ι.Γ.Μ.Ε.  σε
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µια άλλη δυνατότητα.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Ποιος θα εγγυάται την γνησιότητα των
ερευνών;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): ∆ηµοσία
αρχή, κύριε Κεδίκογλου, πάντα υπάρχει. Κατ'αρχάς υπάρχει µία
πιστοποίηση των µελετητικών γραφείων, η οποία ισχύει σε κάθε
περίπτωση. Και η δηµόσια αρχή είναι το Υπουργείο Ανάπτυξης.
Αυτό το πρόβληµα µε πολύ πιο έντονο τρόπο είχε παρουσιαστεί,
όταν η ∆ΕΠ-ΕΚΥ ενσωµατώθηκε στα "Ελληνικά Πετρέλαια Α.Ε." και
πολλές αρµοδιότητες, οι οποίες ήταν αρµοδιότητες δηµοσίας αρχής,
αρµοδιότητες µιας authority, τώρα ασκούνται από το Υπουργείο
Ανάπτυξης. Και αύριο το ίδιο πρόβληµα θα έχουµε µε την
απελευθέρωση της αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας, όταν πολλά
καθήκοντα της ∆ΕΗ πρέπει να ασκούνται πλέον -και θα ασκούνται-
από το Υπουργείο Ανάπτυξης.
Επίσης πρέπει να σας πω ότι η πιστοποίηση της ποιότητας τελικά
είναι ένα επιστηµονικό πρόβληµα στα θέµατα αυτά. Τελικά η
επιστηµονική αγορά, η πιάτσα, η εγκυρότητα της µελέτης είναι αυτή
που καταξιώνει τους φορείς.
'Ερχοµαι τώρα στις αιτιάσεις που ακούστηκαν. 'Ολα πηγάζουν από
το φόβο της κατάργησης των περιφερειακών υπηρεσιών. Μα, δεν
πρόκειται να καταργηθούν οι περιφερειακές υπηρεσίες που έχουν
λόγο ύπαρξης. 'Αλλωστε το Ι.Γ.Μ.Ε. είναι οργανισµός που δρα επί
του πεδίου. ∆εν είναι οργανισµός που δρα στα γραφεία. Πρέπει,
λοιπόν, να δρα εκεί που υπάρχουν ερευνητικές γεωλογικές,
µεταλλευτικές, υδρολογικές και άλλες ανάγκες. Είναι ένας
οργανισµός που παράγει υλικό έργο, που έχει υλικό αντικείµενο,
που εφάπτεται µε τη γεωλογική πραγµατικότητα.
'Αρα, πώς είναι δυνατόν να καταργηθούν τα περιφερειακά γραφεία,
εκεί που υπάρχει ανάγκη; Τι εντοπίζουµε ως πρόβληµα εµείς;
Εντοπίζουµε µια άνιση κατανοµή κλάδων προσωπικού. ∆ηλαδή µια
µεγαλύτερη απ'ότι πρέπει συγκέντρωση διοικητικών υπαλλήλων ή
υποστηρικτικού προσωπικού, σε σχέση µε το επιστηµονικό
προσωπικό. Χρειάζεται µία εκλογίκευση. Χρειάζεται ένας νέος
οργανισµός. Ο νέος οργανισµός αφορά και την κεντρική υπηρεσία
και τα περιφερειακά γραφεία.
Επίσης πρέπει να µειωθεί σε λογικά πλαίσια το προσωπικό, όχι για
να µειωθεί το αντικείµενο, αλλά ουσιαστικά για να γίνει πιο
ορθολογική και πιο αποτελεσµατική η αξιοποίηση του προσωπικού.
Και αυτό θα γίνει µε ενιαίο πίνακα.
Προκύπτει αυτό από τις διατάξεις, αλλά θα το πούµε και ρητά µε
ειδικό εδάφιο, και αυτό γίνεται µε ενιαίο πίνακα στον οποίο θα
καταταγούν όλοι οι υπηρετούντες υπάλληλοι, είτε αυτοί υπηρετούν
στην κεντρική υπηρεσία είτε στις περιφερειακές υπηρεσίες. 'Ολες δε
οι αποφάσεις του διοικητικού συµβουλίου του Ι.Γ.Μ.Ε. για τη
σύσταση ή κατάργηση περιφερειακών γραφείων θα τελούν υπό την
έγκριση του Υπουργού, για να υπάρχει και πολιτική ευθύνη και
τώρα και στο µέλλον ενώπιον της Βουλής, για να µπορεί να ασκηθεί
και ένας αποτελεσµατικός κοινοβουλευτικός έλεγχος.
Επιπλέον δε, για να µην υπάρχει καµιά παρεξήγηση για τις
περιφέρειες που έχουν ειδική χρησιµότητα γεωλογική ή άλλη, που
είναι οι περιφέρειες Ανατολιτικής Μακεδονίας και Θράκης, της
∆υτικής και της Κεντρικής Μεκεδονίας και της Κρήτης, στο
νοµοσχέδιο θα προβλέπεται ρητά, ότι σ'αυτές θα λειτουργούν
περιφερειακά γραφεία και θα λειτουργούν και οπουδήποτε αλλού
υπάρχει ερευνητικό ενδιαφέρον.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Γιατί δεν µας µοιράζετε τις
τροποποιήσεις; Στον αέρα θα µιλάµε;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
∆αµιανέ, δεν ήσασταν από την αρχή, ούτε όταν έκανα την
παρατήρηση στον κ. Νάκο ότι θα λάβω υπόψη µου όλες τις
τροπολογίες. Και εν πάση περιπτώσει είχα την πρόνοια να λάβω το
λόγο πριν τους οµιλητές που είναι εγγεγραµµένοι, για να λάβουν
υπόψη αυτά που θα πω. Και εν πάση περιπτώσει δε λέω τίποτε
καινούριο σε σχέση µε αυτά που προέκυπταν από µία καλόπιστη
συστηµατική ανάγνωση του νοµοσχεδίου. Αλλά από µία
αποσπασµατική και κακόπιστη ανάγνωση µπορεί να καταλήξει

κανείς σε άλλα συµπεράσµατα. Για να µην υπάρχουν παρεξηγήσει
λοιπόν, ορισµένα κρίσιµα σηµεία θα τα διατυπώσουµε ρητά µε
προσθήκες που θα γίνουν σε κάθε άρθρο.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, µη
διακόπτετε, δεν γίνεται διάλογος, κύριε Σαλαγκούδη.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Μη µε
διακόπτετε, θα σας προλάβω. Μειώνω τον κόπο σας, κύριε
Σαλαγκούδη. Εάν, αντί να µε διακόπτατε, κρατούσατε σηµειώσεις,
θα είχατε µία παραγωγικότερη νοµοθετική διαδικασία.
'Ερχοµαι τώρα στη δέσµη των διατάξεων που αφορούν τα λατοµεία,
τα µεταλλεία και όλα τα συναφή προβλήµατα. Πρέπει να σας πω,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι έχω πλήρη επίγνωση των
θεµάτων αυτών από τη θητεία µου, την πολύµηνη τελικώς, στο
Υπουργείο Πολιτισµού το οποίο είναι αρµόδιο για τα θέµατα αυτά
από πλευράς αρχαιολογικού νόµου. Και θα έλεγα ότι τελικώς, εξ
αποτελέσµατος είναι και η υπάτη αρχή στα θέµατα αυτά. ∆ιότι ο
αρχαιολογικός νόµος ισχύει και διότι το νέο σχέδιο του
αρχαιολογικού νόµου που θα φέρει προς ψήφιση η κ. Παπαζώη έχει
και αυτό διατάξεις περί λατοµείων, ελπίζω δε ότι θα έχουµε
προλάβει να φέρουµε και τη συνολική νοµοθετική ρύθµιση για τα
λατοµεία.
Τι συµβαίνει µε τα λατοµεία; Ο νοµοθέτης πολύ συχνά σε
προβλήµατα που συνδέονται µε το φυσικό και το δοµηµένο
περιβάλλον, αναλαµβάνει πρωτοβουλίες οι οποίες είναι καλόπιστες,
οι οποίες είναι προωθηµένες, σύγχρονες, αλλά δεν υπάρχει η
διοικητική υποδοµή για να εξειδικευθούν και να εφαρµοστούν οι
διατάξεις αυτές, µε αποτέλεσµα να οδηγούµαστε σε ένα φαινόµενο
αιχµαλωσίας της διοίκησης και του ίδιου του νοµοθέτη, στις πολύ
ωραίες και καλόπιστες εξαγγελίες που κάνει ο νοµοθέτης.
∆ηµιουργείται ένα νοµοθετικό κεκτηµένο το οποίο πολύ συχνά,
ερµηνευτικά υψώνεται στην περιωπή συνταγµατικής ρύθµισης µέσα
από τη νοµολογία και στη συνέχεια υποτασσόµαστε σε µία
εξαγγελία, την οποία εµείς τη θέλαµε ως γενική αρχή, αλλά
βλέπουµε να µετατρέπεται σε µία δέσµη εξειδικευµένων ρυθµίσεων
που δεν την είχαµε υπόψη µας όταν νοµοθετούσαµε. Αυτό λέει η
εµπειρία σε σχέση µε τα θέµατα αυτά. Αυτό έχει συµβεί και σε
σχέση µε τη χωροθέτηση των λατοµικών περιοχών. Η χωροθέτηση
των λατοµικών περιοχών είναι απολύτως αναγκαία. Επιπλέον δε,
δεν θα υπάρξουν στο µέλλον λατοµεία αδρανών υλικών χωρίς να
γίνουν οι λατοµικές περιοχές. Ξέρετε γιατί; Για τον εξής πάρα πολύ
απλό λόγο. ∆ιότι όταν κάθε περίπτωση κρίνεται ατοµικά και
µεµονωµένα, θα καταλήγει σε αρνητικό αποτέλεσµα, το δε
άθροισµα όλων των ατοµικών περιπτώσεων θα είναι µηδέν, δεν θα
έχουµε κανένα νόµιµο λατοµείο, ενώ όταν και ο δικαστής, µετά το
νοµοθέτη, βρεθεί αντιµέτωπος µε µία χωροθέτηση η οποία αφορά
όλη τη χώρα, κάθε περιφέρεια, κάθε νοµό, θα αντιληφθεί και αυτός,
ότι κάπου πρέπει να υπάρχουν λατοµεία αδρανών υλικών. ∆εν
µπορεί να λέµε όχι για κάθε επιµέρους θέση. Αλλά εάν η κάθε
επιµέρους θέση εξετάζεται µεµονωµένα και από τη διοίκηση και από
το δικαστή, µπορεί να καταλήγουµε σε απόρριψη όλων των θέσεων
και να µην έχουµε καµία δυνατότητα να λειτουργεί λατοµείο
αδρανών υλικών. 'Αρα είναι για λόγους και ορθολογικούς και θα
έλεγα τελικώς πρακτικούς, απολύτως αναγκαίο να χωροθετηθούν οι
λατοµικές περιοχές των αδρανών υλικών, γιατί εκεί υπάρχουν
πολλές δυνατότητες. Θεωρητικά σχεδόν παντού θα µπορούσε -σε
κάθε βουνό, σε κάθε λόφο- να έχουµε ένα λατοµείο αδρανών
υλικών. Λοιπόν, στόχος µας είναι να κάνουµε τη χωροθέτηση αυτή.
Αλλά για να την κάνουµε πρέπει να κινηθεί ένας µηχανισµός που
αφορά τις κεντρικές υπηρεσίες αλλά κυρίως αφορά τη Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση.
Η  παράταση,  λοιπόν,  είναι  απολύτως  αναγκαία.  Η  παράταση,
για  να  γίνει  η  χωροθέτηση.  ∆εν  αλλάζει  τίποτε  άλλο  στη
νοµοθεσία.  Και  προς  αποφυγή  παρεξηγήσεων  και  στη  ∆ιαρκή
Επιτροπή  κατά  κόρο  τονίστηκε  το  ζήτηµα  της  έγκρισης  των
περιβαλλοντικών  όρων.  Και  θα  προσθέσω  και  στην  Ολοµέλεια
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περαιτέρω υποµνήσεις της ανάγκης να τηρούνται οι
περιβαλλοντικοί όροι. Πρέπει όµως, να πιέσουµε τη Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση να προβεί στη χωροθέτηση και να δώσουµε τη
δυνατότητα να γίνει η χωροθέτηση για τα αδρανή υλικά.
Για τα λατοµεία µαρµάρου και για τα µεταλλεία προφανώς υπάρχει
µία παρεξήγηση, ενδεχοµένως και από άλλους εκτός της Αιθούσης
αυτής, όπως είναι η Επιστηµονική Υπηρεσία της Βουλής. Εκεί δεν
υπάρχει ζήτηµα χωροθέτησης. Γιατί εκεί κάπου υπάρχει το
µετάλλευµα, κάπου υπάρχει το µάρµαρο. Εκεί είναι και η περιοχή.
∆εν είναι, όπως στα λατοµεία αδρανών υλικών, όπου έχουµε
άπειρες δυνατότητες. Εκεί η ίδια η φύση, ο γεωφυσικός χάρτης
χωροθετεί τις περιοχές. Και άρα, η αντιµετώπιση είναι τελείως
διαφορετική. Αλλά σε κάθε περίπτωση, ισχύουν οι περιβαλλοντικοί
όροι, ισχύει η αρχαιολογική νοµοθεσία, ισχύει η δασική νοµοθεσία,
ισχύει ένα πλέγµα φραγµών και εγγυήσεων.
Αυτή είναι, πολύ συνοπτικά, η ρύθµιση του νοµοσχεδίου σε σχέση
µε τα λατοµεία και τα µεταλλεία και έτσι θα αντιµετωπισθεί µέχρι το
τέλος της συζήτησης. Γιατί τα θέµατα αυτά είναι πάρα πολύ λεπτά
και συνδέονται µε τη νοµολογία του Συµβουλίου της Επικρατείας και
µε το γενικότερο νοµοθετικό σχεδιασµό που έχουµε ως προς τα
µεταλλεία, τα λατοµεία και τα ορυχεία.
Το νοµοσχέδιο έχει και ορισµένες άλλες πολύ σηµαντικές διατάξεις,
τις οποίες θα ήθελα να τονίσω, γιατί ανάγονται και αυτές στη
µέριµνα για τους µικροµεσαίους.
Πρέπει, λοιπόν, να τονίσω τη διάταξη για τη διαγραφή των
προσθέτων οφειλών, των τόκων και των προσαυξήσεων, για τα
χρέη των µικροµεσαίων προς τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., τα παλιά, που είναι
µια πολύ σηµαντική διάταξη.
Επίσης, να σηµειώσω τη διάταξη για το διακανονισµό των χρέων
των κοινοτήτων προς τη ∆.Ε.Η., που νοµίζω ότι είναι
ικανοποιητικός. Γιατί η
δοσοποίηση είναι πάρα πολύ χαλαρή, πάρα πολύ µακροχρόνια.
Και λύνεται ένα πρόβληµα που θα εξυγιάνει τα οικονοµικά
κοινοτήτων, πολλές από τις οποίες έχουν συνενωθεί σε νέους
δήµους και πρέπει να ξεκινήσουν µε τη µεγαλύτερη δυνατή βοήθεια
και µε τους καλύτερους οιωνούς τη θητεία τους στο πλαίσιο του
σχεδίου "ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ".
Πιστεύω ότι κατά τον τρόπο αυτόν ικανοποιούνται επιτακτικές
ανάγκες των υπηρεσιών και των φορέων του Υπουργείου
Ανάπτυξης. 'Οτι κατά τον τρόπο αυτόν, δίνουµε απάντηση σε
ανησυχίες, οι οποίες διασκεδάζονται και οι οποίες εν πάση
περιπτώσει είναι ευεξήγητες, αλλά δεν είναι θεµελιωµένες. Και
νοµίζω ότι αυτό το απόδειξα.
Και κατά τον τρόπο αυτόν, δηλώνουµε και τη διάθεσή µας να
κάνουµε µία κατ' άρθρο επεξεργασία η οποία θα είναι παραγωγική
και θα επιβεβαιώνει αυτά που σας είπα προηγουµένως.
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανάσιος Νάκος έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπήρχε η απορία, η οποία
λύθηκε βεβαίως ευτυχώς, εάν ο κύριος Υπουργός συµφωνούσε µε
το συζητούµενο σχέδιο νόµου, ιδίως µετά την αναβολή της
συζήτησης του νοµοσχεδίου για µία εβδοµάδα.
Ο κύριος Υπουργός µας ανέφερε βέβαια για την οριζόντια
ανάπτυξη, προσπαθώντας να δικαιολογήσει το ότι δεν υπάρχει
αρχή στο νοµοσχέδιο.
Πιθανώς διαγώνια και κάθετη.
Ο κ. Αποστόλου πρότεινε να αποσυρθεί, προκειµένου να το ξαναδεί
το νοµοσχέδιο ως καινούριος Υπουργός ο οποίος φαίνεται να αίρει
τις αµαρτίες του παρελθόντος και της προκατόχου.
Φαίνεται όµως ότι ο κύριος Υπουργός έχει κάνει σκέψεις, οι οποίες
όµως δεν αποτυπώνονται πουθενά, που ανατρέπουν το υπάρχον
νοµοσχέδιο, ιδίως όσον αφορά το Ι.Γ.Μ.Ε.

Βασική διάταξη είναι ότι καταργούνται τα παραρτήµατα του Ι.Γ.Μ.Ε.
Ανέφερε προηγουµένως ότι δεν καταργούνται τα παραρτήµατα του
Ι.Γ.Μ.Ε., αντιθέτως διατηρούνται.
Τελικά, τι συµβαίνει; ∆ιατηρούνται ή καταργούνται; Γιατί εάν µεν
διατηρούνται και διατηρείται και ο εξοπλισµός που υπάρχει και η
υλικοτεχνική υποδοµή, τότε πρόκειται για άλλο νοµοσχέδιο και όχι
γι' αυτό περί του οποίου συζητούµε.
Θα τα πάρω όµως τα πράγµατα από την αρχή.
Είπε ο κύριος Υπουργός ότι δεν έγινε αναφορά στο Ταµείο
Αντεγγύησης το οποίο θεσµοθετείται σήµερα και ότι έπρεπε να
στείλουµε ένα µήνυµα συµπαράστασης προς τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις.
Πιστεύω ότι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις χόρτασαν από µηνύµατα
συµπαράστασης. Πραγµατικά µέτρα όµως, αδυνατούν να δουν και
βρίσκονται στην τραγική κατάσταση στην οποία έχουν περιέλθει,
ευρισκόµενες "µεταξύ σφύρας και άκµονος", αντιµετωπίζοντας τις
δυσκολίες που αντιµετωπίζουν και έχοντας τη φορολογική αρπάγη
επί των κεφαλών των.
Οι εταιρείες αµοιβαίων εγγυήσεων θεσµοθετήθηκαν το 1995 µε το ν.
2367. Πέρασαν, κύριε Υπουργέ, από τότε τέσσερα χρόνια σχεδόν.
Καµία εταιρεία αµοιβαίων εγγυήσεων δεν έγινε µέχρι σήµερα. Η
αιτιολογία που πρόβαλε η τέως Υπουργός Ανάπτυξης κ.
Παπανδρέου στη ∆ιαρκή Κοινοβουλευτική Επιτροπή ήταν ότι ο ν.
2367 εξουσιοδοτούσε τον Υπουργό Ανάπτυξης -τότε Βιοµηχανίας-
να υλοποιήσει το θεσµό. Η εξουσιοδότηση όµως ήταν ανεπαρκής
και παρά την προσπάθεια που καταβάλαµε µε ειδικούς στο θέµα
αυτό και µε την Τράπεζα της Ελλάδας υπάρχουν νοµικά και τεχνικά
προβλήµατα που δεν µπορούν να λυθούν και χρειάζεται η
νοµοθετική ρύθµιση που προτείνετε.
Χρειάστηκαν δηλαδή τέσσερα χρόνια για να συνειδητοποιήσει το
Υπουργείο ότι ήταν ανεπαρκές το θεσµικό πλαίσιο, ακατάλληλο
προκειµένου να οδηγηθεί προς την κατεύθυνση αυτή και να
θεραπεύσει το πρόβληµα που υπήρχε. Αλήθεια, εάν αυτή η
ρύθµιση βοηθάει, όπως πιστεύει η Κυβέρνηση -και όπως ακούσαµε
πιστεύετε και εσείς- στη λύση των προβληµάτων που αναγράφονται
στην εισηγητική έκθεση, τόση είναι η στοργή και το ενδιαφέρον της
Κυβέρνησης για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις που χρειάστηκαν
τέσσερα χρόνια, ούτως ώστε να αποδειχθεί ότι το εργαλείο αυτό
είναι αναποτελεσµατικό;
Εάν δε, ληφθεί υπόψη ότι σε τέσσερα χρόνια άλλα κράτη, όπως για
παράδειγµα η Ιρλανδία, δηµιούργησαν κοσµογονία στον τοµέα των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων και κατάφεραν να έχουν τους ρυθµούς
ανάπτυξης που εµφανίζονται στους πίνακες των ρυθµών
ανάπτυξης των χωρών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, αλήθεια για την
Κυβέρνησή σας είναι ανεπαρκή τα τέσσερα χρόνια για να
καθιερωθεί ένας θεσµός, τον οποίο θεωρείτε ότι θα βοηθήσει;
Το ερώτηµα είναι: Θα λειτουργήσει το Ταµείο Αντεγγύησης; Θα
βγουν οι αποφάσεις οι οποίες ενεργοποιούν αυτό το Ταµείο; Πότε
θα ρυθµιστούν οι λεπτοµέρειες; Μήπως χρειάζονται άλλα τέσσερα
χρόνια για να εκδοθούν οι υπουργικές αποφάσεις; Θα αποτελέσει
αυτό το πλέγµα των εταιρειών αµοιβαίων εγγυήσεων και του
Tαµείου Aντεγγύησης βοήθηµα στον ταλαίπωρο µικροµεσαίο
επιχειρηµατία; Πολύ αµφιβάλλουµε.
Γιατί δεν ακολουθούνται πρότυπα τα οποία ήδη υπάρχουν;
Προσπαθεί η Κυβέρνηση να ανακαλύψει τη Βαβυλώνα, όταν
υπάρχουν δοκιµασµένα πρότυπα. Oι ασφαλιστικές και
αντασφαλιστικές εταιρείες είναι ένα σύστηµα το οποίο λειτουργεί
παγκόσµια και είναι επιτυχηµένο. Γιατί δεν ακολουθήθηκε
παραδείγµατος χάρη αυτό το πρότυπο; Μήπως είναι ένας
καινούριος οργανισµός που δηµιουργείται, προκειµένου να
εξυπηρετηθούν άλλοι σκοποί όµοιοι µε αυτούς που έχουµε
συνηθίσει ότι υπηρετεί το ΠΑ.ΣΟ.Κ., που στοχεύουν µόνο στη
µεγαλύτερη εξάρτηση από την κεντρική εξουσία και την εξασφάλιση
αυτού του ασφυκτικού εναγκαλισµού της ψηφοθηρίας;
Θα αναφερθώ και στις ρυθµίσεις για την εκκαθάριση των
προβληµατικών επιχειρήσεων. Για πρώτη φορά ακούστηκε στη
∆ιαρκή Κοινοβουλευτική Επιτροπή από τα χείλη της τέως
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Υπουργού -και είναι η πρώτη φορά που οµολογήθηκε- ότι τα έξοδα
εκκαθάρισης και των φυλάκων που φυλάνε τα προς εκκαθάριση
περιουσιακά στοιχεία τις πιο πολλές φορές είναι περισσότερα από
την αξία των περιουσιακών στοιχείων που εκποιούνται, εάν
εκποιούνται.
Είναι γνωστή σε όλους µας η εικόνα των προς εκκαθάριση
βιοµηχανιών. Είναι όπως τα παρατηµένα αυτοκίνητα όπου όποιος
θέλει περνάει και παίρνει από ένα ανταλλακτικό και στο τέλος
µένουν σε τάκους, χωρίς πόρτες, χωρίς τιµόνια, χωρίς λεβιέδες,
χωρίς κουµπιά. Και για όλα αυτά υπάρχει στρατιά φυλάκων,
εκκαθαριστών, ειδικών εκκαθαριστών και ειδικών συµβούλων.
Αλήθεια, ποια µέτρα πάρθηκαν προς αυτήν την κατεύθυνση ούτως
ώστε να µη φθάνουµε στα παράλογα συµπεράσµατα το κόστος
εκκαθάρισης να είναι µεγαλύτερο από την περιουσία των προς
εκκαθάριση επιχειρήσεων; Λύνει το πρόβληµα η µη δηµοσίευση σε
µία εφηµερίδα ή η κατάργηση ενός δικαστικού σταδίου; Αυτή ήταν η
παρέµβαση που έπρεπε να γίνει; 'Η µήπως έπρεπε να γίνουν
µηχανισµοί ελέγχου των εκκαθαριστών, να γίνει ένας κεντρικός
µηχανισµός αξιολόγησης του πού πηγαίνει το πράγµα; 'Η µήπως
θέλουµε να διατηρήσουµε τον ΟΑΕ ο οποίος εκκαθαριστής, γενικός
εκκαθαριστής τελεί υπό εκκαθάριση;
Μικραίνει ή µεγαλώνει το µεγάλο φαγοπότι, κύριε Υπουργέ, µε
αυτές τις ρυθµίσεις που κάνατε όταν αποφεύγετε να θέσετε το
δάκτυλο επί τον τύπο των ήλων και να δείτε τα πραγµατικά
προβλήµατα που ανακύπτουν;
'Οσον αφορά το ΙΓΜΕ, βασικός στόχος του νοµοσχεδίου είναι η
κατάργηση των περιφερειακών τµηµάτων και η αντικατάσταση
αυτών υποτίθεται από τις διευθύνσεις ή τα τµήµατα που θα
δηµιουργηθούν στην περιφέρεια.
∆εν χρειάζεται, κύριοι συνάδελφοι, να αναφερθώ στην προσφορά
του ΙΓΜΕ για λόγους οικονοµίας χρόνου. Απ'όλους αναγνωρίσθηκε
αυτό και µάλιστα όχι µε την καθιερωµένη τελετή µνηµοσύνου που
όταν κάτι τελειώνει λένε και δυο καλές κουβέντες για το έργο που
επιτελέσθηκε. Αναγνωρίστηκε απ'όλους ότι ο µεταλλευτικός χάρτης
δηµιουργήθηκε από το ΙΓΜΕ.
Αναφέρεται στους στόχους του σχεδίου ο επαναπροσανατολισµός
των στόχων του ΙΓΜΕ. Οι στόχοι οι καινούριοι µετά τον
επαναπροσανατολισµό είναι οι εξής: Μεταλλευτική έρευνα σε
Ανατολική Μακεδονία και Θράκη, έρευνα και διαχείριση υδάτινου
δυναµικού, περιβάλλον, χώροι υγειονοµικής ταφής απορριµµάτων
και συµµετοχή στα τεχνικά έργα παίρνοντας τη µορφή της
µελετητικής εταιρείας, ακολουθώντας δηλαδή τις διατάξεις του
ν.716/77.
Θα µπορούσε κανείς να συµφωνήσει µε την πρώτη ανάγνωση,
αλλά εάν µπει περισσότερο στη λεπτοµέρεια του θέµατος και ιδίως
σταµατήσει στην τοποθέτηση του καθηγητή κ. ∆ηµοσθένη
Μουντράκη, θα αρχίσει να προβληµατίζεται εάν πράγµατι είναι
εφικτοί αυτοί οι στόχοι και ποιοι είναι οι λόγοι κατάργησης του ΙΓΜΕ.
Ο µεν πρόεδρος των εργαζοµένων στη ∆ιαρκή Επιτροπή
ενδιαφέρθηκε -και λογικό ήταν- για το µέλλον των εργαζοµένων και
τη διατήρηση των αυξηµένων, όπως απεδείχθη, αποδοχών έναντι
των άλλων δηµοσίων υπαλλήλων. Ο δε πρόεδρος του ΙΓΜΕ
συντεταγµένος προς τα κελεύσµατα αυτού που τον διόρισε,
ανεπιτυχώς εξύµνησε τις ρυθµίσεις.
Τι είπε, λοιπόν, ο κ. Μουντράκης αλλά και τι αναφέρεται στην
εισηγητική έκθεση: Αναλογία επιστηµονικού προς λοιπό προσωπικό
1:4. Και διερωτάται ο κ. Μουντράκης: Φταίνε οι επιστήµονες; Αυτή η
διαπίστωση γίνεται προς κάποιους οι οποίοι δηµιούργησαν τις
συνθήκες ούτως ώστε αυτή η απαράδεκτη αναλογία επιστηµονικού
προς λοιπό προσωπικό να είναι δεδοµένη για την Κυβέρνηση του
ΠΑ.ΣΟ.Κ.; 'Η είναι αυτό προκειµένου να ικανοποιήσει την
πελατειακή σχέση, να δηµιουργήσει την τεράστια ρουσφετολογία,
που δηµιούργησε όλα αυτά τα χρόνια; 'Εφθασε στο σηµείο να
διορίζει αυτό το ανειδίκευτο προσωπικό σε αναλογία µάλιστα
τεσσάρων φορών περισσότερο από τους επιστήµονες. Φόρτωσε µε
αυτόν τον τρόπο τους οργανισµούς και τα ιδρύµατα µε πελάτες µιας
ζωής. Αρκεί αυτή η διαπίστωση για να δοθεί συγχωροχάρτι; Λογική
είναι η απορία.

Τι άλλο είπε ο πρόεδρος, καθηγητής κ. Μουντράκης; 'Οτι
συγκεντρώνονται στην Αθήνα αυτοί που το επιστηµονικό τους έργο
είναι να το παρέχουν στις επαρχίες.
Κανένας έλεγχος των ερευνών από δω και πέρα, ξέφραγκο αµπέλι
χωρίς να υπάρχει κεντρική διοίκηση όσον αφορά τη σκοπιµότητα
και τη στρατηγική για τις µεταλλευτικές έρευνες. Υπάρχουν µάλιστα
σε εξέλιξη έρευνες όπως για τη γεωθερµία, οι οποίες
εγκαταλείπονται, όπως και αυτές για ειδικά µέταλλα. Και µάλιστα,
εγκαταλείπονται τοµείς οι οποίοι πρόσφατα έχουν αναδειχθεί λόγω
της εξέλιξης που υπάρχει στην επιστήµη.
Η γεωλογική εξειδίκευση πολύπλευρη από τη φύση της, θα
µπορούσε να γίνει µόνο από ειδικευµένα ερευνητικά κέντρα,
ειδικευµένες ιδιωτικές εταιρείες, διότι εµείς δεν είµαστε αντίθετοι
προς ιδιωτικές εταιρείες και ιδιωτικά µελετητικά γραφεία, σε
συνδυασµό όµως µε τα ερευνητικά κέντρα των πανεπιστηµίων,
όπως γίνεται σε όλο τον κόσµο.
Από τους στόχους επαναπροσανατολισµού, η µεταλλευτική έρευνα
Μακεδονίας και Θράκης είναι εφικτή. Αλλά πέστε µου ειλικρινά αν
υπάρχει κανείς σ'αυτήν την Αίθουσα που να πιστεύει ότι µπορεί το
ΙΓΜΕ να κάνει διαχείριση του υδάτινου δυναµικού. Καταγραφή του
υδάτινου δυναµικού µπορεί να γίνει. ∆ιαχείριση του υδάτινου
δυναµικού δεν µπορεί να γίνει, γιατί δεν µπορεί η Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση, δεν µπορούν οι περιφέρειες. 'Εχουν ξεσπάσει
εµφύλιοι πόλεµοι. Θα σας αναφέρω ενδεικτικά στο Πήλιο όπου στην
κοινότητα Πουρίου και το ∆ήµο Βόλου, υπάρχει εµφύλιος πόλεµος
επί σειρά ετών. Παραλίγο να θρηνήσουµε και νεκρούς για τη
διαχείριση των υδάτινων πόρων. Αυτή είναι η αρµοδιότητα που θα
την κάνει το ΙΓΜΕ, και που δεν µπορεί η ελληνική πολιτεία;
Χώροι υγειονοµικής ταφής: Τι λέει το νοµοσχέδιο; 'Οτι το ΙΓΜΕ θα
αποφασίσει πού θα γίνουν οι υγειονοµικές ταφές. Οι Υπουργοί
δηµοσίων έργων, δήµαρχοι, ΤΕ∆ΚΝΑ, δεν µπόρεσαν όλα αυτά τα
χρόνια να βρουν τη λύση και θα τη βρει το ΙΓΜΕ µετά την ψήφιση
αυτού του νοµοσχεδίου.
Συµµετοχή στα τεχνικά έργα: Ανέφερε ο κύριος Υπουργός ότι έχει
κάποιες ψιλοαντιρρήσεις το Τεχνικό Επιµελητήριο για την εγγραφή
στους καταλόγους των µελετητών του ΙΓΜΕ. Προφανώς
αποκρύπτει την αλήθεια, γιατί δεν απαντά στα εξής ερωτήµατα: Στις
µελέτες -προς γνώσιν των συναδέλφων κύριε Πρόεδρε-
υποβάλλουν οι κοινοπραξίες εκδηλώσεις ενδιαφέροντος. Οι µελέτες
ανατίθενται µετά πρόσκλησης εκδήλωσης ενδιαφέροντος. Ποια,
λοιπόν, ιδιωτική µελετητική εταιρεία θα κάνει κοινοπραξία µε το
ΙΓΜΕ που θα έχει το προνόµιο να έχει τουλάχιστον την καλή
αποδοχή από τον Υπουργό που το δηµιούργησε; Και ποια θα είναι
η εταιρεία αυτή που θα έχει το προνόµιο να κοινοπρακτήσει µε το
ΙΓΜΕ και να διεκδικήσει δουλειά κατ'ανάθεση; Και όχι µετά από
δηµοπρασία. ∆ιότι οι µελέτες δηµοσίων έργων ανατίθενται. ∆εν
υπάρχει δηµοπρασία ή άλλου είδους αξιολόγηση.
Αυτό δεν θα δηµιουργήσει συνθήκες αθέµιτου ανταγωνισµού; Και
αν το ΙΓΜΕ δεν τα καταφέρει, τι θα γίνεται; Θα αφαιρείται το πτυχίο;
Θα υπάρχουν οι ποινές, όπως υπάρχουν στις ιδιωτικές µελετητικές
εταιρείες; Θα υπάρχουν εγγυητικές επιστολές που θα καταπίπτουν;
Από τα παραπάνω και µε δεδοµένη την τραγική κατάσταση των
πανεπιστηµίων, που ξέρουµε όλοι, εγώ προσωπικά αδυνατώ να
προσδιορίσω τον καινούριο ρόλο του ΙΓΜΕ όπως περιγράφεται
στην εισηγητική έκθεση και όπως ο κύριος Υπουργός προσπάθησε,
όσο ήξερε, να την ερµηνεύσει.
Θα αποτελέσει συντονιστικό όργανο, όπως λέµε ότι θα µπορούσε,
εποπτείας ελέγχου και ανάθεσης ειδικών µεταλλευτικών ερευνών ή
ανεξέλεγκτα θα αρχίσει µία µεγαλύτερη διαπλοκή από αυτή που
υπάρχει;
Σε αυτά τα ερωτήµατα, ουδεµία απάντηση έδωσε ο κύριος
Υπουργός. Πιθανόν στη δευτερολογία του κάτι να µας πει.
∆ιαβάζοντας  την  εισηγητική  έκθεση  για  τον  ΕΟΜΜΕΧ  νοµίζω
ότι  µε  δυσκολία  κανείς  συγκρατεί  την  αγανάκτησή  του,  µια  που
η  συντάξασα  την  εισηγητική  έκθεση  είναι  η  τέως  κυρία
Υπουργός  Ανάπτυξης,  αυτή  που  έκανε  για  προσωπικούς
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κυρίως λόγους τον ΕΟΜΜΕΧ το τέρας που έγινε. Και τώρα αρκείται
σε διαπιστώσεις.
Με τους ν.1472 και 1479 θεσµοθετήθηκαν νέες δραστηριότητες
χρηµατοπιστωτικού χαρακτήρα. 'Εγινε ο ΕΟΜΜΕΧ υπερυπουργείο
και εξαντλήθηκε σε δραστηριότητες.
Να σας θυµίσω µερικές για να διακωµωδήσω την κατάσταση.
Κατ'αρχήν η περίφηµη ΠΡΟΜΕΤ διογκώθηκε τόσο ώστε η τέως
Υπουργός Ανάπτυξης να επιτύχει στις πολιτικές της σκοπιµότητες
και να δηµιουργήσει ένα κατάστηµα για ρουσφέτια για εξάρτηση, για
συναλλαγή και διαφθορά µε αποτέλεσµα σήµερα δεκαέξι
δισεκατοµµύρια (16.000.000.000) δραχµές να είναι οφειλές αυτών
των ρουσφετολογικών ρυθµίσεων χωρίς τόκους και τόκους
υπερηµερίας. Εάν ιδιώτες είχαν δανειστεί δεκαέξι δισεκατοµµύρια
(16.000.000.000) δραχµές, ούτε διακόσια δισεκατοµµύρια
(200.000.000.000) δραχµές µε τα πανωτόκια δεν θα έφθαναν
σήµερα για να προσδιορίσουν το ύψος των οφειλών.
'Ετσι, λοιπόν, ο ΕΟΜΜΕΧ δεν έπαιξε τον αναπτυξιακό ρόλο που
του ανατέθηκε µε τον ιδρυτικό νόµο 707/77. Αντί να παίξει το ρόλο
της ουσιαστικής στήριξης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, της
µεταποιητικής βιοµηχανίας και της χειροτεχνίας, µετεξελίχθηκε σε
υπεροργανισµό ούτως ώστε να ταιριάζει στις απαιτήσεις που
προαναφέραµε.
Και τώρα χύνονται κροκοδείλια δάκρυα για τα δεκαέξι
δισεκατοµµύρια και για την αναλογία επιστηµονικού προς διοικητικό
προσωπικό, λες και κάποιοι άλλοι δηµιούργησαν τον ΕΟΜΜΕΧ.
Βεβαίως ο ΕΟΜΜΕΧ θα µπορούσε να γίνει ένα επιτελικό όργανο
που θα έκανε µελέτες ανάπτυξης µικροµεσαίων επιχειρήσεων και
θα ήρε τα χιλιάδες αντικίνητρα που υπάρχουν για την ανάπτυξη των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Θα µπορούσε να προτείνει
φορολογικές ρυθµίσεις αναπτυξιακού χαρακτήρα για τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις και σε τελευταία ανάλυση να βοηθήσει
στην απορρόφηση των προγραµµάτων για τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις που είναι περίπου -είµαι σίγουρος ότι δεν το γνωρίζει ο
κύριος Υπουργός- στο µηδέν τοις εκατό, όπως έχει παραδεχθεί η κ.
∆ιαµαντοπούλου πριν από µερικές εβδοµάδες κατά τη συζήτηση
σχετικής επερώτησης.
Τελειώνοντας θα αναφερθώ στα λατοµεία. Για το ΚΑΠΕ θα µιλήσω
στη δευτερολογία µου. Κύριε Υπουργέ, αποκρύπτετε την αλήθεια.
Πιθανόν να µην καταλάβατε τι θεσµοθετείτε για τα λατοµεία. Η κ.
Παπανδρέου δήλωσε στη ∆ιακρή Κοινοβουλευτική Επιτροπή ότι
διαµορφώνει ένα νοµοσχέδιο γι'αυτό το θέµα που θα το φέρει για
συζήτηση στη Βουλή. Γιατί δεν έρχεται, λοιπόν, αυτό το νοµοσχέδιο
και να αποσύρετε το άρθρο 6; Τώρα δίνετε παράταση πέντε ετών
προκειµένου να ρυθµιστεί το θέµα. 'Εχετε έτοιµη πρόταση, όπως
ισχυρίστηκε η κ. Παπανδρέου, ή όχι; Εµείς µπορούµε να κάνουµε
υποµονή και δέκα και δεκαπέντε µέρες και δύο µήνες. Μήπως η
πενταετία θεσµοθετείται για να παραπεµφθεί στις ελληνικές
καλλένδες το σχέδιο νόµου; Ψευδώς εδήλωσε η κ. Παπανδρέου στη
∆ιαρκή Κοινοβουλευτική Επιτροπή ότι υπάρχει αυτό το νοµοσχεδιο;
'Ηταν στάχτη στα µάτια;
Σύµφωνα µε το άρθρο 4 του ν. 2115 απαγορεύθηκε ο καθορισµός
λατοµικών περιοχών εντός του λεκανοπεδίου της Αττικής. Εδώ αυτή
η απαγόρευση αίρετα προσωρινά για πέντε χρόνια. Μήπως είναι
στόχος η κατασκευή των έργων που θα γίνουν για τους
Ολυµπιακούς Αγώνες από τα ίδια λατοµεία χωρίς άδειες
λειτουργίας, χωρίς θεσµοθέτηση των λατοµικών περιοχών; Η κ.
Παπανδρέου στην εισηγητική έκθεση σε µία κρίση ειλικρίνειας είπε
ότι πολύ αµφιβάλλει εάν θα βρεθεί περιοχή εντός της Αττικής που
θα µπορεί να καθοριστεί στην λατοµική περιοχή. Μιλάµε για την
Αττική που έχει ιδιαίτερα βεβαρυµένο περιβάλλον, ένα περιβάλλον
που δεν αντέχει σε άλλη επιβάρυνση.
Και σε άλλες χώρες, κύριε Υπουργέ, κάνουν Ολυµπιακούς Αγώνες,
κάνουν έργα, αλλά εκεί επικρατεί η πράσινη λογιστική, η λογιστική
που έχει ισόρροπη ανάπτυξη και προστασία του περιβάλλοντος.
Αυτά τα πράγµατα τα έχετε ξεχάσει για να εξυπηρετήσετε
συµφέροντα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Πασσαλίδης έχει
το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΣΣΑΛΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το υπό συζήτηση
σχέδιο νόµου παρουσιάζει µία πρωτοτυπία. ∆εν έχει αρχή και
εποµένως µπορούµε να τοποθετηθούµε γενικά επί του
νοµοσχεδίου. Ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν το ΙΓΜΕ, τον
ΕΟΜΜΕΧ, τα λατοµεία και τη ∆ΕΗ.
Το πρώτο άρθρο του νοµοσχεδίου αναφέρεται στις εταιρίες
αµοιβαίων εγγυήσεων. Σύµφωνα µε την εισηγητική έκθεση του
νοµοσχεδίου, ο θεσµός των εταιριών αµοιβαίων εγγυήσεων,
εντάσσεται στα πλαίσια της πολιτικής ενίσχυσης των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων, µε στόχο να διευκολυνθεί η πρόσβασή τους στη
χρηµατοδότηση από τα χρηµατοδοτικά και πιστωτικά ιδρύµατα.
Οι εταιρίες αµοιβαίων εγγυήσεων λειτουργούν ύστερα από ειδική
άδεια, που χορηγείται από την Τράπεζα της Ελλάδος. Η σωστή
λειτουργία του θεσµού αυτού εξαρτάται από την ύπαρξη των
αντεγγυητικών κεφαλαίων.
Το ΙΓΜΕ είναι ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου και
εποπτεύεται από το Υπουργείο Ανάπτυξης. Η λειτουργία του
διέπεται από το ν.272/76. Το ΙΓΜΕ λειτουργεί σήµερα µε είκοσι µία
διευθύνσεις, υπηρεσίες και έξι περιφερειακά παραρτήµατα,
Θεσσαλονίκη, Ξάνθη, Κοζάνη, Πρέβεζα, Τρίπολη και Κρήτη.
Συνολικά το ΙΓΜΕ απασχολεί χίλια εξήντα ένα άτοµα, µε µέση
αναλογία επιστηµονικού προς το υπόλοιπο προσωπικό ένα προς
τρία, εκ των οποίων τετρακόσια είκοσι τρία άτοµα εργάζονται στα
περιφερειακά του παραρτήµατα. Στο ΙΓΜΕ συνυπάρχει τόσο το
απαραίτητο επιστηµονικό, όσο και το αναγκαίο τεχνολογικό
δυναµικό. Η προσφορά του ΙΓΜΕ είναι τεράστια στη χώρα µας, στη
στήριξη της µεταλλευτικής βιοµηχανίας, τους υδρογεωλογικούς
χάρτες που έχουµε, τη µελέτη των πετρωµάτων. Η συµβολή του
ΙΓΜΕ µπορεί να αποβεί ουσιαστική στον τοµέα της εδαφοµηχανικής
και της εφαρµοσµένης τεχνικής της γεωλογίας. ∆ηµιουργείται όµως
ένα καταστροφικό ρήγµα στο ΙΓΜΕ µε την κατάργηση των
επαρχιακών παραρτηµάτων. Το ΙΓΜΕ δεν µπορεί να λειτουργεί
µόνο στην Αθήνα, πρέπει να υπάρχει και η στελέχωση η
απαραίτητη στην περιφέρεια. Με την κατάργηση των περιφερειακών
παραρτηµάτων, η Κυβέρνηση ουσιαστικά διαλύει το Ινστιτούτο. Τα
παραρτήµατά του θα µπορούσαν να αναπτυχθούν λειτουργικά στην
περιφέρεια. Με το νοµοσχέδιο ουσιαστικά συρρικνώνεται το ΙΓΜΕ
και οι ερευνητικές δραστηριότητές του ελαχιστοποιούνται. Το
ερευνητικό ενδιαφέρον του ΙΓΜΕ είναι σε διάφορες περιοχές της
χώρας. Εάν το προσωπικό στα επαρχιακά παραρτήµατα είναι
πλεονάζον, αυτό δεν πρέπει να αποτελέσει αιτία κατάργησής του.
Απαραίτητος είναι ο εκσυγχρονισµός του ΙΓΜΕ, µε τη βελτίωση του
επιστηµονικού προσωπικού. Είναι απαραίτητος ο
αναπροσανατολισµός των στόχων του ΙΓΜΕ, µε την επίτευξη
καλύτερης ποιότητας ζωής για τη χώρα µας. Η συµβολή του µπορεί
να αποβεί πολύ θετική στον καθορισµό των κατάλληλων χώρων
υγειονοµικής ταφής και απορριµµάτων. Το ερευνητικό ενδιαφέρον
στην ύπαιθρο εξακολουθεί να υπάρχει. Εξάλλου, το κόστος
λειτουργίας των γραφείων της Αθήνας, είναι ασυγκρίτως
µεγαλύτερο απ' αυτό των επαρχιών.
Με τη µείωση του επιστηµονικού προσωπικού και την αντίστοιχη
µείωση της υλικοτεχνικής υποδοµής, που προέρχεται από την
κατάργηση των επαρχιακών παραρτηµάτων, προβλέπεται
συρρίκνωση του ΙΓΜΕ στις µεταλλευτικές έρευνες και τις έρευνες
του υδάτινου δυναµικού της χώρας. Η µεταλλευτική έρευνα
επιβάλλεται να συνεχιστεί στην ανατολική Μακεδονία και Θράκη για
βιοµηχανικά ορυκτά και χρυσό, καθώς και στις άλλες περιοχές της
χώρας.
Την τελευταία δεκαετία οι δηµόσιες επενδύσεις έχουν µηδενιστεί και
αυτό αποτελεί το µεγαλύτερο ζήτηµα του Ινστιτούτου, σχετικά µε την
ερευνητική του δραστηριότητα. Πώς η πρώην Υπουργός Ανάπτυξης
είπε στην αρµόδια επιτροπή ότι το ΙΓΜΕ θα συνεχίσει και θα
ολοκληρώσει τις µεταλλευτικές του έρευνες, χωρίς να προβλεφθεί
σχετικό κονδύλι από τις δηµόσιες επενδύσεις;
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Με το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο καταργούνται τα παραρτήµατα του
ΙΓΜΕ και θα παραµείνει στην Αθήνα η κεντρική υπηρεσία, χωρίς να
έχει τις αναγκαίες πληροφορίες από τις διάφορες περιοχές της
χώρας.
Η αποκοπή των πληροφοριών αυτών δηµιουργεί τις προϋποθέσεις
ύπαρξης και αντικειµένου εργασιών του ΙΓΜΕ στην Αθήνα.
Είναι πλέον βέβαιο, ότι το έµπειρο προσωπικό από την επαρχία δεν
θα υπάρχει και η µεταφορά των µελετών δεν θα γίνεται. 'Ενα
µεγάλο ποσοστό από το τρίτο Πακέτο Σαντέρ θα πάει στην
περιφέρεια. Με την κατάργηση των περιφερειακών παραρτηµάτων
ΙΓΜΕ θα αποκοπεί η χρηµατοδότηση.
Είπε η πρώην Υπουργός Ανάπτυξης στην αρµόδια Κοινοβουλευτική
Επιτροπή στις 13 Ιανουαρίου 1999 ότι, εάν επιθυµούν οι
επιστήµονες του ΙΓΜΕ, µπορούν να τοποθετηθούν στις υπερεσίες
της περιφέρειας ή του ερευνητικού δηµόσιου τοµέα που βρίσκονται
στο συγκεκριµένο νοµό. 'Αρα, η εξειδικευµένη επιστηµονική τους
γνώση δεν θα αξιοποιείται πλέον και θα βρεθούν εκτός
αντικειµένου.
'Ενα άλλο σηµαντικό µειονέκτηµα της κατάργησης των
παραρτηµάτων του ΙΓΜΕ είναι ότι δεν θα υπάρχει άµεση
ενηµέρωση και εξυπηρέτηση των πολιτών και θα αναγκάζονται
εφεξής να παίρνουν τις αναγκαίες πληροφορίες από την Αθήνα.
Αντί να οδηγήσουµε τους νέους επιστήµονες στην επαρχία, τους
στέλνουµε στην Αθήνα και τους επιστήµονες των παραρτηµάτων
του ΙΓΜΕ τους κάνουµε διοικητικούς υπαλλήλους.
Πολύ σωστά είπε στην επιτροπή ο κ.∆ηµοσθένης Μουτράκης,
καθηγητής του Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης και Πρόεδρος της
Ελληνικής Γεωλογικής Εταιρείας, για το θέµα των µετατάξεων, ότι οι
ερευνητές δεν µετατάσσονται. Πουθενά στον κόσµο δεν υπάρχει
µετάταξη ερευνητή. Υπάρχει µετάταξη δηµοσίου υπαλλήλου, που
θα κάνει την ίδια δουλειά σε µια άλλη θέση.
Ο ΕΟΜΜΕΧ ιδρύθηκε ως νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου µε τον
ν.707/77. Η ραγδαία ανάπτυξη του ΕΟΜΜΕΧ και η διεύρυνση των
δραστηριοτήτων του σε πολλούς τοµείς δράσης δηµιούργησε
σοβαρά λειτουργικά και οικονοµικά προβλήµατα στον Οργανισµό.
Τα λειτουργικά προβλήµατα οφείλονται στο µεγάλο όγκο εργασιών,
στη δηµιουργία πλήθους περιφερειακών και τοπικών
παραρτηµάτων.
Τα οικονοµικά προβλήµατα εµφανίστηκαν στη δραστηριότητα
δανειοδότησης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων.
Ο ΕΟΜΜΕΧ εκαλείτο να δανειοδοτεί τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις
από κεφάλαια που έπρεπε να εξευρεθούν στην ελεύθερη τραπεζική
αγορά µε χαµηλό κόστος. Σήµερα, ο ΕΟΜΜΕΧ απασχολεί συνολικά
πεντακόσιους τριάντα οκτώ υπαλλήλους.
Η Κυβέρνηση µε τις προτεινόµενες διατάξεις επιχειρεί να
αντιµετωπίσει µε αποτελεσµατικότερο τρόπο τα χρονίζοντα
λειτουργικά και οικονοµικά προβλήµατα του ΕΟΜΜΕΧ Α.Ε., που
δηµιουργούν υπερβολικές επιβαρύνσεις στον κρατικό
προϋπολογισµό σε σχέση µε τις παρεχόµενες υπηρεσίες.
Οι ανείσπρακτες απαιτήσεις του ΕΟΜΜΕΧ από τετρακόσιους
πενήντα οφειλέτες δανείων που χορηγήθηκαν σε βιοτεχνικές
επιχειρήσεις ανέρχονταν στις 30/9/97 στο ποσοστό των 15,6
δισεκατοµµυρίων δραχµών περίπου.
Με το νοµοσχέδιο συρρικνώνεται ο ΕΟΜΜΕΧ που έχει προσφέρει
πολλά στην εθνική οικονοµία και διαλύεται η περιφερειακή του
διάρθρωση.
Σήµερα, το 95% των δανείων, που έχει εγγυηθεί µέχρι το 1999 ο
ΕΟΜΜΕΧ, έχουν καταπέσει. Με τις οφειλές που έχει να εισπράξει
σήµερα των 15,6 δισεκατοµµυρίων δραχµών, δεν αποτελεί πλέον
εγγύηση για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Σήµερα, όπως κατέληξε,
δεν προσφέρει ούτε στα επαρχιακά ούτε στις κεντρικές υπηρεσίες.
Θα µπορούσε ο ΕΟΜΜΕΧ να γίνει ένας επιτελικός φορέας, για να
µπορέσουν ν'αναπτυχθούν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Ο ΕΟΜΜΕΧ έχει σήµερα οικονοµικά προβλήµατα. Υπήρχε πολιτική
που είχε σκοπό να βοηθήσει µε τα βιοτεχνικά δάνεια τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Αυτά, όµως, τα δάνεια δεν υπήρχε

µηχανισµός που θα τα εισέπραττε.
Το πλεονάζον προσωπικό πρέπει να αντιµετωπιστεί προσεκτικά,
γιατί έχουν εµπειρίες στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Τα
προβλήµατα που αντιµετωπίζουν σήµερα οι µικροµεσαίες
επιχειρήσεις, είναι ο έντονος ανταγωνισµός που υπόκεινται.
'Ενα από τα βασικότερα θέµατα που απασχολούν τον ΕΟΜΜΕΧ,
είναι η ρύθµιση των χρεών. Αυτό οφείλεται στα δάνεια που δόθηκαν
αλλά δεν έχουν εισπραχθεί. Πώς θα λειτουργήσει ο ΕΟΜΜΕΧ
χωρίς αυτήν τη ρύθµιση;
'Ενα άλλο θέµα, είναι το πλεονάζον προσωπικό. ∆εν υπάρχει
δουλειά για να εργασθούν, δεν υπάρχει αντικείµενο εργασίας.
Σχετικά µε τα λατοµεία λίγες είναι οι περιοχές σε όλη τη χώρα που
έχουν χωροθετηθεί λατοµικές περιοχές. Η παράταση προθεσµίας
καθορισµού λατοµικών περιοχών για πέντε χρόνια, σύµφωνα µε το
άρθρο 6 του νοµοσχεδίου είναι µεγάλη. Η πενταετής παράταση για
τα λατοµεία θα δηµιουργήσει µεγάλα περιβαλλοντολογικά
προβλήµατα στην επαρχία και στο λεκανοπέδιο της Αττικής.
Βεβαίως είναι αναγκαία τα αδρανή υλικά γιατί θα γίνουν µεγάλα
έργα εν'όψει των Ολυµπιακών Αγώνων του 2004. Πρέπει όµως να
ληφθούν υπόψη σοβαρά και οι επιπτώσεις από το µη καθορισµό
των λατοµικών ζωνών. Πρέπει να υπάρξει επίσπευση από τις
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις για τον καθορισµό αυτών των ζωνών.
Και παλαιότερα δόθηκε παράταση πενταετής. Λατοµικές ζώνες
όµως από τις νοµαρχίες δεν καθορίστηκαν. Το ίδιο θα συµβεί και
τώρα.
(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Πρέπει το Υπουργείο να αναλάβει τις ευθύνες του για να µην
υπάρχει συνέχεια της επιβάρυνσης του περιβάλλοντος από τα
λατοµεία που στις περισσότερες περιπτώσεις λειτουργούν κοντά
στις πόλεις.
Καταψηφίζω το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι, ο
Βουλευτής Επικρατείας κ. Ιωάννης Τζωάννος ζητεί άδεια
ολιγοήµερης απουσίας του στο εξωτερικό.
Εγκρίνει η Βουλή;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς, η Βουλή
ενέκρινε.
Ο κ. Κηπουρός έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, επειδή λείπει η
εισηγητική έκθεση, λείπει η αρχή στο νοµοσχέδιο, θα βάλω εγώ
κάποιες αρχές.
Αυτός ο µεγαλύτερος ιστορικός και πολιτισµικός πόρος και
συνείδηση που είναι οι ιστορικές µας περιφέρειες µπορούσε
ιδιαίτερα στη σηµερινή περίοδο, την εποχή της γεωοικονοµίας και
της γεωπολιτικής να µας οδηγήσει ακόµη και σε θαύµατα, να
είµαστε σε άλλα ύψη σαν χώρα. Αν αυτό δεν προχώρησε και δεν
προχωράει, οφείλεται στην απουσία ενός άλλου εθνικού πόρου που
διαθέτουν όλα τα ευρωπαϊκά και πολιτισµένα έθνη που όµως λείπει
από τη δική µας χώρα και είναι η πολιτική τόσο σαν οικοδόµηση,
όσο και σαν προσχεδιασµός. Την πολιτική εδώ τη βιώνουµε σαν
αντιµετώπιση έκτακτων γεγονότων, σαν θεοµηνία.
Η υπαρκτή θλιβερή περιφερειακή πραγµατικότητα αυτό δείχνει,
αυτό έδειξε η ιστορία. Τώρα οι εκ των υστέρων φωνασκίες από
διάφορες πλευρές και οι υποκρισίες, ούτε πείθουν ούτε αρκούν.
Η αλήθεια είναι ότι όλες οι διευθύνουσες πολιτικές οµάδες, αυτό
που λέµε δηλαδή επίσηµη πολιτική Ελλάδα, έχουν την ίδια γραµµή
για την περιφέρεια. 'Αργησαν πολύ να µιλήσουν για την Εγνατία.
'Ολα τα κόµµατα στο πακέτο Ντελόρ, πήραν πακέτο. Σήµερα
τρέχουν να φθάσουν, να αντιµετωπίσουν τις παρενέργειες για το
2004. Αυτές οι ιστορίες για τις λατοµικές ζώνες τέτοια παρενέργεια
είναι. ∆εν έφεραν όµως έγκαιρα το ζήτηµα της διεκδίκησης των
Ολυµπιακών εδώ µέσα στο Κοινοβούλιο.
Καλά, η Νέα ∆ηµοκρατία ανέκαθεν από την ίδρυσή της ήταν
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ένα κόµµα αθηναϊκό. Εγώ δεν άκουσα το 1993, το 1994, το 1995, το
1996, το 1997, το 1998, τον Καραµανλή να µιλάει ποτέ για την
Εγνατία. Τον άκουσα χθες το βράδυ να µιλάει για πολλές
ελληνοτουρκικές διαφορές, στο CNN.
'Οµως και η Αριστερά, δεν είχε έναν Γκράµσι να µιλήσει για το
ζήτηµα του ελληνικού νότου. Μήπως κατάλαβε το Βενιζέλο;
Το δε ΠΑ.ΣΟ.Κ., αυτό που λέγεται ΠΑ.ΣΟ.Κ., γιατί στην ουσία δεν
είναι, -αυτό έδειξε η πραγµατικότητα- ενώ ξεκίνησε από ένα
περιφερειακό κόµµα κατέληξε να είναι ένα κόµµα αθηναϊκό.
Παράδοξο µεν, αλήθεια δε.
Ποτέ δεν έγινε µια σοβαρή πολιτική συζήτηση εδώ µέσα ούτε καν
µέσα στα πολιτικά κόµµατα ούτε έξω απ' αυτά, αλλά ούτε και στα
συνέδριά τους, αυτό δηλαδή που έγινε στην Ευρώπη τις
προηγούµενες δεκαετίες για την περιφέρεια που είναι η άλλη όψη
του εκσυγχρονισµού. Τα άλλα είναι φλύαρος ρητορισµός, φλύαρος
προπαγανδισµός, φλύαρος νοµικισµός. 'Ετσι σήµερα αντί για την
ένωση και ενσωµάτωση των περιφερειών στον εθνικό κορµό
παρατηρεί κανείς την απογύµνωση, την καταρράκωση και την
ξανασταύρωση των ιστορικών µας περιφερειών µε ταυτόχρονα
βέβαια έναν αυτοχειριασµό της πρωτεύουσας κάτι που όµως έχει
κατανοήσει πλέον ο δηµοκρατικός αθηναϊκός λαός. Αυτό έδειξε η
τρέχουσα πραγµατικότητα, οι Αθηναίοι ξαναγίνονται κοινωνία
πολιτών.
Το ψευδοϋπερασπιστικό και λαϊκίστικο νόθο επιχείρηµα ότι
υπάρχουν πολιτικές στο όνοµα των πέντε εκατοµµυρίων πολιτών,
έχει κάνει τον κύκλο του και κάηκε. Γιατί, αν θέλετε, η δηµοκρατία
σήµερα ταυτίζεται εκτός των άλλων και µε την ισοτιµία των
περιφερειών απέναντι στο αθηναϊκό κέντρο. Γι' αυτό το νοµοσχέδιο
αυτό, εκτός των άλλων, είναι και αντιδηµοκρατικό, γιατί, όπως θα
αποδείξω στη συνέχεια, οι ρυθµίσεις του αποβαίνουν εις βάρος της
περιφέρειας.
Μόνο κάποια γραφειοκρατικά στρώµατα πια στηρίζουν παρόµοιες
πολιτικές. Μια απ' αυτές αποτελεί το σηµερινό νοµοσχέδιο, στο
οποίο, εκτός των άλλων, υπάρχουν και ψεύδη. 'Ετσι αναφέρεται ότι
οι ταπητουργικές σχολές διατηρούνται, ενώ η αλήθεια είναι
διαφορετική, αφού οκτώ σχολές στους Λειψούς ∆ωδεκανήσου, στην
Ανδρίτσαινα Ηλείας, στον 'Αγιο Γεώργιο Πρεβέζης, στο Αιτωλικό
Αιτωλοακαρνανίας το µοναδικό εν Ελλάδι κιλιµοποιείο στα 'Αβδηρα
Ξάνθης, στην Καλλονή Τήνου και τη Νέα Καλή Ροδόπης, µε
απόφαση του διοικητικού συµβουλίου του ΕΟΜΜΕΧ, κατόπιν
εντολής του Υπουργείου Ανάπτυξης έχουν ήδη κλείσει, ενώ οι
υπόλοιπες είκοσι ταπητουρικές σχολές είναι και αυτές
καταδικασµένες στο άµεσο µέλλον να έχουν την ίδια τύχη, αφού ο
ίδιος ο ΕΟΜΜΕΧ δεν καταβάλει την ίδια συµµετοχή, για να
εκταµιεύσει κοινοτικά κονδύλια. Εξ αιτίας µη υπαρχόντων
κονδυλίων, λοιπόν, οδηγούνται µε µαθηµατική ακρίβεια στο
κλείσιµο.
Ποια είναι τα θύµατα; Ο λόγος για τις εξακόσιες αυτήν τη στιγµή
εναποµείνασες Ελληνίδες αγρότισσες υφάντριες, του Οργανισµού
µε µέσο µισθό πενήντα χιλιάδες το µήνα.
Είναι ένα νοµοσχέδιο όχι µόνο σε βάρος των γυναικών, αλλά και
άνανδρο, καθώς και ανεργιοφόρο, όταν µάλιστα το οικονοµικό
άνοιγµα στον ΟΑΕ∆ είναι δέκα περίπου χιλιάδες ανά θέση
ανεργίας, ενώ το αντίστοιχο άνοιγµα στην ταπητουργία είναι χίλιες
δραχµές ανά θέση εργασίας.
Είναι ακόµη αντιϊστορικό και αντιπολιτισµικό και αντιµυθολογικό, αν
θέλετε. Να τα βάλω σε µια άλλη σειρά; Πρόσφυγες της Μικράς
Ασίας, Μίλητος και Πηνελόπη. Μέχρι εκεί πάει η ιστορία και η
µυθολογία της ταπητουργίας.
Ούτε βέβαια είναι ΠΑ.ΣΟ.Κ. η έξωση του ΕΟΜΜΕΧ από τον
αναπτυξιακό νόµο, η αξιολόγηση επενδυτικών αιτήσεων µε
ταυτόχρονη εγκατάλειψη των εκατόν πενήντα χιλιάδων περίπου
µικροµεσαίων επιχειρήσεων.
Ούτε τέλος εξέλειπαν οι λόγοι ύπαρξης και συνέχειας των
περιφερειακών παραρτηµάτων του ΙΓΜΕ τα οποία και αυτά
εφέροντο προς κατάργηση, εάν δεν επιµέναµε στην Επιτροπή
Παραγωγής και Εµπορίου, µε την απειλή καταψήφισης, ώστε να
αναγκαστεί η κυρία Υπουργός να αντικαταστήσει τον όρο
"ολιγοµελή" µε τον όρο "αναγκαίο", που ουσιαστικά ο όρος
"ολιγοµελή" σήµαινε κατάργηση.

Οφείλει ο νέος Υπουργός να διαβεβαιώσει υπεύθυνα για τη
διατήρηση των περιφερειακών αυτών παραρτηµάτων µε όνοµα,
επίθετο και αριθµό. Παραρτήµατα, όχι γραφεία. Ταυτίζω την ψήφο
µου µε την τύχη και των είκοσι οκτώ ταπητουργικών σχολών από
τους Μεταξάδες, τη ∆οξιπάρεια, το Αλεποχώρι και το Παλιούρι του
'Εβρου, µέχρι το ∆ελβινάκι της Ηπείρου και µέχρι τους Λειψούς της
∆ωδεκανήσου και ζητώ να ανακληθεί η απόφαση για το κλείσιµο
των οκτώ ταπητουργικών σχολών. Κύριε Υπουργέ, οφείλετε να τις
ανοίξετε ξανά.
Με την ευκαιρία αυτή, θέλω να προτείνω στην Κυβέρνηση, αλλά και
σε όλες τις υπαρκτές πολιτικές διοικήσεις να αποδεχθείτε µία προ
ηµερησίας διατάξεως συζήτηση στη Βουλή για το ζήτηµα της
περιφέρειας, να αποκτήσει επιτέλους η χώρα µια σοβαρή και
επεξεργασµένη πολιτική, που σήµερα στερείται όντας δεκαετίες
πίσω από τις ευρωπαϊκές υπόλοιπες χώρες.
Ακούω διάφορους που µιλούν εδώ µέσα για την αποκέντρωση.
Αυτός ο όρος πλέον είναι καθυστερηµένος, πρέπει να τον
διαγράψουµε από το πολιτικό µας λεξιλόγιο, όπως επίσης και τον
όρο επαρχία, που έχει πλέον ταυτιστεί µε τον όρο ύβρις.
Η πολυκεντρική Ελλάδα, που αποτελεί ένα νέο ελληνικό και
ευρωπαϊκό πολιτισµικό πρότυπο, εθνικό, πολιτικοηθικό και
νεοδοµικό, να πάρει τη θέση της λεγόµενης αποκέντρωσης.
Επιπλέον, η εθνική, κεντρική και πολύµορφη ανάπτυξη σε κάθε
ιστορική περιφέρεια είναι το κλειδί. ∆έκα ιστορικές περιφέρειες που
αυτοκυβερνώνται, είναι το νέο µοντέλο.
Και άλλες φορές σας έχουµε µιλήσει και σας έχουµε κάνει
προτάσεις. Οι διοικήσεις τις υιοθετούν κατόπιν εορτής. Αυτό βέβαια
δε συµβαίνει µε τη µεγάλη πλειοψηφία των αγαπητών συναδέλφων,
που προσυπέγραψαν την πρόταση του Μιχάλη Χαραλαµπίδη για τη
Ρωµανία, διακόσιοι τέσσερις Βουλευτές, όπως επίσης και άλλες
προτάσεις του ίδιου ανθρώπου.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε
την αρχή του νοµοσχεδίου, που φέρει τον τίτλο "∆ιάφορες ρυθµίσεις
θεµάτων του Υπουργείου Ανάπτυξης".
Μελετώντας το νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ, προσπάθησα να βρω
αυτό που λέµε "αρχή", αλλά οφείλω να οµολογήσω ότι δεν βρήκα
κάτι τέτοιο. Καµία αρχή και καµιά φιλοσοφία δεν υπάρχει στο
συζητούµενο νοµοσχέδιο. Στο νοµοσχέδιο όµως υπάρχουν
"διάφορα". Και τα "διάφορα" δεν µπορούν να συγκροτούν αρχή, δεν
µπορούν να εκφράζουν φιλοσοφία.
Στο νοµοσχέδιο ρυθµίζονται διάφορα θέµατα. Και επαναλαµβάνω
τη λέξη "διάφορα", διότι ο τίτλος του νοµοσχεδίου είναι "∆ιάφορα... "
κλπ. Είναι θέµατα αµοιβαίων εγγυήσεων, θέµατα ειδικών
εκκαθαρίσεων του ν.1892/90. Είναι θέµατα του ΙΓΜΕ, θέµατα του
ΕΟΜΜΕΧ, θέµατα των λατοµείων, θέµατα εκτελέσεως έργων υπό
τάση, θέµατα οφειλών προς τη ∆ΕΗ, θέµατα ανανεωσίµων πηγών
ενεργείας.
Σε αυτές τις κατηγορίες των θεµάτων που υπάρχουν στο
νοµοσχέδιο, αν όντως προστεθούν -όπως είναι βέβαιο- και κάποια
άλλα θέµατα, που θα προκύψουν από την πληθώρα των
τροπολογιών που έχουν υποβληθεί, άλλωστε αυτό είναι ένα
φαινόµενο που θα λέγαµε ότι "είθισται" πλέον, τελικά θα βγει ένας
νόµος που θα δικαιολογεί τη γνωστή φράση "πλίνθοι, λίθοι και
κέραµοι ατάκτως ερριµµένα".
Σε ένα τέτοιο νοµοσχέδιο, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, όταν
συζητείται η αρχή και δεν ανευρίσκεται, η συζήτηση είναι περιττή.
Με όση, λοιπόν, µπορώ αντικειµενικότητα και ειλικρινά µε διάθεση
συµβολής, θα αναφερθώ στα θέµατα που ρυθµίζονται µε το
συζητούµενο νοµοσχέδιο, αδιαφορώντας για την αρχή του
νοµοσχεδίου.
Πρώτον, τα θέµατα των αµοιβαίων εγγυήσεων θα µπορούσαν να
είχαν ρυθµισθεί µε το ν.2367/95, αλλά η προχειρότης του τρόπου µε
τον οποίο νοµοθετεί η Κυβέρνηση, είναι πλέον γνωστή και δεν
επέτρεψε τη ρύθµιση τότε.
Και ενοχλείσθε, κύριε Υπουργέ, και εσείς και οι συνάδελφοί
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σας, όταν από αυτό το Βήµα σας λέµε ότι προχείρως νοµοθετείτε.
∆ικό σας είναι το νοµοσχέδιο, προ τριετίας. 'Ερχεσθε να το
τροποποιήσετε. Καλά κάνετε, ορθά κάνετε, αλλά γιατί δεν το κάνατε
τότε, όταν από εκείνη την πλευρά σας επισηµάναµε τι έπρεπε να
κάνετε και δεν το κάνατε.
Επιτέλους η αλαζονική συµπεριφορά κάποιων Υπουργών στην
Αίθουσα πρέπει να σταµατήσει, διότι είναι επί ζηµία και των ιδίων
και κυρίως του τόπου.
'Ετσι σήµερα ερχόµαστε να τροποποιήσουµε αυτόν το νόµο που
κατά τη γνώµη µας δεν θα λύσει το πρόβληµα. Νοµίζουµε ότι το
µοντέλο των ασφαλιστικών και των αντασφαλιστικών εταιρειών θα
µπορούσε να δώσει καλύτερη λύση. Είναι άποψή µας. ∆είτε τη,
έστω και τώρα.
Στο θέµα των εκκαθαρίσεων και διευκολύνσεων του ν.1892/90
µπορώ να πω ευθέως ότι βρίσκονται στη σωστή κατεύθυνση, αλλά
σας καλούµε να δείτε και την τροπολογία την οποία σας κατέθεσε ο
εκλεκτός εισηγητής µας ο κ. Σαλαγκούδης κατά την εισήγησή του.
Για τις ρυθµίσεις του ΙΓΜΕ υπάρχουν πολλές ενστάσεις, κύριε
Υπουργέ. Το ΙΓΜΕ προσέφερε πολλές υπηρεσίες στο κράτος και
στον ελληνικό λαό. Μπορεί να µην έδωσε όσα περιµέναµε από τη
λειτουργία του, αλλά κανείς δεν µπορεί να αγνοήσει το σηµαντικό
έργο το οποίο προσέφερε καθ'όλη τη διάρκεια της λειτουργίας του.
Αυτό το έργο δεν περατώθηκε και χρειάζεται τις δραστηριότητες του
ΙΓΜΕ. Με την ουσιαστική καθ'ηµάς κατάργηση των παραρτηµάτων
του ΙΓΜΕ στην ελληνική περιφέρεια περιορίζονται οι δυνατότητες
του ΙΓΜΕ.
∆εν θα ήθελα να επεκταθώ περισσότερο. Περιοριζόµαστε στην
τοποθέτησή µας αυτή και επιφυλασσόµαστε στην κατ'άρθρο
συζήτηση, κύριε Υπουργέ, να επιµείνουµε σε κάποιες απόψεις, τις
οποίες θα διατυπώσουµε και θα σας παρακαλέσουµε να τείνετε
ευήκοον ους, διότι σας είπα από την αρχή της οµιλίας µου ότι µε
διάθεση συµβολής ανέρχοµαι στο Βήµα και οµιλώ.
Πάντως βλέπουµε τη ρύθµιση για το ΙΓΜΕ µε µία νέα επίθεση του
αθηνοκεντρικού κράτους κατά της ελληνικής περιφέρειας.
Επιτέλους, πρέπει να καταλάβουν οι πάντες ότι η ελληνική
περιφέρεια πρέπει να ζήσει. Αν νοµίζετε ότι ζώντας η Αθήνα έχετε
λύσει το πρόβληµα, κάνετε λάθος. Η Ελλάδα θα ζήσει αν θα
υπάρχει ελληνική περιφέρεια. Η Αθήνα θα ζήσει αν θα υπάρχει
ελληνική περιφέρεια. Και µε τη συµπεριφορά που ακολουθεί η
ελληνική Κυβέρνηση, την ελληνική περιφέρεια την εξουθενώνει και
δεν αντιλαµβάνεται ότι κατ'αυτόν τον τρόπο σβήνει και τον κύριο
στόχο της, που είναι η προστασία των αθηναϊκών συµφερόντων.
Τέταρτο θέµα είναι οι ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου για τον ΕΟΜΜΕΧ.
Αποτελούν αυτές οι ρυθµίσεις την επιβεβαίωση ότι, η σηµερινή
Κυβέρνηση µε τη συµπεριφορά της αχρήστευσε ένα χρησιµότατο
εργαλείο για τους µικροµεσαίους. Ο ΕΟΜΜΕΧ προσέφερε έργο και
συνέβαλε στην ανάπτυξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων µέχρι
την ώρα που δέχθηκε την επίθεση του κοµµατικού κράτους του
κόµµατός σας. Αν γίνει ένας απολογισµός από της ιδρύσεώς του
µέχρι το 1984, ο ΕΟΜΜΕΧ θα βαθµολογηθεί µε άριστα. Από το
1984 µε την είσοδο των πελατειακών σχέσεων και κορωνίδα την
ΠΡΟΜΕΤ -τη γνωστή αµαρτωλή ΠΡΟΜΕΤ- ασφαλώς και δεν έχει
θετική πορεία.
Οι προτεινόµενες ρυθµίσεις ασφαλώς, κύριε Υπουργέ, δεν µας
βρίσκουν συµφώνους. Μετά τον περιορισµό των δραστηριοτήτων
του ΕΟΜΜΕΧ, εκείνο που αποµένει είναι να παραµείνει ένας
οργανισµός επιτελικού χαρακτήρα για εκπόνηση κλαδικών µελετών.
Θα είναι µία προσφορά, διαφορετικά, έτσι όπως τον καταντήσατε,
θα είναι άχρηστος.
Πέµπτο θέµα είναι οι ρυθµίσεις για τα λατοµεία. Οι ρυθµίσεις, κύριε
Υπουργέ, για τα λατοµεία είναι εµβαλωµατικές. ∆εν αντιµετωπίζουν
το πρόβληµα και πέραν του γεγονότος ότι, εγώ µε ειλικρίνεια θα σας
πω, δηµιουργούνται και πολλά µα, πάρα πολλά ερωτηµατικά;
Εκείνο που χρειάζεται είναι να πάρουν τις αποφάσεις οι
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, µε αντικειµενικά κριτήρια και να
καθορίσουν τις λατοµικές ζώνες, για να τελειώνει αυτή η ιστορία.

Τι θα κάνετε, κύριε Υπουργέ, µετά από πέντε χρόνια -αν είσαστε
εσείς, γιατί αυτό το θεωρώ αδιανόητο- που τους δίνετε την
προθεσµία, αν ξαναέρθουν και σας πουν, δώστε µας άλλα πέντε
χρόνια; Με την τακτική που ακολουθούµε, δεν ξέρω, όποια
κυβέρνηση και αν είναι, µήπως βρεθεί κάτω από τις ίδιες συνθήκες,
να κάνει πάλι το ίδιο. ∆εν κάνετε, δηλαδή, σήµερα τις τοµές που
χρειάζονται. Πάρτε, λοιπόν, τις αποφάσεις που χρειάζονται.
'Εκτο θέµα, είναι οι ρυθµίσεις για την εκτέλεση έργων υπό τάση. ∆εν
µπορώ να εκφράσω άποψη, γιατί δεν έχω ειδική γνώση, κύριοι
συνάδελφοι. Από τις εγκυκλοπαιδικές, όµως γνώσεις, που
διαθέτουµε όλοι µας, πιστεύω ότι θα πρέπει να υπάρξουν
προδιαγραφές ασφαλείας για τις κατοικηµένες περιοχές. Αν
υπάρχουν, µε βρίσκετε σύµφωνο. Αν δεν υπάρχουν, δεν το ξέρω,
είναι θέµα, που το θέτω προς προβληµατισµό και αν θέλετε, δείτε
το.
'Ενα έβδοµο θέµα, κύριοι συνάδελφοι, είναι οι ρυθµίσεις για τις
οφειλές της ∆.Ε.Η. Γιατί αυτή η διαφοροποίηση; Τι θα πει µεγάλα
και µικρά ποσά; Κάντε µια ενιαία ρύθµιση και για εκείνους που
χρωστούν πολλά και για εκείνους που χρωστούν λίγα, διότι και τα
λίγα για εκείνον που δεν έχει, είναι πάρα πολλά. Βρείτε, λοιπόν, µια
ενιαία ρύθµιση.
Τέλος, είναι οι ρυθµίσεις για το κέντρο των ανανεωσίµων πηγών
ενεργείας. Νοµίζουµε, ότι ο επιτελικός χαρακτήρας θα διασπαστεί
από τη διασπορά σε όλη την επικράτεια. ∆εν αντιστοιχεί προς το
Ι.Γ.Μ.Ε. και προς τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Είναι ένα επιστηµονικό κέντρο
και αφού δεν έχετε τη δυνατότητα να έχετε σωστή οργάνωση στο
κέντρο, πολύ δε περισσότερο δεν θα έχετε τη δυνατότητα, αν θα
αρχίσετε να κάνετε τη διασπορά.
Αυτή είναι η θέση µας, κύριε Υπυργέ, στα διάφορα θέµατα του
νοµοσχεδίου και αυτή θα είναι και η στάση µας, κατά τη συζήτηση
επί των άρθρων.
'Οσον αφορά την αρχή του νοµοσχεδίου, αφού αυτή η ίδια µας
αγνοεί, δεν µπορούµε, παρά να πράξουµε και εµείς το ίδιο, για την
αρχή του νοµοσχεδίου. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. ∆αµιανός έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αυτό είναι πράγµατι ένα περίεργο νοµοσχέδιο, όπως
διαµορφώθηκε. Ξεκινήσαµε µε την πρωτοτυπία να µιλήσει πρώτος
ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και µετά ο
κυβερνητικός εισηγητής. Είδαµε έναν Υπουργό, ο οποίος µας έκανε
µια έκθεση ιδεών, µας είπε τι περίπου θέλει να αλλάξει χωρίς όµως,
να το ξέρουµε εµείς οι ίδιοι.
Θα µιλήσουµε, λοιπόν, επί ενός νοµοσχεδίου, το οποίο πιθανόν να
αλλάξει σε πολλά πράγµατα και αυτήν τη στιγµή το νοµοσχέδιο
υποστηρίζεται από έναν Υπουργό, ο οποίος είναι αναρµόδιος. Τον
συγχαίρουµε επί τη αναλήψει των καινούριων καθηκόντων του,
αλλά είναι εντελώς αναρµόδιος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Η
Κυβέρνηση είναι ενιαία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Είναι ενιαία, κύριε Υπουργέ, αλλά δεν
έχετε ιδέα για το νοµοσχέδιο που συζητάµε, όπως δεν έχει ιδέα ο
νυν Υπουργός Ανάπτυξης. Εσείς είσθε Υπουργός Εµπορίου και
εύχοµαι καλή επιτυχία στο έργο σας, αλλά δεν ξέρετε τίποτα και
εµείς θα µιλήσουµε επί συγκεκριµένων θεµάτων, στα οποία δεν
µπορείτε να µας απαντήσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Θα
πάρετε την απάντησή σας µετά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Ακούσαµε, λοιπόν, τον κύριο Υπουργό,
να αναφέρεται κατ'επανάληψη στις τροπολογίες και µάλιστα µας
εµέµφθη, διότι δεν τον παρακολουθούµε -όπως λέει- καλά, για να
σηµειώνουµε. Εγώ, λοιπόν, σηµείωσα. Είπε, ότι θα αλλάξουν
ορισµένα πράγµατα, αλλά προς ποίαν κατεύθυνση; Καµία
απάντηση επ'αυτού. Θα διατηρηθούν, είπε, κάποια παραρτήµατα.
Με ποια µορφή θα διατηρηθούν και ποια θα διατηρηθούν; Με το
σύνολο του προσωπικού τους, µε διαφοροποιηµένο το προσωπικό;
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Βέβαια το νοµοσχέδιο, αυτό καθ'αυτό, στην ουσία έχει δύο βασικά
θέµατα και αυτά είναι κυρίως που νοµίζω, ότι απασχολούν και το
σύνολο των συναδέλφων, οι οποίοι ασχολήθηκαν και θα
ασχοληθούν µε αυτό. Αυτά είναι η συρρίκνωση του Ι.Γ.Μ.Ε. και η
συρίκνωση του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Γι'αυτά τα δύο, ο κύριος Υπουργός σε
είκοσι λεπτά αφιέρωσε περίπου τα τρία. Μας είπε βέβαια -και δεν
µπορούσε να πει και τίποτα διαφορετικά- ότι δεν µειώνεται το
ενδιαφέρον της Κυβέρνησης για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις µε τη
συρρίκνωση του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Βέβαια το νοµοσχέδιο δεν δείχνει
κάτι τέτοιο, δείχνει ακριβώς το αντίθετο. Μας είπε ότι, ούτε για το
Ι.Γ.Μ.Ε. υπάρχει µείωση ενδιαφέροντος από την Κυβέρνηση, έστω
και αν υπάρχει αυτή η σηµαντική συρρίκνωση.
Είπε βέβαια ότι δεν φταίνε οι εργαζόµενοι. Αυτό έλειπε να λέγαµε
ότι φταίνε οι εργαζόµενοι, διότι οι πολιτικές οι οποίες
ακολουθήθηκαν από τις διάφορες κυβερνήσεις, µε προεξάρχουσα
ευθύνη των κυβερνήσεων των δικών σας, κύριε Υπουργέ, και
ιδιαίτερα της προκατόχου σας Υπουργού της κ. Παπανδρέου από
προγενέστερες θέσεις της, οδήγησαν, εάν οδήγησαν σε αδιέξοδο
τους οργανισµούς και ιδιαίτερα τον ΕΟΜΜΕΧ.
Εδώ όµως υπάρχουν δεκάδες απορίες, οι οποίες χρειάζονται
επεξήγηση. Κατ' αρχάς δεν έχει καµία σχέση η εισηγητική έκθεση -
εσείς βέβαια δεν την έχετε διαβάσει, λογικό είναι- της κ.
Παπανδρέου, διότι δεν είναι το αντικείµενό σας, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Μη λέτε
τέτοια πράγµατα.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: ∆εν σας µέµφοµαι. 'Εχετε τόση ευθύνη
στο Υπουργείο Εµπορίου, που δεν είναι δυνατόν να ασχολείσθε µε
τα λατοµεία, µε το ΙΓΜΕ και µε τον ΕΟΜΜΕΧ, διότι δεν είναι το
αντικείµενό σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης):
Ασχοληθείτε µε την ουσία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Λέει, λοιπόν, ότι στόχος της
Κυβέρνησης, είναι να µεταφέρει σηµαντικές αρµοδιότητες στην
περιφέρεια, που πλέον "γίνεται" κέντρο λήψεως αποφάσεων,
ιδιαίτερα για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και γι' αυτό µεταφέρει
προσωπικό του ΕΟΜΜΕΧ, στην περιφέρεια.
'Οµως, το ίδιο το νοµοσχέδιο λέει ότι στην ουσία η µείωση αυτή
γίνεται λόγω της δυσαναλογίας του προσωπικού, µεταξύ
επιστηµονικού και µη επιστηµονικού και είναι βέβαιο ότι αυτοί οι
οποίοι θα µετατεθούν κατά πλειοψηφία είναι το µη επιστηµονικό
προσωπικό. Τώρα, πώς αυτό το µη επιστηµονικό προσωπικό θα
αναβαθµίσει τόσο πολύ τις περιφέρειες, όπως εσείς προσπαθείτε
να παρουσιάσετε µέσα στο νοµοσχέδιο, αυτό είναι πράγµα που
µόνο το ΠΑΣΟΚ θα µπορούσε να το φανταστεί, αλλά αµφιβάλλω αν
µπορεί και αυτό ακόµη να το εξηγήσει.
Λέει µέσα το νοµοσχέδιο ότι το προσωπικό το οποίο εκ των
πραγµάτων αποδεσµεύεται από τον ΕΟΜΜΕΧ και από το ΙΓΜΕ, θα
µεταφερθεί σε θέσεις της περιφέρειας. 'Οµως θα πρέπει να
γνωρίζετε ότι ιδιαίτερα στον ΕΟΜΜΕΧ, το προσωπικό υπηρετεί σε
νοµούς όχι σε έδρες της περιφέρειας, που σηµαίνει ότι το
προσωπικό αυτό θα το µεταφέρετε κατά τεκµήριο εκτός του νοµού
του. 'Αρα θα το µεταθέσετε χωρίς να το θέλει, διότι είναι σαφής η
διάταξη. Λέει το άρθρο 5 παράγραφος 3 προς το τέλος "το
πλεονάζον προσωπικό µεταφέρεται και εντάσσεται και χωρίς αίτησή
του" δηλαδή υποχρεωτική µετάταξη. Και εδώ θα ανοίξω µια µικρή
παρένθεση. Γι' αυτό το νοµοσχέδιο ανακαλύψαµε και νέο όρο
"µεταφορά". Η µετάταξη δεν µας έκανε, αυτό είναι καινούρια έννοια.
"Μεταφορά". Ποια είναι η έννοια της λέξης "µεταφορά"; ∆ηλαδή πώς
εξηγείται αυτό; Καταργείται ο οργανισµός, καταργείται η θέση του,
µετατάσσεται ο άνθρωπος αυτός, εντάσσεται ο άνθρωπος αυτός;
Το ότι "µεταφέρεται" είναι έννοια καινούρια του ΠΑΣΟΚικού
λεξιλογίου. ∆εν καταλαβαίνω βέβαια αν πιστεύετε ότι µπορείτε να
διασκεδάσετε τις ανησυχίες και τις φοβίες του προσωπικού, το
οποίο χάνει τη θέση την οποία σήµερα έχει για να βρει µια άλλη,
αλλάζοντας την ονοµασία από "µετάταξη" ή δεν ξέρω τι άλλο
ταίριαζε σε "µεταφορά".
Μεταθέτετε, λοιπόν, αυτό το προσωπικό σε θέσεις εκτός του νοµού
στον οποίο υπηρετούν, άρα εκτός της περιοχής συµφερόντων τους

και µάλιστα χωρίς αίτησή τους, υποχρεωτικά. Και αυτό βέβαια όσο
µπορούσατε το έχετε καλύψει.
'Ενα ακόµη ερώτηµα, τι γίνεται αλήθεια µε τις θέσεις στην
περιφέρεια, ακόµη εάν αυτές οι οποίες προβλέπονται για κάλυψη
είναι λιγότερες από το προσωπικό το οποίο υπηρετεί στην
περιφέρεια και πρόκειται να τις καλύψει. Αυτό το πλεονάζον
προσωπικό πού θα πάει; Λέτε πώς θα γίνει η ρύθµιση του ποιος θα
πάει πρώτος, αλλά το πλεονάζον προσωπικό πού θα πάει;
Αν υποθέσουµε ότι µπορούµε να καλύψουµε δέκα θέσεις στην
περιφέρεια και οι µετατασσόµενοι, οι µεταφερόµενοι κατά τη δική
σας άποψη, εργαζόµενοι είναι δώδεκα, οι άλλοι δύο πού θα πάνε;
Θα πάνε σε άλλη περιφέρεια; ∆ηλαδή, όχι µόνο σε άλλο νοµό αλλά
και σε άλλη περιφέρεια;
Επίσης, λέτε και το εξής καταπληκτικό. "Πέραν της περιφερείας
Αττικής".
Κύριε Υπουργέ, προς ενηµέρωσή σας σας λέγω ότι πληθώρα του
προσωπικού των δύο αυτών οργανισµών υπηρετεί στην Αττική.
'Ενα µεγάλο µέρος, λοιπόν, των ατόµων τα οποία θα χάσουν στην
ουσία τη θέση τους, µε τους καινούριους οργανισµούς, είναι
κάτοικοι Αττικής. Εργάζονται στην Αττική. Αυτοί που θα πάνε αφού
εξαιρείται η περιφέρεια Αττικής;
'Αρα, γι' αυτούς είναι υποχρεωτική η µεταφορά σε άλλη περιφέρεια,
θέλουν δεν θέλουν.
Είναι ρητή η διάταξη, όπως ρητή είναι η διάταξη του άρθρου 5,
παράγραφος 1, που λέει ότι αυτοδικαίως καταργούνται τα
παραρτήµατα του ΕΟΜΜΕΧ παρά τη δήλωση εδώ του Υπουργού
ότι δεν θα καταργηθούν. Είναι σαφής η διάταξη και αν πρόκειται να
την αλλάξετε θα πρέπει να ξέρουµε εκ των προτέρων, πώς θα
αλλάξει. Και αυτό είναι απάντηση για την "καλόπιστη ή κακόπιστη
ανάγνωση". Είναι θέµα απλά καθαρών ελληνικών.
∆όξα τω Θεώ τα ελληνικά µας είναι καλά, µπορεί βέβαια να µην
είναι τόσο καλά όσο του κ. Βενιζέλου, που διακρίνεται για το
χειρισµό της ελληνικής γλώσσας, αλλά αν µη τι άλλο λέξεις όπως
"αυτοδικαίως", µπορεί ο κάθε 'Ελλην Βουλευτής να τις καταλάβει και
να καταλάβει και τι σηµαίνει.
'Ερχοµαι τώρα στο ΙΓΜΕ.
Το ΙΓΜΕ είναι µια αµαρτωλή ιστορία ως προς το προσωπικό του και
καλύτερα να µην την πολυσυζητάτε. Φθάσατε σήµερα να λέτε ότι
χρειάζεται να µειωθεί αυτό το περίφηµο προσωπικό που εσείς το
διογκώσατε τόσο πολύ µε αλλόγιστους διορισµούς.
Κύριε Υπουργέ, είναι αποκαλυπτικότατη η εισηγητική έκθεση του
νοµοσχεδίου και για τον ΕΟΜΜΕΧ και για το ΙΓΜΕ.
Σας υπενθυµίζω ότι η κ. Παπανδρέου ως Πρόεδρος, του ΕΟΜΜΕΧ
τότε, έπαιρνε δάνεια πενταετούς διάρκειας και τα έδινε στους
µικροµεσαίους µε επταετή διάρκεια χάριτος και τα οποία βέβαια εν
πολλοίς δεν γύρισαν πίσω. Και φθάσαµε, κύριε Υπουργέ -το έζησα
προσωπικά ως Υπουργός και εύχοµαι να µην το ζήσετε εσείς- να
θυροκολλούνε στον ΕΟΜΜΕΧ κατάσχεση. Και αυτό το έκανε το
Υπουργείο των Οικονοµικών, µια άλλη υπηρεσία του ελληνικού
δηµοσίου.
Το λέτε αυτό και µέσα στο νοµοσχέδιο και γι' αυτόν το λόγο
προσπαθείτε να κάνετε αυτήν την αναδιάρθρωση και όχι για να
βελτιώσετε τις υπηρεσίες.
Κάποτε, κύριε Υπουργέ, τα ελληνικά να τα λέµε όπως πρέπει.
Επαναλαµβάνω λοιπόν για το ΙΓΜΕ, ότι έχει µία πολύ µεγάλη
ιστορία στον ελληνικό χώρο και έχει µία τεράστια προσφορά που
έχει αναγνωρισθεί από όλες τις πλευρές της Αίθουσας.
Το πρόβληµα της λειψυδρίας στην ουσία επιλύθηκε χάρη στις
προσπάθειες του προσωπικού του ΙΓΜΕ. Και το ΙΓΜΕ είναι ένα από
τα πλέον επιστηµονικά κέντρα, όχι από πλευράς µόνο αντικειµένου,
αλλά και από πλευράς προσωπικού. Σε ελάχιστες υπηρεσίες του
ελληνικού δηµοσίου υπάρχει τέτοια συγκέντρωση ικανών και αξίων
επιστηµόνων όσο στο ΙΓΜΕ.
Θα  σας  πω  µάλιστα  ότι  το  αστείο  που  κυκλοφορούσε  και
νοµίζω  ότι  κυκλοφορεί  ακόµα  στο  τέως  Υπουργείο  Βιοµηχανίας
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και νυν Ανάπτυξης είναι ότι το ΙΓΜΕ αποτελούσε το τελευταίο
σκαλοπάτι πριν από την καθηγητική έδρα.
∆ιότι δεκάδες επιστήµονες του ΙΓΜΕ έγιναν καθηγητές στις
πολυτεχνικές σχολές της χώρας µας στα αντίστοιχα αντικείµενα. Και
δείχνει ακριβώς το επίπεδο αυτών των επιστηµόνων.
Αυτούς τους επιστήµονες, λοιπόν, τώρα δεν ξέρω πως θα τους
χρησιµοποιήσετε διότι οι ανάγκες της περιφέρειας -κυρίως της
περιφέρειας-είναι αυτές οι οποίες ακόµη δεν έχουν επιλυθεί. Η
Αττική το µεγάλο πρόβληµα που µπορεί να αντιµετωπίσει αν και εν
πολλοίς έχει λυθεί, είναι του νερού. Το έργο που έχει να
αντιµετωπίσει το ΙΓΜΕ είναι στην περιφέρεια, κύριε Υπουργέ. Και
εκεί στην περιφέρεια θα χρειαστεί εκ των πραγµάτων να
δηµιουργήσετε τα τµήµατα αυτά τα οποία λέτε. Γιατί, λοιπόν,
καταργείτε τα υπάρχοντα παραρτήµατα για να δηµιουργήσετε αύριο
κάποια άλλα; Τι υποκρύπτετε εδώ πέρα; Ξεκαθάρισµα
λογαριασµών; Μείωση προσωπικού; Προσπάθεια δηµιουργίας
νέων θέσεων για προσλήψεις; ∆ιότι είναι σίγουρο -και θα το δείτε σε
πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα- ότι όχι µόνο αυτά που
καταργούνται αλλά και ορισµένα ίσως άλλα παραρτήµατα θα
δηµιουργηθούν για τις πραγµατικές ανάγκες του ερευνητικού έργου.
'Αρα είναι πραγµατικά περίεργο και άδικο για το ΙΓΜΕ αυτό το οποίο
γίνεται.
Είναι βέβαιο ότι χρειάζεται κάποια αναδιοργάνωση των υπηρεσιών
που ίσως θέλει κάποια βελτίωση στους τοµείς τους οποίους ερευνά.
Υπάρχουν νέες τεχνολογίες, έχουµε το επιστηµονικό προσωπικό γι'
αυτές αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι πρέπει να υπάρξει η συρρίκνωση
του µεγέθους που θέλετε, η οποία στο κάτω κάτω άµα θέλατε θα
µπορούσε και να γίνει τουλάχιστον για το µη επιστηµονικό
προσωπικό, στην πορεία του χρόνου όπως το αφήσαµε κι έγινε
εµείς επί κυβερνήσεως της Νέας ∆ηµοκρατίας. Μειώθηκε το
προσωπικό του ΙΓΜΕ διότι απλούστατα δεν προσλάβαµε
καινούριους, κάτι το οποίο µπορείτε να κάνετε και σεις για τους µη
επιστήµονες, ενώ τους επιστήµονες εκεί που υπάρχει ανάγκη θα
τους χρησιµοποιήσετε. Και δεύτερον, τι θα κάνετε µε τα θέµατα του
προσωπικού ιδιαίτερα του ΙΓΜΕ που έχουν ένα καυτό θέµα για να
µην πω τα άλλα, έχουν αναφερθεί, τελειώνει και ο χρόνος. Το
ασφαλιστικό είναι µία ιδιαιτερότητα. Το εφάπαξ τους δίνεται από
έναν ασφαλιστικό οργανισµό. Αυτό θα το εξασφαλίσετε; Λέει µέσα
κάπου ότι εξασφαλίζονται τα ασφαλιστικά τους δικαιώµατα. Αλλά
αλήθεια αν πει ο ασφαλιστικός φορέας ότι τα λεφτά τελειώσανε, τι
θα κάνουν οι µεταφερθέντες σε άλλες υπηρεσίες υπάλληλοι; Θα
πρέπει να προβλέψετε τι θα γίνει γι' αυτό. Και µάλιστα θα έλεγα ότι
είναι καλό να προβλέψετε και ένα ποσό µέσα στον προϋπολογισµό.
Κατά τα άλλα, την ανύπαρκτη αρχή, όπως πολύ σωστά είπε και ο
συνάδελφος Ηλίας Βεζδρεβάνης, την καταψηφίζουµε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Γεωργακόπουλος έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µίλησαν οι
εισηγητές µίλησε ο Υπουργός, µίλησε ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας και κάποιοι άλλοι συνάδελφοι
και πιστεύω ότι πραγµατικά σήµερα το νοµοσχέδιο είναι ένα
νοµοσχέδιο το οποίο θα είχαµε την απαίτηση από το Υπουργείο
όταν µας φέρνει νοµοσχέδιο, να µας λέει και για ποιους λόγους
έρχεται αυτό το νοµοσχέδιο. ∆υστυχώς σε αυτό το νοµοσχέδιο δεν
µας εξηγεί τους λόγους. Μπαίνει κατευθείαν, άρθρο 1, άρθρο 2,
άρθρο 3. Τα είπα και στην κοινοβουλευτική επιτροπή αυτά, θα
πρέπει να ξέρουµε ποια είναι η φιλοσοφία και γιατί συρρικνώνονται,
αλλάζουν, τροποποιούνται κάποιοι οργανισµοί όπως είναι το ΙΓΜΕ,
ο ΕΟΜΜΕΧ ή δηµιουργείται η εταιρεία αντασφαλίσεων ή εταιρείες
ασφαλίσεων.
Θα πρέπει να δίνουµε στη Βουλή, να δίνουµε στους συναδέλφους
Βουλευτές να καταλαβαίνουν για ποιο λόγο γίνονται ορισµένα
βήµατα τα οποία κάνει η Κυβέρνηση.
Εµείς δεν διαφωνούµε µε τα βήµατα τα οποία κάνει η Κυβέρνηση
αλλά θα πρέπει να είναι πιο σαφείς οι λόγοι για τους οποίους
γίνονται. Μία παρατήρηση είναι αυτή.

∆εύτερη παρατήρηση. Παρατηρώ ότι η Νέα ∆ηµοκρατία
υπεραµύνεται στη διαχείριση του κράτους. Μέχρι τώρα µας λένε ότι
βασική τους φιλοσοφία είναι λιγότερο κράτος. Εγώ έχω ακούσει
από τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι πρέπει να µειωθεί το κράτος. ∆εν
µπορεί να υπάρχουν τόσες πολλές δηµόσιες υπηρεσίες. Και
παραδόξως σήµερα παρακολουθώ ότι όλοι οι Βουλευτές της Νέας
∆ηµοκρατίας υπεραµύνονται στο να διατηρηθούν αυτοί οι
οργανισµοί, ΕΟΜΜΕΧ ΙΓΜΕ και κάποιοι άλλοι οργανισµοί οι οποίοι
υπάρχουν.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: ∆εν το καταλάβατε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το κατάλαβα πάρα πολύ καλά
και τώρα άκουσα τον κ. ∆αµιανό. Θα πω όµως όσον αφορά την
ανάγκη διατήρησης κάποιων παραρτηµάτων στην επαρχία ιδιαίτερα
του ΙΓΜΕ, ήταν και δική µας επισήµανση στη διαρκή
κοινοβουλευτική επιτροπή µετ' επιτάσεως µάλιστα, που είχε ως
αποτέλεσµα να έρθει η Υπουργός τότε στο άρθρο 5 και να
προσθέσει ένα εδάφιο που λέει ότι µε αποφάσεις του ∆ιοικητικού
Συµβουλίου του ΙΓΜΕ µπορεί να συστήνονται περιφερειακά γραφεία
µε το αναγκαίο προσωπικό και σκοπό και συβολή κλπ., να µη σας
διαβάσω εδώ τη σχετική διάταξη. Μπήκε βεβαίως αυτή η διάταξη
ακριβώς γιατί αναγνώρισε η τότε Υπουργός την αναγκαιότητα για να
διατηρηθούν αυτά τα παραρτήµατα στην επαρχία, λόγω ακριβώς
του έργου το οποίο εκτελούν και όλοι οι Βουλευτές επεσήµαναν
στην αρµόδια κοινοβουλευτική επιτροπή.
Και έρχεται ο Υπουργός σήµερα και µας λέει, ναι αναγνωρίζουµε και
εµείς το έργο και δεν θα το αφήσουµε αυτό στο διοικητικό
συµβούλιο του ΙΓΜΕ αλλά θα το φέρουµε µε αναδιατύπωση του
άρθρου έτσι ώστε να φαίνεται µέσα στο νόµο. Και δεν συµφωνείτε
ούτε σε αυτό. Ε τότε τι να καταλάβω; Πείτε ότι εφόσον η Βουλή
µίλησε, η Βουλή έκανε την τοποθέτησή της, από όλα τα κόµµατα και
ο Υπουργός ανταποκρίθηκε και βεβαίως θα διατηρηθούν κάποια
τµήµατα εκεί που υπάρχουν, εκεί που πρέπει και θα αποδώσουν
έργο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Να το φέρει να δούµε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε ∆αµιανέ νοµίζω ότι εδώ
µπορούµε να συνεννοούµαστε. Είπε ο Υπουργός πριν, όταν θα
µπούµε στη συζήτηση των άρθρων, θα έλθει επαναδιατύπωση του
άρθρου και θα λέει αυτά. Μας εξήγησε περίπου τι θα λέει το άρθρο.
Ας περιµένουµε. Θα έχουµε την ευκαιρία όταν θα έρθει στην κατ'
άρθρον συζήτηση να πούµε ότι, κύριε Υπουργέ, δεν συµφωνούµε
έτσι όπως το λέτε, συµφωνούµε µε µία άλλη διατύπωση. Αλλά ότι
αλλάζει αυτό το οποίο απαιτούσαµε όλοι από την Κυβέρνηση,
αλλάζει.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: 'Αρα, δεν ακούσατε τι είπαµε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας άκουσα και µε µεγάλη
προσοχή.
Τώρα θέλω να πω δυο λόγια για τις οικονοµικές ρυθµίσεις που
γίνονται στον ΕΟΜΜΕΧ. Βεβαίως αυτό έχει ένα κόστος από ό,τι
διάβασα από την εισηγητική έκθεση του Λογιστηρίου, η οποία λέει
ότι είναι περίπου στα έντεκα δισεκατοµµύρια (11.000.000.000).
Αλλά θα υπάρξει και απώλεια εσόδων αν µέχρι τέλους, ενώ λέει ότι
ο ΕΟΜΜΕΧ εκχωρεί τις απαιτήσεις που έχει από τις επιχειρήσεις
και ως εκ τούτου το δηµόσιο θα σβήσει τις απαιτήσεις που έχει το
δηµόσιο από τον ΕΟΜΜΕΧ, δεν είναι βέβαιο ότι θα πληρωθούν οι
απαιτήσεις αυτές, τις οποίες εκχωρεί στο δηµόσιο. Η µέχρι τώρα
εµπειρία µας έχει δείξει ότι δεν θα πληρωθούν. 'Αρα ουσιαστικά οι
απαιτήσεις του δηµοσίου δεν ξέρω εάν θα πρέπει να αποσβεστούν
τελείως απέναντι στον ΕΟΜΜΕΧ ή θα πρέπει να διατηρηθούν µέχρι
του ποσού εκείνου, το οποίο δεν θα αποσβεστεί από τις εκχωρήσεις
τις οποίες κάνει σήµερα ο ΕΟΜΜΕΧ µε την εκχώρηση των οφειλών
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων που είχαν δανειστεί. 'Η πάµε σε
µία γενναία απόφαση και λέµε, τα διαγράφουµε αυτά από τον
ΕΟΜΜΕΧ, δεν θέλουµε να έχουµε κανένα µπέρδεµα από τον
ΕΟΜΜΕΧ και αναλαµβάνει το δηµόσιο αυτά και αν δεν πληρώσουν
αυτοί που πρέπει να πληρώσουν το δηµόσιο, τότε το δηµόσιο θα
πάρει όλα τα µέτρα τα οποία πρέπει να πάρει, σύµφωνα µε τον
κώδικα είσπραξης των δηµοσίων εσόδων, που πραγµατικά
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έτσι γίνεται. Γιατί επειδή ήταν µε την εγγύηση του δηµοσίου και
έρχονταν µετά αυτά ως οφειλές στο δηµόσιο, το δηµόσιο έπαιρνε
όλα αυτά τα µέτρα.
Βεβαίως θα είναι λάθος από τους µικροµεσαίους να µην πάνε να
πληρώσουν τώρα µε τη γενναία αυτή ρύθµιση η οποία τους γίνεται.
Γιατί γίνεται µία ρύθµιση πάρα πολύ γενναία. Σαράντα οκτώ δόσεις
µε µείον το 80% των τόκων υπερηµερίας και των άλλων
προσαυξήσεων, που σηµαίνει και τις καθυστερήσεις που µπορεί να
έχουν προς το δηµόσιο που ήταν 3%, 2,5% και 2% το µήνα. 'Αρα
είναι πολύ γενναία η ρύθµιση η οποία γίνεται στο νοµοσχέδιο και θα
πρέπει πάση θυσία να γίνει γνωστή σε όλους αυτούς οι οποίοι
χρωστούν στο δηµόσιο. Να κάνουν χρήση αυτής της διάταξης γιατί
αν δεν κάνουν χρήση της διάταξης, το χρέος τους συνεχίζει να µένει
στο ύψος το οποίο ήταν.
Τώρα σε σχέση µε τα λατοµικά.
Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε να σας πω το εξής: Βλέπω ότι
αυτή η πενταετής παράταση των λατοµείων να λειτουργούν εκτός
λατοµικών ζωνών, είναι υπερβολική.
'Eχω την αίσθηση ότι το λατοµικό λόµπι είναι πάρα πολύ ισχυρό.
Γιατί, αν δεν κάνω λάθος και θυµάµαι καλά, είναι η τρίτη πενταετής
παράταση, η οποία δίνεται. 'Ελεος! Πόσες παρατάσεις πρέπει να
δώσουµε; ∆εν ξέρω, αν οφείλεται σε αδυναµία των νοµαρχιών, των
περιφερειών, των υπηρεσιών ή σε οποιονδήποτε άλλον. Εάν
οφείλεται στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, βάλτε µία διάταξη που θα
τους πείτε: "Εάν µέσα σε ένα χρόνο ή σε έξι µήνες, δεν καθορίσετε
τις λατοµικές ζώνες, κλείνουν όλα τα λατοµεία στο νοµό." 'Οταν θα
καταλάβουν ότι θα κλείσουν όλα τα λατοµεία, θα ορίσουν αυτές τις
λατοµικές ζώνες.
'Ολοι κοπτόµεθα υπέρ του περιβάλλοντος, αλλά από την άλλη
µεριά, αφήνουµε και ανοιχτές πόρτες κατά του περιβάλλοντος.
∆εν είναι δυνατό, ιδιαίτερα στην Αττική και σε άλλες περιοχές, οι
οποίες έχουν σοβαρά προβλήµατα περιβάλλοντος, να αφήνουµε τα
λατοµεία να λειτουργούν έτσι.
Και οι νοµάρχες σήµερα -µη σας µένει καµία αµφιβολία- δεν
πρόκειται να πάρουν απόφαση. Οι νοµάρχες βλέπουν το
µικροπολιτικό κόστος πολύ περισσότερο απ' ό,τι το υπολογίζει η
Κυβέρνηση. Επειδή είναι κάθε µέρα µέσα στα πόδια τους αυτοί οι
οποίοι εκµεταλλεύονται τα λατοµεία, επειδή κάθε µέρα έχουν
επαφές µαζί τους, δεν πρόκειται οι νοµάρχες να πάρουν τέτοιες
αποφάσεις. Απόδειξη, ότι δεν έχει δηµιουργηθεί καµία λατοµική
ζώνη σε κανένα νοµό της χώρας, όπου να υπάρχουν οργανωµένα
λατοµεία µέσα σε αυτές τις ζώνες µε τις οποίες θα προστατεύεται
και το περιβάλλον.
∆ώστε τους µία προθεσµία -όπως σας είπα- έξι µήνες, ένα χρόνο
και πείτε τους: "Εάν δεν καθορίσετε µέσα σε αυτήν την προθεσµία,
θα κλείσουν τα λατοµεία µέσα στο νοµό και θα πηγαίνετε να
παίρνετε από τα λατοµεία του άλλου νοµού." Να δούµε, θα
συµφέρει τότε και τους εργολάβους και τους λατόµους και τη
νοµαρχία, που δεν έχουν ορισθεί οι λατοµικές ζώνες µέσα στο νοµό
ή στην περιφέρεια; Κανένα δεν θα συµφέρει.
Ξέρετε, όµως, τι λένε: "Εφόσον δόθηκε πενταετής παράταση, εγώ
σε πέντε χρόνια δεν θα είµαι νοµάρχης." Αυτό λέει ο νοµάρχης.
"Γιατί να αναλάβω εγώ το κόστος και να τα βάλω µε κάποιους οι
οποίοι είτε δεν θέλουν τα λατοµεία στην περιοχή τους" -υπάρχουν
και αυτοί- "είτε δεν θέλουν να αποµακρυνθούν τα λατοµεία από εκεί
πού είναι, γιατί το κόστος της µεταφοράς των αδρανών υλικών θα
είναι µεγαλύτερο; 'Αφησέ τα όπως είναι."
Και σας οµιλώ εκ πείρας. Γιατί καταστρέψαµε τον Αλφειό ποταµό
στην Ηλεία από την αµµοχαλικολειψία, η οποία γινόταν, επειδή δεν
υπήρχαν λατοµεία αδρανών υλικών. Κατεστράφη ο Αλφειός!
Κινδύνεψε το φράγµα του Αλφειού από αυτήν ακριβώς την αλόγιστη
εκµετάλλευση, η οποία γινόταν στα λατοµεία αυτά.
Παρακαλώ, λοιπόν, να δείτε το θέµα των λατοµείων. Και
επαναλαµβάνω: ∆ώστε µια προθεσµία, αλλά η προθεσµία αυτή να
είναι αποτρεπτική. Να µην τους δίνεται το δικαίωµα µε τέτοιες
µεγάλες παρατάσεις.
Και τελειώνω µε το άρθρο που έχετε τις ρυθµίσεις για τη ∆.Ε.Η.

Πραγµατικά, ιδιαίτερα οι κοινότητες και οι δήµοι οφείλουν στη
∆.Ε.Η. 'Οµως, για να µη µείνει πάλι αυτό το χρέος των δήµων και
των κοινοτήτων προς τη ∆.Ε.Η., να γίνει µία ρύθµιση και το ποσό,
το οποίο θα πρέπει να δίνουν, να παρακρατείται από τις απολαβές
που έχουν να λαµβάνουν και να δίνεται στη ∆.Ε.Η. Γιατί, εάν τα
παίρνουν τα χρήµατα και παρά τη συµφωνία που έχουν, δεν τα
δίνουν στη ∆.Ε.Η., µετά από λίγο θα έχουµε το ίδιο πρόβληµα. Γιατί
έχουµε και τέτοιες περιπτώσεις, που δεν αφορούν µόνον δήµους
και κοινότητες, που δεν πληρώνουν τη ∆.Ε.Η.
Για παράδειγµα, βάζουν τους αγρότες να πουν: "∆εν έχουµε να
ποτίσουµε. Πείτε στη ∆.Ε.Η. να µας δώσει ρεύµα." Η ∆.Ε.Η.
αναγκάζεται τότε, για να µην καταστραφούν οι παραγωγοί, να δώσει
ρεύµα. 'Ετσι, αυξάνεται το χρέος και δεν εξοφλείται ποτέ.
'Η µπορεί να κόψει το ρεύµα στο αντλιοστάσιο, επειδή µία κοινότητα
ή ο δήµος δεν πλήρωσε το ρεύµα και να µην έχει νερό η κοινότητα
ή ο δήµος; 'Οχι. Η ∆.Ε.Η. δεν θα το κάνει αυτό. Απλά, θα εκβιάζει ο
δήµος ή η κοινότητα.
Γι'αυτό, λοιπόν, πρέπει να κάνετε αυτήν τη ρύθµιση, που πολύ
σωστά την κάνετε, αλλά να τους βάλετε και όρους για την
αποπληρωµή του χρέους προς τη ∆.Ε.Η. Γιατί, εάν δεν γίνει αυτό,
τότε µπαίνουµε σε ένα φαύλο κύκλο: Η ∆.Ε.Η. έχει ελλείµµατα. Η
∆.Ε.Η. λέει ότι χρωστάνε οι δήµοι, οι κοινότητες και το δηµόσιο. Οι
δήµοι και οι κοινότητες λένε ότι δεν τους δίνει το κράτος για να
πληρώσουν τη ∆.Ε.Η.
"Αυτήν τη ρύθµιση που σας κάνουµε, κύριοι, σας την κάνουµε υπό
την προϋπόθεση ότι θα παρακρατεί η ∆.Ε.Η. στο εξάµηνο, στο
χρόνο, στο µήνα τόσες χιλιάδες δραχµές, έτσι ώστε κατευθείαν να
πηγαίνουν στο ταµείο της ∆.Ε.Η. για να αποπληρωθούν κάποτε και
να µην επανέλθουµε πάλι".
Θα έλεγα ότι οι ρυθµίσεις της ∆.Ε.Η. θα πρέπει να γίνουν κάποια
στιγµή και προς άλλους καταναλωτές, οι οποίοι έχουν προβλήµατα.
∆εν θέλω να προσδιορίσω εγώ ποιοί θα είναι αυτοί, αλλά κάποια
στιγµή θα πρέπει η ∆.Ε.Η. να µπορέσει να κάνει ένα πρόγραµµα
αποπληρωµής των οφειλών που έχουν κάποιες επιχειρήσεις ή
κάποια νοικοκυριά ή άλλοι -υπάρχουν πάρα πολλοί- για να µπει και
η ∆.Ε.Η. σε ένα λογαριασµό χωρίς να έχει αυτό το µεγάλο χρέος.
Και το δηµόσιο ακόµα θα πρέπει να µπει σε µία ρύθµιση απέναντι
στη ∆.Ε.Η. για να πάψει, όπως είπα, αυτός ο φαύλος κύκλος των
χρεών που ανακυκλώνονται στο δηµόσιο και συχνά µετριούνται στο
δηµόσιο χρέος δύο και τρεις φορές γιατί τα χρωστάει η επιχείρηση,
τα χρωστάει το Υπουργείο Οικονοµικών και αυτό τα χρωστάει σε
κάποιους άλλους.
Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω ότι πιστεύω πως το
νοµοσχέδιο µε τις τροποποιήσεις που θα έρθουν και για τον
Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. και για το Ι.Γ.Μ.Ε. και µε τη συζήτηση που έγινε στην
αρµόδια κοινοβουλευτική επιτροπή θα προσαρµοστεί καλύτερα στα
σηµερινά δεδοµένα και θα είναι για την καλύτερη εξυπηρέτηση όχι
µόνο των πολιτών, αλλά και την αποτελεσµατικότερη λειτουργία
των ίδιων των οργανισµών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία και κύριοι
συνάδελφοι, το 1970 προς τους αγαπητούς συναδέλφους του
Κ.Κ.Ε. ο Γκαροντί κραύγαζε "αλίµονο να µείνουµε αυτοί που
είµαστε".'Ηταν µία κραυγή βαθιάς µεταρρύθµισης, βαθιάς αλλαγής.
Το επικαλούµαι για να επαναλάβω στην Αίθουσα αυτήν, όπως
πολλές φορές έχω πράξει, "αλίµονο να µείνει το πολιτικό µας
σύστηµα αυτό που είναι", "η κοινωνική νοοτροπία αλίµονο να µείνει
αυτή που είναι".
Τουτέστιν η προσαρµογή της πατρίδας µας στις µε ταχείς ρυθµούς
πραγµατοποιούµενες και εναλλασσόµενες αλλαγές παγκοσµίως
αποτελεί βασικότατο όρο επιβίωσης.
'Ερχεται,  λοιπόν,  το  νοµοσχέδιο  µε  τις  λιτές  του  διατάξεις  να
προσαρµόσει  -για  τους  χώρους  που  οι  διατάξεις  καλύπτουν-
προς  το  καλύτερο,  προς  το  ορθολογικότερο,  προς  το
γονιµότερο,  δοκιµασµένους  θεσµούς,  δοκιµασµένους  οργανι-
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σµούς, να ρυθµίσει καταστάσεις που επιβάλλονται από τα
πράγµατα.
Πολλές συζητήσεις έχουν γίνει στην Αίθουσα αυτή και είναι ένα
σύµπτωµα καιρών δηµόσιος, ιδιωτικός, περισσότερο δηµόσιος,
ολιγότερο ιδιωτικός ή το αντίθετο. Πιστεύω ότι για την πρόοδο της
χώρας εκείνο που ενδιαφέρει είναι αν τούτος ή εκείνος είναι
αποτελεσµατικός, αν εξασφαλίζει προϋποθέσεις ανταγωνισµού,
όταν η πατρίδα µας καλείται να επιβιώσει σε έναν "πέτρινο"
ανταγωνισµό, σε ένα χώρο οικουµενικότερο. Εκείνο που θα παίξει
τον τελευταίο ρόλο είναι η ικανότητα του Α' ή του Β' τοµέα να
πραγµατώσει εκείνο που επιδιώκει, να πραγµατοποιήσει τις
επιδιώξεις του, τους στόχους του, να εξασφαλίσει θέσεις εργασίας,
να εξασφαλίσει ένα λογικό ποσό κέρδους, να ανταγωνιστεί, να
επιβιώσει.
Η οικονοµία είναι δυστυχώς ένα σηµείο για το οποίο η πατρίδα µας
δεν επέδειξε την επιµεληµένη ως όφειλε προσοχή και ευθύνη ή γιατί
οι συνθήκες δεν το επέβαλαν. Πάντοτε ισχύει στις δηµοκρατικές
χώρες "µέτρον πάντων χρηµάτων εστί ο άνθρωπος". Αυτό λεγόταν
από τους σοφιστές πριν δυόµισι χιλιάδες χρόνια. Καταλαβαίνετε,
λοιπόν, σήµερα µε ποια βελτιωτική εικόνα ή πρίσµα θα πρέπει να
αντικρίζουµε την ευθύνη όλων µας και κυρίως του κράτους προς
τον πολίτη, προς τον άνθρωπο.
∆ικαιολογηµένα, λοιπόν, ελήφθησαν για κοινωνικούς λόγους µέτρα
που αντιστρατεύονταν τους όρους της οικονοµίας και
δηµιουργούσαν καθηµερινά προβλήµατα.
Υπάρχει φιλοσοφία στο νοµοσχέδιο; Κύριε Υπουργέ, µε
διεισδυτικότητα και ευφράδεια αναφερθήκατε στο σχέδιο νόµου που
συζητάµε. Πότε προφθάσατε να ενηµερωθείτε; Είναι και αυτό µία
απόδειξη των ικανοτήτων σας και θα περιορισθώ λίγο σε αυτό. ∆εν
παρασύροµαι από το γεγονός ότι καταγόµαστε από την ίδια
εκλογική περιφέρεια, ούτε από το γεγονός ότι όταν έγινα
σωµατάρχης -θα µου επιτρέψετε να το πω φανερά- ζήτησα ένα
συνταγµατολόγο από το Πανεπιστήµιο της Θεσσαλονίκης για να
διδάξει Συνταγµατικό ∆ίκαιο στους αξιωµατικούς µας και µου
έστειλαν εσάς.
Οι 'Ενοπλες ∆υνάµεις είναι µόριο της κοινωνίας, πρέπει να
συµπορεύονται µε την κοινωνία. Kαι η κοινωνία να µπορεί να
νοιώσει το σφυγµό τους. Σε ό,τι αφορά τη λειτουργία προς την
αξιοπρέπεια του ανθρώπου θα πρέπει να κτίζουν ναούς µε την
καθηµερινή τους παράδοση µέσα στο στρατόπεδο, ώστε ο
στρατιώτης αξιωµατικός να νιώθει ότι προστατεύεται η αξιοπρέπειά
του ως υπέρτατο νόµισµα. Γιατί; Κύριε Υπουργέ, εκείνο που στο
χαράκωµα θα υπερβεί το ένστικτο της αυτοσυντήρησης είναι η
αξιοπρέπεια και είναι ανάγκη -και γνωρίζω πόσο το κατανοείτε- να
λέγεται για να το µεταφέρουµε όπου δει. Οφείλει η πολιτεία να
καλλιεργεί καθηµερινά µε ευαίσθητη µέριµνα αυτήν την προς τις
'Ενοπλες ∆υνάµεις υποχρέωση. Να βελτιώνουµε καθηµερινά την
αξιοπρέπειά τους -αυτή θα τους κρατήσει στο χαράκωµα-
υπερβαίνοντας ως οφείλουν το ένστικτο της αυτοσυντήρησης.
'Ηρθε, λοιπόν, ένας νεαρός συνταγµατολόγος. Κύριε Υπουργέ, µου
κακοφάνηκε γιατί µου έστειλαν ένα φοιτητή. Νόµιζα ότι ήσασταν
φοιτητής. Κάθισα από ευγένεια να ακούσω το συνταγµατολόγο.
Λέω, φοιτητής θα είναι ο άνθρωπος. Και σαν λιτός πτυχιούχος
νοµικής µπορούσα να κρίνω τη συνταγµατική αρτιότητα. 'Εµεινα µε
το στόµα ανοικτό. Είχα ακούσει καθηγητές και καθηγητές. Υπήρξα
µαθητής του Μάνεση. Κύριε Υπουργέ, και σήµερα που σας άκουσα
ένιωσα το ίδιο στην Αίθουσα.
Με την ευρύτατη ανάλυση που κάνατε πιστεύω ότι καθορίσατε τη
φιλοσοφία του νοµοσχεδίου. Αλλά για τους νοµικούς και για όλους
τους συναδέλφους της Αίθουσας µία γραµµατική ερµηνεία να κάνει
κανείς στις διατάξεις του νοµοσχεδίου καταλαβαίνει αµέσως τη
φιλοσοφία του. Αυτό το πετυχαίνει ακόµη και η αξιολόγηση των
σκοπών του νοµοσχεδίου.
∆εν είναι η φιλοσοφία του νοµοσχεδίου; 'Αρα η κριτική είναι άδικη.
Τι κάνει το νοµοσχέδιο µε τα δεκατέσσερα άρθρα; 'Ερχεται να
ρυθµίσει διάφορες επείγουσες καταστάσεις. Και είναι επείγουσες,
γιατί όσοι λειτουργούµε στο Κοινοβούλιο, θα έχουµε ακούσει
εκατοντάκις να συζητάµε για το ΙΓΜΕ, για τον ΕΟΜΜΕΧ, για
κάποιες ρυθµίσεις προβληµατικών οργανισµών, για κακοδαιµονίες,
για πληθώρα προσωπικού, για αντιοικονοµική λειτουργία

οργανισµών κλπ.κλπ.
Πιστεύω ότι το νοµοσχέδιο έρχεται µε µία ευλυγισία -θα το
εξηγήσω- που το διακρίνει να λύσει µερικά επείγοντα θέµατα.
Πρώτον, έρχεται να ενεργοποιήσει τον προ τετραετίας νόµο για τις
εταιρείες αµοιβαίων εγγυήσεων, φτιάχνοντας το Ταµείο Εγγύησης
µε το άρθρο 1.
∆εύτερον, έρχεται να ρυθµίσει εξελίξεις και εκκαθαρίσεις
προβληµατικών επιχειρήσεων.
'Ερχεται να ρυθµίσει το πολύ σπουδαίο θέµα του ΙΓΜΕ. Και το
ρυθµίζει µε έναν τρόπο που όπως φάνηκε µε την οµιλία του κυρίου
Υπουργού είναι ο αρµονικότερος συνδυασµός. Αυτό επιβάλλει από
τη µια µεριά η ανάγκη προώθησης του ΙΓΜΕ, ώστε να πραγµατώνει
το ρόλο του διευρυνόµενου και από την άλλη η διατήρηση της
περιφερειακής του εικόνας -ήταν αναγκαίο, κύριε Υπουργέ- στις
περιοχές που από την αποστολή του και από τις ανάγκες
επιβαλλόταν.
(Στο σηµείο αυτο κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Για τον ΕΟΜΜΕΧ θα πω δύο τρία πράγµατα. Μόνο θα πω ότι
πραγµάτωσε το σκοπό του και µάλιστα µε λίαν επιτυχή τρόπο. Από
κάποιο σηµείο και µετά, για διάφορους λόγους, αυτή η αποστολή
µειώθηκε. Και για διάφορους άλλους λόγους ο ΕΟΜΜΕΧ βρέθηκε
πίσω από τα πράγµατα, ώστε να αναγκάσει την πολιτεία να κάνει
τις σηµερινές ρυθµίσεις.
Το λατοµικό µέρος του νοµοσχεδίου είναι ένα θέµα που δεν άπτεται
µόνο της οικονοµικής, κοινωνικής πλευράς, αλλά έχει και άµεση
σχέση µε το περιβάλλον. Κύριε Υπουργέ, να γίνει ό,τι καλύτερο γιατί
πράγµατι η συντήρηση και ο σεβασµός του περιβάλλοντος είναι
σεβασµός στην ίδια την ζωή.
'Εχει και άλλες ρυθµίσεις µε τη ∆ΕΗ κλπ. ∆εν θέλω να πω τίποτε.
'Εχουµε και αρµόδιους συναδέλφους εδώ. Είναι ένα πρόβληµα των
δηµοσίων επιχειρήσεων, που για πολλούς λόγους βρέθηκαν
ξεκάρφωτες απέναντι στη συνείδηση του λαού. Και αυτό µε ευθύνη
της πολιτείας.
(Στο σηµείο αυτο κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, εξάλλου είµαστε πολύ λίγοι για να έχετε
την υποµονή να µας ακούσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): ∆εν έχει καµία σηµασία.
Σας παρακαλώ τελειώνετε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Ενδιαφέρον των συνδυασµών των
διατάξεων είναι ο σεβασµός στο προσωπικό. Η έννοια της
µονιµότητας δεν µπορεί να µείνει στατική, όπως ήταν, κύριε
Υπουργέ. Η έννοια της µονιµότητας πρέπει να ακολουθεί και τη
διεύρυνση της έννοιας του ανθρώπου. Και είναι κεκτηµένο το
δικαίωµα στην εργασία. Και δεν µιλούµε για την έννοια της
µονιµότητας επειδή σταµάτησε η αντίστοιχη θέση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, τελειώνετε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Είµαι ιδιαίτερα ικανοποιηµένος γιατί
όπου χρειαστεί να µεταφερθεί προσωπικό, το προβλέπει το
νοµοσχέδιο.
Ψηφίζω επί της αρχής το νοµοσχέδιο.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ.Παπαδέλλης έχει το
λόγο.
ΦΡΑΓΚΛΙΝΟΣ ΠΑΠΑ∆ΕΛΛΗΣ: Κυρία και κύριοι συνάδελφοι,
επειδή πιστεύω βαθύτατα πως "εν αρχή ην ο άνθρωπος", θα ήθελα
να πω στον αγαπητό Υπουργό Ανάπτυξης που παρίσταται από
βάθους καρδιάς, θερµά συγχαρητήρια για την ανάληψη της ευθύνης
του Τοµέα Ανάπτυξης και τη βεβαιότητά µου ότι στο κρίσιµο αυτό
Υπουργείο για τη χώρα, για την Κυβέρνηση, για το κόµµα που
κυβερνά, θα ανταποκριθεί µε απόλυτη επιτυχία γιατί το έχει ανάγκη
ο τόπος.
Στη  συνέχεια,  θα  ήθελα  να  πω,  αγαπητέ  στρατηγέ,  µακάρι
πολλοί  από  µας  να  µιλούν  µε  κυρίαρχο  το  συναίσθηµα  και
ύστερα  µε  τη  λογική  της  πολιτικής,  γιατί  τότε  πραγµατικά  θα
είµαστε  άνθρωποι  και  εποµένως  το  ενδιαφέρον  µας  για  τα
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προβλήµατα του ανθρώπου και της κοινωνίας µας θα είναι µέγιστο.
Θεωρώ ότι αυτός ο χώρος, που λίγο ως πολύ είναι η µεταφορά της
αρχαίας αγοράς της Αθηναϊκής ∆ηµοκρατίας, είναι χώρος στον
οποίο οφείλουµε όλοι µας πάνω απ' όλα να καταθέτουµε την ψυχή
µας, να βουλευόµαστε µε υπευθυνότητα. Με εξαίρεση δε ορισµένα,
µεγάλης σηµασίας θέµατα, στα οποία επιβάλλεται να ακολουθεί
κανείς µία συνολική τακτική, στα συντριπτικά περισσότερα θα
πρέπει να έχουµε την ικανότητα και τη δυνατότητα να σκεπτόµαστε,
να προβληµατιζόµαστε και να τοποθετούµαστε ανάλογα. ∆εν είναι
δυνατόν να διαµορφώνουµε απόψεις κατ' εντολήν, που θα
οφείλουµε να τις αναγιγνώσκουµε εδώ, όπως παρατήρησα πριν
από λίγο, την προσπάθεια που έγινε, να αµφισβητηθεί η θέση του
ΠΑΣΟΚ για την περιφερειακή αποκέντρωση.
Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο είναι βέβαια ρυθµιστικό. Κανείς δεν
υπεστήριξε ότι αποτελεί θεσµικό πλαίσιο, το οποίο καθορίζει
κάποιες πολιτικές κατευθύνσεις. Είναι ρυθµιστικό νοµοσχέδιο στην
προσπάθεια, που καταβάλλεται, προκειµένου να αξιοποιηθεί σ'
αυτόν τον τοµέα η περιφερειακή πολιτική της Κυβέρνησης σε
επιµέρους θέµατα. Το ΠΑΣΟΚ που διαµόρφωσε τις περιφέρειες,
που διετύπωσε το µέγα σχέδιο "ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ", το οποίο άλλαξε
τη ροή των πραγµάτων στην Ελλάδα, δεν µπορεί παρά να φέρνει
στην Αίθουσα ρυθµίσεις, που έχουν σχέση µε την περιφερειακή
αποκέντρωση. ∆εν µπορεί, λοιπόν, να λέγεται το αντίθετο, εκτός αν
κάποιοι νιώθουν ότι αυτό έχουν υποχρέωση να πουν.
Κύριε Υπουργέ, θα επισηµάνω τρία πράγµατα, τα οποία απ' ό,τι
πληροφορούµαι, µάλλον έχουν ληφθεί υπόψη. Το πρώτο αφορά τη
διαγραφή των χρεών των οφειλετών των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων σε ποσοστό 85%. Η παράκληση η οποία
υποβάλλεται από πολλούς, είναι να φθάσει αυτό στο 100%. Η
επιχειρηµατολογία επ' αυτού είναι ότι σχεδόν το 80% αυτών των
επιχειρήσεων δεν λειτουργούν πλέον. Από το υπόλοιπο, το 15%
είναι οικογενειακές επιχειρήσεις. Γι' αυτό νοµίζω ότι πρέπει να
ενισχυθούν. Μόλις ένα 2% έως 5% επιζούν µε διαφόρους τρόπους
και απασχολούν ένα εργαζόµενο δυναµικό, που κι αυτό θα πρέπει
να βοηθηθεί.
Εάν δε αφαιρέσουµε το 85% του χρέους αυτών των οφειλετών, που
ήδη ρυθµίζεται, τότε το ποσό που αποµένει να ρυθµιστεί είναι
περίπου ενάµισι δισεκατοµµύριο. Νοµίζω ότι για ένα τέτοιο ποσό
δεν αξίζει τον κόπο να δηµιουργεί κανείς κοινωνικά προβλήµατα.
Εάν κάνετε αποδεκτή τη διαγραφή του 100% των τόκων και των
τοκοχρεολυσίων, τότε οι εναποµένουσες οφειλές θα µπορούσαν να
ρυθµιστούν για µεν οφειλές έως δέκα εκατοµµύρια (10.000.000) µε
σαράντα οκτώ µηνιαίες δόσεις, ενώ όταν οι οφειλές είναι πάνω από
δέκα εκατοµµύρια (10.000.000), προτείνεται, για να µπορέσει να
υπάρξει ανταπόκριση, η ρύθµιση να φτάσει στις ογδόντα τέσσερις
µηνιαίες δόσεις, έτσι ώστε να µην απωλεσθεί κεφάλαιο για το
δηµόσιο. ∆ιαφορετικά, φοβάµαι ότι θα έχουµε πάλι δηµιουργία
προβληµατικών ατόµων και επιχειρήσεων.
Το δεύτερο θέµα αφορά την κατάργηση των περιφερειακών
γραφείων του ΙΓΜΕ. Θεωρώ ότι είναι κρίσιµης σηµασίας για την
εθνική µας ύπαρξη η εφαρµογή πολιτικής περιφερειακής
αποκέντρωσης.
Παίρνοντας αφορµή από το νοµό τον οποίο προέρχοµαι, θέλω να
σας επισηµάνω τα εξής τρία πράγµατα. Η Λέσβος έχει, όπως και
άλλες περιοχές, µείζον πρόβληµα υδάτινων πόρων και γίνεται ένα
µεγάλο έργο µε φράγµατα και λιµνοδεξαµενές προκειµένου να
ενισχυθεί ο υδροφόρος ορίζοντας. 'Αρα υπάρχει σε εξέλιξη µια
µεγάλη δραστηριότητα µε το θέµα αυτό. Υπάρχει ένα καίριο έργο
στην περιοχή το οποίο εάν και εφόσον γίνει πράξη, που είναι το
φράγµα Τσικνιά, τότε αλλάζει η ροή των πραγµάτων στο νησί µας.
Το άλλο θέµα που αφορά τη Λέσβο, είναι οι πραγµατοποιούµενες
γεωτρήσεις για την αξιοποίηση της γεωθερµίας. Η Λέσβος λένε
πολλοί ότι αποτελεί ένα γεωθερµικό πεδίο πρώτης γραµµής,
εθνικού µεγέθους στο Αιγαίο.
Οι γεωτρήσεις που φαίνεται ότι αποδίδουν, φέρνουν στην επιφάνεια
ένα ενεργειακό δυναµικό, το οποίο µπορεί να αξιοποιηθεί τα µέγιστα

τόσο για τη θέρµανση όσο και για τη λειτουργία εργοστασίου της
∆ΕΗ, για την πραγµατοποίηση αγροτικών καλλιεργειών κλπ. 'Αρα
υπάρχει και άλλο αντικείµενο για το ΙΓΜΕ που είναι ιδιαίτερα
σηµαντικό.
Το τρίτο ζήτηµα είναι ότι για τη Λέσβο, ειδικά και για τη Λήµνο, ο
άνεµος αποτελεί µια ανανεώσιµη φυσική δύναµη που χωρίς
ρύπανση της ατµόσφαιρας µπορεί να αποδώσει τα µέγιστα και ήδη
εξελίσσεται στην περιοχή ένα πρόγραµµα σηµαντικό.
Γι'αυτό, λοιπόν, όπως έχει προτείνει άλλωστε και η εισηγήτρια της
πλειοψηφίας κ. Ζήση, επιβάλλεται να προωθηθούν, όπου είναι
αναγκαίο, περιφερειακά γραφεία. Θα πρότεινα για το Αιγαίο
πέλαγος ειδικά να ιδρυθεί γραφείο περιφερειακό για το Αιγαίο µε
έδρα τη Μυτιλήνη, επειδή τα αντικείµενα είναι πράγµατι πάρα πολύ
σηµαντικά όπως συνοπτικά περιέγραψα.
∆εν θέλω να µείνω ιδιαίτερα και στο τρίτο θέµα, των λατοµείων.
'Ισως στα άρθρα µου δοθεί η δυνατότητα να πω λίγα λόγια
παραπάνω. Θέλω όµως να επισηµάνω ότι πολύ ορθά επιλέγετε τη
δηµιουργία οργάνων κεντρικών, στρατηγικής σηµασίας για να
κατευθύνουν αυτές τις δραστηριότητες, γιατί µόνο έτσι µπορούµε σε
εθνικό επίπεδο να αναπτύξουµε τις δραστηριότητες που
επιβάλλεται να αναπτυχθούν για την προστασία και της χώρας και
του εθνικού πλούτου.
Κυρίες και κύριοι, ήθελα κλείνοντας να υποστηρίξω και αισθάνοµαι
την ανάγκη να το πράξω, αν και φαίνεται σαν να µην έχει άµεση
σχέση µε το αντικείµενο, όµως θεωρώ ότι σαφώς έχει, πως αν
αποδεικνυόταν από τα πράγµατα ότι ήµουν υπεύθυνος για µια
εθνική τραγωδία, το λιγότερο που θα είχα να κάνω ήταν να
ντρεπόµουν να εµφανιστώ σ'αυτό το Βήµα, να πάρω το λόγο και να
µιλώ για περιφερειακή αποκέντρωση και για την ανάδειξη των
πλουτοπαραγωγικών πηγών της περιφέρειας!
Λυπάµαι γιατί κάποιοι άνθρωποι, υπαίτιοι και υπεύθυνοι για την
εθνική εµπλοκή της Χώρας, της οποίας τις συνέπειες δεν ξέρουµε
ακόµη, είχαν το θράσος να µιλήσουν για την πολιτική που θα
εφαρµόσει το Υπουργείο Ανάπτυξης στα θέµατα του ΙΓΜΕ και του
ΕΟΜΜΕΧ. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σταύρος
Παπαδόπουλος έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ειλικρινά λυπούµαι γιατί για άλλη µια φορά µε ένα
ψευδεπίγραφο σχέδιο νόµου η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη, προωθεί
την κατάργηση και συρρίκνωση ορισµένων οργανισµών και
ιδρυµάτων που δραστηριοποιήθηκαν στην περιφέρεια, στην
ύπαιθρο, στις παραµεθόριες περιοχές και πολλά προσέφεραν στην
εθνική οικονοµία της χώρας και την ανάπτυξή της, στηρίζοντας
ιδιαίτερα την ενεργειακή πολιτική µας.
Λυπούµαι ιδιαίτερα για τη συρρίκνωση του ΙΓΜΕ και κυρίως για την
κατάργηση των παραρτηµάτων του. Νοµίζω όµως ότι τα ίδια
συναισθήµατα λύπης και απόγνωσης για την αχαρακτήριστη αυτή
ενέργεια της κυβερνητικής πολιτικής έχει και όλος ο γεωλογικός
κόσµος της χώρας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό σε όλους µας ότι το
ΙΓΜΕ έχει προσφέρει πάρα πολλά σε αυτόν τον τόπο από τότε που
ιδρύθηκε. Οι υδρογεωλογικοί χάρτες που έχουµε σήµερα, οι
µεταλλευτικοί, καθώς και οι χάρτες των πετρωµάτων, αλλά και όλα
τα σχετικά γεωλογικά στοιχεία οφείλονται στις έρευνες του ΙΓΜΕ και
ιδιαίτερα των παραρτηµάτων αυτού, που η Κυβέρνηση του Σηµίτη
µε την αλλόγιστη πολιτική της προσπαθεί δυστυχώς να καταργήσει.
Αυτό που χρειαζόταν αυτήν τη στιγµή το ΙΓΜΕ ήταν ο πραγµατικός
εκσυγχρονισµός, ούτως ώστε να µεγιστοποιηθεί η προσφορά του
επιστηµονικού προσωπικού και να αλλάξει η αναλογία µεταξύ
επιστηµονικού προσωπικού και των υπολοίπων εργαζοµένων.
Με  τον  τρόπο  που  παρεµβαίνουµε  σήµερα  στο  ΙΓΜΕ  µε  το
παρόν  νοµοσχέδιο,  εµποδίζουµε  το  ρόλο  που  έχει  να
διαδραµατίσει  και  οφείλω  να  οµολογήσω  και  να  τονίσω
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ιδιαίτερα ότι είναι σηµαντικός για την ύπαιθρο, για τις παραµεθόριες
περιοχές, για την πατρίδα µας.
Μάλλον, όµως, η πολιτεία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φέρεται
αχάριστα στους ανθρώπους του ΙΓΜΕ, που επί χρόνια µε το µεράκι
τους, τη φλόγα τους για έρευνα, το ζήλο και την αγάπη τους για την
ύπαιθρο στήριξαν την ενεργειακή πολιτική της χώρας µας µε τα
εκατοµµύρια τόνους λιγνίτη που ανακάλυψαν, αλλά και µελέτησαν
στα διάφορα µέρη της πατρίδας µας.
Είναι γνωστό πλέον σήµερα στην Ελλάδα ότι υπάρχει µία
αλµατώδη ανάπτυξη του κλάδου της γεωλογίας, ως νέας επιστήµης
και ότι συνεχώς περισσότεροι επιστήµονες άλλων ειδικοτήτων
ζητούν τη συνδροµή της γεωλογίας στη λύση των προβληµάτων για
τεχνικά έργα που γίνονται στην ύπαιθρο.
Εµείς µε το παρόν σχέδιο νόµου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
αυτήν τη συγκυρία ζητάµε να καταργήσουµε, δηλαδή να
καταργήσουµε τα παραρτήµατα του ΙΓΜΕ που τόσα προσφέρουν.
Αν υπήρχαν γεωλογικές έρευνες όταν κατασκευαζόταν η εθνική
οδός Αθηνών-Λαµίας-Θεσσαλονίκης στο ύψος της Μαλακάσας, δεν
θα υπήρχαν οι καθιζήσεις µε όλες τις ολέθριες συνέπειες για τη
συγκοινωνία µας, για την εθνική µας οικονοµία, για τη χώρα µας
γενικότερα.
Σε µια εποχή που η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη µιλάει συνεχώς
υποκριτικά για αποκέντρωση και ενίσχυση της υπαίθρου και
ιδιαίτερα των παραµεθόριων περιοχών, ενεργεί τοις πράγµασι
ακριβώς αντίθετα, ενισχύοντας όλο και περισσότερο το
αθηνοκεντρικό κράτος περιφρονώντας τους ακρίτες 'Ελληνες που
φυλάνε Θερµοπύλες.
Αντί, λοιπόν, να ωθήσουµε νέους ανθρώπους να πάνε στην
ύπαιθρο, να πάνε στην περιφέρεια, να πάνε στις παραµεθόριες
περιοχές, όπου τους χρειάζονται για να δουλέψουν µε µεράκι, µε
αγάπη και ζήλο, θέλουµε να τους φέρουµε πίσω στην Αθήνα.
Συρρικνώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΙΓΜΕ και
καταργώντας τα παραρτήµατά του στην περιφέρεια,
συρρικνώνουµε την ίδια την ψυχή του λαού µας, συρρικνώνουµε
την Ελλάδα µας, συρρικνώνουµε το ελληνικό έθνος. Αλλά δεν είναι
µόνο η Αθήνα και το αθηνοκεντρικό κράτος Ελλάδα. Ελλάδα είναι
και το τελευταίο κοµµατάκι της Ελλάδος, η πιο µικρή βραχονησίδα
της, η τελευταία πέτρα της Ηπείρου, της Θράκης και της
Μακεδονίας µας. Και έχουµε ηθική υποχρέωση και το πιο
απόµακρο λιθαράκι της Ελλάδος να το αγαπήσουµε, να το
ενισχύσουµε και να το προστατεύσουµε, ενδυναµώνοντάς το ακόµη
περισσότερο. ∆υστυχώς, όµως κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
καταργώντας τα παραρτήµατα του ΙΓΜΕ διαπράττουµε έγκληµα σε
βάρος της περιφέρειας, σε βάρος των παραµεθόριων περιοχών, σε
βάρος της ίδιας της Ελλάδας µας.
Χώρες παραδοσιακές στη φιλελεύθερη οικονοµία, όπως είναι η
Βρετανία και η Γαλλία, δεν καταργούν ούτε συρρικνώνουν τον
επίσηµο κρατικό φορέα γεωλογικών µελετών, αλλά τον ενισχύουν
και τον ενδυναµώνουν, για να µπορεί να σταθεί στο ύψος του. Τα
πετρέλαια της βόρειας θάλασσας, οι 'Αγγλοι τα έχουν ανακαλύψει
µε αυτόν τον κρατικό φορέα γεωλογικών µελετών.
Υπάρχουν επιστήµονες που εργάζονται στα παραρτήµατα ΙΓΜΕ
Κοζάνης, Ξάνθης κλπ., που έδωσαν την ψυχή τους και έδειξαν ζήλο
απαράµιλλο για να στηρίξουν την έρευνα στην ελληνική ύπαιθρο.
Αυτούς, λοιπόν, τους ανθρώπους θα µεταφέρουµε στη νοµαρχία,
στην όποια νοµαρχία, για να κάνουν διοικητική δουλειά;
Υπάρχει στο παράρτηµα του ΙΓΜΕ Ξάνθης νεαρός γεωλόγος που
πήρε το βραβείο Ακαδηµίας Τεχνών για την καλύτερη γεωλογική
µελέτη στην Ελλάδα. Αυτόν, λοιπόν, το λαµπρό νέο, θα τον πάµε σε
νοµαρχία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να τον κάνουµε
διοικητικό υπάλληλο; Με τέτοια νοοτροπία δεν θα πάµε ποτέ
µπροστά και συνεχώς θα συρρικνώνουµε την ύπαιθρο τόσο
οικονοµικά όσο και πληθυσµιακά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν θέλουµε ανάπτυξη και εάν
θέλουµε να βοηθήσουµε και να ενισχύσουµε τις µικροµεσαίες

επιχειρήσεις, θα πρέπει να τις ενισχύσουµε µε φθηνό χρήµα, για να
µπορούν να παράγουν οµοειδή προϊόντα, ανταγωνίσιµα των άλλων
κρατών - µελών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Στη χώρα µας όµως συµβαίνει ακριβώς το αντίθετο µε ό,τι
συµβαίνει στη χρηµατοδότηση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων των
χωρών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Αλλιώς, αν θέλουµε να
βοηθήσουµε τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις να πάνε µπροστά και να
έχουµε ανάπτυξη σ' αυτόν τον τόπο, θα πρέπει, κύριε Υπουργέ, να
καταργήσουµε τα αντικειµενικά κριτήρια φορολόγησης αυτών των
ανθρώπων, να καταργήσουµε αν θέλετε το 35% της φορολόγησης
των προσωπικών εταιρειών, για να µπορέσουν κι αυτές οι
µικροµεσαίες επιχειρήσεις να ανταπεξέλθουν στις δύσκολες
οικονοµικές καταστάσεις που περνά αυτή η χώρα και να είναι
ανταγωνίσιµες άλλων οµοειδών επιχειρήσεων των άλλων
ευρωπαϊκών χωρών.
Αν θέλουµε ανάπτυξη στις παραµεθόριες περιοχές -και ιδιαίτερα
στην πατρίδα µου, τη ∆ράµα, που είναι εντελώς αποµονωµένη, η
οποία είναι η µεγαλύτερη παραγωγός περιοχή µαρµάρου σε όλη τη
χώρα- πέραν της φθηνής χρηµατοδότησης, κύριε Υπουργέ, των
επιχειρήσεων θα πρέπει να απλουστεύσουµε και τον τρόπο
έκδοσης αδείας εκµετάλλευσης λατοµείων µαρµάρου. Αυτήν τη
στιγµή χρειάζονται περίπου εβδοµήντα µία υπογραφές για την
έκδοση άδειας και ο χρόνος που χρειάζεται για όλα αυτά τα
πράγµατα είναι τρία χρόνια περίπου. Πώς θα κάνουµε ανάπτυξη;
Με αυτόν τον τρόπο, αν θέλετε, οι µεγάλοι µόνον έχουν τον τρόπο ή
και τα µέσα, για να εκδώσουν άδεια σε µικρότερο χρόνο απ' ό,τι
χρειάζεται ένας απλός λατόµος, ο οποίος έτυχε να γνωρίζει
καλύτερα από οποιονδήποτε άλλον µία ωραία περιοχή που έχει
µάρµαρο, για να µπορέσει να την εκµεταλλευθεί µε ορισµένους
φίλους του. Σ' αυτούς τους ανθρώπους δεν δίνεται ποτέ η ευκαιρία.
Και αυτοί οι άνθρωποι µπορούν να κάνουν πραγµατική ανάπτυξη.
Θα πρέπει επιτέλους µέσα από το πνεύµα αποκέντρωσης να
µεταβιβαστούν ορισµένες αρµοδιότητες της κεντρικής διοίκησης
προς την Τοπική Αυτοδιοίκηση πρώτου και δευτέρου βαθµού, για
να απαλλαγούµε από την γραφειοκρατία του αθηνοκεντρικού
κράτους και να ενισχύσουµε την περιφέρεια και την περιφερειακή
ανάπτυξη.
Χρειάζεται τόλµη και αρετή, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, για να βοηθήσουµε την ύπαιθρο και τις παραµεθόριες
περιοχές, που απερηµώθηκαν σε εποχές δύσκολες για την πατρίδα
µας, σε εποχές δύσκολες για την Ελλάδα. Χρειάζεται τόλµη και
αρετή, για να προλάβουµε την Ελλάδα ζωντανή, κύριε Υπουργέ.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Τσαφούλιας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, έρχεται ένα νοµοσχέδιο
χωρίς εισηγητική έκθεση, που δεν έχει ούτε αρχή ούτε τέλος.
Εν πάση περιπτώσει, καίτοι δεν έχει ούτε αρχή ούτε τέλος, καίτοι
δεν προβλέπεται τίποτε ουσιαστικό, το παραλάβατε. ∆εν το
συντάξατε. Ως εκ τούτου θα έπρεπε να έχει αναβληθεί, να γίνει µε
δική σας παρέµβαση µια εισηγητική έκθεση, να λέµε, γιατί το ένα και
γιατί το άλλο. ∆εν µπορείτε όµως για άλλους λόγους κι έτσι
αναγκάζεσθε και το συζητείτε.
Η όλη υπόθεση είναι ότι καίτοι δεν υπάρχει αρχή, δεν υπάρχει
τελολογική εξυπηρέτηση αυτού του νοµοσχεδίου, δεν υπάρχει ο
σκοπός για τον οποίο γίνεται, εκείνο το οποίο κατά κάποιο τρόπο
θέλετε να αποτυπώσετε σ' αυτό είναι, όχι η περιφερειακή ανάπτυξη
και η αποκέντρωση η περιφερειακή, αλλά η συµπύκνωση, δηλαδή
είναι η συσσώρευση των πάντων στο κέντρο. Είναι δηλαδή ο φόβος
σας µήπως από την κεντρική εξουσία αποσπαστούν εξουσίες, οι
οποίες ενδεχοµένως, λόγω και άλλων γεγονότων, µπορούν να σας
δηµιουργήσουν θέµατα. Και αντί να κάνετε περιφερειακή ανάπτυξη,
κάνετε συγκέντρωση τόσο πολύ µεγάλη, που δεν εξυπηρετεί τα
συµφέροντα του έθνους ούτε αυτό το νοµοσχέδιο είναι δυνατόν να
εξυπηρετεί τα συµφέροντα του έθνους.
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Οι περιφερειάρχες και τα περιφερειακά µνηµόσυνα, όλα αυτά που
γίνονται, δεν εξυπηρετούν κανένα σκοπό. Οι περιφερειάρχες πρέπει
να είναι πρόσωπα πολιτικά. Είπε ο Πρωθυπουργός, είπατε σεις ότι
πρέπει να είναι κοντά στον πολίτη, να εξετάζουν τα προβλήµατα και
αντί να είναι πολιτικά πρόσωπα, είναι πληρωµένοι κοντυλοφόροι,
υπάλληλοι, κοµµατικοί άνθρωποι δικοί σας, που δεν κάνουν τίποτα.
'Ενα παράδειγµα: Προχθές είπε ότι θα έλθει ο Υπουργός Γεωργίας
και µας κάλεσε στο συνεδριακό κέντρο της "ΑΧΑΙΑ CLAUS" όπου
πήγαµε δεκαπέντε δήµαρχοι, δυο-τρεις Βουλευτές κλπ. και δεν µας
ειδοποίησαν αν θα έρθει ο Υπουργός. ∆ηλαδή είναι για κατάντηµα η
υπόθεση της λειτουργίας της περιφέρειας. Είναι µια γραφειοκρατική
πολιτική λειτουργία, δηλαδή υπαλληλική λειτουργία, η οποία δεν
εξυπηρετεί κανέναν σκοπό. ∆εν είναι πολιτικά πρόσωπα. 'Επρεπε
είτε από το θεσµό της διαφάνειας είτε µε λειτουργία διακοµµατικής
πλέον κατάστασης να εκλέγονται πρόσωπα πολιτικά να ξέρουν τι
είναι πολιτική να κάνουν πολιτική να παίρνουν αποφάσεις.
∆ιορίσατε υπαλλήλους και περιµένετε να γίνει κάτι;
Εν πάση περιπτώσει έτσι λειτουργούν οι θεσµοί στην Ελλάδα ιδίως
µε το δικοµµατισµό, ώστε µέσα από τη λειτουργία των µηχανισµών
αυτών να παράγεται πολιτική και να παράγονται πολιτικά πρόσωπα
και πολιτικά στελέχη όπως παρήχθη σαν πολιτικό στέλεχος και
διεκδικεί και αρχηγία κόµµατος η Βάσω Παπανδρέπου µε τον
ΕΟΜΜΕΧ και µε τον ΠΡΟΜΕΤ. Από εκεί λειτούργησε από εκεί
υπάρχει. Βρήκε το µηχάνηµα για να φθάσει στη θέση που έχετε
εσείς τώρα. Ενδεχοµένως να έχει και άλλες ορέξεις. ∆εν ξέρω αν θα
επιτραπεί στο µέλλον µε τη λειτουργία τέτοιων µηχανισµών να
αναδεικνύονται πολιτικά στελέχη.
Εδώ δεν δίνεται ζωή, πνοή και λειτουργία στον ΕΟΜΜΕΧ. Βέβαια
δεν έχω χρόνο για να µιλήσω και γι' αυτό θα πω λίγα γιατί έχω και
ένα άλλο θέµα να αναπτύξω. ∆εν δίνετε, λοιπόν, πνοή στον
ΕΟΜΜΕΧ. Εδώ αυτές τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις που είναι η
σπονδυλική στήλη του έθνους τις θάψατε και τις θαύετε συνεχώς.
Εδώ λειτουργούν πολυκαταστήµατα τεράστια το "ΜΑΚΡΟ" και άλλα
σε όλη την Ελλάδα, τα οποία τις έχουν θάψει. Μπορούν να
ανταγωνισθούν αυτές οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις το "ΜΑΚΡ0" και
τα άλλα πολυκαταστήµατα που έχουν τιµές 30% και 40%
κατώτερες; Για ποια ανταγωνιστικότητα µιλάτε; Ποιες προϋποθέσεις
λειτουργίας ανταγωνιστικότητας δώσατε σεις στους µικροµεσαίους,
ώστε να στηριχθούν στα πόδια τους; Μόνο µε πυροσβεστικές
εκδηλώσεις δήθεν, πάρε ένα δάνειο να κάνεις τη δουλειά σου,
προσπαθήσατε να κάνετε κάτι το οποίο έγινε µπούµερανγκ.
Και έρχοµαι στο άρθρο 4, γιατί δεν µπορώ να επεκταθώ σε όλο το
νοµοσχέδιο, στην παράγραφο 5. Εδώ υπάρχουν υποµνήµατα από
τις περιοχές εκείνες που είναι αποβιοµηχανισµένες, όπως είναι η
Αχαϊα για παράδειγµα. Είναι µία περιοχή στην αποβιοµηχάνιση και
σεισµόπληκτη , περιοχή κάτω από το µηδέν, περιοχή µε µεγάλο
δείκτη ανεργίας, όπως είναι και άλλες τέτοιες περιοχές και παρά
ταύτα επιµένετε στις σαράντα οκτώ δόσεις και στο 85% των
προσαυξήσεων των πάσης φύσεως τόκων. Να γίνουν ογδόντα
τέσσερις οι δόσεις και να γίνει 100% διαγραφή των τόκων και των
προσαυξήσεων, για να µπορέσουν να επιβιώσουν, γιατί αυτοί είναι
χιλιάδες και έχουν υπογράψει γι' αυτούς άλλοι άνθρωποι σαν
τριτεγγυητές και θα τους βγάλουν τα σπίτια και τις περιουσίες
στο"σφυρί". Σε αυτό το σηµείο θα σας καταθέσω ένα υπόµνηµα
αυτών των ανθρώπων για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο κ. Γεώργιος Τσαφούλιας καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν υπόµνηµα, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
Η πολιτική σας τους εξαθλίωσε τους θάψατε και θα τους θάψετε.
Κάντε ογδόντα τέσσερις τις δόσεις για να µην τους θάψετε. Στη
Θεσσαλονίκη που είναι η περιοχή σας κανονίσατε και χαρίσατε
εννιά δισεκατοµµύρια (9.000.000.000) δραχµές από τα δέκα
δισεκατοµµύρια (10.000.000.000) δραχµές στην ΠΑΕ ΠΑΟΚ και
στην ΠΑΕ -ΑΡΗΣ. Λοιπόν, όπου σας συµφέρει κοµµατικά κάνατε τις
δουλειές σας και τους µικροµεσαίους τους θάψατε και τους θάβετε.
Επίσης κάνατε ρυθµίσεις στους γεωργικούς συνεταιρισµούς

διακόσια δισεκατοµµύρια (200.000.000.000) δραχµές και στον
ΟΑΣΑ ρυθµίσατε το ΦΠΑ.'Ολα στη Θεσσαλονίκη. Αυτούς τους
µικροµεσαίους, γιατί τους θάβετε; Κάντε τους ογδόντα τέσσερις
δόσεις για να µπορέσουν να αναπνεύσουν.
Αυτό, κύριε Υπουργέ, το περιµένω από εσάς. Αφήστε τα
Υφυπουργεία και τη Βάσω. Κανονίστε τις δόσεις για να µην
επαναλάβετε το θάψιµο της Βάσως. Είναι σαράντα οκτώ κάντε τις
ογδόντα τέσσερις ή έστω εβδοµήντα. Το ζητάµε από εσάς που
έχετε κατανόηση και είστε Υπουργός, ο οποίος µπορείτε να δώσετε
µία λύση γι' αυτούς διότι τη δική σας τη προσωπική λύση τη δώσατε
στη Θεσσαλονίκη. Θα δώσετε, λοιπόν, και εδώ για να µην σας
κατηγορούµε αύριο το πρωί για κοµµατικοποίηση και πελατειακές
σχέσεις. Εδώ και τώρα δώστε τη λύση σ' αυτούς και ιδίως στις
περιοχές που έχουν αποβιοµηχάνιση και ανεργία και είναι και
σεισµόπληκτες, όπως η Αχαϊα, η Κοζάνη και άλλες. Είναι τρεις-
τέσσερις περιοχές. Γιατί δεν το κάνετε; Περιµένω απάντηση σ' αυτό.
Περιµένω απάντηση. Αν ήταν ο Χριστοδουλάκης, θα ήξερα ότι δεν
µου απαντάει, γιατί είναι µεγάλος ηγέτης, είναι ο Νέρων της εποχής
ή άλλως θεωρεί τον εαυτό του Ναπολέοντα.
Αλλά για σας κύριε Υπουργέ, ένα πνευµατικό άνθρωπο, έχω
οπωσδήποτε την πίστη ότι θα µου απαντήσετε. Θέλω να επιµείνετε
σ'αυτό. Από 84 κάνετέ το 70, 72, 74, όχι κάτω από 70, για να
µπορέσουν να ζήσουν. Και περιµένω να µου δώσετε την απάντηση,
κύριε Υπουργέ. Πώς θα γίνει δηλαδή; Και να τους δώσετε και µία
προκαταβολή, για να είναι και 100% το σβήσιµο των πανωτοκίων.
Το περιµένω και ξέρω ότι θα µου απαντήσετε.
(Σε αυτό το σηµείο κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Τελείωσε ο χρόνος σας,
κύριε Τσαφούλια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Μην εµπλακείτε, όµως, στα βραχιόλια
της κ. Βάσως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Υπουργέ, έχει
εξαντληθεί ο κατάλογος των εγγεγραµµένων να µιλήσουν επί της
αρχής. Αν θέλετε να προσθέσετε κάτι, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Ας
δευτερολογήσουν οι κύριοι συνάδελφοι και µετά θα µιλήσω εγώ, αν
και έχουν ειπωθεί τα πάντα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η κ. Ζήση έχει το λόγο.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι για τη διαδικασία
γίνεται η δευτερολογία, γιατί οι τοποθετήσεις όλων των συναδέλφων
εµπεριέχουν και τις αναζητήσεις και τα ερωτηµατικά, αλλά και τις
προτάσεις που έχουν γίνει και κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην
επιτροπή και στη σηµερινή µας συζήτηση.
Εξάλλου ο Υπουργός Ανάπτυξης έδωσε πάρα πολύ παραστατικά -
και θα έλεγα και µε αρκετές ελπίδες για όλους µας- την εντύπωση
ότι και στη συζήτηση των άρθρων θα µπορέσουµε τελικά να
υλοποιήσουµε και να συνθέσουµε, αν θέλετε, τις επιµέρους
προτάσεις που έχουµε κάνει όλοι.
Βεβαίως αναφέροµαι και στις τροπολογίες, οι οποίες έχουν
κατατεθεί από συναδέλφους και αφορούν και στο προσωπικό και
στις µετατάξεις του προσωπικού και βεβαίως στη διασφάλιση των
καλύτερων όρων αυτής της µετακίνησης του προσωπικού, όπου θα
µπαίνουν βέβαια και κάποια κριτήρια, που αφορούν στους ίδιους.
Αυτό το τονίζω, γιατί η αξιολόγηση που θα γίνει βάσει των
ικανοτήτων, θα πρέπει να εµπεριέχει και τις δυνατότητες του καθένα
προσωπικά και δείξαµε ότι έχουµε µία τέτοια ευαισθησία. Βεβαίως
υπάρχουν κάποια θέµατα, τα οποία αφορούν στο χρόνο που
δόθηκαν, γιατί υπάρχουν παρόµοιες τροπολογίες γι' αυτό το θέµα
και ειπώθηκε εδώ, δηλαδή σχετικά µε το χρόνο παράτασης για τα
λατοµεία.
Αν  νοµίζουµε  ότι  µπορούµε  να  µειώσουµε  αυτόν  το  χρόνο,
σηµαίνει  ότι  θα  πρέπει  -και  είναι  και  δική  µου  πρόταση-  να
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πιέσουµε τους νοµάρχες, τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση να
λειτουργήσουν πραγµατικά τις αρµοδιότητες, που εδώ έχουµε
ψηφίσει για εκείνους. Το ίδιο ισχύει και για τους πόρους.
∆εν πειράζει, γιατί κάποιοι συνάδελφοι είπαν ότι δεν έχουν όλες τις
αρµοδιότητες και τους πόρους. Μπορεί να µη χρειάζεται να τα
έχουν όλα αυτά. Με τα ήδη κεκτηµένα και νοµοθετηµένα, νοµίζω ότι
θα πρέπει να επιλέξουν και να βρουν αυτές τις λατοµικές περιοχές,
γιατί πέρα από τις πιέσεις που δέχονται, γνωρίζω ότι υπάρχουν και
αντιπαραθέσεις των φορέων. Σε µία αποκεντρωµένη τέτοια
διαδικασία θεσµών δεν θα υπήρχε, κατά την άποψή µου, κανένα
πρόβληµα, αν µπορούσαµε να λειτουργήσουµε συντονισµένα και
σωστά.
Πιστεύω, λοιπόν, ότι αυτό θα πρέπει να το δούµε µε µία
ιδιαιτερότητα, γιατί και η δική µου ευαισθησία θα ήθελα να κατατεθεί
εδώ για µία ακόµα φορά µετά την πρωτολογία µου, δηλαδή ότι το
θέµα περιβάλλον και συνεργασία µε το περιβάλλον είναι το πιο
σηµαντικό σε όλα τα βήµατα και σε όλες τις προσθήκες και σε όλες
τις διατάξεις που θα ρυθµίσουµε, γιατί χωρίς το περιβάλλον και την
αρµονική συνεργασία όλων των παρεµβάσεων και δραστηριοτήτων,
τα αποτελέσµατα δεν θα είναι τα επιθυµητά.
Πιστεύω, λοιπόν, ότι το νοµοσχέδιο και οι διατάξεις του βρίσκονται
σε µια καλή κατεύθυνση, αλλά εκείνο που ζητώ, είναι στα άρθρα να
βρούµε εκείνα τα εδάφια και εκείνα τα σηµεία, που πραγµατικά θα
ξεκαθαρίζουν κάποια ζητήµατα, σύµφωνα και µε τα αιτήµατα των
εργαζοµένων, αλλά και µε τα αιτήµατα των Κοινοβουλευτικών
Εκπροσώπων και των εισηγητών στο Σώµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σαλαγκούδης έχει το
λόγο. Σας φθάνουν πέντε λεπτά, κύριε Σαλαγκούδη;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: ∆ώστε µου το χρόνο που δικαιούµαι,
κύριε Πρόεδρε, γιατί είναι γεγονός ότι για να απαντήσω σε
τοποθέτηση τριάντα λεπτών ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): ∆εν χρειάζεται να
δικαιολογείστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Θα είµαι σύντοµος. Πιστεύω ότι δεν
θα εξαντλήσω το χρόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Είναι από αυτά τα θέµατα,
που όταν τα δικαιούµεθα, δεν χρειάζεται να τα δικαιολογούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ακούγοντας τον
κύριο Υπουργό, υπέθεσα ότι αν δεν ήταν καινούριος ή µιλούσε για
κάποιο άλλο νοµοσχέδιο ή δεν είχε ενηµερωθεί.
Και εξηγούµαι. 'Ερχοµαι στο πρώτο άρθρο, στην Εταιρεία
Αµοιβαίων Εγγυήσεων.
Κύριε Υπουργέ, αυτό το νοµοσχέδιο έχει ψηφιστεί το 1995 και λέει
ότι µε απόφαση του Υπουργού γινόταν το Ταµείο Αντεγγύησης.
Εποµένως δεν χρειαζόταν τίποτα. Χρειάζονταν µια απόφαση του
Υπουργού και τελείωνε.
Η Υπουργός στη ∆ιαρκή Επιτροπή µας είπε ότι υπάρχουν δύο
έτοιµες Εταιρείες Αµοιβαίων Εγγυήσεων. Εσείς τώρα µας είπατε ότι
υπάρχουν έξι. Και αναρωτιέµαι: Μετά την καθυστέρηση που έγινε
από τη ∆ιαρκή Επιτροπή µέχρι να συζητηθεί το νοµοσχέδιο στη
Βουλή, µήπως ενεργοποιήσατε και άλλους φίλους να έρθουν στην
κατεύθυνση του να δηµιουργήσουν τις επιχειρήσεις αµοιβαίων
εγγυήσεων; Αυτό, δηλαδή, πάµε να φτιάξουµε; Κάτι παρόµοιο µε
ό,τι έγινε στον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. και διαλύθηκε; 'Ετσι όπως ρυθµίζεται
το Ταµείο Αντεγγυήσεων, δεν υπάρχει λόγος να έρθει, αφού µε
απόφαση του Υπουργού µπορούσε να γίνει. Αλλά έρχεται
νοµοθετική ρύθµιση εδώ και όπως ετοιµάζεται, φυσικά αφορά
ελάχιστες µικροµεσαίες επιχειρήσεις. ∆ιότι -όπως προτείναµε και θα
προτείνουµε στο άρθρο αναλυτικότερα- µε το σύστηµα των
ασφαλιστικών και αντασφαλιστικών εταιρειών θα µπορούσαν να
συµµετέχουν πολλοί περισσότεροι µικροµεσαίοι επιχειρηµατίες για
να µπορούν να παίρνουν δάνεια -γιατί αυτοί έχουν ανάγκη, διότι δεν
έχουν εµπράγµατες εξασφαλίσεις που θέλουν οι τράπεζες-
δανειοδότηση και να µπορέσουµε να προκαλέσουµε ανάπτυξη και
από τις µικρές αυτές επιχειρήσεις.
Εποµένως η ρύθµιση αυτή, όπως έρχεται, φοβάµαι ότι εξυπηρετεί

µονάχα αυτές τις έξι που είπατε προηγουµένως ή και άλλες δύο-
τρεις ενδεχόµενα, µε φίλους Εταιρείες Αµοιβαίων Εγγυήσεων και
δεν πρόκειται να εξυπηρετήσουν την ανάπτυξη, αλλά απλώς την
πελατειακή σχέση.
Φαίνεται ότι στην πρωτολογία µου δεν µε έχετε ακούσει, γιατί
αλλιώς δεν θα λέγατε για το άρθρο 2 στο οποίο κατέθεσα και µια
τροπολογία, την οποία -βεβαίως εσείς δεν ξέρετε- την έχω
καταθέσει και πριν από δύο χρόνια και η οποία λύνει το πρόβληµα
των εκκαθαρίσεων και επιταχύνει τις εκκαθαρίσεις. Μάλιστα θα
είχαµε απαλλαγεί και από τον Ο.Α.Ε. Την τροπολογία αυτή η κυρία
Υπουργός τη µελέτησε κατά κάποιο τρόπο και είπε ότι είναι
πράγµατι προσεγµένη, αλλά εν πάση περιπτώσει, δεν λύνει κάποια
νοµικά προβλήµατα.
Ξέρετε πόσες τέτοιες τροπολογίες σαν και αυτή του άρθρου 2
έχουµε δει εδώ στη Βουλή; 'Εχουν έρθει επανειληµµένα και κάθε
φορά γίνεται ένα δειλό βήµα. Και αυτό τώρα που γίνεται πάλι είναι
δειλό βήµα και δεν οδηγεί τις εκκαθαρίσεις σε επιτάχυνση τέτοια
που θέλουµε να απαλλαγούµε, επιτέλους, από αυτό τον εσµό που
εξυπηρετεί µόνο -όπως και η Υπουργός είπε- ορισµένους
ανθρώπους εκκαθαριστές, ορισµένους φύλακες αυτών των
επιχειρήσεων, που τελικά παίρνουν περισσότερα χρήµατα από όσο
εισπράττει το δηµόσιο από τις εκκαθαρίσεις.
Και έρχοµαι στο τρίτο θέµα για το Ι.Γ.Μ.Ε. Εκεί έµεινα κατάπληκτος,
διότι προφανώς µιλάτε για άλλο νοµοσχέδιο. Θα το περιµένουµε να
δούµε την Πέµπτη και ελπίζω πράγµατι, να είναι ένα διαφορετικό
νοµοσχέδιο µε αυτήν τη ρύθµιση.
Αλλά, κύριε Υπουργέ, δεν είδατε σ' αυτό το νοµοσχέδιο ότι λέει ρητά
ότι καταργούνται τα παραρτήµατα του Ι.Γ.Μ.Ε. αυτοδικαίως; Και
όταν µιλάµε για παραρτήµατα του Ι.Γ.Μ.Ε., ξέρετε τι εννοούµε, κύριε
Υπουργέ; Μιλήσατε για γραφεία Ι.Γ.Μ.Ε. ∆εν είναι γραφεία Ι.Γ.Μ.Ε.
Ξέρετε ότι στη Θεσσαλονίκη, στη δικιά µας περιοχή, το Ι.Γ.Μ.Ε. έχει
εργαστήρια. Και έχει εργαστήρια ποιοτικής ανάλυσης ύδατος. Και
ξέρετε ότι µέσα σ' αυτό το εργαστήριο έχει βρεθεί ότι τα νερά του
πρώτου ποδιού της Χαλκιδικής είναι αρσενικούχα µε περιεκτικότητα
αρσενικού πολύ µεγαλύτερη από τα επιτρεπόµενα όρια; Αυτό δεν
έχει βγει στη δηµοσιότητα, γιατί θα προκαλέσει σάλο, κύριε
Υπουργέ. Και αυτό το έχει ανακαλύψει το Ι.Γ.Μ.Ε. Το λέω σήµερα.
Το ξέρω πολύ πιο πριν, αλλά σέβοµαι και εγώ αυτό το σάλο που
πρόκειται να προκαλέσει. Μετά την ευαισθησία που έχει επιδειχθεί
από το πανεπιστήµιο όπου ανακαλύφθηκε αρσενικό στη Χαλάστρα,
προχωρούµε πλέον σε συντονισµένες ενέργειες για να βρεθεί
ταυτόχρονα και λύση.
Αυτό, λοιπόν, το εργαστήριο, τι θα το κάνετε; Θα το πάτε στο
πανεπιστήµιο; Θα καταργηθεί µαζί µε τα υπόλοιπα εργαστήρια;
Αλλά δεν είναι µόνο αυτό. Ξέρετε ότι στην Πρέβεζα έχει γίνει
πρόσφατα ένα νεόδµητο κτίριο και έχει εξοπλιστεί µε υπερσύγχρονα
µηχανήµατα; Και λέει ο νόµος ότι αυτά όλα θα πάνε σε
πανεπιστηµιακούς φορείς ή σε φορείς Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Πού
θα τα πάτε τα υπερσύγχρονα αυτά εργαστήρια; Στην Πρέβεζα δεν
υπάρχει αντίστοιχο πανεπιστήµιο. Μήπως θα τα µεταφέρετε στο
Πανεπιστήµιο Ιωαννίνων ή στο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης ή
Αθηνών;
Αν καταργήσουµε τα παραρτήµατα, καταργούµε ταυτόχρονα όλες
αυτές τις δαπάνες, τις οποίες κάναµε. Και δεν είναι µόνο οι
δαπάνες, είναι και το έργο που επιτελούν και δεν έχει τελειώσει.
∆ιότι, όπως είπα στην πρωτολογία µου, αν οι ορυκτές πρώτες ύλες
σήµερα έχουν χαµηλή τιµή και ενδεχοµένως δεν υπάρχει πολύ
µεγάλο ενδιαφέρον προς αυτήν την κατεύθυνση, δεν θα γίνει αυτό
αύριο. Και ξέρετε ότι οι τιµές των ορυκτών πρώτων υλών
σκαµπανεβάζουν.
Σήµερα  βγήκαν  µε  ντάπινγκ  τιµές,  όλες  αυτές  οι  χώρες  του
ανατολικού  µπλοκ  που  µέχρι  τώρα  φύλαγαν  τους  πόρους
τους,  αλλά  στην  προσπάθειά  τους  να  λύσουν  οικονοµικά
προβλήµατα,  ρίχνουν  στην  αγορά  πολύ  φθηνές  πρώτες  ύλες,
µε  άµεσο  αποτέλεσµα  να  έχουν  πέσει  όλες  οι  ορυκτές  πρώτες
ύλες.  Αλλά  αυτό  δεν  θα  γίνεται  συνεχώς.  Και  όταν  θα  έλθει  η
εποχή,  που  αυτές  θα  ακριβήνουν,  τότε  εµείς  θα  αρχίσουµε
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πάλι µια νέα διαδικασία, για να εξετάσουµε το υπέδαφος.
'Αλλες χώρες που αναφέρονται στην εισηγητική έκθεση ότι έχουν
καταργήσει το ΙΓΜΕ, είχαν πολύ πριν από εµάς -πάρα πολλά
χρόνια εκατονταετίες- ερευνήσει το υπέδαφός τους. Είχαν φθάσει σε
γεωλογικούς χάρτες. Είναι σε πολύ µικρή κλίµακα, τέτοιες που να
είναι εύχρηστες και που δεν έχουµε φθάσει εδώ στο ΙΓΜΕ.
Το ΙΓΜΕ αντίθετα πρέπει να ανδρωθεί αλλά, αφού προηγουµένως
ορθολογικοποιηθεί το προσωπικό του, το οποίο µε τις δικές σας
πελατειακές σχέσεις έγινε µε αναλογία ένα προς τέσσερα ή ένα
προς τρία ή ένα προς τρεισήµισι, επιστηµονικό προσωπικό, προς
το υπόλοιπο προσωπικό. Βεβαίως αυτό να το κάνουµε όλοι µαζί.
Εµείς συµφωνούµε σ' αυτό. Κάντε τις µετατάξεις και πάρτε νέο
επιστηµονικό προσωπικό που θα είναι ανεβασµένο µε τις νέες και
πιο σύγχρονες, ας πούµε απαιτήσεις, που απαιτεί η επιστήµη. 'Οχι,
όµως, να καταργήσουµε τα παραρτήµατα.
Και δεν είναι µόνο αυτά τα δύο χαρακτηριστικά που σας ανέφερα
είναι και το παράρτηµα της Ξάνθης, της Κοζάνης, που πάρα πολλά
έχει προσφέρει και που πλέον τώρα η περιοχή εκείνη όπου
ανακαλύφθηκαν οι λιγνίτες -και το ΙΓΜΕ πρόσφερε πολλά- έχει
σήµερα να αντιµετωπίσει πολλά από την πλευρά του
περιβάλλοντος, γιατί γίνεται µια περιβαλλοντική παρέµβαση από τη
χρησιµοποίηση των λιγνιτών πολύ σηµαντική και το ΙΓΜΕ είναι αυτό
που θα µας λύσει και θα δώσει λύσεις στα προβλήµατα του
περιβάλλοντος εκεί.
Ακόµη, είπατε για τον ΕΟΜΜΕΧ κάποιες τροποποιήσεις. Θα
περιµένουµε να τις δούµε και τότε οπωσδήποτε θα τις
συζητήσουµε. ∆εν θέλω να προχωρήσω περισσότερο σε άλλα, ας
κάνω και οικονοµία χρόνου.
Προσέξτε, όµως, κύριε Υπουργέ, µιλώντας στην πρωτολογία µου,
είπα ότι έχουµε καταντήσει τη Βουλή µια βιοµηχανία παραγωγής
κακών προϊόντων, χαµηλών ποιοτικά νοµοθετηµάτων που
ερχόµαστε κάθε λίγο και λιγάκι, µετά από µερικούς µήνες, όχι
χρόνια, να τροποποιούµε συνεχώς τους νόµους και µάλιστα µε ένα
τρόπο που ούτε κωδικοποίηση δεν γίνεται. Και απορώ και
αναρωτιέµαι µερικές φορές, για ποιους ψηφίζουµε τους νόµους,
κύριε Υπουργέ; Τους ψηφίζουµε για τους πολίτες, όπου δεν
δικαιολογείται άγνοια νόµου όταν πας στο δικαστήριο ή τους
ψηφίζουµε µόνο για µερικούς ειδικούς µανδαρίνους; Αν τους
ψηφίζουµε για τους πολίτες, τότε πρέπει τουλάχιστον να µη
φέρνουµε τέτοια νοµοσχέδια που λένε ότι τροποποιείται ο νόµος
τάδε, η παράγραφος τάδε του νόµου τάδε και στο τέλος δεν έχουµε
καµία κωδικοποίηση.
Ο πολίτης ο καηµένος πηγαίνει, χωρίς να µπορεί ούτε ανάπτυξη να
δηµιουργήσει ούτε να κάνει κάποια δουλειά, αλλά επιπλέον
σιδηροδέσµιος µερικές φορές στις φυλακές, επειδή άγνοια νόµου
δεν δικαιολογείται και αυτούς τους νόµους δεν µπορεί να τους
κατανοήσει, έτσι όπως τους ψηφίζουµε.
Και επιπλέον, βιοµηχανία νόµων. Με τη δαµόκλειο σπάθη του
χρόνου. Και υπάρχει εξαιτίας αυτού και η µικρή συµµετοχή των
Βουλευτών και τελικά η ελάχιστη επεξεργασία, γιατί στις ∆ιαρκείς
Επιτροπές λέµε τρεις συνεδριάσεις µόνο -και να καλέσουµε και τους
φορείς σε µία συνεδρίαση, τι κάνουµε;- και από κει και πέρα
εξαντλείται και το ενδιαφέρον των Βουλευτών και οι νόµοι, οι οποίοι
βγαίνουν από δω, είναι νόµοι, όχι για τους πολίτες, αλλά
ενδεχοµένως για µερικούς ειδικούς µανδαρίνους, που στα χέρια
αυτών γίνονται και εκµεταλλεύσιµοι νόµοι, εις βάρος των πολιτών
και προς χάρη της διαφθοράς, η οποία ανθίζει σήµερα στην
κοινωνία µας.
Επιτέλους πρέπει να το σκεφθούµε και να αναθεωρήσουµε και τον
τρόπο που νοµοθετούµε. Προς Θεού, όχι µε συρραφές
τροπολογιών για να φτιάχνουµε ένα νοµοσχέδιο, όπως αυτό
σήµερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Παναγιώτου έχει το
λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Θα αξιοποιήσω το χρόνο της
δευτερολογίας, για να τοποθετηθώ σε κάποια άρθρα που δεν
πρόλαβα στην πρωτολογία.
Θα σταθώ στο πρώτο άρθρο που αναφέρεται στις εταιρείες

αµοιβαίων εγγυήσεων της ΕΑΕ. Ο θεσµός των ΕΑΕ εντάσσεται στα
πλαίσια της πολιτικής ενίσχυσης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων,
µε στόχο να διευκολυνθεί η πρόσβασή του στη χρηµατοδότηση και
τα χρηµατοδοτικά και πιστωτικά ιδρύµατα.
Είναι γνωστό ότι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις αντιµετωπίζουν
σήµερα τεράστια προβλήµατα, εξαιτίας της ακολουθούµενης
πολιτικής της Κυβέρνησης. Μεταξύ αυτών αναφέρονται και τα
χρηµατοδοτικά προβλήµατα. Συνεπώς η χρηµατοδότηση γενικά των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων δεν µπορεί να θεωρηθεί ένα
µεµονωµένο πρόβληµα.
Οι δυσκολίες ουσιαστικά υπάρχουν για εκείνες τις επιχειρήσεις, οι
οποίες δεν µπορούν να αντιµετωπίσουν τη σηµερινή δυσµενή
κατάσταση, στην οποία βρίσκεται η ελληνική οικονοµία, η οποία έχει
επιφέρει σηµαντικά προβλήµατα για ένα µεγάλο εύρος
επιχειρήσεων, κυρίως µικροµεσαίων, πάντα κατά την ελληνική
πραγµατικότητα, γιατί απ' ό,τι γνωρίζουµε, σύµφωνα µε τα στοιχεία
που υπάρχουν, το 90% περίπου των ελληνικών επιχειρήσεων είναι
µικρές, κυρίως οικογενειακής µορφής µε ένα έως δύο συνεταίρους,
επιχειρήσεις αυτοαπασχολούµενων ή το πολύ να απασχολούν δύο
έως τρεις εργαζόµενους.
Ιδιαίτερα τα προβλήµατα αυτά είναι απόρροια της ακολουθούµενης
αντιπληθωριστικής πολιτικής και γενικά της δηµοσιονοµικής και
νοµισµατικής πολιτικής που έχει σαν αποτέλεσµα από οικονοµικής
πλευράς την εξασθένηση των εισοδηµάτων της συντριπτικής
πλειοψηφίας του λαού, µε αντίκτυπο στην πτώση της εγχώριας
ζήτησης. Η πτώση αυτή έχει επιδράσει δυσµενώς στη βιωσιµότητα
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, µε αποτέλεσµα την αύξηση των
πτωχεύσεων, των ακάλυπτων επιταγών, των απλήρωτων
συναλλαγµατικών κλπ. κατά την τελευταία πενταετία.
Ο περιορισµός των πιστώσεων, δηλαδή της προσφοράς χρήµατος
που έχει επιβάλει η Τράπεζα της Ελλάδος συνέπεια της
ακολουθούµενης πολιτικής από την Κυβέρνηση σε συνδυασµό µε
την οικτρή οικονοµική κατάσταση της χώρας, έχει προκαλέσει
οικονοµική ασφυξία στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Σύµφωνα µε τα στοιχεία της Τράπεζας της Ελλάδος η πιστωτική
επέκταση προς τη βιοµηχανία από το ειδικό κεφάλαιο της
Ν.Ε./197/78 το 1997 σηµείωσε µία πτώση κατά 2,49% σε σχέση µε
το 1996 και κατά 4,61% το 1996 σε σχέση µε το 1995, κάτι που
συνδέεται τόσο µε το υψηλό επίπεδο επιτοκίου όσο και µε το
υψηλότερο επίπεδο ασφάλισης που ζητούν οι Τράπεζες για να
χορηγήσουν δάνεια και βεβαίως λόγω της επικρατούσας
κατάστασης της ελληνικής οικονοµίας.
Η ίδρυση των Ε.Α.Ε. έχουν σκοπό αυτήν ακριβώς την παροχή
εγγυήσεων ασφάλειας που ζητούσαν οι Τράπεζες και τα παντός
είδους χρηµατοπιστωτικά ιδρύµατα.
Με το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου προβλέπεται η ενίσχυση του
θεσµού των Ε.Α.Ε. κοινοτικής προέλευσης, συστήµατα αµοιβαίων
εγγυήσεων µέσα από τη δυνατότητα συµµετοχής σ' αυτές
επιµελητηρίων, πιστωτικών και χρηµατοδοτικών ιδρυµάτων,
ασφαλιστικών εταιρειών και φορέων του δηµόσιου τοµέα. Οι Ε.Α.Ε.
όπως αναφέρεται στην εισηγητική έκθεση λειτουργούν στη βάση της
αρχής της συνυπευθυνότητας, η οποία υλοποιείται στα πλαίσια των
Ε.Α.Ε. Με τη δηµιουργία κεφαλαίου για την κάλυψη κινδύνων από
καταπτώσεις εγγυήσεων, πέρα από τα όποια θετικά ή αρνητικά
στοιχεία που περιέχει ο νέος θεσµός, δεν λύνει το βασικότερο
πρόβληµα που αντιµετωπίζουν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Με το
ύψος του επιτοκίου και γενικά µε το υψηλό κόστος δανεισµού ο
θεσµός των Ε.Α.Ε. εξαρτάται όπως αναφέρεται στην εισηγητική
έκθεση του άρθρου 1 του σχέδιου νόµου από την ύπαρξη
αντεγγυητικών κεφαλαίων, κάτι που προβλέπει και ο ν. 2367/95,
άρθρο 3 µε τη σύσταση ταµείων αντεγγύησης νοµικών προσώσων
ιδιωτικού δικαίου.
Με  το  υπό  συζήτηση  σχέδιο  νόµου  αλλάζει  η  µορφή  του
ταµείου  αντεγγύησης  σε  Α.Ε.  µε  ό,τι  αυτό  συνεπάγεται.  Το
υπό  συζήτηση  σχέδιο  νόµου  δεν  λύνει  τα  υπάρχοντα
οικονοµικά,  χρηµατοτικά  προβλήµατα  των  µικροµεσαίων
επιχειρήσεων,  τα  οποία  σε  συνδυασµό  και  µε  τη  φορολογική
επιβάρυνση  και  την  αύξηση  του  ανταγωνισµού  στα  πλαίσια
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που επιβάλλει η ΟΝΕ, οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις δεν έχουν καµία
ελπίδα επιβίωσης.
Για την πραγµατική ενίσχυση και αντιµετώπιση των αυξανόµενων
προβληµάτων των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και βιοτεχνιών, θα
µπορούσαν να ληφθούν µέτρα, όπως το επιτόκιο να είναι στο ύψος
του πληθωρισµού, να υπάρχει επιδότηση του επιτοκίου από το
κράτος και την ύπαρξη ειδικών κεφαλαίων για τους βιοτέχνες από
τις τράπεζες.
Εκείνο που έχει σηµασία είναι βέβαια ο αναπροσανατολισµός της
οικονοµικής πολιτικής σε φιλολαϊκή κατεύθυνση.
Λίγα λόγια θα πω για τα άρθρα του αφορούν τα λατοµεία.
Εντελώς απροκάλυπτα επιχειρείται η νοµιµοποίηση παρανοµίας
προς όφελος των µεγάλων συµφερόντων. 'Ετσι τινάζεται στον αέρα
όλη η προσπάθεια του Συµβουλίου της Επικρατείας να θέσει
φραγµούς στα µεγάλα οικονοµικά συµφέροντα που λυµαίνονται το
περιβάλλον, όπως άλλωστε και τους εργαζόµενους. Με το άρθρο
παρατείνεται η ισχύς των αδειών εκµετάλλευσης. Το βασικό µας
πρόβληµα δεν είναι τι ήθελε προκύψει µετά τη λήξη των αδειών,
αλλά της αντιµετώπισης των παρανοµιών.
'Οπως είναι γνωστό οι λατοµικές επιχειρήσεις και όταν είχαν τις
άδειες πραγµατοποιούσαν ληστρική εκµετάλλευση του προϊόντος,
ειδικά τα λατοµεία µαρµάρου που η λειτουργία των περισσότερων
είναι παράνοµη. Κανονικά µε τη λήξη των αδειών τους χρειάζεται η
υποβολή των απαραίτητων δικαιολογητικών από την αρχή. Τι
σηµαίνει αυτό; Νέα οικονοµοτεχνική µελέτη και µελέτη
περιβαλλοντικών επιπτώσεων. Η χορήγηση της άδειας
πραγµατοποιείται ύστερα από εξέταση του σχετικού φακέλου. Η
επανυποβολή των δικαιολογητικών κρίνεται αναγκαία όταν είναι
γνωστό ότι υπάρχουν σοβαρές παρανοµίες, όπως ορίου
λειτουργίας κλπ.
Το γεγονός αυτό θεωρούµε ότι πρέπει να ληφθεί σοβαρά υπόψη
προκειµένου να παραταθεί η άδεια.
Θα ήθελα να τελειώσω µε την έκθεση της διεύθυνσης
επιστηµονικών µελετών της Βουλής, στην οποία διαπιστώνεται ότι
υπάρχουν σοβαρά προβλήµατα συνταγµατικότητας στα άρθρα 6
και 7 του σχεδίου νόµου. 'Ετσι στη σελίδα 2, στην τελευταία
παράγραφο, αναφέρονται τα εξής: "Είναι δυνατόν να διατυπωθεί
προβληµατισµός ως προς το κατά πόσον το Συµβούλιο της
Επικρατείας θα έκρινε εναρµονισµένη µε τις διατάξεις του άρθρου
24 του Συντάγµατος, την παράταση των προθεσµιών που
προβλέπουν οι εξεταζόµενες διατάξεις".
Στο άρθρο 7 επίσης, στην προτελευταία παράγραφο, αναφέρονται
τα εξής: "Εν όψει αυτών είναι ίσως αµφίβολο εάν η νοµολογία του
Συµβουλίου της Επικρατείας θα κρίνει ότι οι διατάξεις της
εξεταζόµενης ρύθµισης εναρµονίζονται προς τις συνταγµατικές
επιταγές του άρθρου 24σ', εφόσον µάλιστα δεν γίνεται διάκριση
µεταξύ λατοµείων που λειτουργούν µέσα ή έξω από περιοχές
καθορισµένες ως λατοµικές".
Για τους ίδιους λόγους µπορούν να διατυπωθούν αντίστοιχες
επιφυλάξεις και για τις ρυθµίσεις της παραγράφου 5 του άρθρου 7
του σχεδίου νόµου που προβλέπουν παράταση µέχρι τη
συµπλήρωση σαράντα ετών στις µισθώσεις ή εισφορές του
δικαιώµατος εκµετάλλευσης βιοµηχανικών ορυκτών ή µαρµάρων.
Για όλους αυτούς τους λόγους εµείς καταψηφίζουµε το παρόν
σχέδιο νόµου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Σας είχα πει, κύριε Υπουργέ, στην
πρωτολογία µου ότι είναι ευκαιρία για σας, ξεκινώντας τη θητεία σας
στο Υπουργείο Ανάπτυξης, να αποσύρετε διατάξεις από το
νοµοσχέδιο που αν µη τι άλλο, δεν έχουν καµία σχέση µε την
ανάπτυξη. Και εσείς στην τοποθέτησή σας ναι µεν είχατε ένα λόγο
άριστο όσον αφορά την τεχνική του, αλλά επί της ουσίας ειλικρινά
µας δηµιουργήσατε περισσότερα ερωτήµατα απ'αυτά που είχαµε
θέσει.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Τα περιφερειακά µένουν.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Και ειλικρινά, συνάδελφε κύριε
Σπυριούνη, αυτήν τη στιγµή δεν ξέρουµε εµείς τοποθετούµενοι, τι

συµβαίνει. Αν διατηρούνται όλα τα περιφερειακά, τότε πολύ απλά
αποσύρετε τις σχετικές διατάξεις και δεν υπάρχει κανένας λόγος. Αν
δεν τηρούνται όλα τα περιφερειακά και τηρούνται ορισµένα, όπως
αφήσατε να εννοηθεί, αυτό έγινε µετά από κάποια συζήτηση, µετά
από κάποια τεκµηριωµένη τοποθέτηση µε αυτούς που συζητήσατε,
µε τους φορείς, µε τον ΕΟΜΜΕΧ, το ΙΓΜΕ. 'Η απλά πολύ
φοβόµαστε, κύριε Υπουργέ, µήπως ήταν αποτέλεσµα θέσεων που
έρχονται εν όψει ονοµαστικών ψηφοφοριών, για να λέµε έτσι τα
πράγµατα µε το όνοµά τους. Μήπως τυχόν φοβόµαστε µία
ονοµαστική ψηφοφορία αύριο, τοποθετήσεις συναδέλφων
Βουλευτών από την περιφέρεια; Αυτά τα πράγµατα θα πρέπει να τα
ξεκαθαρίσετε. Γιατί αν µπούµε σε αυτό το παζάρι, τότε αν µη τι άλλο
η άποψή µας περί προχειρότητας και αποσπασµατικότητας είναι
πραγµατικότητα.
Γι' αυτό, λοιπόν, τουλάχιστον πριν µπούµε στη συζήτηση κατ'
άρθρο θα πρέπει να µας πείτε συγκεκριµένα, διατηρούνται αυτά και
αυτά τα γραφεία γι αυτούς και γι αυτούς τους λόγους.
Αφήνω τους δύο οργανισµούς κι έρχοµαι στο θέµα της ρύθµισης,
της τακτοποίησης των οφειλών των µικροµεσαίων. Πραγµατικά σας
είπα ότι είναι θετική η διάταξη του ότι επιτέλους σε αυτούς τους
ανθρώπους που πραγµατικά έχουν υπερχρεωθεί για λόγους τους
οποίους θα τοποθετηθούµε κατά τη συζήτηση κατ' άρθρον, το ότι
απαλλάσσονται µε το 85% των προσαυξήσεων.
Θα είσαστε πάρα πολύ χρήσιµοι για το µέλλον των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων, δεν θα σας δηµιουργήσει κανένα πρόβληµα, αν τις
δόσεις τις βάλετε από σαράντα οκτώ µήνες ελάχιστο και πάνω. Να
ανταποκρίνονται στη δυνατότητα αυτών των ανθρώπων να
τακτοποιήσουν τις υπόλοιπες οφειλές.
Και τελειώνοντας, όσον αφορά τις λατοµικές ζώνες, να
ξεκαθαρίσουµε ένα πράγµα, κύριε Υπουργέ, ειδικά όσον αφορά την
Αττική. Να δεχθώ την καλή σας προαίρεση. ∆εν βλέπετε όµως ότι
όλα τα προηγούµενα χρόνια αυτή η προαίρεση που έδειξαν
αντίστοιχα οι προηγούµενοι συνάδελφοί σας τι αποτέλεσµα έβγαλε;
Απλώς διαιωνίζεται το πρόβληµα, διογκώνεται, το εκµεταλλεύονται -
να το πούµε και ωµά- οι Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις από την ώρα
που τους δίνετε τη δυνατότητα των πέντε χρόνων να πουν το εξής
απλό, "άσε θα έρθει η επόµενη να το λύσει". Και όταν έρχεται η
επόµενη, επικαλείται το µικρό του χρονικού διαστήµατος που είναι
υποχρεωµένη να το τακτοποιήσει και ζητάει παράταση. Και αυτό
γίνεται και τελικό αποτέλεσµα είναι ο βιασµός του περιβάλλοντος
της Αττικής, επεµβάσεις, οι οποίες είναι αν µη τι άλλο καταδικαστέες
για το περιβάλλον της Αττικής. Και επιτέλους, έστω βάλτε µία
προθεσµία, σε ένα χρόνο. ∆ιότι αυτά τα πέντε χρόνια, απλά θα
διαιωνιστεί µία κατάσταση.
Γι αυτό, λοιπόν, επιµένουµε και επιτέλους κάποια στιγµή θα πρέπει
να κινούµαστε στα συνταγµατικά όρια, να συζητάµε συνέχεια αν
παραβιάζεται ή όχι το άρθρο 24 και έχουµε φτάσει στο σηµείο
τελικά ο προστάτης του περιβάλλοντος σε αυτήν τη χώρα να είναι
το Συµβούλιο Επικρατείας;
Γιατί, λοιπόν, δεν λύνουµε οριστικά αυτά τα προβλήµατα;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: 'Εµεινα µε την εντύπωση και εγώ, κύριε
Πρόεδρε, όπως ανέλυσε λεπτοµερώς ο κύριος Υπουργός ότι, µε
βάση τις εκτιµήσεις που πηγάζουν από την αναγκαιότητα των
περιφερειακών τµηµάτων των Ι.Γ.Μ.Ε., τουλάχιστον για την
περιφέρειά µου για τη Θεσσαλονίκη, κύριοι συνάδελφοι, -για την
οποία ιδιαζόντως ενδιαφέροµαι για δύο λόγους, πρώτον από το
λόγο του καθήκοντος προς την περιφέρεια από την οποία
προέρχοµαι και δεύτερον για το στρατηγικό ρόλο που καλείται από
τα πράγµατα να παίξει η Θεσσαλονίκη- επιβάλλεται ο εµπλουτισµός
της µε πρόσθετες -όχι να αφαιρέσουµε- υπηρεσίες.
Το δεύτερο σηµείο: Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, πως ό,τι ουσία πλέον
ενισχύει την αναπτυξιακή πλευρά, αυτό θα πρέπει να το
κατοχυρώνουµε µε όλους τους τρόπους και να το απαλλάσσουµε
από τη φορτισµένη γραφειοκρατία πίσω από την οποία
υποκρύπτεται και η γνωστή διαφθορά.
Τρίτο σηµείο: Η ανάγκη σεβασµού του περιβάλλοντος
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αναµφισβήτητα πρέπει να συντρέχει και τις προϋποθέσεις τις
αναπτυξιακές. Πού θα αρµονίσουµε αυτούς τους δύο ουσιώδεις
παράγοντες και θα συζεύξουµε τις λειτουργίες τους, ώστε ο
συνδυασµός τους να δίνει το καλύτερο αποτέλεσµα, είναι θέµα
ευφυϊας επιλογής.
Πιστεύω, λοιπόν, ότι µε την παράταση που δίνετε στα λατοµεία
εξυπηρετούνται δύο βασικοί λόγοι:
Πρώτον, µια κατεστηµένη κατάσταση που συνδέεται άµεσα µε
κοινωνικούς λόγους. 'Οταν η ανεργία κτυπάει τις πόρτες και είναι
στο 10%-12% και σε ορισµένες περιοχές 17% και 20% και όταν
αυτή επιµερίζεται, συντριπτικά δυσανάλογα, σε βάρος των νέων,
δεν µπορούµε να κόβουµε οικονοµικές δραστηριότητες που
διευρύνουν την ελπίδα της απασχόλησης.
Και ένα τελευταίο θέµα: Η προστασία του ατόµου αποτελεί στη
δηµοκρατία την υπέρτατη αξία. Ο εργαζόµενος, αν σταµάτησε
κάποιος τοµέας δραστηριότητας, κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορεί να
πετάται για κανένα λόγο. Με την επίκληση καµίας οικονοµικής
αρχής, δεν µπορεί να τίθεται σε δεύτερη µοίρα ο άνθρωπος.
Εποµένως καλά κάνει το κόµµα µας, καλά κάνει η Κυβέρνηση και
έχει ιδιαίτερη ευαισθησία για τους εργαζόµενους. Και πιστεύω ότι
εµπεριέχεται αυτή η ευαισθησία στις διατάξεις του νοµοσχεδίου. Και
όπου χρειάζεται να γίνει αποφόρτιση του προσωπικού που
επιβάλλεται για την εύρυθµη και αποτελεσµατική λειτουργία της
υπηρεσίας ή από την ανάγκη της τροφοδότησης της υπηρεσίας µε
προσωπικό αναλόγων προσόντων, πρέπει να γίνεται. Αλλά να
γίνεται, µε τον τρόπο που προβλέπει το νοµοσχέδιο, µε τον τρόπο
που δεν πληγώνεται η έννοια εργαζόµενος, η έννοια άνθρωπος.
Ψηφίζω επί της αρχής το νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Τσαφούλιας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, είπατε ότι µε
αποφάσεις του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Ι.Γ.Μ.Ε. µπορεί να
συστήνονται περιφερειακά γραφεία. Είπατε προηγουµένως για
περιφερειακά γραφεία. Εποµένως η παράγραφος 1 του άρθρου 5 τι
δουλειά έχει; Η παράγραφος αυτή λέει: "Τα παραρτήµατα του
Ι.Γ.Μ.Ε. και οι περιφερειακές διευθύνσεις, τα νοµαρχιακά
παραρτήµατα... καταργούνται... κλπ." ∆εν τα καταργείτε, αφού το
είπατε.
Τώρα, ξέρετε για µένα τι έχει γίνει; Απλούστατα, σας έφεραν εδώ µε
µία έτοιµη κατάσταση, χωρίς να σας ρωτήσουν και αποδεχθήκατε
να συζητήσετε το νοµοσχέδιο.
Εν πάση περιπτώσει, καταργήστε το. Είπατε προηγουµένως ότι θα
διατηρήσω εκεί και εκεί. Να τα διατηρήσετε όλα. Εποµένως η
διάταξη αυτή είναι περιττή.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Παζάρι δηλαδή!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: 'Οχι, να µη γίνει παζάρι. Να απαλειφθεί
αυτή η παράγραφος. Τελείωσε.
'Οταν τα έκαναν αυτά, δεν τα βλέπατε εσείς. Αλλά τώρα που το
είδατε, έχετε το θάρρος εσείς να πείτε ότι δεν υπάρχει το άρθρο 5.
Είπατε προηγουµένως ότι θα τα διατηρήσετε. Εποµένως έστω και
τώρα που το είδατε, είναι προς τιµήν σας. Καταργήστε το άρθρο "να
καθαρίσουµε".
'Οσον αφορά την παράταση των λατοµείων, όταν πήγαµε να
πάρουµε την Ολυµπιάδα, ήξερε και ο Φούρας και οι άλλοι, που τους
στείλατε εκεί -είχατε πάει κι εσείς στο διαγωνισµό βέβαια- ότι η
διατήρηση της λειτουργίας των λατοµείων καταστρέφει το
περιβάλλον.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): 'Οχι εγώ...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Βέβαια αυτό δεν το ήξεραν οι ξένοι, που
µας έδωσαν τότε τους Ολυµπιακούς Αγώνες. 'Ηξεραν ότι θα βρουν
αδρανή υλικά. Τώρα για να µην κοροϊδευόµαστε, δεν πρόκειται να
µειώσετε το χρόνο οπωσδήποτε, γιατί αν τον µειώσετε, δεν θα
βρείτε αδρανή υλικά για τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Μέχρι να
καθοριστούν οι λατοµικές ζώνες, οι νοµαρχίες κλπ., θα έχει φύγει η
τετραετία. Μέχρι τον Ιούνιο µπορεί να έχετε φύγει κι εσείς. Οπότε αν
έχετε φύγει, τι δουλειά να κάνετε;

Εάν λάβουµε υπόψη το γρήγορο χρόνο της αποποµπής σας από
την Κυβέρνηση -γενικά όλοι σας που θα φύγετε- υποτίθεται ότι είναι
άνευ αντικειµένου να πείτε ότι περιορίζετε το χρόνο. ∆εν µπορείτε
να τον περιορίσετε, διότι δεν θα λειτουργήσουν οι λατοµικές ζώνες.
'Ηµουν νοµαρχιακός σύµβουλος και ξέρω ότι στην Αχαϊα
σκοτώνεται ο κόσµος εκεί κάτω και λατοµικές ζώνες δεν πρόκειται
να λειτουργήσουν ούτε να χωροθετηθούν ούτε να γίνει τίποτα.
Γι' αυτό πείτε καθαρά ή ότι φεύγετε και δεν προλαβαίνετε ή ότι δεν
προλαβαίνετε από τις νοµαρχίες και από τη λειτουργία των
διαδικασιών της χωροταξίας. ∆ύο πράγµατα υπάρχουν.
Ξεκαθαρίστε τη θέση σας. Ξέρετε, γράφεται η ιστορία µε την
αλήθεια. Ιδίως λόγω της παρουσίας σας και της ιδιαιτέρας
προσωπικότητας που διαθέτετε, γράφετε ιστορία µε την παρουσία
αυτήν των αληθινών, πραγµατικών καταστάσεων, που θα τις
αφαιρέσετε, θα τις "κόψετε µε το µαχαίρι". Πείτε "δεν µπορώ" για να
γράψετε ιστορία.
Εγώ και να πείτε λιγότερο, δεν το πιστεύω. Θα φέρετε άλλο
νοµοσχέδιο, να δώσετε παράταση στις ζώνες των υφισταµένων
λατοµείων. Και ας καίγονται τα δάση, ας καίγεται η Αττική, ας καεί το
περιβάλλον. Ο περιφερειάρχης, ο "πληρωµένος κοντυλοφόρος" ο
Παπαδηµητρίου στην Πάτρα, έδωσε άδεια στο Χάραδρο της
Πάτρας, χωρίς µελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων. 'Οταν του
λέγαµε µετά "τι έκανες", δεν µίλαγε. Του έχω στείλει τέσσερα ή
πέντε εξώδικα µε fax για να µου απαντήσει. Ο Λαλιώτης εδώ µου
είπε "κακώς κάνει που δεν σου απαντάει". "'Οποτε µου απαντήσει"
του λέω.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Τελειώστε, κύριε
Τσαφούλια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Με αυτά τα δεδοµένα, λοιπόν, για να µη
φαιδροποιούµε περισσότερο την ιστορία νοµοθετικών διαταγµάτων,
που έρχονται εν απουσία σας, πάρτε θέση υπερήφανη, για να
µπορέσουµε να εξηγηθούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Κηπουρός έχει το
λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ακούσατε την οµιλία µου,
όπως την άκουσαν και όλοι οι συνάδελφοι, που ήταν παρόντες.
Εγώ είχα την εντύπωση και συνεχίζω να την έχω ότι συµφωνούσαν
οι συνάδελφοί µου από µέσα τους -το έβλεπα αυτό στα µάτια τους-
µε τα όσα είπα, πλην ενός...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Φαίνεται ότι είσαστε καλός
ψυχολόγος.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: ...ο οποίος εζήλωσε δόξαν εκπροσώπου
νεοφασιστικού ρεύµατος και είπε λόγια, για τα οποία έπρεπε να
ντρέπεται.
Επιπλέον, επειδή εγώ ήµουν αυτός που χαρακτήρισα ως
παρενέργεια τις λατοµικές ζώνες του 2004, καλά θα κάνουν όσοι
συνάδελφοι στη συνέχεια χρησιµοποιούν αυτούς τους
συσχετισµούς, να αναφέρονται σε ονόµατα. ∆ιαφορετικά, ασκούν
λαθρεµπόριο ιδεών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Νάκος έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Πριν πάρει το λόγο ο κύριος Υπουργός,
πιστεύω ότι είναι απαραίτητη µία διευκρίνιση για το τι λέει το άρθρο
6, που αφορά τις λατοµικές περιοχές για τα αδρανή υλικά. Από τους
συναδέλφους που πήραν το λόγο, κατάλαβα ότι ή εγώ δεν έχω
καταλάβει το άρθρο ή έχει γίνει κάποια παρανόηση. Για την
υπόλοιπη Ελλάδα πλην Αττικής, µε απόφαση του νοµάρχη µπορεί
να παρατείνεται µέχρι πέντε ακόµη έτη.
Για την Αττική µε το άρθρο 4 του ν.2115 απαγορευόταν η
οριοθέτηση λατοµικών περιοχών. Τώρα επιτρέπεται ξανά µε την
παράγραφο 2 του άρθρου 6. ∆εν οµιλούµε περί παρατάσεως στην
Αττική, αλλά περί επαναθεσµοθετήσεως λατοµικών περιοχών.
Σηµειωτέον, κύριε Υπουργέ, ότι ο ν.2115 δίνει το δικαίωµα σε ειδικά
έργα να δηµιουργείται επιτόπου λατοµείο για το συγκεκριµένο έργο,
το οποίο µετά να καταργείται.
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'Αρα σε περιπτώσεις ειδικών αναγκών, διότι την πραγµατικότητα
δεν πρέπει να την παραβλέψουµε, θα µπορούσε να χρησιµοποιηθεί
αιτιολογηµένα αυτή η διάταξη. Σε κάθε περίπτωση ή η κ.
Παπανδρέου µας έλεγε ψέµατα ότι έχει µελετήσει και στα συρτάρια
της έχει νοµοσχέδιο, όπως µας είπε στη ∆ιαρκή Επιτροπή, για τη
ρύθµιση αυτών των πραγµάτων και είναι θέµα λίγου χρόνου να δει
το φως της δηµοσιότητας και να συζητηθεί στην Ολοµέλεια ή
εψεύδετο. Σ'αυτό εµείς αδυνατούµε να απαντήσουµε.
Εάν υπάρχει τέτοιο σχέδιο νόµου φέρτε το τον άλλο µήνα, δεν
έπεσε η ζάχαρη στο νερό, για να δοθεί µια οριστική λύση και να µην
έχουµε αυτό το φαινόµενο των προσθηκών επί προσθηκών που
παραπέµπουν σε δεκαπέντε νόµους και που πρέπει να κάνεις τον
Σέρλοκ Χολµς για να καταλάβεις τι ακριβώς διάταξη περνάει µε την
παράγραφο 2 του άρθρου 6. Εφευρίσκετε δηλαδή έναν κοµψό
τρόπο για όλη αυτήν την ιστορία. Εκτός αν µας πείτε ευθέως ότι σας
κορόιδευε, κύριοι συνάδελφοι, η κ. Παπανδρέου όταν τα έλεγε αυτά.
Θα αναφερθώ σε άλλα δυο πράγµατα, γιατί δεν πρόλαβα στην
πρωτολογία µου. Πρώτον, όσον αφορά το ΚΑΠΕ.
Ο κύριος Υπουργός διατηρεί το απυρόβλητο ακόµη προκειµένου να
ενηµερωθεί, παρ'ότι στον τοµέα του υπάρχουν σε εξέλιξη τεράστια
θέµατα, φυσικό αέριο, απελευθέρωση αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας
και αστοχίες της Κυβέρνησης τροµερές που θα οδηγήσουν σε
αδιέξοδα. 'Εκανε νύξη για την απελευθέρωση της αγοράς
ηλεκτρικής ενέργειας µε αφορµή το άρθρο για το Κέντρο
Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας, το λεγόµενο ΚΑΠΕ, το οποίο µε
τον παρόντα νόµο, πέραν του συντονισµού των ενεργειακών
κέντρων της χώρας που αφορούν τις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας,
επεκτείνεται στις θεσµοθετηµένες µε το προεδρικό διάταγµα 375/87
δραστηριότητες, δηλαδή δραστηριότητες που αφορούν
εξοικονόµηση ενέργειας και την ορθολογική χρήση αυτών. Νοµίζω
ότι µπαίνει επιτακτικότερη ανάγκη υιοθέτησης της πρότασης της
Νέας ∆ηµοκρατίας που είναι η θεσµοθέτηση της Εθνικής Επιτροπής
Ενέργειας. Μιας επιτροπής, η οποία θα λειτουργεί ως ανεξάρτητη
διοικητική αρχή και η οποία θα άρει τις δυσλειτουργίες που
υπάρχουν.
Θέλω ένα λεπτό ακόµη, κύριε Πρόεδρε, εκ του δικαιωµένου
πενταλέπτου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): ∆ικαιούσθε δέκα λεπτά.
Απλώς, προσπάθησα βάζοντας πέντε λεπτά, µήπως και σας
καταφέρω να µιλήσετε λιγότερο!!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Πιστεύω, λοιπόν, ότι έφθασε η ώρα να
παραδεχθεί η Κυβέρνηση την Εθνική Επιτροπή Ενέργειας διά του
καινούριου Υπουργού της, -ο οποίος δεν έχει και δεσµεύσεις από
εναντίωση σε προτάσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας- για να αρθούν οι
δυσλειτουργίες που υπάρχουν. 'Αλλη τιµή για τα πετρέλαια
κανονίζει άλλο κέντρο αποφάσεων, άλλη τιµή για το φυσικό αέριο,
άλλη τιµή για τη µεταφορά της ηλεκτρικής ενέργειας, άλλη τιµή για
την πώληση ηλεκτρισµού παραγόµενο από αιολική ενέργεια. Και
όλα αυτά είναι ασύνδετα, χωρίς να υπάρχει µια κεντρική
στρατηγική, η οποία να ρυθµίζει αυτές τις µεταβλητές, ούτως ώστε η
συνολική εξίσωση να οδηγεί σε έργο. Αυτό δεν το λέω µε καµία
διάθεση αντιπολιτευτικής κριτικής, κύριε Υπουργέ. Θα
αντιµετωπίσετε το µεγαλύτερο πρόβληµα που έχει υπάρξει ποτέ, µε
την απελευθέρωση της αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας και µε το
συσχετισµό των τιµών των παραγόντων που επιδρούν για τη
δηµιουργία ενέργειας.
Είτε πετρέλαιο είναι αυτό είτε λιγνίτης είτε φυσικό αέριο είτε αιολική
ενέργεια είτε γεωθερµία, αυτά όλα είναι ασύνδετα και καθένας
τραβάει το βιολί του. Γι' αυτό το άρθρο για το ΚΑΠΕ, αν
συµφωνήσετε στη λογική και στην ανάγκη θεσµοθέτησης αυτού του
ρυθµιστικού οργάνου που υπάρχει στα κράτη, δεν χρειάζεται. Γιατί
το ΚΑΠΕ δεν θα ήταν παρά ένα τµήµα της Εθνικής Επιτροπής
Ενέργειας και θα λειτουργούσε µε τη λογική αυτή.
Τέλος θα ήθελα να διευκρινίσω αυτά που είπε ο κ.
Γεωργακόπουλος σε σχέση µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, µια που
υπερασπίστηκαν συνάδελφοι τα παραρτήµατα του ΙΓΜΕ. Τελικά

εµείς τι θέλουµε; Περισσότερο ή λιγότερο κράτος; 'Εθεσε αυτό το
ψευτοδίληµµα. Βεβαίως θέλουµε µικρότερο κράτος και θέλουµε
κανόνες λειτουργίας, σκοπούς, στόχους του κράτους, ελεγκτικούς
µηχανισµούς, αξιολόγησης µηχανισµούς, παρακολούθησης
µηχανισµούς. Αυτά δεν προκύπτουν ούτε για το ΙΓΜΕ ούτε για τον
ΕΟΜΜΕΧ. ∆εν διαφαίνεται -όπως απέδειξα και προηγουµένως-
ποιος είναι ο στόχος, τι θα κάνουν. ∆εν περιγράφεται ο σκοπός που
θα υπηρετούν λειτουργώντας από εδώ και πέρα.
Περισσότερα, όµως, θα πούµε στη συζήτηση των άρθρων. Αν θέλει
ο κύριος Υπουργός, απαντά σε αυτά τα ερωτήµατα. ∆εν πρόκειται
να τριτολογήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κύριος Υπουργός έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
Πρόεδρε, ο διάλογος είναι δύσκολη υπόθεση, διότι προϋποθέτει µια
ετοιµότητα. 'Οταν κάποιος είναι έτοιµος να αντιµετωπίσει µια
κατάσταση και η κατάσταση αυτήν ελαφρώς µεταβάλλεται και
απαιτεί µια άλλη αντίδραση και δεν αναπτύσσει αυτή την άλλη
αντίδραση, αλλά παραµένει στην παλιά του προετοιµασία, τότε
παθαίνει αυτό που λέγεται "διαφορά φάσης". ∆ιότι εγώ στην
αγόρευσή µου επί της αρχής δήλωσα µε πολύ µεγάλη σαφήνεια
πως αντιµετωπίζω όλες τις επιµέρους ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου.
∆υστυχώς όµως πολλοί συνάδελφοι δεν έλαβον καθόλου υπόψη
τους τα όσα είπα. Και τα είπα αυτά, τονίζοντας πως οι όποιες
διευκρινίσεις γίνονται τώρα κατά τρόπο ρητό, συνάγονται
ερµηνευτικά, αν το νοµοσχέδιο αναγνωστεί καλόπιστα και
συστηµατικά. Φυσικά αν αναγνωστεί κατά τρόπο αποσπασµατικό
και κακόπιστο, µπορεί κανείς να θεµελιώσει έναν αντιπολιτευτικό
λόγο παλαιάς κοπής. ∆ιότι περί παλαιάς κοπής επιχειρηµάτων
πρόκειται.
Για να µην τα πολυλογώ τώρα, επειδή θα έχουµε τη δυνατότητα στη
συζήτηση επί των άρθρων να πούµε λεπτοµέρειες, επί τροχάδην
επαναλαµβάνω: Ως προς το ταµείο αντεγγυήσεων δεν υπάρχει
αντίρρηση. Ως προς την ελαφρά δικονοµική απλούστευση
διαδικασίας εκκαθάρισης, ουσιαστική αντίρρηση δεν άκουσα. Εν
πάση περιπτώσει η δέσµευση της Κυβέρνησης για την κατάργηση
του Οργανισµού Ανασυγκρότησης Επιχειρήσεων ισχύει. Ελπίζω ότι
µέχρι το τέλος αυτής της Συνόδου θα έχει ψηφιστεί το σχετικό
νοµοσχέδιο και θα έχει ενοποιηθεί η εκκαθάριση σε έναν φορέα.
Ως προς τον ΕΟΜΜΕΧ,η ιδέα πάνω στην οποία βασίζεται το σχέδιο
νόµου, είναι όχι να αποµειωθεί η περιφερειακή παρουσία του
ΕΟΜΜΕΧ, αλλά να συνδεθεί το δυναµικό που τώρα έχει ο
ΕΟΜΜΕΧ µε τις περιφέρειες, µια που οι περιφέρειες είναι ο µοχλός
της περιφερειακής ανάπτυξης. Και ανακοίνωσα ότι -όπως θα πω
λεπτοµερέστερα στο σχετικό άρθρο- το νοµοσχέδιο θα προβλέψει
τη δηµιουργία οργανικής µονάδας, υπηρεσιακής µονάδας είτε
επιπέδου διεύθυνσης είτε τουλάχιστον τµήµατος σε όσες
περιφέρειες έχουν λιγότερο όγκο δουλειάς για τα θέµατα αυτά και
λιγότερο προσωπικό. Και οι µονάδες αυτές θα στελεχωθούν από το
προσωπικό που θα µεταταχθεί από τον ΕΟΜΜΕΧ. Και είναι
απολύτως εξειδικευµένο, έτσι ώστε να µην έχουµε απώλεια ούτε
προσωπικού ούτε τεχνογνωσίας ούτε αν θέλετε κεκτηµένης
ταχύτητας γύρω από τα θέµατα αυτά. Πιστεύω ότι αυτές οι
διευθύνσεις θα γίνουν πραγµατικά µηχανισµοί εξυπηρέτησης των
µικροµεσαίων.
Πρέπει να τονίσω εδώ, γιατί άκουσα πολλά, ότι την έννοια του
µικροµεσαίου στην ελληνική πολιτική συζήτηση, στο λεξιλόγιο, την
έχει εισαγάγει το ΠΑ.ΣΟ.Κ., ο Ανδρέας Παπανδρέου.
Πριν  δεν  υπήρχε  ούτε  ως  φιγούρα  ο  µικροµεσαίος  στον
ελληνικό  δηµόσιο  λόγο.  'Οταν  µιλάµε  για  µικροµεσαίους,  επειδή
καµία  φορά  γίνεται  σύγχυση  µε  την  ευρωπαϊκή  πραγµατικότητα
και  ορολογία,  εµείς  εννοούµε  κατ'  ακριβολογία  τις  µικρές
επιχειρήσεις,  µικρές  βιοτεχνίες,  µικρούς  επαγγελµατίες,
επιτηδευµατίες.  'Οχι  µικροµεσαίες  επιχειρήσεις,  γιατί  οι  µεγάλες
ελληνικές  επιχειρήσεις,  µε  τα  ευρωπαϊκά  δεδοµένα  είναι
µικροµεσαίες.  Αυτό  βεβαίως  αφορά  και  το  διακανονισµό  των
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χρεών. 'Ολοι οι µηχανισµοί εξυπηρέτησης των µικροµεσαίων έχουν
ως µήτρα έµπνευσης την πολιτική του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Το νοµοσχέδιο είναι τελείως επικουρικό. Το βασικό είναι η
µακροοικονοµική σταθερότητα που έχει επέλθει σ' αυτόν τον τόπο,
η πτώση του πληθωρισµού σε πρωτοφανή επίπεδα και η πτώση
των επιτοκίων, δηλαδή η πτώση του κόστους του χρήµατος σε
πρωτοφανή επίπεδα. 'Ετσι στηρίζονται οι επιχειρήσεις, ιδίως οι
µικροµεσαίες και οι µικρές. 'Ολα τα άλλα που λέµε τώρα είναι
λεπτοµέρειες. Αυτά τα κατάφερε η πολιτική του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Ως προς το ΙΓΜΕ, δεν σας καταλαβαίνω. Η Αντιπολίτευση κήδεται
του ΙΓΜΕ και η Κυβέρνηση κάτι απεργάζεται εναντίον του; Μήπως
έχει γίνει κάποια παρεξήγηση; Το ΙΓΜΕ είναι ένας φορέας που έχει
ανδρωθεί στη δεκαετία του 1980. ∆ιαβάζουν ορισµένοι την
παράγραφο 1 και µάλιστα το εδάφιο α', χωρίς να διαβάζουν ούτε το
εδάφιο β' ούτε την παράγραφο 3. 'Οµως η φιλοσοφία του
νοµοσχεδίου είναι ότι χρειάζεται µία νέα ορθολογική οργάνωση του
ΙΓΜΕ για να εξυπηρετηθεί η νέα του αποστολή και κυρίως η
λειτουργία του ως µεγάλου µελετητικού γραφείου. Χρειάζεται νέος
οργανισµός που να καταγράφει τις ανάγκες σε προσωπικό. Το
προσωπικό αυτό είναι λιγότερο, γιατί πρέπει να είναι καλύτερα
διατεταγµένο. Αξιολογείται όλο το προσωπικό είτε υπηρετεί στο
κέντρο είτε υπηρετεί στην περιφέρεια. Μετακινείται αυτό που
περισσεύει. 'Οχι το επιστηµονικό προσωπικό. Είναι λογικό και
αναγκαίο να προκύψουν ανάγκες για νέο επιστηµονικό προσωπικό,
µικρότερο σε ηλικία, πιο νεωτερικά εκπαιδευµένο.
Οι περιφερειακές υπηρεσίες έχουν προκύψει ιστορικά. Το ΙΓΜΕ
χωρίς περιφερειακές υπηρεσίες δεν υπάρχει. Το ποιες θα είναι οι
περιφερειακές υπηρεσίες θα το ορίζει ο οργανισµός και θα το
αποφασίζει το διοικητικό συµβούλιο υπό τον έλεγχο και την έγκριση
του Υπουργού. 'Αρα αυτές που υπάρχουν µε την αναδιοργάνωση
καταργούνται, αλλά επανασυστήνονται νέες.
Και για να µην υπάρχει παρεξήγηση, σας λέω ότι εκεί που
υπάρχουν δεδοµένες ανάγκες, εκεί που δεν υπάρχει ερωτηµατικό
για το αν θα παραµείνει ή όχι η ανάγκη κι εκεί όπου υπάρχουν
µεγάλες υποδοµές, όπως π.χ. το χηµείο της Ξάνθης, είπαµε εκ του
νόµου να αποσαφηνιστεί ότι θα υπάρχουν οπωσδήποτε
περιφερειακά γραφεία. Μνηµονεύσαµε δε τις κρίσιµες περιφέρειες:
Τις τρεις του βορείου χώρου, γιατί και ιστορικά ανέπτυξε εκεί
ιδιαίτερη δράση το ΙΓΜΕ, δηλαδή η κεντρική Μακεδονία, η δυτική
Μακεδονία, η Θράκη. Προσθέτω και την Κρήτη για λόγους που
συνδέονται µε µια σειρά από σηµερινές έρευνες του ΙΓΜΕ. Θα
συσταθούν και άλλα γραφεία. Πρέπει να υπάρχει ευελιξία. 'Ετσι
ερµηνεύεται συστηµατικά η διάταξη. Επειδή όµως φαίνεται ότι δεν
µπορούν ορισµένοι να τη διαβάσουν, σας λέω ρητά ότι θα τεθεί
προσθήκη στο τρίτο εδάφιο της παραγράφου 3 και στη δεύτερη
υποπαράγραφο της παραγράφου 1 στο τέλος. Θα τα ανακοινώσω
αυτά στην κατ' άρθρο συζήτηση.
Ως προς τις λατοµικές περιοχές, πρέπει να πω ότι ούτως ή άλλως
θα ήταν µαταιοπονία να µεταβληθεί ένα νοµοθετικό κεκτηµένο, διότι
η νέα ρύθµιση θα κριθεί ως αντισυνταγµατική. Η οριοθέτηση
λατοµικών περιοχών για τα αδρανή υλικά είναι αναγκαία, διότι µόνο
έτσι µπορούν και ο νοµοθέτης και η διοίκηση και ο δικαστής να
ελέγξουν συστηµατικά µία αποτύπωση, η οποία πρέπει να έχει
µέσα µία ισορροπία. ∆ηλαδή κάπου πρέπει να υπάρχουν λατοµικές
περιοχές. ∆ιότι αν δεν κάνουµε τη χωροθέτηση, εάν δεν οριστούν οι
λατοµικές περιοχές, τότε κινδυνεύουν όλες οι επιµέρους άδειες να
κρίνονται παράνοµες ως αντισυνταγµατικές. 'Οταν κανείς καταλήξει
σε ένα αδιέξοδο συµπέρασµα, µέσα από την αποσπασµατική
εξέταση επιµέρους περιπτώσεων, τότε βλέπει ότι είναι αναγκαίο να
γίνουν οι χωροθετήσεις. Για να γίνουν όµως πρέπει να υπάρξει ένας
χρόνος, ο οποίος φαίνεται µακρύς, αλλά δεν είναι µε βάση τους
ρυθµούς.
Ως τώρα δεν έχουν γίνει. Θα ήταν πραγµατικά εσφαλµένο και θα
έλεγα και όχι σοβαρό, να έρθει ο νοµοθέτης µετά από λίγο, να
δώσει άλλη παράταση. Θέλω να ελπίζω ότι αυτή θα ειναι η
τελευταία.
Είναι όµως λάθος να συνδέεται, όλο αυτό, µε το 2004. Από πού ως

πού, προέκυψε το επιχείρηµα αυτό; Ο κ. Κηπουρός είπε, ναι, εγώ
το είπα και µπράβο σας, γιατί µε µιµείσθε, χωρίς να µε µνηµονεύετε.
Κακώς το είπε και κακώς το επαναλαµβάνουν, όποιοι το
επαναλαµβάνουν. ∆εν καταλαβαίνω τι έργα οικοδοµικά, τι έργα
πολιτικού µηχανικού έχει το 2004, ώστε να αλλάξει η ροή της
οικονοµίας και κυρίως των κατασκευών; Το Ολυµπιακό Χωριό σε
σχέση µε την αγορά κατοικίας στην Ελλάδα, επηρεάζει κατά
ποσοστό 2%. Η Αττική είναι η µισή Ελλάδα. Την επηρεάζει, λοιπόν,
κατά 3,5%. Ποιο είναι το κατασκευαστικό έργο; Οι φερτές
κατασκευές που θα γίνουν για τα µικρά αθλήµατα. Πώς
σχηµατίστηκε η εντύπωση στη Βουλή και σε ορισµένα έντυπα ότι θα
υπάρξει τέτοιος οργασµός έργων πολιτικού µηχανικού και υπάρχει
έντονη ανάγκη αδρανών υλικών για το 2004; ∆εν υπήρξε για το
αεροδρόµιο, δεν υπάρχουν για την Σταυρού-Ελευσίνας, για το Ρίο-
Αντίρριο και υπάρχουν για το 2004; Θα καλλιεργήσουµε και
αντιολυµπιακή υστερία τώρα, µέσα σε όλα τα άλλα; Σας παρακαλώ
πολύ να είµαστε όλοι προσεκτικότεροι γενικώς για το τι λέµε.
Ως προς τα λατοµεία µαρµάρων κλπ. εξηγώ ότι εκεί η γεωλογία
προσδιορίζει τη χωροθέτηση. Αυτό λέµε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: ∆εν µίλησε κανένας γι' αυτό.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): ∆εν µίλησε
κανείς για το ένα, δεν µίλησε κανείς για το άλλο, κύριε Νάκο, αλλά
υπάρχουν Βουλευτές του κόµµατός σας, οι οποίοι έχουν
κατατεθειµένες τροπολογίες, εµπρόθεσµες και εκπρόθεσµες, όχι
απλώς για την παράταση του χρόνου χωροθέτησης των λατοµικών
περιοχών, αλλά για την παράταση αδειών στην Αττική. Παρακαλώ
να συνεννοηθείτε µεταξύ σας.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κάνετε λάθος. Να συνεννοηθείτε εσείς.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Να υπάρξει
µια υπεύθυνη στάση ενός κόµµατος. Επίσης πρέπει να σας πω ότι
οι παρατάσεις υπόκεινται στον έλεγχο τελικώς του ακυρωτικού
δικαστή. Γι' αυτό και θα δείτε στο άρθρο 7, την κατά κόρον µνεία της
ανάγκης να υπάρχουν εγκεκριµένοι περιβαλλοντικοί όροι που
συνεπάγονται µελέτες. ∆ιότι µια ακυρωτική δίκη πολύ εύκολα µέσα
από την παράλειψη της διοίκησης µπορεί να εγκαθιδρυθεί. Αν
κάποιος ζητάει ανάκληση αδειών ή διακοπή λειτουργίας και αυτή
δεν γίνεται από τη διοίκηση, συντελείται παράλειψη και στη
συνέχεια µπορεί να προσφύγει στο δικαστή.
Μετά όµως έρχεσθε και διαµορφώνετε µια επαµφοτερίζουσα σχέση
µε αυτό που λέγεται δικαιοσύνη και κάποια στιγµή πρέπει να
ξεκαθαρίσουµε πως αντιλαµβανόµαστε τη λειτουργία του
συστήµατος ελέγχου της συνταγµατικότητας. Τι από τα δύο ισχύει;
'Οποτε µας συµφέρει είναι καλό και όποτε δεν µας συµφέρει, δεν
είναι καλό; Ας σκεφθούµε, λοιπόν, µε τρόπο ισορροπηµένο και
υπεύθυνο. 'Ολα αυτά σας τα εξηγώ για δεύτερη φορά. Θα τα
εξηγήσω και στα άρθρα κατά τρόπο αναλυτικότερο, όπου θα γίνουν
και τροποποιήσεις, οι οποίες είναι ελαχιστότατες. Στο κείµενο του
νόµου οι τροποποιήσεις είναι ελαχιστότατες και είναι διευκρινιστικού
χαρακτήρα.
Μια τελευταία παρατήρηση γιατί ο κ. Νάκος αναφέρθηκε στην
ενεργειακή πολιτική. Θα τα ξαναπούµε αυτά, άλλη ώρα για να
γίνονται αντιληπτά και από τα µέσα ενηµέρωσης.
Βεβαίως και το Υπουργείο Ανάπτυξης έχει ως στόχο να
διαµορφώνεται µια συστηµατική και οριζόντια ενεργειακή πολιτική
και άρα πολιτική τιµών στην ενέργεια. Αυτά τα θέµατα τα συζήτησα
κατά κόρον και χθες στο Γενικό Συµβούλιο του ΣΕΒ και την Τετάρτη
στο τέως Υπουργείο Εµπορίου, µε τον κ. Χαραλάµπους, όπου
είδαµε όλους σχεδόν τους κρίσιµους παραγωγικούς φορείς.
Τέθηκαν, λοιπόν, τα θέµατα και έχουµε δώσει απαντήσεις. Αν
παρακολουθούσατε την ειδησεογραφία, µετά τις συναντήσεις µου
µε τους φορείς, θα ξέρατε ότι έχουν τεθεί τα θέµατα αυτά και έχω
κάνει σχετικές προαναγγελίες. Θα τα πούµε όταν έρθει η ώρα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο επί
προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Πείτε µας σε τι
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συνίσταται το προσωπικό σας, κύριε Κηπουρέ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: Ο κύριος Υπουργός στη δευτερολογία του
-µια και στην πρωτολογία τη δική µου δεν µε άκουσε- αναφέρθηκε
προσωπικά σε εµένα, κατά τη γνώµη µου επιτιµητικά. Θα ήθελα,
λοιπόν, ένα λεπτό, για να αναπτύξω τους λόγους...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ναι. Τι φράση
χρησιµοποίησε, για να κρίνουµε αν δηµιουργήθηκε προσωπικό
θέµα;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: Είπε ότι εγώ καλλιεργώ αντιολυµπιακή
υστερία, εκτός των άλλων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Αγγίζει κάπως τα όρια του
προσωπικού.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: Επιτρέψτε µου να πω κάτι για ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): 'Εχετε δύο λεπτά, για να
πείτε ό,τι θέλετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΗΠΟΥΡΟΣ: Κύριε Υπουργέ, ξέρετε ότι η παρουσία µου
στην Αίθουσα αυτή ταυτίστηκε µε τα δίκαια της περιφέρειας και µε
το µοντέλο της πολυκεντρικής Ελλάδας. Εσείς επιλέξατε άλλο
δρόµο. Τώρα µόλις πρόσφατα επιβεβαιώσατε ότι είσθε ένας από
τους υποστηρικτές του αθηναϊσµού. Νοµίζω ότι µε αυτό που
κάνατε, εσείς ζηµιώνεσθε, γιατί θα χάσετε ψήφους στη
Θεσσαλονίκη!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Είναι φανερό, ότι δεν
υπήρχε προσωπικό, κύριε Κηπουρέ!
Κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της
αρχής του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Ανάπτυξης: "∆ιάφορες
ρυθµίσεις θεµάτων αρµοδιότητας Υπουργείου Ανάπτυξης".
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Ανάπτυξης: "∆ιάφορες ρυθµίσεις θεµάτων
αρµοδιότητας Υπουργείου Ανάπτυξης" έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία
επί της αρχής.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο
Υπουργός ∆ικαιοσύνης διαβίβασε στη Βουλή αίτηση της
εισαγγελικής αρχής για την άρση της ασυλίας του Βουλευτή κ.
Σωτηρίου Κούβελα.
Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
'Εχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τετάρτης 24 Φεβρουαρίου 1999
και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς τα Πρακτικά της
Τετάρτης 24 Φεβρουαρίου 1999 επεκυρώθησαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεσθε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 00.15' λύεται η συνεδρίαση
για σήµερα Τετάρτη 10 Μαρτίου 1999 και ώρα 18.00' µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση
επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, συνέχιση της
συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών: "Αναπροσαρµογή συντάξεων
συνταξιούχων µελών ∆ΕΠ των ΑΕΙ, ΕΠ των ΤΕΙ, γιατρών ΕΣΥ και
διπλωµατικών υπαλλήλων, ρύθµιση συνταξιοδοτικών θεµάτων και
άλλες διατάξεις".

O ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                                ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


